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U heeft nu het jubileumboek van de 50-jarige Atletiekvereniging De Spartaan 
in handen. Wij hopen dat u met veel plezier de verhalen in dit boek zult lezen 
en de vele illustraties zult bekijken. Wij twijfelen er niet aan dat het vele 
leuke herinneringen zal oproepen.

Bij een jubileum – en zeker een gouden – hoort een boek over de geschiedenis 
van de club. In 2009 zijn we met een aantal enthousiaste mensen bij elkaar 
gaan zitten om ideeën te verzamelen over de stijl en inhoud van het boek. 
Het voorstel werd gelanceerd om een boek te maken dat de activiteiten van 
AV De Spartaan op een zo breed mogelijke manier beschreef. Dus niet alleen 
focussen op de topprestaties, maar ook de vele nevenactiviteiten beschrijven 
die onder de paraplu van De Spartaan hebben plaatsgehad, want bij De 
Spartaan gebeurt veel meer dan alleen atletiek. Dit voorstel werd door de 
jubileumcommissie goedgekeurd.

De volgende stap was het zoeken naar bruikbare informatie. Er zijn 
verschillende archieven door- en uitgespit en de redactie van het boek 
werd direct geconfronteerd met een luxe probleem: wat een gigantische 
hoeveelheid materiaal was er beschikbaar! Als we dit allemaal hadden 
moeten gebruiken zouden we aan een 12-delige encyclopedie nog niet vol-
doende hebben. Wat heeft De Spartaan een ongelooflijk rijke geschiedenis.
Het selecteren begon, waarbij het vaak een moeilijke keuze was om bepaalde 
hoogtepunten uit de geschiedenis weg te laten. 

Zoals u ziet zijn wij tot een keuze gekomen. Dit boek geeft een indruk van  
de breedte van onze vereniging. Ongeveer 5% van alle gebeurtenissen is  
beschreven en 95% niet. Als u bepaalde gebeurtenissen graag in dit 
jubileum boek had willen zien die u nu mist, bieden wij daarvoor onze 
oprechte excuses aan, maar hopen toch dat u – door het lezen van dit boek – 
opnieuw het gevoel krijgt wat een prachtige vereniging Lisse al 50 jaar rijk is.

Veel mensen hebben aan dit boek meegewerkt. Ik wil mij in dit voorwoord 
beperken tot het vermelden van de twee belangrijkste bronnen die de 
verwezenlijking van dit boek mogelijk hebben gemaakt: Gusti de Schipper, 
die het boek een prachtige vorm heeft gegeven en daar ontelbare vrije uren 
in heeft gestoken en de Coöperatieve Vereniging ‘Onderling Belang’, door een 
grote financiële bijdrage voor de productie van dit boek.

Namens de redactie van het jubileumboek,
Willem van der Krogt

Voorwoord

350 jaar hoogtepunten



50 jaar oud en nog steeds heel jong van hart!
Dat kan natuurlijk ook niet anders, als je kijkt naar deze bruisende 
vereniging. Door de jaren heen zijn er vanuit Lisse, maar ook van (ver) 
daarbuiten, steeds weer jonge nieuwe leden bijgekomen.
De Spartaan mag dan ook trots zijn op haar bestaan en deze mijlpaal is zeker 
reden genoeg om in het jubileumjaar gezellige en sportieve feesten te vieren 
op zowel prestatief als recreatief niveau.
In de loop der jaren is de vereniging uitgegroeid tot een zeer gerespecteerde 
club, die zowel nationaal als internationaal bekendheid geniet. Leden 
van 6 jaar tot ver in de 80 jaar maken deel uit van de vereniging, waar op 
recreatief niveau, maar ook op topniveau, wordt gesport.
Eén van de bekendste activiteiten is wel de ‘Ter Specke Bokaal’, waar elk jaar 
weer vele sporters bij de start van het nieuwe baanseizoen hun krachten 
kunnen meten.
Als je terugkijkt in het verre verleden, toen De Spartaan als een soort 
koekoeksjong in het sportpark neerstreek en daarna een enorme groei 
en professionalisering doormaakte, dan mogen de bestuurders van deze 
afgelopen 50 jaar met recht trots zijn. Het is tenslotte een enorme prestatie!
Rond de 850 leden maken deel uit van deze mooie vereniging en er zijn heel 
wat vrije uurtjes voor nodig om alles goed te laten verlopen.
Ik wil naast mijn felicitaties ook mijn dank uitspreken aan alle vrijwilligers, 
die het steeds opnieuw mogelijk maken, dat zo velen kunnen genieten van 
deze sport en ook niet onbelangrijk: Lisse (en de Bollenstreek) op een wel 
hele sportieve manier op de kaart zetten.
Maak er een mooi feest van en op naar het 75-jarig bestaan!

Corrie Langelaar
Burgemeester van Lisse

De Spartaan viert feest
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Sporters kijken zelden achterom. Liever kijken ze vooruit: daar is de finish, 
daar is de concurrent die nog ingehaald moet worden. Maar een 50-jarig 
bestaan is wel een mooi moment om bij stil te staan en terug te kijken.
Onze oprichters hebben in 1961 waarschijnlijk niet bedacht, dat hun daad 
van toen dit jaar tot zo’n groots jubileumfeest zou leiden. Wat begon als een 
groepje van 40 leden bij de oprichtingsvergadering is uitgegroeid tot een 
bloeiende vereniging van meer dan 800 leden. Een vereniging, geworteld in 
het mooie dorp Lisse, maar met een aantrekkingskracht en uitstraling tot ver 
in de Bollenstreek.
Deze uitstraling is natuurlijk te danken aan de sportieve prestaties, met vele 
Nederlandse Kampioenen en deelname van Spartanen aan internationale 
wedstrijden. Maar vooral ook aan de inzet van de vele sporters en vrij wil-
li gers, die met hun inzet op vele terreinen meegebouwd hebben aan het 
belangrijkste kenmerk van de vereniging: het familiegevoel. Of het nu een 
wedstrijd of een jubileumfeest is, we doen het samen en zorgen dat iedereen 
aan bod komt en dat onze gasten het naar hun zin hebben. Respect en 
ruimte voor elkaar behoren tot de kernwaarden van De Spartaan.
Op deze manier heeft De Spartaan haar bestaansrecht aan getoond en zich 
een plaats in de sportwereld en in de maatschappij verworven. Dit prachtige 
jubileumboek getuigt van de prestaties op beide terreinen.

De Spartaan: een vereniging om trots op te zijn en nog vele jaren te blijven!

Gert Jan Booij
Voorzitter

Van de voorzitter

550 jaar hoogtepunten



Bij de Atletiekunie zijn zo’n vierhonderd verenigingen, stichtingen en loop-
groepen aangesloten. Daartussen zitten atletiekclubs die al in het begin van 
de 20e eeuw zijn opgericht, maar het merendeel is (een stuk) jonger dan de 
vereniging waarvan u nu dit prachtige jubileumboek in handen heeft. Al in de 
jaren zestig van de vorige eeuw, op 4 oktober om precies te zijn, werd name-
lijk in Lisse Atletiekvereniging De Spartaan opgericht. 

Nu, vijftig jaar later, is AV De Spartaan uitgegroeid tot één van de grote en 
actieve verenigingen van ons land. Groot met haar ledental van ruim acht-
honderd atleten, actief omdat de vereniging in ieder geval elk jaar de orga-
nisatie van één van de wedstrijden van het Nationaal Baancircuit voor haar 
rekening neemt. Traditioneel wordt dit baancircuit in mei in Lisse geopend 
met de wedstrijden om de Ter Specke Bokaal. 
Actief ook als ik kijk naar het grote aantal extra activiteiten in dit jubileum-
jaar. Op de website zag ik onder andere genoemd jeugdkampen, de WK 
Double Decathlon, een filmdag en een veiling. En natuurlijk het absolute 
hoogtepunt: de recordpoging op de 100 meter estafette tijdens de jubileum-
dag in juni. Op de 4e van die maand kwamen 2011 lopers bijeen om ervoor te 
zorgen dat AV De Spartaan een plekje kreeg in het beroemde Guinness Book 
of Records. Een enorme prestatie van de atleten en vooral de organisatie, 
waarmee de vereniging in ieder geval voor een tijdje historie heeft geschre-
ven. Mocht het record toch worden verbroken, haar plekje in de atletiek-
wereld heeft De Spartaan zonder meer veilig gesteld. Daarmee complimen-
teer ik haar en ik spreek de wens uit dat de atleten in Lisse en omgeving ook 
de volgende vijftig jaar op de accommodatie aan de Spekkelaan terecht kun-
nen voor hun rondjes, sprongen en worpen. 

Ik wil eindigen met een felicitatie aan bestuur, leden en alle vrijwilligers 
van AV De Spartaan en wens iedereen een geweldige afsluiting van het 
jubileumjaar. 

Theo Hoex
Voorzitter Atletiekunie

Vijftig jaren jong! 
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Als we naar de ontwikkelingen van de atletiek in de Bollenstreek kijken 
zijn eigenlijk de Jozefgezellen de voorloper geweest. Deze – aan de Rooms 
Katholieke kerk verbonden – groep jongens organiseerde regelmatig 
sportwedstrijden, waarbij ook de atletiekonderdelen werden beoefend. 
De Jozefgezellen in onze regio waren vooral actief in Sassenheim en 
De Engel. Daarnaast werd ook atletiek beoefend bij MSV in Noordwijk.

De eerste ‘officiële’ atletiekaccommodatie in de Bollenstreek lag in De Engel op een veldje 
aan de 3e Poellaan. In het gymzaaltje achter de Engelkerk werd getraind. De enige wedstrij-
den werden meestal gehouden in de rust van voetbalwedstrijden op het gemeentelijk sport-
park, waarbij de afstand 3.000 meter was. De start lag dus in De Engel, waarbij zich nader-
hand talentvolle atleten (vooral jongens) aansloten uit Lisse en Lisserbroek.

De atletiekvereniging KAV Holland uit Haarlem volgde deze ontwikkelingen en zag er wel toekomst in. Men verhuisde naar 
het sportpark waar getraind kon worden op gras en een zeer oneffen sintelbaan, die ook gebruikt werd voor speedway en 
wielrennen. Met een perfecte looptechniek was de kans op enkelblessures hier groot. KAV Holland had een professionele 
trainer, Nico de Zwager, die heen en weer pendelde tussen Haarlem en Lisse om de trainingen te verzorgen. Zo ontstond een 
satellietclub van KAV Holland in Lisse, die op 1 mei 1959 een officiële status kreeg met een eigen lokaal bestuur. Het leden-
aantal was 54, waarvan het overgrote deel van het mannelijk geslacht was. De afstemming met de moedervereniging uit 
Haarlem verliep niet vlekkeloos. Er ontstonden wat problemen op organisatorisch en financieel gebied, waarna op 27 januari 
1961 besloten werd om de afdeling Lisse af te stoten. Diverse insiders gaven wel het advies om in Lisse door te gaan met atle-
tiek omdat er best wel toekomst in kon zitten.

De oprichting
Na de afsplitsing van KAV Holland hielden Co Rooijakkers en Gijs Rewijk een kleine groep atleten onder hun hoede en gaven 
hen gerichte training. Het geloof in de toekomst groeide en aan de KNAU werd gevraagd naar de mogelijkheid om een eigen 
vereniging op te richten.
Via de regionale pers werden alle oud-atleten van de Lissese afdeling van de KAV Holland en andere geïnteresseerden in de 
atletiek uitgenodigd voor een bijeenkomst op 4 oktober in de gymzaal van de Jozefschool. Het verleden, heden en vooral de 
toekomstmogelijkheden werden besproken en met veel enthousiasme en geloof werd door 40 leden de RKAV De Spartaan 
opgericht. Er werd direct een dagelijks bestuur gekozen, dat bestond uit voorzitter Cor Strik, secretaris Henk Paardekooper en 
penningmeester Henk van Noort. Hoofdtrainer werd Gijs Rewijk en kapelaan Van Kester de geestelijk adviseur. Als katholieke 
vereniging sloot De Spartaan zich natuurlijk aan bij de NKS, dat gebeurde op 22 november 1961. Het officiële lidmaatschap 
van de KNAU ging in op 1 januari 1962.

Het grote geloof in de toekomst bij deze 40 pioniers kan het beste geïllus-
treerd worden door een aantal opmerkingen van Cor Strik in het allereerste 
clubblad van januari 1962:
•  Wij mogen best trots zijn op onze jonge vereniging. Niet alleen dat we momen-

teel al over de 100 leden tellen en 2e in grootte zijn in de afdeling Leiden, maar 
belangrijker zijn nog de behaalde resultaten vooral van onze jonge leden, de 
junioren.

•  Mogen allen meewerken om onze jonge vereniging een goede naam te bezorgen 
in de atletiekwereld.

•  De Spartaan zal mogen bijdragen aan de lichamelijke maar ook geestelijke ont-
wikkeling van zovele sportliefhebbers.

De toekomst kwam dichterbij.

Voorzitter Strik 1961-1963 

 40 leden

 17 senior

 23 jeugd

 42,5% senior

Het eerste clubembleem

De Spartaan is er!

750 jaar hoogtepunten

1961



De natte winters van ’74, ’75 en ’76 zorgen regelmatig voor 
afgelastingen van de voetbalcompetities en mijn vader 
neemt me mee naar prestatieloopjes die in die tijd steeds 
populairder worden. Achter in zijn boekje met voetbaluit-
slagen begint hij ook met het bijhouden van mijn hardloop-
prestaties. Niet alleen datum en loop worden genoteerd, 
maar ook de herinnering, het aantal deelnemers en – niet 
onbelangrijk – op welke plaats ik ben geëindigd. Al snel 
blijkt dat ik wel wat talent heb en begin 1976 word ik lid 
van Olympus ’70 in Naaldwijk. Mijn eerste echte wedstrijd 
als atleet is op 1 mei, de C-competitie in Lisse. Op een paar 
afgedankte spikes van een oudere neef snel ik op de – toen 
nog – sintels achter Martin van Rijssel aan. De eerste 800m 
beëindig ik na 2.12.3 als tweede. De interesse voor de mid-
denafstand is geboren.
Naast het uitslagenboekje wordt dan ook een schriftje bij-
gehouden met daarin ook de serie-uitslagen. PR’s volgen 
elkaar op en regelmatig verschijnt er ook een CR achter de 
uitslag, eenmaal zelfs een NR. Steeds vaker worden kran-
tenknipsels en foto’s toegevoegd en de schriftjes maken 
plaats voor plakboeken. De eerste medailles aan een rood-
wit-blauw lint sieren de muur. Olympus ’70 maakt plaats 

voor V&L/TC om daarna toch weer terug te keren naar het 
Westland.
Als ik eind 1987 naar Voorhout verhuis, ben ik – door steeds 
terugkerende achillespeesklachten – vooral ‘wegatleet’ en 
daarom word ik lid van de NSL. Een groepje ‘sterkere’ lopers 
traint dan echter samen met lopers van De Spartaan en van-
daar dat ik op 10 november klaarsta voor de eerste training 
aan de Spekkelaan. Het trainingsdagboek vermeldt nog 
het programma van die avond met de bijbehorende tijden: 
3.000m (10.34), 2.000m (6.44) en 1.000m (3.06), een mooi 
begin van de winterperiode. De beste jaren op de weg vol-
gen als wedstrijdlid van NSL, maar trainend bij De Spartaan. 
Het is een vreemde combinatie. Bijna 4 jaar later maak ik 
daarom de overstap en word ‘Spartaan’ (of moet ik toch zeg-
gen: ‘Spartaner?’). 

Sinds die dag – 3 september 1991 – staat het leven thuis niet 
alleen in het teken van ‘atletiek’, maar ook – en vooral – in 
het teken van ‘groen-wit’. Atletiek is niet alleen verslavend, 
het is ook besmettelijk. Het virus – of zijn het de genen? – is 
overgenomen door beide dochters, Maaike en later Silke. 
Eerst nog heel voorzichtig – papa moet meedoen met de 

Op de dag dat Feijenoord in 
Amsterdam Ajax met 1-3 verslaat, 
doe ik mijn eerste adem halings-
oefeningen. Het is 15 oktober 1961 
en ik ben 11 dagen te laat voor de 
oprichting van De Spartaan. Niet 
dat me dat dan veel doet, want ik 
ben voorbestemd om voetballer te 
worden. Boudewijn de Groots ‘Als 
hij maar geen voetballer wordt…’ 
was nog tegen dovemansoren 
gericht. Maar de dingen lopen soms 
anders dan gepland. Bijna 50 jaar 
later realiseer ik me de impact van 
dierendag 1961.

1961-2011
Een halve eeuw   jong

Tijdens het NK 10.000m in 2007
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Zilver op het NK Indoor 2007 

Als slotloper van Olympus ’70 tijdens het NK-estafette 1979 
in duel met John van der Zwet op de 4x400m

training – maar al snel voelen ze zich er thuis. Eet-, douche- 
en leefschema worden dagelijks aangepast aan trainings-
tijden en wedstrijdplannen. Het ‘groen-wit’ laat zich zien in 
veters, broeken, shirts, kettinkjes, foto’s, etc. Internet wordt 
– meerdere keren per dag – geopend met www.spartaan.net, 
gevolgd door een blik op het ‘prikbord’. De laatste atletiek- 
en Spartaannieuwtjes worden aan tafel doorgenomen. Dit 
alles natuurlijk dankzij de goedkeuring van mijn – eveneens 
hardlopende – echtgenote. Vriendschappen zijn ‘Spartaans’ 
waardoor niet alleen het sportieve maar ook het sociale 
leven groen-wit gekleurd is. De Spartaan neemt een belang-
rijke plaats in binnen het gezin. 
Het laatste decennium verandert de beleving. Niet geheel 
vrijwillig, maar vooral omdat het ouder wordende lichaam 
steeds minder belastbaar wordt. Een verandering van gedre-
ven wedstrijdatleet, waarbij slechts de prestatie telt, naar 
enthousiaste ‘master’ die – naast zelf nog presteren – opge-
dane kennis probeert te delen. De functie van coördinator 
van de in 2008 gestarte jeugdhardloopgroep sluit daar prima 
bij aan. En natuurlijk die van supporter.

Vanaf de eerste ademhalingsoefeningen op die zondag in 
oktober 1961 tot mijn (bijna) deelname aan wedstrijden in de 
categorie 50+ is er veel veranderd. Ik denk dan bijvoorbeeld 
aan de banen (de gras- en sintelbanen werden kunststof), 
het schoeisel (van harde rubberen zolen naar geavanceerde 
dempingstechnieken), de opkomst van het hardlopen door 
de ‘massa’ (en niet meer horen ‘Ze hebben hem al’) en het 
verruimen van allerlei officiële regels (zoals o.a. het versoe-
pelen van kleding- en reclameregels). Onveranderd bleef 
het enthousiasme van al die mensen die atletiek als een 

uitdaging zien en die proberen steeds beter te presteren. 
Het maakt ‘de moeder aller sporten’ b(l)oeiend. Ook bij De 
Spartaan waar het clubembleem na 50 jaar nog steeds laat 
zien dat het een bloeiende en energieke vereniging is. We 
zijn immers pas een halve eeuw jong. 

Willem Boon

950 jaar hoogtepunten



Het koekoeksjong heet De Spartaan
De Spartaan was opgericht en kreeg als thuisbasis het sportpark aan de Spekke
laan. Daar huisden al twee voetbalverenigingen die samen het hoofdveld deelden. 
Om het hoofdveld lag een sintelbaan en nog geen gekwalificeerde atletiekbaan, 
waarop lekker getraind kon worden. In en uitlopen op het gras was een prettige 
bijkomstigheid. De Spartaan kwam dus in een lekker nest van een ander. Of zij nou 
met open armen werden ontvangen? Dit vonden wij hierover in het clubblad:

Er werd de laatste tijd geklaagd over de training op het gemeentelijke sportpark. De 
klacht was dat door het lopen op het gras de krijtlijnen van het voetbalveld verdwij-
nen en dat er door Spartaanatleten over het hek wordt geklommen. Gijs der Linden 
geeft aan dat we niet van die lieverdjes zijn en doet een oproep om van de graskant 
weg te blijven. Op de dinsdag- en donderdagavonden trainden de voetbalverenigin-
gen en al maanden ook een 10-tal Spartanen. Dat ging prima, totdat de opmerking 
kwam dat de lopers in de weg liepen. De voetballers trainen op het grasveld en de 
lopers op de sintelbaan. Om verdere escalatie te vermijden is De Spartaan op de 
dinsdag- en donderdagavond uitgeweken en in het Reigersbos gaan trainen. Wel 
was met de sportstichting overeengekomen dat De Spartaan op de woensdagavond 
de beschikking heeft over het sportpark: een – in slechte conditie zijnde – sintel-
baan, de achterste voetbalvelden en kleedlokaal. Ook werd begonnen aan een plan-
ning om de sintelbaan op te knappen en de verspringbak groter te maken zodat 
men bij het verspringen niet meer direct op de sintelbaan terechtkwam. Uiteindelijk 
werd ook besloten dat er op andere avonden wel getraind mocht worden op de sin-
telbaan, mits die niet in gebruik is (?). Er was echter geen kleedruimte beschikbaar 
op deze avonden.
Intussen weten wij hoe het koekoeksjong is opgegroeid en nu een prachtig eigen nest 
heeft. De samenwerking met de voetbal is erg goed te noemen.

150  leden  |  32 senior  | 118 jeugd  |  21,3% senior

Vanaf 1974 werden de  clubbladen 
verlevendigd met cartoons. Van 
boven naar beneden: Gerrit Verhaar, 
Nico Warmerdam, Jeanette Meskers 
en Marga Kortekaas.

De eerste kerstcross in het Reigersbos in 1961.
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Wist u dat…
Een rubriek die men erg vaak tegen
komt in clubbladen, schoolkranten 
en andere verenigingsberichten. Ook 
bij De Spartaan werd die al snel in de 
Spektakels opge nomen. Een hele mooie 
was wel de Wist u dat... van april/mei 
1962. Het geeft middels een zevental 
hoogtepunten weer hoe trots men was 
op de ontwikkelingen van een hele 
jonge club.

–  De Spartaan 15 overwinningen 
behaalde in drie maanden tijd?

–  Waarvan Piet Beelen en Wim van 
Gerven elk vijf overwinningen op hun 
naam brachten?

–  De Spartaan twee wisselbekers en een 
wisselschild won?

– De Spartaan ruim 130 leden telt?
– Aad Bon zich als 100e lid aanmeldde?
– Ons oudste lid uit 1896 is?
– De jongste uit 1955?

Eerste onderlinge wedstrijden
Als er gepraat wordt over de beginjaren van De Spartaan wordt al snel gedacht 
aan de ijzersterke club lange afstandslopers die de vereniging rijk was en ook 
zorgde voor naamsbekendheid in atletiekminnend Nederland. Toch werd er 
in de beginperiode al hard gewerkt aan de breedte van de vereniging en de 
ontwikkeling van de andere atletiekonderdelen. Met trots kondigde men de 
geboorte aan van de onderlinge meerkampen.

Binnenkort gaan we voor de eerste maal in de geschiedenis van De Spartaan 
onderlinge wedstrijden organiseren voor de leden. Voor de junioren E (leef-
tijd beneden de 12 jaar) en de junioren D (leeftijd 12 en 13 jaar) zullen op 13 en 
20 juli 1962 deze meerkampen plaatsvinden. Voor de overige juniorengroepen 
alsmede de groep dames en heren zal wat later in het seizoen begonnen 
worden met deze meerkampen. Tussen de 1e en 2e dag van de meerkamp zat 
dus één hele week herstel. Dit had te maken met de beschikbaarheid van het 
sportpark, dat gedeeld werd met de twee Lissese voetbalverenigingen. 
De eerste onderlinge meerkampen van de senioren was voor de heren een 
zeskamp over twee dagen (100m, verspringen, kogelstoten, hoogspringen, 
speerwerpen en 1.000m). De dames werkten een driekamp af op één dag 
(100m, verspringen en kogelstoten).
Met een dringend verzoek aan onze ‘aanstaande’ juryleden om hun volle 
medewerking te verlenen bij deze meerkampen werd een nieuwe succesvolle 
traditie bij De Spartaan gestart.

Toen al veel genoemd
Hij was er bij toen AV De Spartaan werd opgericht, als atleet 
van het eerste uur en – hoewel een beetje in de schaduw van 
de smaakmakers op de lange afstand – toch ook in de schijn
werpers omdat hij bijna altijd eindigde in de top 10. Het begin 
van Gerrit Verhaar kan het beste beschreven worden door een 
aantal behaalde resultaten:

Lid van de jongensploeg veldlopen van AV De Spartaan, die 
in 1962 het Nederlandse clubkampioenschap op de cross 
behaalde. Tijdens de Noord-Hollandse Veldloop kampioen-
schappen won Wim van Gerven de cross over 3.700m in 
11 minuten en 32.2 sec.. Gerrit werd in het sterke veld keurig 
negende in 12.50.
Bij wedstrijden in Wormerveer op een doorweekte grasbaan 
werd een 3.000m gelopen. Letterlijk stond in het verslag: 
“Hier in Wormerveer hebben de Spartanen getoond dat ze niet 
alleen in veld en cross lopen maar ook op de baan tot goede 
prestaties komen”. (Vraag is: waar valt een doorweekte gras-
baan onder?) In ieder geval werden bij de junioren A de eerste 
drie plaatsen bezet door leden van de nieuwe atletiekploeg uit 
Lisse. 1. Piet Beelen, 2. Ton Warmerdam en 3… Gerrit Verhaar.
Op 3 juni 1962 werd door de L.D.A.V. Sportief in Leiden een 
regio nale wedstrijd gehouden. Gerrit behaalde op de 1.500m 
een mooie 5e plaats bij de JA in 4 minuten en 23 sec.

Begonnen als loper ontwikkelde Gerrit zich daarna als een all-
rounder door bijna alle atletiekonderdelen te beheersen en als 
vrijwilliger van onschatbare waarde voor de club.

meerkampen

1150 jaar hoogtepunten



1963
Gespreide training
De trainingen werden afgewerkt op verspreid liggende 
locaties. Wij beschikten nog niet over een eigen accom-
modatie: geen baan, geen trainingshal, geen clubhuis. De 
buitentrainingen werden afgewerkt in het Reigersbos aan 
de Essenlaan. Een enkeling mocht trainen op de speedway-
baan om het hoofdveld van de voetbal. In de winter viel 
de club in stukken uiteen. Naast de gespreide uren, voor 
vooral de grote jeugdgroepen, moest ook nog genoegen 
worden genomen met de gymzalen van de St. Jozefschool 
(tegenover de St. Agathakerk) en het Fioretti College (toen 
nog alleen HBS) aan de 1e Poellaan.

Samenwerking en voorzieningen
Inmiddels is er wat meer samenwerking (nou ja) met de voet-
balverenigingen (RKVV Lisse en Lisser Boys) en met de sport-
stichting van de Gemeente Lisse, onder leiding van Piet van 
Leeuwen. Onze voorzitter is gemeenteraadslid en zit daar-
door dicht ‘bij het vuur’. Onze leden willen wedstrijden van 
kwaliteit op een échte atletiekbaan. Gezegend zijn we al met 
het feit, dat de speedwaybaan 400m lang is, maar de toplaag 
is niet atletiekvriendelijk en verdere voorzieningen ontbre-
ken. In het najaar zijn de besprekingen zo ver gevorderd, 
dat gesproken kan worden van concrete plannen voor het 
realiseren van een sintelbaan. Bij de plannen wordt rekening 
gehouden met de aanleg van voorzieningen voor verspringen, 
hinkstap- en hoogspringen, kogelstoten en discuswerpen. 
Het voetbalveld blijft nog enkele jaren het ‘hoofdveld…’

Naar de kerk
Sporten op zondag en kerkbezoek gingen bij de katholieke 
vereniging gewoonlijk goed samen. De aanvangstijd van de 
wedstrijd werd daarop gebaseerd. Maar wat nu als je voor 
het NK cross helemaal naar Heerlen moet? De mis op zater-
dagavond was nog niet ‘uitgevonden’…. De oplossing: de bus 
met sporters en supporters vertrok al om 6.30 uur vanuit 
Lisse. In Den Bosch werd de reis onderbroken om in de Sint-
Janskathedraal de Heilige Mis bij te wonen. Na de dienst 
werd een ‘koffieshop’ aangedaan voor een bakkie en een 
broodje. Daarna werd de reis voortgezet en kwam het gezel-
schap om half 1 aan in Heerlen.

Adviseur
Een vereniging op kerkelijke grondslag heeft ook een 
 geestelijk adviseur. In 1963 was die taak toebedeeld aan 
A.J.C. van der Beek. In het decembernummer van de 
Spartaanse Spektakels schrijft hij een ‘stichtelijk woord’ van 
behoorlijke omvang (bijna twee volle pagina’s).

Materiaal
Een snelgroeiende vereniging heeft behoefte aan structuur. 
Daarom wordt dit jaar de Technische Commissie ingesteld. 
Naast trainingstechnische zaken gaat deze commissie ook 
over het beheer en de aanschaf van o.a. kogels en discussen. 
Al bij de eerste vergadering heeft de commissie een wensen-
lijst. Of het materiaal allemaal is aangeschaft, blijkt niet uit 
de verdere berichtgeving. Er wordt slechts ‘koud’ gemeld, dat 
er ƒ 800,– (nu circa € 360,–) voor beschikbaar is.

Saldo
In oktober werd de begroting opgesteld voor het komende 
jaar. De penningmeester becijferde een nadelig saldo van 
liefst ƒ 1.000,– (€ 450,–). Dat bedrag bleek zo fors te zijn, dat 
besloten werd om hiervoor subsidie aan te vragen bij de 
Inter-parochiële Jeugdraad. De voorzitter meldde, dat hij ver-
wachtte, dat de subsidie niet volledig toegekend zou worden.

Eerste nationale Keukenhofcross

Op zondag 22 maart 1964 vindt de eerste nationale Keuken-
hof cross plaats, die De Spartaan dankzij de zeer welwillende 
medewerking van de eigenaar van het prachtige landgoed 
Keukenhof, Graaf van Lynden, kan organiseren. ’s Middags 
kwart over een viel het eerste startschot. Een schot dat in de 
Spartaankringen een nieuw tijdperk inluidde, want met deze 
dag werd bewezen, dat we het niet bij deze ene wedstrijd 
mogen laten. De organisatie verliep vlekkeloos en vooral de 
jeugd is bijzonder aan zijn trekken gekomen.

Contributie senioren
 ƒ 15,00 | € 6,81
Contributie pupillenA
 ƒ 6,00 | € 2,72

 225 leden

 44 senior

 181 jeugd

 19,6% senior

Marga Kortekaas tijdens een 
training in het Reigersbos.
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Positieve aandacht door 
prestaties en actief jeugdbeleid

De Spartaan groeit uit tot een goed functione rende 
vereniging met goede relaties met de KNAU, het 
district en andere instanties. Sinds haar oprichting 
in oktober 1961 is ‘De Spartaan’ spoedig alom een 
begrip geworden. 

In de afdeling Leiden ervaren wij veel sympathie 
voor onze activiteiten in de Bollenstreek, waar de 
atletiekbeoefening vroeger nauwelijks tot ont-
plooiing kon komen. In het district Zuid-Holland 
is onze vereniging als voorbeeld gesteld, omdat 
‘De Spartaan’ er binnen twee jaar in geslaagd is, 
het grootste geregistreerde ledenaantal van het 
district te verwerven. Daarbij is gesteld, dat het 
goed zou zijn, wanneer zowel het districtsbestuur 
als de verenigingsbesturen eens te rade zouden 
gaan, door welke redenen een jonge vereniging in 
zo’n korte tijd én qua organisatie én qua prestaties 
zo’n hoog peil heeft kunnen bereiken. Bij de KNAU 
heeft de naam ‘De Spartaan’ alom een goede en 
vertrouwde klank verworven vanwege de goede 
prestaties en het grote ledental.
De goede resultaten van ervaren wedstrijdatleten 
als Piet Beelen en Do Rooijakkers brachten ‘De 
Spartaan’ direct in de meest gunstige zin in de 
publiciteit. Deze publiciteit deed de belangstelling 
voor de atletiek in de Bollenstreek sterk groeien. 
Het bestuur opende de mogelijkheid om jongens 
en meisjes van 7 tot 12 jaar lid te laten worden en 
stimuleerde en activeerde enkele ‘oudere’ leden zo 
snel mogelijk het jeugdtrainersdiploma te behalen. 
Deze leden, die meteen de training van de jon-
gens- en meisjesgroepen zonder enige vergoeding 
verzorgden, behaalden nog in datzelfde jaar het 
vereiste diploma. Ir. Paardekooper noemt dit laat-
ste van fundamentele betekenis voor de toekomst 
en de kracht van de vereniging. Tot slot noemt hij 
de enorme, onbaatzuchtige activiteiten van enkele 
leden, het tot ontplooiing brengen van de atle-
tiekkwaliteiten door de trainers, het goede admi-
nistratieve en financiële beleid en de frequente 
berichtgeving in de pers: al deze facetten hebben 
bijgedragen tot het succes van de vereniging.

Start reconstructie sintelbaan 
In oktober 1964 wordt aangekondigd, dat de firma Wernink uit Leiden 
nog diezelfde maand een aanvang zal gaan maken met de recon-
structie van de sintelbaan in het gemeentelijk sportpark: “Jongens 
en meisjes, dames en heren, het wordt een pracht van een baan met 
alle accommodaties die we maar wensen. Voor de sprintnummers 
aan de wegzijde zelfs acht banen. Voor onze steeple chasers goed 
nieuws, er komt een steeplebak binnen de sintelbaan aan de zijde 
van Lisserdorp, een aparte oefenwerpplaats op het bijterrein.”
In het clubblad van december staat: “zoals jullie hebben kunnen 
zien, zijn sinds een maand de werkzaamheden om de sintelbaan 
te reconstrueren, begonnen. Het oude harde sintelpuin is reeds 
verwijderd en de maten en hoogtematen van de nieuwe baan zijn 
zichtbaar. Het is verheugend dit te kunnen mededelen. Zulks te meer 
daar het vrijwel zeker zal zijn, dat de nieuwe sintelbaan op 1 april 
voor gebruik gereed zal zijn. Dat dit bereikt is, danken we aan de 
voortvarendheid, waarmee de Sportstichting aan de plannen heeft 
gewerkt en aan de royale wijze, waarop het gemeentebestuur aan de 
plannen zijn goedkeuring heeft verleend. Daarom moeten wij, wan-
neer de Sportstichting voor speciale, niet tot het eigenlijke project 
behorende werkzaamheden een beroep doet, daaraan spontaan 
onze medewerking geven. In de naaste toekomst zal een dergelijk 
verzoek het bestuur bereiken. Het bestuur vertrouwt, dat meerdere 
Spartanen onder leiding van een van de bestuursleden alle gevraagde 
werkzaamheden op een zaterdag op de juiste wijze zullen willen 
verrichten.”

Spartaan derde vereniging van 
Nederland qua ledental 
Insider: “Laat De Spartaan niet te groot worden, want uw organisatie is 
er niet tegen opgewassen”

Voorzitter Ir.A.H.J. Paardekooper schrijft over de ontwikkeling in het 
aantal leden… “Sinds het begin van het winterseizoen is het leden-
aantal zeer sterk toegenomen. Bedroeg het ledenaantal rond 1 
oktober circa 240, wanneer jullie dit lezen zal het met ruim 100 zijn 
toegenomen. Deze groei is ingezet als gevolg van de gehouden meis-
jesscholierenwedstrijd tijdens het kermisfeest. Vervolgens heeft de 
ledenwervingsactie op de verschillende scholen in Lisse resultaten 
opgeleverd, welke boven iedere verwachting liggen. En nog zijn we 
niet aan het einde van deze groei. Door medewerking van het kerkbe-
stuur van de Engelbewaardersparochie en van de Broeder-overste kan 
‘De Spartaan’ medio december trainingsuren in de gymnastiekzaal 
aldaar houden voor jongens en meisjes van 6 tot 11 jaar uit De Engel. 
Deze grote groei van onze vereniging, die door vele in- en outsiders 
in de atletieksport met gemengde gevoelens wordt gevolgd, stelt 
aan de organisatie van de vereniging de hoogste eisen. Het bestuur 
heeft mede daarom een jeugdcommissie benoemd, bestaande uit 
5 jongens en 5 meisjes, die zich allen bereid verklaarden zitting in 
de commissie te nemen en mee te werken aan de taken, welke het 
bestuur verstrekt.”
De voorzitter beschrijft hierna de taken van die commissie. En hij 
stelt dat het “ons aller doel dient te zijn om van ‘De Spartaan’ een 
bruisende, sterke atletiekvereniging te maken”. Na een bespiegeling 
eindigt hij ermee, dat ook het jurykorps en het aantal jeugdleiders 
uitgebreid moeten worden om de eigen onderlinge wedstrijden goed 
georganiseerd te kunnen laten verlopen. Het bestuur verwacht dat 
‘De Spartaan’ binnen afzienbare tijd 400 leden zal tellen.

1964

Begroting
nadelig saldo ƒ 1.000

Contributie senioren
 ƒ 18,00 | € 8,17
Contributie pupillenA
 ƒ 7,50 | € 3,40

 334 leden

 65 senior

 269 jeugd

 19,1% senior

1350 jaar hoogtepunten



Jack Vernooij 
tijdens de NK 
Veldloop

J.C.E. Graaf van Lynden 
aanvaardt beschermheerschap
Goh, geweldig, maar wat houdt dit in? Daartoe ben 
ik op zoek gegaan naar een omschrijving van de 
functie.
“Een beschermheer heeft een representatieve func-
tie, kan zijn netwerk gebruiken ten gunste van de 
vereniging, is betrokken bij het wel en wee van de 
(leden van de) vereniging, kan adviseur zijn van het 
bestuur, maar gaat niet op de stoel van het bestuur 
zitten. Hij wordt uitgenodigd voor de algemene 
ledenvergadering, waar aan hem ook het woord kan 
worden gegeven, maar hij heeft geen stemrecht.” 
De graaf woonde maar een deel van het jaar op 
het Kasteel Keukenhof, maar het landgoed (en dan 
vooral het bos) stelde hij open om er te trainen en 
ook mochten we regelmatig wedstrijden houden. 
Als je weet, dat in mijn jeugd boswachter Alenburg 
de taak had om vrijwel iedereen van het landgoed 
te weren, dan begrijp je wellicht de waarde van deze 
beslissing.
Daarnaast leende de graaf tot aan zijn dood zijn 
naam aan de vereniging. Zoals boven beschreven 
vooral ‘om deuren te openen’. De voorzitter zegde 
hem toe, dat de vereniging hem “gaarne in haar mid-
den zal ontvangen”. Ik meen, dat hij daarvan weinig 
gebruik gemaakt heeft.

In ‘De Athletiekwereld’ (het bondsorgaan) 
stonden lovende teksten, welke voor zich 
spreken. “Wat een elan, wat een voorbeeld 
van organisatorisch vermogen. Wat een ver-
houding tussen ‘Overheid’ en sport wereld. 
Hoe rijk, hoe nuttig. Wat een propaganda. 
Hoe effectvol. Wat een jurywerk. Mijn 
grootste compliment.” (Leo Cosy’s Corner).
“Nog nimmer tevoren hebben de Nationale 
Veldloopkampioenschappen zoveel opgang 
gemaakt bij atleten en publiek. De vele 
autobussen, geparkeerd bij de kleed-
gelegenheid gaven tezamen een prachtige 
weergave van de landkaart van Nederland. 
Om herhaling hiervan te verzekeren lijkt het 
ons dienstig de KNAU één advies te geven: 
geef De Spartaan de kans op een reprise in 
1966. Paardekooper c.s. zullen er wel voor te 
vinden zijn, de deelnemers doet men geen 
groter plezier en… een nieuwe propaganda-
stunt – want dat was Lisse – is nu reeds 
verzekerd.” (Keukenhofjes). 1966 werd 1967. 
Helaas is het bos nu niet meer geschikt voor 
een NK mét tv, maar de bereidheid om te 
organiseren is er nog steeds.

Annemiek Slootbeek is het 300e lid van De Spartaan. Zij krijgt een 
Spartaan tenue van voorzitter ir. Aad Paardekooper.

Contributie senioren
 ƒ 18,00 | € 8,17
Contributie pupillenA
 ƒ 7,50 | € 3,40

 507 leden

 114 senior

 393 jeugd

 22,5% senior

Vorig jaar organiseerden we voor 

het eerst een wedstrijd, welke eens 

geen ‘onderlinge’ was.  

Door het ontbreken van een baan 

moest dit wel plaatsvinden in 

het bos van Graaf van Lynden: de 

Keukenhofcross. De wedstrijden 

waren zo goed verlopen, dat de 

organisatoren meenden, dat ze 

zelfs een NK aan zouden kunnen. 

Groot was de verrassing, dat de 

KNAU de aanvraag honoreerde: 

ons eerste NK!

Er moest veel geregeld worden voor 

7 maart, maar de medewerking 

van instanties en organisaties was 

formidabel. De lopers en loopsters 

deden de rest: het werd een 

voortreffelijk kampioenschap.

AV De Spartaan organiseert NK Veldloop
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Landsvertegenwoordigers
Al heel wat titels waren er behaald door onze clubgenoten en dat terwijl de vereniging 
amper 3½ jaar bestaat. Blijkbaar is er niet alleen veel talent in de streek, maar kunnen de 
leden elkaar ook goed motiveren. De behaalde resultaten vallen ook op bij de keuzeheren 
van de KNAU, wat dan weer aanleiding vormt om Spartanen uit te nodigen deel te nemen 
in landenploegen.

Nabije buren Niederrhein en België zijn vaste tegenstanders bij een jaarlijkse ontmoe-
ting voor de jeugd. Eind juni was de wedstrijd in Mehrbeck (Duitsland), waaraan vier 
Spartanen deelnamen. Grensverleggend waren ook de geleverde prestaties!
Marga Kortekaas werd 3e op discus. Arie Meeuwissen startte achterin, maar werkte 
zich op naar de 4e plaats en noteerde een PR op de 3.000m. Jack Vernooij ontving zijn 
uitnodiging kort voor de wedstrijd, hetgeen geen reden was voor een matig resultaat. 
Integendeel, hij verbeterde zijn PR op de 1.500m steeplechase met 10 seconden en 
werd 5e. Wim Heemskerk werd gevraagd voor de 1.500m ‘vlak’. Zijn resultaat wordt 
verder niet genoemd. Piet Beelen liep een week later de 10.000m in Bern tijdens de 
Zeslandenontmoeting. De race was ook te zien op tv en zijn tijd was 30.08,6. Die 
leverde een 5e plaats op de nationale ‘bestenlijst aller tijden’ op.

Weetje

Zaterdag 3 april des morgens 
om 11 uur zal tijdens een bij-
eenkomst van het gemeen-
tebestuur, de sportstichting 
en De Spartaan de sintelbaan 
in gebruik worden gegeven. 
Onvoorziene omstandigheden 
voorbehouden zal de training 
op de sintelbaan op maandag 
5 april kunnen beginnen. Over 
het trainingsschema worden 
in dit nummer door de TC alle 
gegevens bekend gemaakt.

Feestelijke opening sintelbaan 

De Spartaan beschikt nu over een 
echte wedstrijdsintelbaan. De oude 
wieler- en speedwaybaan is geheel 
vernieuwd en voldoet nu aan alle eisen 
voor wedstrijdatletiek. De feestelijke 
opening werd groots gevierd, waar de 
hele vereniging bij was betrokken.

1550 jaar hoogtepunten
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1e Lustrum AV De Spartaan
De groei is niet bij te benen: van 40 naar 500 leden. De succes-
sen rijgen zich aaneen: o.a. 12 Nederlandse kampioenen, een 
nationaal record, deelname door acht leden in een nationale 
ploeg. Zelfs de organisatie van een NK is met succes afgerond.

Het initiatief van Henk Paardekooper om de Lissese leden 
van een Leidse en een Haarlemse vereniging samen te bren-
gen in een ‘eigen’ club was uitermate goed uitgepakt. 
“Dat hadden we verwacht, aldus voorzitter Paardekooper. 
Vorig jaar immers was er een ‘hausse’ door verschillende 

oorzaken: de Nederlandse crosskampioenschappen, die wij 
in Lisse mochten organiseren, hadden een zeer grote uitwer-
king. Daarnaast was er de uitbouw van de damesafdeling, 
kregen we een extra impuls door de ingebruikname van de 
nieuwe sintelbaan en trokken de prestaties van onze ‘top-
pers’ ook nieuwe leden aan.” De rol van topcoach Van Heek 
is van onschatbare waarde: hij smeedde De Spartaan om 
‘tot één grote eenheid’. Hij is bekend met de problemen, die 
samengaan met de amateursport beoefening en “weet heel 
goed, dat er belangrijker dingen in het leven zijn dan alleen 
maar atletiek”.

Bekende Nederlander

Spartaanse jeugd
Ergens moet ik nog een foto hebben van mij in Spartaantenue, tussen de vergeelde herinnerin-
gen aan het bloemencorso (de wagen waarop ik als boertje verkleed mocht meerijden beeldde de 
bokkenrijders uit en won een van de vele 2e of 3e prijzen in een van de vele categorieën), het mis-
dienaarschoolreisje van de St. Agatha en mijn optreden bij de opening van de Keukenhof, waarbij 
ik samen met twee schattige – eveneens als paashaas verklede meisjes – een rondedansje maakte 
om de rijzige gestalte van de minister van Buitenlandse Zaken, terwijl wij iets zongen als “één 
ei is geen ei, twee ei is een half ei, drie ei is een paasei”. Laatst kwam ik zelfs nog een groot afge-
drukte foto tegen van mijzelf als tienjarige met een foutgespelde aanmoediging voor Feyenoord 
in mijn handen. Ik was in die jaren echt fanatiek voor Feyenoord, ik kan het nauwelijks geloven. 

Die Spartaanfoto kan ik niet vinden. Toch staat hij mij helder voor de geest. Ik sta er een beetje verlegen kijkend op, samen 
met mijn oudere broer, mijn beste vriendje Fred en diens oudere broer, want die was op zijn beurt weer beste vriendjes met 
mijn broer, dat was lekker overzichtelijk. Het moet vlak voor zo’n groot en gezellig familietoernooi zijn geweest, vier jonge-
tjes in van die wollen trainingspakken. De foto is vanzelfsprekend zwart-wit, we schrijven midden jaren ’60, maar die wol was 
groen en de grote tulp op de borst rood. Dat trainingspak vond ik zozo, maar op die rode bolbloem was ik reuzentrots. Kreeg 
je die al gelijk als je lid werd of moest je hem verdienen door bijvoorbeeld een mooi sprintje af te leggen over 60 meter? 

Vijfenveertig jaar later, wat weet je er nog van? Fietsen naar de atletiekbaan, ergens in de buurt van de tennisbanen, de 
Keukenhof ligt verderop. Wit hemdje (zat daar ook een tulp op?), groen lullig broekje waar mijn witte beentjes zo bij afstaken, 
blauwe gympjes, want van spikes hadden we nog nooit gehoord. Bij wedstrijden werd er op dat hemdje met veiligheids-
spelden een papieren nummer bevestigd. Als je heel hard rende, scheurde dat er door de wind nog wel eens af. Rondjes lopen 
op die voor kleine jongetjes hele grote baan, springen in vers aangeharkt zand, dat uit de duinen kwam.

Lang heeft mijn atletiekloopbaan niet geduurd, misschien een paar jaar op de lagere school. Ik geloof dat ik het wel leuk 
vond, maar het kan goed zijn, dat mijn ouders besloten mij van de club af te halen bij gebrek aan motivatie of talent of beide 
(zo ging dat later met klarinetles ook). Toch was ik in mijn herinnering met die lange konijnenpoten van me niet eens zo 
slecht. Geen sprinter, meer een dieseltje, en met verspringen kwam ik een eind. Ach, in die tijd deed ik wel meer: judo (ver-
der dan de gele slip reikte ik niet), doelpaal spelen bij het voetballen van de grote jongens op het veldje aan de rand van de 
Veldhorststraat, samen met mijn beste vriendje Fred het circus ToFre (dat optrad voor het bejaardenhuis aan de Heereweg 
en waarin het drie jaar jongere broertje van Fred de sterke man speelde) exploiteren, slingers rijgen en illegaal verkopen aan 
Duitsers en af en toe een Amerikaan, die in het seizoen langs ons huis aan de Von Bönninghausenlaan voorbij trokken richting 
Keukenhof en niet door hadden, dat zo’n narcissenkrans op de grote weg na een kwartiertje van ellende uit elkaar zou vallen. 
Kortom, De Spartaan hoorde bij een mooie en in mijn herinnering altijd zonnige jeugd, net als op zondagochtend na de mis 
ijs met slagroom uit zilverkleurige kelkjes op de Keukenhof, de bloemenkiosk aan het Vierkant en de bioscoop waar een jaar 
te laat de ‘Sound of Music’ draaide. Over de fysieke vorming, die ik op De Spartaan kreeg, kan ik kort zijn: ik heb er geen blij-
vende herinnering aan overgehouden en ook geen blijvende schade. 

En die mooie rode tulp, daar ben ik nog steeds trots op.

Thom de Graaf, 6 februari 2011

Noot redactie: Thom is een zoon van de 
toenmalige burgemeester van Lisse. Hij 
is een BN’er als lid van D’66, als minister 
tijdens Balkenende II en als burgemeester 
van Nijmegen (sinds 2007).
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Topatleet van Nederland naar Lisse 
Onze voorzitter hield oren en ogen goed open. Zo was hij er van op de hoogte dat het 
Fioretti College een vacature had. Ook wist hij, dat de boomlange tengere Groninger 
atleet Fred van Herpen voor zijn examen stond en natuurlijk daarna een baan nodig 
zou hebben. Hij combineerde vraag en aanbod en wist beide partijen bij elkaar te 
brengen.

Fred was toen naast Nederlands kampioen ook recordhouder op de 400m en ‘hij staat 
vierde op de Europese lijst’. Zijn komst betekende een grote versterking van vereni-
ging en competitieploeg. Paardekooper bemiddelde ook in woonruimte voor Fred en 
zijn verloofde. Die verloofde werd benoemd ‘tot onderwijzeres aan de kleuterschool in 
de Mariaparochie’.

Tegenwoordig niet meer voor te stellen: 
discus werpen zonder net of kooi.  
De con cur rentie en jury onbeschermd en 
dichtbij. Op de foto onze toenmalige hoofd-
coach Jan van Heek, die furore maakte als 
tienkamper. Op deze wedstrijd verbeterde hij 
het Leidse record op discus. Overigens komt 
zijn naam hier in de uitslagen vijf maal voor: 
100m, 200m, kogel, discus en speer!

Nationaal record 4x 1.500m in Lisse 
tijdens grote nationale wedstrijden

Een ‘zeer sterke Duitse ploeg uit Wolfsburg’ vertoefde in Nederland en 
zou ook Lisse aandoen. Helaas kon men Lisse niet vinden. Ook de aan-
gekondigde Fred van Herpen komt niet voor in de uitslagen. Toppers 
als Olofsen, Van Heek, Van der Kruk, Klaassen-Bos, Goedhart-Schot en 
Mahieu voldeden aan de hooggestelde verwachtingen. Het publiek kreeg 
veel waar voor zijn geld (jazeker, er werd entree geheven). Heel veel waar, 
waarbij het slotnummer de hartslag behoorlijk omhoog bracht. Als één 
der hoogtepunten werd de 4x 1.500m heren genoemd. Inzet: het natio-
nale record.

Startloper Jack Vernooij begon verrassend. Arie Meeuwissen en Wim van 
Gerven liepen goed (eigenlijk volledig zonder tegenstand, die zij echt 
ontbeerden) en Piet Beelen verbeterde officieus zijn PR. Het team verbe-
terde het record met drie seconden tot 15.50,7 (begin 2011 staat dit NR op 
15.12,0).
Heel vreemd, dat noch de redactie, noch ‘de Samensteller’ één enkel 
woord wijdt aan deze recordverbetering. Zijn we nu al gewoon geraakt 
aan successen?

Nederlandse veldloopkampioenschappen in Lisse.

Contributie senioren
 ƒ 21,00 | € 9,53
Contributie pupillenA
 ƒ 9,00 | € 4,08

 430 leden

 105 senior

 325 jeugd

 24,4% senior

1750 jaar hoogtepunten
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Rond 1963 kende vrijwel geen enkele atletiekvereniging 
pupillenatletiek. Er bestond daarvoor geen of vrijwel 
geen belangstelling. Toch had De Spartaan al heel jonge 
leden. Dat er echter over onze vereniging gesproken werd 
als ‘De speeltuin van De Spartaan’ viel in het geheel niet 
in goede aarde bij onze toenmalige voorzitter, die boos 
in de pen sprong. Co Rooijakkers heeft als trainer van de 
jongens-D en de jongenspupillen de grondslag gelegd voor 
de pupillenatletiek. Ook Helmut Stubbe, Gijs der Linden en 
Toon Homan waren pioniers van het eerste uur.

Pupillenatletiek

Door andere activiteiten, minder prestatiegerichte doelstellingen voor de 
hele jonge atleten en het groeiend aantal pupillen en C/D jeugd (250!) werd 
in november 1968 de jeugdraad opgericht. 

Aanvankelijk trainden de meisjespupillen met de C/D-jeugd mee. Maar 
al gauw kwam men erachter dat kinderen onder de 10 jaar toch een heel 
andere aanpak nodig hadden. Omdat er steeds meer animo was, kwam 
er in 1967 een aparte pupillengroep. Ria Mesman was de eerste trainster 
van de meisjespupillen en de groep werd in 1968 overgenomen door Anke 
van den Berg. Op woensdagmiddag in de Don Boscoschool werden deze 
trainingen gegeven. Eerst alleen A-,  en B- en C-pupillen maar later ook de 
mini’s. De jongens trainden in de gymzaal van het Fioretticollege.

In de zomer gingen we natuurlijk naar de baan. In weer en wind werd er 
getraind. De jongens op zaterdagmorgen en de meisjes op woensdagmid-
dag. Bij erg slecht weer werden de allertrouwsten beloond met spelletjes in 
de kantine waarbij ze zelfs een keer ‘Pippi Langkous’ speelden. Springend 
van tafel naar tafel en gierend van de lach was het uur zó voorbij.

En natuurlijk kwamen ook de eerste wedstrijden voor de pupillen. Er was 
geen inschrijving per nummer mogelijk maar er was altijd een meerkamp 
waarbij vooral de 1.000 meter een hele grote prestatie was. Dan waren er 
natuurlijk de sport- en spelmiddagen, sinterklaas enz. Deze gevarieerde 
aanpak van de jeugdatletiek zorgde ervoor dat de groepen steeds groter 
werden en voor de meisjes het zaaltje van de Don Boscoschool veel te klein werd. Ze kregen een halve sporthal met veel meer 
toestellen en dus veel meer trainingsmogelijkheden. Er werd getraind voor werpen, springen en lopen. ‘Wie voor het twaalfde 
jaar niet heeft leren lopen, springen of werpen, zal zijn achterstand op wie dit wel heeft gedaan nooit meer inhalen.’  
(uit: ‘Handleiding voor pupillenatletiek’ uitgave adviescommissie pupillenatletiek van de KNAU) 
Dat de groepen maar bleven groeien was een verdienste, maar het bezorgde de jeugdbestuursleden wel tijd en aandacht.  
In 1973 waren er drie jongens- en drie meisjesgroepen van elk 20 tot 30 kinderen. En bij de sport- en spelmiddag van februari 
1974 waren wel 120! pupillen aanwezig.

Jeugdbestuursleden uit de begintijd waren o.a. de heer Stubbe, de heer en mevrouw Eisma, mevrouw Van Schooten, 
de heer Jacobs, de heer Veeger.

Ook het clubblad begon meer aandacht te besteden aan de jeugd. Iedereen mocht een stukje insturen, het beste verhaal 
werd geplaatst. José Kortekaas schrijft in het novembernummer van 1968:
“Pupillentraining in de Don Boscoschool.
Ik heb het 27 november geschreven.
En toen moesten wij naar De Spartaan toe. Toen hebben wij de val-start geleerd.
We waren de eerste rij en er waren nog meer rijen. En wij waren het eerst.

Pupillen maken kennis met alle onderdelen van 
de atletieksport. Van specialisatie is geen sprake.
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En toen gingen we afgooiertje doen. Toen was ik het laatst en een keer het eerste. Toen in de wandrekken en er moesten banken 
opgezet worden en glijdend op de bank en onder de banken door en de drie tikkers moesten je dan tikken en als de juffrouw floot 
moesten de tikkers helemaal stokstijf staan. Toen was het al 4 uur. En het was weer af.”

Door heel Nederland werden inmiddels pupillentrainingen gegeven. Daaruit zijn weer vele topsporters gegroeid, maar vooral 
zijn daardoor veel kinderen al vroeg gaan sporten. Plezier en bewegen is tenslotte de basis voor een gezond leven.

Anke van der Kwaak-van den Berg, pupillentrainster 1968-1974 

Pupillenatletiek nu
En hoe is het met de jeugd bij De Spartaan in 2011? Nog steeds heeft de vereniging een grote groep jeugdleden: 117 pupil-
len, 32 D-junioren en 38 C-junioren. Vanaf hun 6e jaar kunnen kinderen lid worden van De Spartaan. En hoewel het speelse 
karakter in de trainingen centraal blijft, is er van een speeltuin echt geen sprake. De Spartaan beschikt over een grote groep 
gediplomeerde trainers. Alle pupillen trainen op woensdagmiddag. De B- en A-pupillen kunnen zelfs 2x per week trainen. 
Niet alleen bij de pupillen, maar ook bij de C/D-junioren wordt training gegeven aan gemengde groepen van meisjes en jon-
gens. De atletiekbeleving vindt niet alleen in Lisse plaats. Doordat met andere verenigingen een samenwerkingsverband is 
aangegaan, kunnen de pupillen bij diverse verenigingen tijdens wedstrijden hun atletiekprestaties proberen te  verbeteren. 
Zo kunnen de pupillen in de winter deelnemen aan een crosscompetitie en in de zomer een pupillencompetitie waarbij 
diverse atletiekonderdelen aan bod komen. De C/D-junioren doen mee aan de landelijke competitie en bezoeken gezamenlijk 
vele andere wedstrijden. Er wordt naar gestreefd om zoveel mogelijk Spartaanleden aan de wedstrijden mee te laten doen. 
Dit wordt gestimuleerd door het bijhouden van een puntenklassement waarin naast alle persoonlijke verbroken records, ook 
de punten voor deelname aan wedstrijden worden verwerkt. De jeugdraad bestaat nog steeds, maar is nu actief onder de 
naam commissie jeugdatletiek. De commissie houdt zich naast de wedstrijden ook bezig met alle activiteiten, die zo ken-
merkend zijn voor het sociale karakter van De Spartaan: Paastraining, Ouder-kindwedstrijd, 
Zwartepietentraining, Dick de Vroomenbokaal en de kampen. Bij alle activiteiten luidt het 
motto: alle kinderen, ongeacht hun prestatieniveau, zoveel mogelijk atletiekplezier bezorgen. 

Karin Zonneveld, voorzitter CJA

1950 jaar hoogtepunten



Eigen clubhuis

Wat een gedoe bij onze thuiswedstrijden: de voetbal 
moest regelmatig het clubgebouw afstaan in ver-
band met kleedruimte en het gebruik van de kantine. 
Vanwege die weerstand en het gemis van een ruimte 
voor de opslag van het trainingsmateriaal was er vaak 
gerept over de wens van een eigen home. Eigenlijk 
was er maar één geschikte locatie, waarbij voor het 
grondwerk (afgraven van een deel van de statribune) 
een beroep werd gedaan op ‘sterke mannen’. In het 
clubblad van januari kondigde de voorzitter aan, dat 
het clubhuis er vóór aanvang van het baanseizoen zou 
staan. We hebben het hier over het houten gebouw, 
dat nog steeds geen naam heeft.

Zuid-Holland
Aan de competitie voor D-meisjes deden maar liefst 
zes ploegen van De Spartaan mee, met als inzet het 
kampioenschap van Zuid-Holland. De uitslag werd 
bepaald aan de hand van de resultaten van drie 
wedstrijden. De grootste concurrent was het Haagse 
Sparta. Toentertijd waren stadsverenigingen groter en 
veelal beter dan de plattelandsclubs. Sparta behaalde 
bij haar 3e wedstrijd meer punten dan ons 1e team, 
maar moest niettemin de titel aan de onzen laten.

Mieke van Doorn springt 1.35m (Den Haag). Haar beste prestatie 
in 1967 was 1.46m.

Begroting
 ƒ 17.300 | € 7.850
Contributie senioren
 ƒ 27,00 | € 12,25
Contributie pupillenA
 ƒ 9,00 | € 4,08

 424 leden

 106 senior

 318 jeugd

 25,0% senior

D-meisjes tijdens het Nederlands Kampioenschap 14-10-67: v.l.n.r. Els van der Lans, Truus Randsdorp, Marga Kortekaas, Mieke van 
Doorn, Cora Geerlings, Jan Aarts, Ineke Nooijen, Willy Wassenaar en Angelica van Veen.

De D-meisjes liepen de 4x60m in 32.8 sec. (18-09-1967).
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Ronselen?
Een ranke jonge blondine (een A-meisje) trok bij haar wedstrijden de aan-
dacht. Zij liep goede tijden (en wist daarbij regelmatig te winnen) in een stijl, 
die veel beloftes inhield. Zij woonde in Oude Meer langs de Ringvaart. Oude 
Meer ligt tussen Schiphol-Oost en Rijsenhout en dus dicht bij Aalsmeer. In 
Aalsmeer was zij dan ook lid van AVA’64. Groot was de verontwaardiging bij 
die club, toen Joke van der Stelt zich liet overschrijven naar De Spartaan. 
Lisse lag toch behoorlijk verder van haar ouderlijk huis dan Aalsmeer. Dit kon 
niet helemaal netjes zijn gegaan en een woordvoerder van AVA’64 gaf hieraan 
de kwalificatie ‘ronselpraktijken’. Als jonge vereniging hadden ook zij een 
‘uithangbord’ nodig voor de noodzakelijke groei. Een beschuldiging, die ons 
bestuur wijselijk van de hand wees.

Schoolwedstrijden op derde 
pinksterdag
Op derde pinksterdag (een gewone schooldag) organiseerden we 
een wedstrijd voor middelbare scholieren. Dankzij de inspannin-
gen van Helmut Stubbe (trainer en gymnastiekdocent) waren er 
maar liefst 300 deelnemers. Redacteur Hans Broeke beschouwde 
de dag als een ‘blijvertje’ op de kalender, maar voegde wel enkele 
kanttekeningen toe. 
Vrijwel alle overwinningen werden behaald door Spartaan leden, 
waarbij vaak ook de 2e, 3e en 4e plaats aan onze leden ten deel 
vielen. Voor de puntentelling per school was hierdoor geen sprake 
van strijd. Voor veel (ongeoefende) lopers was de 600 of 800m 
eigenlijk te lang, want velen kwamen ‘de uitputting nabij’ over de 
finish. Hans stelde voor om deze lange loopnummers bij de vol-
gende uitvoering te schrappen.

1967 Joke van der 
Stelt op weg naar een 
nieuw Nederlands 
record.

Omslag van een 
clubblad uit 1967.

2150 jaar hoogtepunten



Forse verhoging contributie
Het bestuur van De Spartaan heeft helaas moeten beslui-
ten de contributie van de junioren en pupillen te verhogen. 
De hoge kosten aan trainers en trainingsgelegenheid heb-
ben daartoe geleid. Zonder contributieverhoging is het 
finan ciële evenwicht niet te handhaven. 
We mogen daarbij nog het volgende opmerken:
1.  de contributries van de seniorleden zijn in zeer korte tijd 

van ƒ 2,50 naar ƒ 4,50 per maand verhoogd.
2.  het contributieniveau van de pupillen (meisjes en jon-

gens, geb. in het jaar 1957 en later) is verhoogd van ƒ 1,50 
naar ƒ 1,75 per maand, omdat in 1968 voor het eerst door 
de KNAU bondscontributie wordt geheven voor deze 
categorie. 

3.  het contributieniveau van de junioren (geb. 1956 en 
eerder) is meer in overeenstemming gebracht met de 
trainings- en wedstrijdmogelijkheden voor deze groepen. 
In tegenstelling met de pupillen, die slechts 1 x per week 
trainen, kunnen de junioren in de winter 2 of 3 x per week 
en in de zomer 3 x per week trainen onder begeleiding 
van zeer deskundige trainers. 

De resultaten van het afgelopen jaar hebben duidelijk 
aangetoond, dat het trainingsniveau van De Spartaan zeer 
goed is. Het bestuur vertrouwt dat bovenstaande argumen-
tatie u zal overtuigen van de redelijkheid van het besluit.

 
Het jaar 1968 heeft zich onder meer gekenmerkt door het hoge niveau van de heren 
op de lange afstanden. In de vele crossen eindigden zij de meeste keren bij de eer-
sten. Met name Piet Beelen, Wim van Gerven en Bert Smit vielen doorgaans in de 
prijzen. Op korte afstand daarachter steevast Wim van Gijlswijk en Leo Meeuwissen. 
Ook in de zomerperiode bij baan- en wegwedstrijden was de winst dikwijls voor een 
Spartaan. De naam ‘De Spartaan’ is tijdens de wedstrijden en op het podium vele 
malen genoemd. Betere promotie kun je niet hebben.

Jeugdraad en jeugdcommissie 
gaan samenwerken

De pas opgerichte jeugdraad en de jeugdcommissie gaan 
samenwerken. Daarom zijn de voorzitter en secretaresse 
van de jeugdcommissie tevens lid van de jeugdraad. Verder 
is dhr. H. Stubbe, voorzitter van de jeugdraad en hierdoor 
tevens lid van het bestuur, gedelegeerde van het bestuur in 
de jeugdcommissie. He he! Dat was dat.
Nu zal de zaak wel duidelijk zijn. Verschillende mensen zul-
len echter denken:
Een jeugdraad en een jeugdcommissie. Is dat wel nodig?
Ja, dat is nodig. De jeugdraad gaat zich nl. bezighouden met 
de jeugdatletiek in het algemeen. 
Dit houdt in:
– wedstrijden organiseren voor de jeugd
– de jeugd begeleiden op wedstrijden in andere plaatsen
–  de jeugdtrainers helpen met het vinden van de juiste 

trainingsmethoden.
De jeugdraad gaat het onderlinge contact tussen de jeugd-
leden van onze vereniging bevorderen. Zij wil van de 
Spartaan jeugd een eenheid maken door hen de gelegenheid 
te geven elkaar ook buiten de baan te ontmoeten. 
Zij richt zich hierbij vooral op de A-B-C-D-jeugd. Ook kan 
deze jeugd via de jeugdcommissie zijn stem laten horen in 
het bestuur. De voorzitter van de jeugdcommissie zal met 
dit doel op de bestuursvergaderingen aanwezig zijn. 

Veel Spartaanpromotie door langeafstandsgroep

Piet Beelen en Bert Smit Wim van Gerven
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Eindelijk is het dan zover. Zaterdagmorgen 21 september 
vertrokken we van Schiphol, met als einddoel Mexico.  
De stemming in de atletiekploeg was zeer deprimerend, 
omdat we vlak voor het vertrek te horen kregen dat de trai-
ner, de heer Westphal, niet mee zou gaan. Dit was een ver-
schrikkelijke teleurstelling, vooral voor de estafetteploeg. 
Bij aankomst in Mexico werden we met busjes naar het 
Olympisch dorp gereden. Het dorp bestond uit een dertig-
tal flats van elk 10 verdiepingen. Verder waren er eetzalen, 
een winkelcentrum, postkantoor, kapper, bioscoop, sauna, 
medische klinieken en een groot trefpunt voor ’s avonds  
‘De Internationale Club’, waar je kon tafeltennissen, tv 
 kijken, enz. De trainingsbaan in het dorp was ook van tartan, 
trouwens alle banen in Mexico. Aparte velden voor speer-
werpen, ver springen, kogelstoten en discuswerpen. Bij al 
deze trainings  accommodaties stonden bij elk onderdeel een 
paar studenten om behulpzaam te zijn.
Verder een complete medische staf en masseurs. Nadat ik 
de eerste dagen kalm aan gedaan had om aan het hoogte- 
en tijdsverschil te wennen, heb ik verder elke dag getraind. 
Het klimaat viel vooral de eerste week tegen. Elke dag 
getraind met trainingsbroek aan, terwijl ik me voorgesteld 
had heerlijk in korte broek te kunnen trainen. Ik was natuur-
lijk reuze blij dat na één week mijn man Hans al arriveerde. 
De trainings resultaten waren enorm. Alles ging gemakkelijk 
en ontspannen. Van de 100m t/m de 1.000m heb ik al mijn 
persoonlijke records verbeterd.
Vandaar dat ik vol vertrouwen en goede moed was. Zaterdag 
12 oktober was de opening. We waren allemaal in defile-
tenue gestoken en werden met bussen naar het Olympisch 
Stadion gereden. Dat immense, grote stadion, al die 
verschillende nationaliteiten met hun typerende kleder-
drachten. Ook hier drong het tot ons door dat het deze week 
moest gebeuren. Maar ik had nog wat dagen voor de boeg, 
omdat ik pas donderdags de serie moest lopen. Maar een 
paar dagen voor de wedstrijden lukte het niet meer. Door 
het slaaptekort, door de slechte behuizing en het totaal 
gebrek aan leiding was ik te moe, om maar iets te doen. 
Dit is natuurlijk fataal, zowel lichamelijk als geestelijk. Hans 
heeft er van alles aan trachten te doen door o.a. me weer 
moed in te spreken. Door de serie heb ik me dan ook nog net 
heen weten te worstelen. Dat alles maakte het er natuurlijk 
voor de halve finale niet beter op. Daarin was ik volkomen 
kansloos en mijn rol was uitgespeeld. Jullie zullen begrijpen 
wat een vreselijke teleurstelling dit voor Hans en mij was. 
Eigenlijk kan en wil ik het niet accepteren. Daarom ga ik 
voorlopig door met atletiek, want dit alles is onbevredigend. 
Het spijt me dat ik jullie geen opgewekt stuk kan schrijven, 
want hoewel ik aan de andere kant vreselijk genoten heb 
van het land en de bevolking is het uiteindelijke doel toch 
volkomen mislukt. Tot slot wil ik iedereen hartelijk bedan-
ken voor de prachtige plantenbak die ik bij thuiskomst 
ontving en voor de telegrammen en post welke ik in Mexico 
ontvangen heb. 

Ilja

Begroting
 ƒ 19.500 | € 8.849
Contributie senioren
 ƒ 27,00 | € 12,25
Contributie pupillenA
 ƒ 10,50 | € 4,76

 430 leden

 108 senior

 322 jeugd

 25,1% senior

Olympische Spelen in Mexico
Ilja Keizer
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Overwinning in Peine
Naar Peine, vrijdagmiddag half een. Het H.B.G. plein werd opgeschrikt door een groep enthousiaste 
Spartanen. Op vrijdagmiddag? En met zoveel koffers?

Waar gingen zij naar toe? Naar Peine natuurlijk, om daar de atletiekclub ‘Vater Jahn’ te ontmoeten. 
Gepakt en gezakt stonden we te wachten op de bus, die ons naar Duitsland zou brengen. Hier en 
daar werd nog even de taal geoefend en ik hoorde allerlei klanken zoals: ‘Ich liebe dich’en ‘Danke 
Bitte’. Even later zocht iedereen een plaatsje in de bus.
Het was maar goed, dat de douane niet goed uit zijn Duitse ogen keek: een paar personen zaten 
angstvallig in een hoek gedrukt. Geen pas soms? In ‘Klein Keukenhof’, een plaats waar men had 
getracht ons Keukenhof na te bootsen, gingen we iets eten. 
Iedereen moest zijn Duitse kennis tevoorschijn halen. Dat die kennis ver weg zat, kon je wel merken, toen we probeerden iets 
te bestellen. Maar uiteindelijk hadden de meesten iets eetbaars voor zich. Daarna in een lange ruk naar Peine, waar we om 
10 uur arriveerden. Er stonden een heleboel mensen op ons te wachten, die ons liefdevol onderdak wilden geven. Moe van de 
reis zochten we al gauw ons bed op. 
Zaterdag 9 uur zaten we aan het ontbijt met op de achtergrond goede muziek van ene Heintje uit Nederland. Meestal konden 
we tijdens de maaltijd ‘genieten’ van de stem van Heintje. 
Om 10 uur werden we op het raadhuis welkom geheten door de locoburgemeester, die uit naam van De Spartaan een ets 
kreeg overhandigd. We waren verrast met een mooi schilderij, aangeboden door de voorzitter van ‘Vater Jahn’, de heer ‘Beppo’ 
Brunke. Na het eten (zo te horen hadden de meesten ‘spargels’ gegeten) begon om 3 uur de wedstrijd tussen ‘De Spartaan’ en 
‘Vater Jahn’. Het was een gezellige, onge dwongen wedstrijd, die eindigde in een overwinning voor De Spartaan. 
Dit moest wel gevierd worden! Dat gebeurde dan ook. Om 8 uur ’s avonds werden we verwelkomd door ‘Vater Jahn’ in een 
grote zaal. Het werd een daverend feest. De drank uit de Duitse flessen vloeide onophoudelijk in de Hollandse kelen. Het 
Duits spreken ging ineens veel beter, het dansen ging beter en… Nou ja, alles ging beter. Iedereen vestigde nieuwe drank-
records en er zijn nog veel meer records gebroken die avond.
Maandagavond was het allemaal voorbij. De club ‘Vater Jahn’ heeft ons een paar heerlijke dagen bezorgd, die we niet gauw 
zullen vergeten! De bus zette zich in beweging en onder luid geroep van ‘Beppo’ Brunke, aja aja, reden we weg. Het was heer-
lijk om in Peine te zijn. Onze hartelijke dank aan ieder, die dit voor ons mogelijk heeft gemaakt, het was grandioos. 

 Francien Bakker
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Oprichting ledenraad 
op 15 december

Instelling en verkiezing van een ledenraad. Het bestuur van 
De Spartaan heeft het iniatief genomen om het contact 
 tussen het bestuur en haar leden te verbreden. 

Daartoe zal een ledenraad worden ingesteld, als een con-
tactorgaan tussen bestuur en leden. Hoewel het eerste 
jaar ingegaan zal worden zonder reglementen, is de pri-
maire doelstelling te komen tot een samenspraak over 
het te voeren beleid in de vereniging. Het bestuur zal het 
voorgestelde beleid aan de raad voorleggen, om daardoor 
middels overleg en discussie de gevoelens van de leden 
zoveel mogelijk af te tasten, zonder daarbij het hoogste 
orgaan in de vereniging, de algemene ledenvergadering 
te beknotten in zijn zeggings- en beslissingsmacht. In 
omgekeerde richting kunnen de leden middels de raad hun 
wensen, klachten en kritiek op het bestuursbeleid kenbaar 
maken. Aan de hand van een jaar ervaring zal de status 
van de ledenraad middels de statuten en de huishoudelijke 
reglementen gepreciseerd worden.

Samenstelling van de ledenraad
De ledenraad zal voorlopig bestaan uit circa 20 leden, 
waarvan er door de leden 15 op democratische wijze zullen 
worden verkozen en er 4-6 door het bestuur zullen worden 
toegevoegd. 

Werkwijze
De gedachte is, dat de raad om de 2 maanden bijeenkomt, 
in principe in de maanden december, februari, april, juni, 
augustus en oktober. De raad kiest zelf zijn voorzitter en 
secretaris. In principe kunnen alle onderwerpen, welke 
actueel zijn in de vereniging en in de KNAU, aan de orde 
worden gesteld. 

Damesploeg naar hoofdklasse

Zondag 5 oktober 1969 zal in de Spartaanse geschiedenis als 
een bijzondere dag geboekstaafd blijven als de dag van de 
promotie van de damesploeg naar de hoofdklasse na een 
reeks van successen, uniek in de atletiekwereld. 

In 1967 kampioen 3e klasse, in 1968 kampioen 2e klasse en 
dit jaar kampioen 1e klasse en promotie naar de hoofd klasse 
op een zo’n overtuigende wijze, dat verwacht wordt dat vol-
gend jaar een toppositie in de hoofdklasse wordt verworven.
5 Oktober betekent de bekroning van jarenlange, conse-
quente opbouw van de damesvleugel, vijf jaar geleden 
nog maar een zwakke plek in de vereniging, nu een klasse-
voorbeeld van een perfecte pyramidale opbouw: 15 dames, 
10 A meisjes, 25 B meisjes, 35 C meisjes, 55 D meisjes en 
65 pupillen. Het bereikte is te danken aan de inzet van 
velen: in de administratieve-organisatorische sector, in 
de technische- en de trainingssector en in de jeugdraad. 
Voor al diegenen betekent 5 oktober de bekroning van hun 
gestage inzet. Hoewel het niet doenlijk is de namen van 
alle personen, die zich jaren lang daartoe hebben ingespan-
nen te vermelden, maken we een uitzondering voor Marga 
Kortekaas, die in de magere jaren ondanks de moeilijke 
omstandigheden de draagster bleef van de dames- en oud-
ste vleugel. Mede door haar volharding werd het mogelijk 
de damesploeg in zo’n korte tijd vanuit de laagste naar de 
hoogste klasse te doen overgaan.

Drie Spartanen in districtscommissies
Spartanen: nog nagenietend van de goede resultaten bij de Zuid-Hollandse crosskampioen-
schappen schrijf ik nu enige gedachten neer over gebeurtenissen voor ons.
Nog ruim een maand scheidt ons van het baanseizoen. In alle trainingsgroepen wordt met veel 
ambitie en energie gewerkt. De resultaten kunnen we met vertrouwen tegemoet zien. Binnen 
afzienbare tijd zal de gedetailleerde planning voor de beoogde resultaten van de verschillende 
ploegen ervan worden bekendgemaakt. Het beraad in de Technische Raad hier omtrent is volop 
gaande. Alle ploegen afzonderlijk worden de mededelingen toegezonden. 

Nu de organisatorische opbouw van De Spartaan gestabiliseerd is, wordt het mogelijk krachten 
beschikbaar te stellen voor functies in hogere organen van de KNAU. De heer Jac. Grimbergen 
is gekozen als bestuurslid van de afdeling Leiden, de heer H.W. Elfering als lid van de recreatie-
commissie en de heer C. van Schooten als lid van de districtsjurycommissie. Wij zijn ervan over-
tuigd, dat zij een goede inbreng zullen betekenen in die colleges. 

De voorzitter

Trainingscoördinator 
Jan van Heek

Begroting
 ƒ 25.000 | € 11.345
Contributie senioren
 ƒ 33,00 | € 14,97
Contributie pupillenA
 ƒ 12,00 | € 5,45

 409 leden

 106 senior

 303 jeugd

 25,9% senior

2550 jaar hoogtepunten



Eerste vergadering Ledenraad 
In de afgelopen maanden heeft de ledenraad, die in decem-
ber 1969 werd opgericht, gestalte gekregen, een gestalte die 
eigenlijk nog waargemaakt moet worden, maar daar wordt 
hard aan gewerkt.
De ledenraad is ontstaan uit de leden en aangevuld met 
enkele mensen uit het hoofdbestuur. Het is dus een orgaan 
waarin iedereen zijn of haar vertegenwoordiger heeft. 
Daarom menen wij ook, dat iedereen van De Spartaan er 
recht op heeft te weten wat er tijdens de vergaderingen 
van de ledenraad gebeurt. De bedoeling is dat in ieder club-
blad deze rubriek wordt opgenomen. Hierin zullen dan alle 
mededelingen van de ledenraad komen. De ledenraad is al 
twee keer bij elkaar geweest en wel op 15 dec. 1969 en op 5 
jan. 1970. Tijdens deze vergadering is al duidelijk gebleken, 
dat er door de raad nuttig werk voor de hele vereninging 
gedaan kan worden. Weliswaar zijn in dit beginstadium de 
bevoegdheden gering, maar deze zullen met de tijd beslist 
groter worden, tenslotte is een olifant ook klein begonnen. 
De raad zal als orgaan tussen de leden en het hoofdbestuur 
optreden en zal vanuit het hoofdbestuur zoveel mogelijk 
informatie krijgen. De onderwerpen die binnenkomen wor-
den gezamenlijk besproken en in veel gevallen ook beslist. 
Er zal ongeveer 6 maal per jaar een vergadering van de raad 
zijn, en omdat de ledenraad een eigen, zelfstandig orgaan is, 
heeft het een voorzitter, een secretaris, een vice-voorzitter 
en een 2e secretaresse. De mensen die deze functie gaan 
bekleden zijn:
Voorzitter: Aad Grimbergen
Secretaris: Wim van der Krogt
Vice-voorzitter: Nico Warmerdam
2e secretaresse: Wilma Geerlings

Er zal getracht worden om de raad als hoofdorgaan van de 
leden op te laten treden, zodat het in de toekomst niet tot 
de onmogelijkheden behoort om de leiding van de algemene 
ledenvergadering bij de ledenraad onder te brengen. 
In de openingsvergadering van 15 dec. 1969 is onder andere 
de begroting van De Spartaan uitvoerig besproken. Nu het 
jaar 1969 tot het verleden behoort, kan gezegd worden dat 
het financiële gedeelte met een batig saldo is afgesloten.  
De begroting voor 1970 is nog niet voor 100% rond. Wel staat 
vast dat de contributie in verband met de stijgende kosten, 
verhoogd moet worden. Om een voorbeeld van kosten-
stijging te noemen, kunnen we de huur van de sintelbaan 
aanhalen. Deze is voor 1970 verdubbeld.
Wil men punten in de raad besproken zien, dan is een tip aan 
een van de raadsleden voldoende om er zeker van te zijn, dat 
het uitvoerig behandeld zal worden. De oprichting van de 
ledenraad is een experiment van het bestuur. Het enthou-
siasme is aanwezig bij de leden, maar om te slagen zal dat 
aanwezig moeten blijven. Of om even in termen te spreken, 
de start is goed, maar het succes ligt bij de finish. 

Wim van der Krogt, secretaris ledenraad

Zondagmiddag vertrokken ca. 2.500 deelnemers voor de 
derde strandprestatieloop over 4 of 8 kilometer aan het 
Langevelderslag. De organisatoren – de IJsclub Noord wijker-
hout en de Atletiek Vereniging De Spartaan uit Lisse – hadden 
voor zo’n perfecte start gezorgd, dat ervaren strandlopers er 
toch een 8 km wedloop van hebben gemaakt, door te trachten 
als eerste te eindigen. De organisatoren hebben met genoegen 
kunnen constateren dat hun prestatie strandloop steeds meer 
aanslaat. De records van voorgaande jaren, 1968 met 1.000 
deelnemers en 1969 met 1.600 deelnemers, werd nu ruim-
schoots overtroffen.
Vaders en moeders met hun kinderen vanaf 4 jaar, bejaarden, 
jeugd- en keep-fit groepen, schaatsenrijders, wielrenners, 
atleten en andere sportliefhebbers hebben op de heenweg een 
westerstorm moeten trotseren en kwamen vermoeid maar 
voldaan na 4 of 8 km aan de finish, waar hun een fraai herin-
neringsvaantje werd aangeboden, als stoffelijke blijk van hun 
prestatie. Door de bekendmaking via radio en pers kwamen de 
deelnemers en deelneemsters niet alleen uit het Westen van 
Nederland, maar ook uit Noord-, Midden- en Zuid-Nederland. 
De ex-Spartaanatleet Wim van Gijlswijk uit Noordwijkerhout 
werd in deze catagorie de snelste en won met ruim verschil 
van M. Maarse uit Aalsmeer.

Begroting
 ƒ 36.750 | € 16.676
Contributie senioren
 ƒ 42,00 | € 19,06
Contributie pupillenA
 ƒ 15,00 | € 6,81

 384 leden

 84 senior

 300 jeugd

 21,9% senior

De strandprestatieloop (4 of 8 km) met een record aantal 
deelnemers bij de start.

2500 deelnemers bij strandloop
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Om 8 uur kwam een stoet, die in de Kanaalstraat was 
gestart, bij het gemeentehuis aan. Fakkeldragers zorgden 
voor een leuk effect en Trouw moet Blijcken (muziekkorps) 
gaf tijdens de tocht en bij de parade voor het gemeente
huis enkele zeer aantrekkelijke shows weg. Mieke, leerling 
van het Fioretti College, was er kennelijk zelf helemaal 
onderste boven van. Ontwapenend nuchter en eenvoudig 
liet ze het feestgedruis allemaal over zich heen gaan. Ze 
was natuurlijk erg blij met de titel en de gouden medaille. 
Ze had haar Parijse tricot aan met de groene broek van het 
Spartaanse trainingspak en had snel een paar sandaaltjes 
aangeschoten.
Carla Grimbergen, die op de 1.500 meter een zeer eervolle 
vijfde plaats wist te behalen, maakte de zegetocht uiteraard 
ook mee. Ze sierde zich in een lila maxirok. 

Burgemeester Berends wenste Mieke van harte geluk met 
haar fraaie zege bij de Europese jeugdkampioenschappen 
altetiek te Parijs en betrok ook Carla Grimbergen, die al 
enige Nederlandse Kampioenschappen op haar naam heeft 
staan, in zijn hulde. Europees kampioene worden betekend 
een grote eer, maar het legt gelijk een last op je schouders. 
Je ontkomt daar niet aan. Je zult je titel moeten verdedigen 
en er komen problemen die liggen op het terrein van de 
populariteit, de aandachtverdeling tussen sport en studie 
en de ‘must’ te streven naar nog grotere sportprestaties. 
Namens De Spartaan sprak voorzitter, Ir. Paardekooper, een 
kort maar krachtig dankwoord voor het feit dat B en W zich 
direct bereid hadden getoond een officiële ontvangst op 
het gemeentehuis te organiseren. Spreker prees verder de 
enorme inzet van de meisjes.

Sensatie dit weekend in het Sportpark te Lisse, waar de 
atletiekontmoeting plaatsvond tussen de meisjes junioren 
van Nederland en West-Duitsland. 
Onder ideale omstandigheden kon 
men zondagmiddag al vroeg juichen 
in het Nederlandse kamp. Met een tijd 
van 11.6 sec. stelde Riet van de Berg 
het oude Nederlandse record op deze 
afstand met 0.7 sec. scherper. Wat 
niemand voor mogelijk hield gebeurde 
in het laatste onderdeel van deze 
4 x 400m estafette. In 46.2 sec. over-
troffen Riet van de Berg, Akke Brijker, 
Cora Hofman en Henriette Vooys 
deze afstand, waardoor zij maar liefst 
1.8 sec. onder het oude Nederlandse 
record bleven. Carla Grimbergen was 
de derde atlete, die een Nederlands 

record vestigde en wel op de 1.500m. Zij slaagde er niet in 
om dit nummer te winnen, deze eer was voor de West-Duitse 

Sylvia Schenk, die met een tijd van 4.34.1 
een nieuw Duits jeugdrecord vestigde, 
maar bracht wel een tijd op de klokken 
van 4.34.6. Dit was 11 sec. sneller dan 
Annie van der Kerkhof enige tijd gele-
den, die nu als derde finishte in 4.36.1. 
Nederland leverde nog een knappe pres-
tatie. Won vorig jaar West-Duitsland deze 
ontmoeting met een verschil van bijna 20 
punten, nu beliep de achterstand slechts 
twee punten en kan Nederland zich met 
zijn meisjesploeg op West- Europees 
niveau terecht nestelen naast het sterke 
West-Duitsland.

Carla Grimbergen

Mieke van Doorn Europees junioren 
kampioen hoogspringen

Lisse heeft een Europese jeugdkampioene: 
tijdens de Europese Kampioenschappen in 
Parijs sprong Mieke van Doorn (15) 1.74m 
hoog, verbeterde hiermee haar eigen record 
royaal en hield tevens de internationale 
concurrentie op afstand. Dinsdagavond 
viel haar een grootse huldiging ten deel. 
Zij maakte een ware zegetocht door Lisse, 
begeleid door een fors aantal supporters 
en werd op het gemeentehuis officieel 
ontvangen en gehuldigd.

Interland Nederland West-Duitsland junioren bij De Spartaan

2750 jaar hoogtepunten



Jeugdkampen
Als sinds de beginjaren is De Spartaan bij de Nederlandse Katholieke Sportfederatie (NKS) aangesloten. Via de atletiektak 
kwamen we erachter dat zij in de zomervakantie jeugdsportkampen organiseert. Met in mijn achterhoofd nog de enorm fijne 
 ervaringen van kampen uit mijn eigen scoutingtijd, ging ik 1968 aan de slag. Tot op vandaag de dag heeft dit ‘virus’ mij niet los-
gelaten en met mij zijn er gelukkig nog veel andere Spartanen die ook ‘besmet’ zijn geraakt (dus toekomst verzekerd).

Organisatoren van de kampen:
1968 t/m 2000 NKS (Nederlandse Katholieke Sportfederatie)
2001 t/m 2009 SJN (Stichting Jeugdsportkampen Nederland)
2010 Stichting ‘De Broekberg’
2011 AV De Spartaan (t.g.v. het 50-jarig bestaan)

Kampplaatsen: Uden – Oudenbosch – Hechtel (België) – Nistelrode – Borculo – Wijchen – Boxtel – Bladel – Luykgestel – 
Swalmen – Dongen – Lierop – Wanssum – Walk (België) – Lisse.

De deelnemers aan deze kampen kwamen van voetbal-, zwem-, handbal-, gym- en atletiekverenigingen. Genoemde sporten 
werden meestal in de ochtenduren beoefend. Daarnaast werd er veel aandacht besteed aan spel o.a. dropping, survival, 
huttenbouw, puzzeltocht, knutselen, levend stratego en niet te vergeten het programma ‘Candle Light’. Elk kamp had een 
thema. Dit werd op tijd aan de verenigingen kenbaar gemaakt, zodat zij zich hierop met de kinderen alvast een beetje kon-
den voorbereiden. De laatste avond was er altijd een vast menu: patat, appelmoes en een hamburger. Daarna dan nog, na de 
gebruikelijke afwas, de playbackshow en als afsluiting de Disco.

Uden was onze eerste kampplaats. Jongens- en meisjestenten stonden op aparte 
velden. Ver uit elkaar. Na enkele jaren kwam er aan de avontuurlijke sluiptochten 
van jongens- naar meisjeskamp v.v. een eind. Alle tenten werden nu op één veld 
gezet. Een leuke anekdote: toen een van de leiders problemen had met zijn jongens 
omdat ze erg treuzelden met aankleden ’s morgens loste hij dit als volgt op door 
te zeggen ‘over twee minuten gooi ik de flap omhoog!’ Toen moesten ze wel, want 
tegenover hun tent stond een meisjestent!!

Oudenbosch 1970 was een kamp alléén voor meisjes. Dat was één keer en nooit 
meer! In het vervolg nemen we alleen nog maar deel aan gemengde kampen, daar 
valt veel meer te beleven.

1973 was een topjaar qua deelname. Liefst 201 deelnemers, onderverdeeld in 54 jongens, 123 meisjes en 24 leiding. Het zeer 
grote aantal jeugdleden van toentertijd was hier debet aan. Alleen al de groep meisjes-D bestond toen uit meer dan 100 
leden. In hetzelfde jaar was er van 1 t/m 11 augustus in Uden t.g.v. het 25-jarig bestaan van de NKS-kampen een inter natio-
naal kamp voor 14/15-jarigen (dit kamp is de voorloper van het internationale Ficepkamp). Tevens was er een eenmalig kamp 
buiten de landsgrenzen t.w. in Hechtel in België.

In juli 1985 wordt er voor het eerst in Boxtel een driedaags kamp georganiseerd voor 6 t/m 8-jarigen. Een schot in de roos was 
dit, want door deel te nemen aan zo’n kamp was de stap om een week op kamp te gaan niet zo groot meer.

Vanaf 1990 t/m 1996 organiseerde de NKS in Walk (België) survivalkampen. Verdeeld over al die jaren namen in het totaal 81 
personen deel.

In het jaar 2001 nam de SJN het over van de NKS. Pas eind januari 2001 werd het officieel bekend dat de SJN de kamporganisa-
tie op zich ging nemen. Normaal gesproken beginnen we al half december met de voorbereiding van de zomerkampen. Dus 
veel mensen hadden hun vakantie al gepland. Vandaar het lage aantal van 26 personen in dit jaar.

De Stichting ‘De Broekberg’ nam het in 2010 over van de SJN. Ook hier zo’n zelfde beeld als in 2001. Bovendien besloot deze 
stichting eerst alleen maar kampen voor 8 t/m 12-jarigen te organiseren, terwijl in de voorgaande jaren er kampen waren voor 
6 t/m 8, 9 t/m 12 en 12 t/m 15-jarigen.

Kosten weekkamp:
1968 ƒ 35,– Kosten 3-daagskamp: 1985 ƒ 50,–
2010 € 160,–  2009 € 95,–

Uit de kampkrant Uden 1971: 

Hier in Uden op dit kamp 
is alles goed en fijn
alleen het slapen is een ramp 
zowel voor groot als klein.
Leiders waken heel de nacht
om jongens en meisjes te grijpen
dat hadden we wel verwacht
dus we kunnen niet eruit knijpen.
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Deelname (kinderen+leiding): 69-105-104-116-132-201-145-128-140-142-135-154-139-97-83-57-81-100-113-142-137-123-127-104-111-
105-96-82-70-51-53-41-47-26-61-78-82-90-75-66-50-63-23-123

Internationaal Ficepkamp
De kogel is door de kerk. Het internationale jeugdsportkamp, dat de NKS in 1973 zijn partners in de Fédération Internationale 
Catholique Education Physique et Sportive (FICEP), ter gelegenheid van het 25-jarig bestaan van de kampen heeft aange-
boden, heeft weerklank gevonden. Er wordt in 1975 een internationaal jeugdsportkamp gehouden en wel in Gemen (Dld). 
Vandaag de dag wordt er nog steeds elk jaar zo’n kamp georganiseerd.

Het sport- en spelprogramma van deze kampen is zeer gevarieerd. Maar er gebeurt meer! Culturele uitstapjes en bonte avon-
den waar ieder land zijn medewerking aan dient te verlenen. Verder is er een eucharistieviering. Ook hierin wordt een bijdrage 
van iedere natie verlangd.
Landen waar Spartaanjongeren in de leeftijd van 14 t/m 17 jaar in de afgelopen jaren te gast zijn geweest zijn: 
Duitsland – Oostenrijk – Zwitserland – Italië – Frankrijk - België – Nederland – Slowakije en Tsjechië.

In de beginjaren werd er met nationale groepen gewerkt. Aangezien verbroedering hoog in het vaandel van de FICEP staat 
werden de teams later internationaal samengesteld.

Vanaf 1999 is er van Spartaanzijde helaas geen interesse meer voor dit soort kampen. Allen die in de loop der jaren mee 
 geweest zijn hebben een schat aan ervaringen kunnen toevoegen aan hun palmares. Zelf heb ik het genoegen gehad om 21x 
als begeleidster van de partij te zijn.

Marga Kortekaas

Aardappels pitten Eet smakelijk!

Deelnemers aan de NKS zomerkampen
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We stonden om half 10 reeds op het H.B.G. plein om in het 
vliegtuig te stappen, dat ons naar Arnhem zou brengen. Na 
op het middenveld geland te zijn trokken we ons trainings-
pak aan en de automatische inloopschoenen. De robot, die 
weigerde met de start, werd zorgvuldig uit elkaar gehaald 
en later zelfs vervangen door een gewoon mens met een 
pistool. De tijden, 7 sec. rond op de 100m, vielen wat tegen. 
Omdat het kunstgras te droog was, schakelde men de regen-
installatie in. Verder verliep de wedstrijd naar zin. Om half 
zes vertrokken we weer met het vliegtuig naar Lisse. Daar 
werd ons een heerlijke maaltijd uit een kant-en-klaar blik 
aangeboden.
Francien 

Lisse 1981. Na afloop van de Europese Jeugd kampioen-
schappen op onze mooie tartanbaan had ik een gesprek 

met de voorzitter van De Spartaan, de heer Nelissen. Hij ver-
telde mij dat de wedstrijden als geslaagd mochten worden 
beschouwd. Heel erg verheugd was hij over de drie gouden 
medailles, die de Nederlandse ploeg bij elkaar verdiend had, 
waarvan twee door leden van De Spartaan. Teleurgesteld was 
hij echter over de minder goede opkomst van het publiek. 
Hij had op 80.000 mensen gerekend, terwijl er maar 60.000 
aanwezig waren. Dit was volgens hem te wijten aan de 
defecte verwarmingsinstallatie, waardoor het op de tribunes 
minder behaaglijk was dan anders. 
De organisatie en de verwerking van de uitslagen waren 
daar entegen perfect verlopen, mede dankzij het IBM compu-
tersysteem. Tot slot sprak hij de wens uit het volgend jaar de 
Europese Seniorenkampioenschappen te mogen organise-
ren, waarvoor de vereniging zich volledig zal gaan inzetten.
Jerom

Een artikel van radioverslaggever Wim Hoogendoorn in de ‘Atletiekwereld’ van 21 december 1970

In de schaduw van Ajax en Feyenoord
In het jaaroverzicht van NOS Sport op de televisie zullen de beelden van de gouden atletiek medaille, die Mieke van Doorn 
heeft gewonnen bij de Europese jeugdkampioenschappen in Parijs, ontbreken. De Europacup van Feyenoord zal, zeer uitvoe-
rig zelfs, wel worden getoond. Want ook in de sport hebben de dingen hun rangorde, onwrikbaar vastgesteld door de stem 
des volks. Ik kom tot deze overpeinzing, omdat ik zeer onlangs een collega van een krant op bezoek heb gehad, die iets wilde 
schrijven over werken en leven van een radioverslaggever.

“Die wedstrijd Feyenoord-Celtic in Milaan is zeker een hoogtepunt voor je geweest?” vroeg hij. Ik kon het niet ontkennen. Het 
was een groot sportevenement, vooral in zijn randverschijnselen. Ik bedoel, het is niet iedereen gegeven 10.000 beschonken 
Nederlanders bij elkaar te mogen aanschouwen op het Domplein in Milaan en je hebt niet geleefd als je Truus van Hanegem 
geen champagne hebt zien drinken uit de Europacup. Die dingen hechten zich op de een of andere manier vast in je geheu-
gen, maar ik geloof niet, dat dat iets te maken heeft met het supersonische belang van zo’n gebeuren of met de enorme 
menigten, die erbij betrokken zijn.

Vier maanden later stond ik te midden van een klein gezelschap Nederlanders op een tribune van het Stade de Colombes in 
Parijs, een man of 30 in een bakbeest, dat plaats biedt aan 50.000 mensen. We hebben eerst Frank Nusse naar een bronzen 
plak geschreeuwd, tijdens zijn magistrale 1.500m en later keken we muisstil toe hoe Mieke van Doorn, alle experts in een 
dun hemd zettend, hoog genoeg sprong om Europees goud te veroveren. Het was zó laat geworden, dat er van het uitrei-
ken van de medaille niets meer terechtkwam, zodat we het feestvarken de volgende dag bij de ceremonie nog eens konden 
toejuichen.

Die gebeurtenissen in Parijs hebben natuurlijk geen fractie van eeuwigheidswaarde van het Feyenoord succes in Milaan. Maar 
als hoogtepunt is het er voor mij, in 1970, niet minder om geweest. Dat zal in nog grotere mate gelden voor de mensen die 
erbij waren, het geestdriftige groepje Spartaanatleten bijvoorbeeld, dat vrijdags na gedane dagtaak in een automobiel stapte 
en in de prille ochtend van zaterdag Parijs binnenreed. Ik wil maar zeggen: er is enorm veel vreugde aan de sport te beleven, 
voor degene die sport beoefent en voor degene die alleen maar toekijkt, gewoon als belangstellende of professional en de 
mate van publiciteit, die er omheen hangt, speelt daarbij nauwelijks een rol. Mensen verrichten een prestatie, dat is waar het 
om gaat, niet of ze met die prestatie de voorpagina’s van de kranten halen en ook niet of de camera’s van NOS Sport op hen 
gericht zijn. Atleten zullen in Nederland tot het einde der dagen in de schaduw van Ajax en Feyenoord blijven opereren. Ze 
zullen er, naar ik vurig hoop, niet onder gebukt gaan.

Als beroepsmatig kijker naar atletiek en voetbal hebben mij de kampioenstranen van Mieke van Doorn méér gedaan dan de 
aanblik van Truus van Hanegem, champagne drinkend uit de Europacup. Op de drempel van het jaar-van-Helsinki mag dat 
wel eens gezegd zijn.

Wim Hoogendoorn

Twee fantasierijke schrijvers werpen een blik in de toekomst
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Vermaak tijdens het jubileumfeest
9 oktober 1971 is de feestdag van De Spartaan. De jubileum commissie organiseert een groot en groots feest voor iedereen: 
voor alle leden, ouders, juryleden, donateurs, oud-leden en toto-enthousiasten. De tennishal van Oostdam aan de Kerkstraat 
64c in Noordwijkerhout wordt omgedoopt tot feestpaleis. In Lisse is namelijk jammer genoeg geen feestzaal, die groot 
genoeg is voor zo’n 600 feestgangers. De entree is voor iedereen geheel gratis en er wordt zelfs een buspendeldienst voor het 
vervoer geregeld voor hen die op openbaar vervoer zijn aangewezen. Een keur aan artiesten treedt op, met als hoogtepunten 
van de avond onder andere Mini en Maxi, een voortreffelijk komisch zangduo en Het Cocktail Trio.

Mededeling in het clubblad van maart 1971

Juryclub Bollenstreek nu onafhankelijk

De jurycommissie staat nu direct in verbinding met de commissie 
van district West II van de KNAU, waarvan de heer C. van Schooten 
reeds bestuurslid was.

De Spartaan bestaat 10 jaar – in maart 1971 verschijnt clubblad nummer 100.

Op 18 september viert de 
jeugd het 10-jarig bestaan.

Begroting
 ƒ 39.200 | € 17.788
Contributie senioren
 ƒ 42,00 | € 19,06
Contributie pupillenA
 ƒ 15,00 | € 6,81

 454 leden

 92 senior

 362 jeugd

 20,3% senior

Op de Sport- en Speldag 
zijn ballon nen opgelaten.  
De ballon van Mieke van 
der Lans kwam tot Kassel! 
En wie hield de statistieken 
bij? Zelfs voor de ballonnen-
wedstrijd is een mooi 
overzicht gemaakt. Een 
vluchtlijn van ballonnen.

3150 jaar hoogtepunten



De Spartaan groeit 
en daarmee nemen ook de verwachtingen ten aanzien van  mooie 
prestaties toe…

Joke van Gerven-van der Stelt stapte over van Aalsmeer naar De Spartaan en wilde 
zich graag kwalificeren voor een startplaats op de Olympische spelen in München 
voor de 1.500m. Hiervoor moest Joke twee keer de limiet van 4.14.0 lopen en dat lukte 
maar één keer… Tijdens de tweede poging werd zij geholpen door haar collega’s.  
In de eerste ronde werd Joke aangetrokken door Hilde Kooy en liep exact 64 sec. 
Daarna nam Ilja Keizer het trekwerk over, passeerde de 800m in 2.11 en de 1.200m  
in 3.22.0, iets te langzaam om succes te waarborgen. Joke bleef dan ook enkele 
 fracties van een seconde boven de limiet steken en noteerde een tijd van 4.14.6.

Teleurstelling, goud en vluchtlijn
Goud voor Hennie Grimbergen  
en Mieke van Doorn
Met 9 junioren ging De Spartaan in juni naar Groningen voor de Nederlandse 
jeugdkampioenschappen. Met maar liefst drie nationale jeugdtitels werd een 
prima resultaat behaald. 

Hennie Grimbergen (meisjes A) maakte een dubbelslag met winst op de 800 
en 1.500m. Op de 800m liet zij een tijd afdrukken van 2.18.2, nadat zij in de 
eindsprint V. Wingerden (AVR) versloeg. Op de 1.500m was haar overwicht 
nog groter en finishte ze met ruime voorsprong in 5.02.0 voor de beide zusjes 
Mouris (Clytoneus), die 5.18.1 en 5.18.4 noteerden.
Ook Mieke van Doorn was succesvol en werd – met een stevige tegenwind – 
kampioene op de 100m horden in de 
uitstekende tijd van 15.05 sec.

Dat De Spartaan niet alleen een sportieve, maar ook een zorgzame vereniging is, blijkt uit de wedstrijdinstructie.

Hennie Grimbergen

In de kranten werd veel aandacht besteed aan het wel en wee van onze atleten.
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Voordat De Spartaan werd opgericht, was de voorloper van het huidige 
De Spartaan een atletiekvereniging, waarvan de hoofdzetel in Haarlem was 
gevestigd: het nu nog steeds bestaande KAV Holland Haarlem. Als Lisser was 
ik lid van de afdeling Holland Lisse. Als we dus aan wedstrijden in andere 
plaatsen deelnamen, was dat onder de naam Holland Haarlem. We hadden 
natuurlijk ook dezelfde trainer: de heer de Zwager uit Haarlem. Het trai-
ningsveld was een stuk grasland aan de Kleverlaan in Haarlem, terwijl Lisse 
al over een ‘echte’ atletiekbaan beschikte. In de zomer van 1957 kwamen de 
Haarlemmers naar Lisse om met ons onderlinge wedstrijden te houden en 
daarbij ontmoette ik Hanneke Tuyp uit Haarlem, waarmee ik nu al bijna 48 
jaar getrouwd ben.

Toen wij 42 jaar geleden weer in Lisse gingen wonen, ben ik opnieuw een aan-
tal jaren lid geweest van De Spartaan, vooral om mee te kunnen doen aan de 
training op zondagmorgen in de duinen bij Noordwijkerhout. Deze werden 
geleid door de onvergetelijke Jan van Heek, met wie ik nog steeds contact 
heb. Vaak reden mensen met mij mee, onder andere Hanneke Glas (een hoog-
springkampioene) en natúúrlijk Marga Kortekaas, ook toen al van een buiten-
gewoon belang voor de vereniging. Ook jongens als Hans Schipaanboord, Aad 
Grimbergen en Gerrit Verhaar deden mee. Omdat mijn conditie, vergeleken 
met deze knapen, bedenkelijk was, werd ik door Jan van Heek tot hulptrainer 
benoemd, zodat ik af en toe kon uitrusten. Kortgeleden vertelde hij me dat 
hij, als we het duin op moesten rennen, voor mij de chronometer altijd een 
paar seconden later indrukte, zodat ik later werd gecomplimenteerd over mijn 
fantastische tijd. En na de zondagtraining altijd koffie met appelgebak (én 
slagroom) bij de Witte Raaf, die voor ons een aparte ruimte had gereserveerd.

U begrijpt, dat wij immer een warm gevoel krijgen, als het De Spartaan betreft.
Ik wens u heel veel geluk met uw jubileum en verwacht nog vaak van uw sportieve prestaties te zullen horen of lezen.

Hartelijke groeten,

Ben Ragas, 12 januari 2011

Begroting
 ƒ 34.800 | € 15.792
Contributie senioren
 ƒ 42,00 | € 19,06
Contributie pupillenA
 ƒ 15,00 | € 6,81

 540 leden

 160 senior

 380 jeugd

 29,6% senior

Noot redactie: zoon Bas(tiaan) is de bekende acteur/zanger, die getrouwd is met Tooske.

Bekende Nederlander

Mijn naam is Ben Ragas en ik ben de vader van Jeroen en 
Bastiaan, die beiden lid zijn geweest van AV De Spartaan

Samenstelling bestuur ‘De Spartaan’

Voorzitter: Ir. A.H.J. Paardekooper
Sekretaris: H.M.M. Paardekooper
Penningmeester: W.M. Teeuwen
2e Sekretaris: H.W. Elfering
2e Penningmeester: P.J. Kerkvliet
Commissarissen: Mevrouw J. Grimbergen-Boot
 Th.C.L. Veeger
 M.M.v. Steijn
 J.F. de Ree
 W.G. Kortekaas
 H.J. Langeveld

Bron: Spektakels nummer 112, oktober 1973

3350 jaar hoogtepunten



In oktober 1972 vond de eerste clubontmoeting 
plaats in Leichlingen. Een half jaar daarna bracht 
de Leichlinger TV een tegenbezoek. Na een verlate 
aankomst op vrijdagavond werd zatermorgen de 
 bloeiende Keukenhof bezocht, waar de gasten hun 
ogen uitkeken. ’s Middags werd het bloemen corso 
bewonderd, waarna ’s avonds in de Taveerne de bloe-
metjes buiten werden gezet. Hoogtepunt van deze 
clubontmoeting was de wedstrijd op zondag. Na het 
uitwisselen van cadeau’s kon de wedstrijd beginnen. 
Voldaan keerden de Duitse gasten ’s avonds weer 
terug naar Leichlingen.

In oktober brachten De Spartanen op hun beurt weer 
een tegen bezoek aan Leichlingen waar ze allerharte-
lijkst werden ontvangen. De clubwedstrijd die gepland 
stond voor de zaterdagmorgen werd een dag uitge-
steld, omdat de sintelbaan gedeeltelijk onder water 
stond. In plaats daarvan werd een tocht gemaakt in 
de omgeving. Ook zondag gooide het weer roet in 
het eten: het regende pijpe stelen. De wedstrijd werd 
verplaatst naar de Leichlinger Tonhalle. Over en weer 
werden cadeau’s gegeven, waarna de indoorwedstrijd 
kon beginnen. Afgesloten werd met een partijtje zaal-
voetbal en basketbal. Aan het eind van de middag 
werd de thuisreis weer aanvaard.

Fakkelloop ter ere van 25-jarig 
jubileum koningin

Het begin…
Op een goeie dag ondernamen Max Hedtheuer 
Abteilungsleiter (Leichlinger Turnverein) en zijn 
vrouw een reis naar de Bloembollententoonstelling 
‘Keukenhof’ in Lisse. Na al het moois gezien te heb-
ben ging hij om informatie naar het Gemeentehuis 
Lisse en vroeg aldaar of er soms een atletiek-
vereniging in Lisse bestond. Al snel kreeg hij alle 
gegevens betreffende onze atletiekvereniging 
De Spartaan. Thuisgekomen nam hij al spoedig 
contact met mij op. Na enige correspondentie en 
met toestemming van beide besturen werden er 
plannen gemaakt. De eerste clubontmoeting werd 
gepland van 29 september-1o oktober 1972 bij de 
LTV, nog niet wetend dat daarna nog vijf clubont-
moetingen zouden plaatsvinden en wel in april 1973 
bij De Spartaan, in oktober 1973 bij de LTV, in mei 
1974 bij De Spartaan, in oktober 1975 bij de LTV en 
als laatste in mei 1976 bij De Spartaan. Het waren 
bijzonder gezellige en sportieve ontmoetingen.
Wel aardig om te vertellen is dat in de jaren 2003 
en 2004 middels een uitnodiging aan ons adres 
opnieuw contact werd opgenomen met de LTV, 
waarbij ook andere verenigingen in Lisse werden 
uitgenodigd. Uiteindelijk is het niet gelukt om tot 
een nieuwe uitwisseling te komen.

Henk Paardekooper

Onder auspiciën van de KNAU en met medewerking van het 
Oranje comité Lisse organiseert De Spartaan een fakkelloop in het 
kader van de festiviteiten rond het 25-jarig regeringsjubileum van 
H.K.H. Koningin Juliana. Voor de start werd de terreinverlichting 
uitgeschakeld, waarna alle fakkels tegelijkertijd werden ontstoken.

Clubontmoeting met de Leichlinger TV

Op de foto de wissel tussen Hans Langeveld  en Willem van  der Krogt 
tijdens de estafette.
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In de eerste jaren van haar carrière maakte Mieke van Doorn een gestage groei 
door. Z0 behaalde zij de Europese jeugdtitel in Parijs (1970), werd Nederlands 
dameskampioen als A-juniore en won in 1972 het nationale indoorkampioen-
schap. Maar toen al stagneerde de progressie, zij bleef min of meer op 1.70m 
 hangen. Tijdens een vijfkamp in oktober sprong zij met de floptechniek een 
hoogte van 1.65m. Daarvoor had zij slechts incidenteel gesprongen met deze 
techniek, die zij dan ook nog niet goed beheerste. 
Het resultaat zette haar aan het denken. De knoop werd doorgehakt: een jaar 
lang zou zij serieus met de flop gaan hoogspringen en geen andere technieken 
gebruiken. Al snel bleek dit  vruchten af te werpen. Bij de nationale indoorkam-
pioenschappen sprong zij al 1.83m om later dit jaar in Innsbrück met een sprong 
van 1.82m het Nederlandse outdoor record van Ria Ahlers te evenaren.
De prestatiecurve laat gedurende het seizoen echter nog een grillig 
verloop zien. Volgens Van Doorn zelf te wijten aan de verschillende 
omstandigheden tijdens de wedstrijden. Bovendien heeft ze meer tijd 
nodig om op de techniek van de flopsprong te trainen. Nadat ze zes 
jaar de straddle had gesprongen, heeft ze nu – behalve training – ook 
meer wedstrijden nodig om ervaring op te doen. Uiteindelijk zou ze in 
1975 het Nederlands record op 1.88m brengen.

Voor de opkomst van de fosburyflop (kortweg flop) was 
de rolsprong (ook wel straddle genoemd) de dominante 
hoogspringtechniek. De landing bij de rolsprong gebeurde 
meestal in een zandbak of in een berg zaagsel. Pas na de 
komst van kunststof landingsmatrassen kon de fosbury-
flop ontstaan, een sprong immers waarbij op de rug 
geland wordt. De meningen over de beste hoogspring-
techniek zijn niet eenduidig. Omdat de flop makkelijker 
te leren is, is de rolsprong vrijwel niet meer in gebruik. De 
aanloop van de fosburyflop bestaat uit een aantal passen 
in een rechte lijn plus een aantal passen in de vorm van 
een cirkelboog. In de boog helt het lichaam naar binnen 
om tijdens de laatste pas de verticale stand in te nemen. 
Na de afzet (met één been) gaat het hoofd van de atleet 
als eerste over de lat, waarna de rest van het lichaam om 
de lat heen draait met de rug ernaartoe gekeerd.

Mieke van Doorn breekt door met de ‘flop’

De Anti Apartheids Beweging Nederland tekent 
protest aan tegen de deelname van zes sporters 
– waaronder twee leden van AV De Spartaan – aan 
de multiraciale Spelen van Zuid-Afrika.

 552 leden

 184 senior

 368 jeugd

 33,3% senior

Mieke in 1967 met de rolsprong.

NK junioren Vught met Jan van Heek en Toon Homan.

Begroting
 ƒ 38.000 | € 17.244
Contributie senioren
 ƒ 60,00 | € 27,23
Contributie pupillenA
 ƒ 15,00 | € 6,81

3550 jaar hoogtepunten



5.000 meter

Een bovengemiddelde loper was onze Piet 
(‘Pietje’) Beelen. Hij bezat vele clubrecords op de 
loopnummers van 3.000m tot de ½ marathon. 
Op de Uurloop vestigde hij zelfs een Nederlands 
record van ruim 19 km! Records zijn er om 
gebroken te worden, dus ook die van Piet. Dat 
de eerste, die een record afsnoepte, toevallig 
ene Piet was, zegt verder natuurlijk niets. Anno 
2010 heeft Piet Beelen nog steeds 4 clubrecords 
in bezit: 20.000m, 1 Engelse Mijl, Uurloop en 
zijn aandeel aan de 4x 1.500m. Piet’s ‘konink-
rijk’ was zo sterk, dat de voorzitter vanuit zijn 
functie, en niet als ‘De Samensteller’ (hij hield 
ook de record- en ranglijsten onder die naam 
bij), een redactioneel stuk wijdde aan de eerste 
geslaagde aanval. Piet Waaning was de ver-
metele, die het aandurfde om de andere Piet 
naar de kroon te steken. Het 1e record, dat hij 
zich toe-eigende, was de 5.000m, waarop hij een 
verbetering aanbracht van 9,6 sec.

Tijdwaarneming

We schrijven 1974. Het jaar, waarin elektronische tijdwaarneming een 
offi ciële status kreeg. Vanaf toen werd ‘ET’ een belangrijke toevoeging 
én trekker bij het uitschrijven van baanwedstrijden. Hoewel de atleet 
een ‘lang zamere’ tijd bij zijn prestatie kreeg, was hij wel overtuigd van 
de zuiverheid van die tijd. Handtijden zorgden regelmatig voor wrevel 
en protest. Kwam je een haar later over de finish dan de concurrent, 
dan was het verschil in tijd ( meer regel dan uitzondering) vaak 0,1 en 
soms zelfs 0,2 sec. Ook met de preciezere stopwatches, die honderdste 
secondes aangaven, bleven de verschillen, omdat er afgerond moest 
worden op tiende secondes. En altijd naar boven…
De IAAF wilde op afstanden tot en met 400m aparte lijsten gaan 
hanteren: hand en ET. Dus ook 2 wereldrecords op één onderdeel! 
Nederlander Ad Paulen, de toenmalige voorzitter van de Europese tak, 
toonde zich voorstander van één lijst: ET. “Als ze het bij zwemmen al 
elektronisch doen, dan moet het zeker in de atletiek, waar het alle-
maal veel sneller gaat”.
De kosten van een complete installatie zijn echter behoorlijk hoog, 
zodat de meeste verenigingen zich beperken tot huren voor de belang-
rijkste wedstrijden, of die, waarbij ET verplicht wordt gesteld (o.a. NK, 
competitie). De vroegste systemen waren gebaseerd op de videore-
corder. Later werd de recorder verruild voor de harddisk van de PC. Nu 
durft men het zelfs aan om duizendste secondes mee te laten tellen.

Lastig organiseren
Als organisator moet je weleens genoegen nemen met omstandig-
heden, die jouw werk lastig maken. In april werden meerkampen ver-
werkt in voorbereiding op het zomerseizoen en de competities. Later 
werden dit selectiewedstrijden, waarbij de jeugd veel onderdelen zou 
doen en de ouderen zich concentreerden op hun favoriete onderdelen.
De CD-jeugd had dit keer al op de zaterdag een competitiewedstrijd 
en op zondag moest ons programma afgewerkt zijn, voordat de voet-
balwedstrijd SC Lisse-VV Teijlingen begon. Met circa 250 deelnemers 
was het weekend geslaagd. De sfeer was ‘verheugend’ goed en de 
voorzitter maakte gewag van 130 verbeteringen op de ranglijsten. “De 
afwisseling van de 600m MD naar de 200m Vrouwen Senioren gaf in 
enkele minuten het brede gamma van onze vereniging te zien”. Deze 
onderdelen werden verwerkt kort voor de aanvang van de voetbalwed-
strijd en de voorzitter meldde dan ook de mening van velen, dat dit 
een “goede en waardige propaganda voor onze sportbeoefening” was.

NKS-weekend
De NKS heeft altijd een plaats opgeëist op onze evenementenkalen-
der. Ging het niet om een interland, dan betrof het wel een activiteit 
t.b.v. de jeugd. Zo organiseerde men jeugd(vakantie)kampen, jeugd-
dagen en jeugdweekends. Wanneer zo’n weekend dan plaatsvindt in 
Noordwijkerhout (voor sommige leden ‘in de achtertuin’), dan zijn wij 
goed vertegenwoordigd. Dit jaar was de B-jeugd aan de beurt, waarbij 
ook de 2e-jaars C mee mochten, zeg de leeftijd van om en nabij 16 jaar. 
De schrijver van de inleiding van het verslag hanteert woorden als 
‘grandioos’ en ‘onbevangen’. Hij/zij maakt gewag van commentaar 
van de leiding van andere groepen (zonder namen te noemen). Die 
meent, dat sommige onderdelen ‘kinderachtig’ zijn. Die leiding zou 
zich wat meer moeten inleven in de wereld van de jeugd. Onze clubge-
noot besluit de inleiding als volgt: “onze jeugd en ook wij hebben ons 
dit weekend, zoals boven al staat beschreven, kostelijk geamuseerd”.

Op 30 maart 1973 zijn Wil Slobbe en Wim van der 
Krogt getrouwd.

Begroting
 ƒ 45.000 | € 20.420
Contributie senioren
 ƒ 60,00 | € 27,23
Contributie pupillenA
 ƒ 15,00 | € 6,81

 474 leden

 141 senior

 333 jeugd

 29,7% senior
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Mijn naam is… Erik Bakker

Hoe ik aan De Spartaan ben geraakt
Het was begin jaren ’80 en ik liep al geruime tijd mee in trimlopen. Ik geloof dat ze dit 
de eerste golf noemen in de loopsport. Ik liep bijna ieder weekend ergens een loop en 
misschien een keer door de week een rondje met mijn vader. 
Het waren de jaren van onder andere Gerard Nijboer, die toen zijn grootste succes-
sen behaalde. Ik was hier natuurlijk als klein ventje flink van onder de indruk. Mijn 
verbijstering was dan ook groot toen ik hem, op mijn vakantie in Drenthe, plotseling 
in levende lijve langs zag draven. Ik had er geen moment bij stilgestaan dat hij daar 
in de buurt woonde en natuurlijk ook zijn trainingsrondjes maakte. Maar er was geen 
twijfel mogelijk: de ellebogen iets wijd, licht voorover gebogen lopend, met de ietwat 
zware pas.

Mijn tweede moment van inspiratie kwam enige jaren later, in 1986. We waren met een schoolteam kampioen van Nederland 
geworden en mochten naar het ‘Wereldkampioenschap’ voor schoolteams. Vooraf aan dit kampioenschap werden we klaar-
gestoomd bij De Spartaan, door Piet Waaning. Hij heeft ons in een winter van voetballers, gelegenheidslopers en matig geta-
lenteerde beginners tot een behoorlijk loopteam gemaakt. Het kampioenschap was in Portugal en werd voor mij eigenlijk 
een teleurstelling. Dit kwam - hoewel ik me goed in vorm voelde - door steken in mijn zij halverwege de wedstrijd, waardoor 
ik nauwelijks nog vooruit kwam. Toch was de entourage schitterend, met een lang grasparkoers dat dagelijks werd geknipt 
en gesproeid, een baan en het strand vlakbij. Op dit complex was toen ook de Nederlandse selectie aanwezig en we hebben 
de verjaardag van Tonnie Dirks mee mogen vieren. Van een andere grootheid ving ik alleen een glimp op, maar daar was hij 
toch echt: Steve Ovett. De prachtige duels met Seb Coe behoren tot het culturele erfgoed van de loophistorie.

Terug in Nederland ben ik lid geworden van De Spartaan en toen begonnen mijn jaren als hardloper pas echt. De trainings-
groep was in die jaren heel sterk, waardoor ik eigenlijk altijd achter mensen aan ‘moest’ die sneller waren of meer inhoud 
hadden. Ik ging dus wel snel vooruit, maar won door een gebrekkige eindsprint niet 
heel vaak wedstrijden. Na drie vierde plaatsen op NK’s won ik als A-junior gelukkig 
toch een keer zilver, tijdens een stormachtige 10 km in Zwolle. De jaren daarna ken-
den vele hoogtepunten, waarbij ik op vele wedstrijden om de winst mee kon strijden. 
Een van de beste prestaties hierin vind ik de marathon van Rotterdam in ’97, waar ik 
natuurlijk niet om de winst streed, maar toch na 2.33 uur heel tevreden over de streep 
kwam. Het plezier in het lopen is altijd gebleven en zo is het gekomen, dat ik nu al 25 
jaar lid ben van AV De Spartaan. 

Erik Bakker

Rechtsboven: WTR-duinloop met Maarten Hoogkamer en Willem Boon.  
Rechtsonder: Cross Den Haag. Onder: aan de start bij Z&Z Roelofarendsveen in 2007.

Een omweg langs Portugal

3750 jaar hoogtepunten



De 43-jarige deelnemer de heer Glas geeft ons goede moed: 
“Bijna iedereen kan binnen een paar jaar een marathon 
lopen. Zelf was ik 43 toen ik ging hardlopen. Ik had noooit 
eerder aan sport gedaan. Zomaar op een avond ben ik gaan 
rennen. In het begin keken ze in de buurt vreemd op. Dan 
lachten ze maar wat of riepen ‘Ze hebben de dief al’. Maar 
daar heb ik me nooit wat van aangetrokken. Ik ben gewoon 

stug doorgegaan. En ik heb er niets voor hoeven laten staan. 
Ik drink en eet net zoveel als vroeger, misschien nog wel 
meer.

…Met gewoon alles eten en drinken en misschien nog wat meer 
en 100 km per week lopen, ja dan kan iederéén de marathon 
lopen.

Lang, hoger, grootst! 

Mieke van Doorn denkt niet in  
kilometers maar in centimeters…
Het Nederlandse hoogspringen heeft opnieuw een belangrijke stap op de goede 
weg gezet. Mieke van Doorn en Ruud Wielart verbeterden beiden hun eigen 
nationale records en vooral de prestatie van de eerste is een vooruitgang van 
formaat. Slechts dertien springsters ter wereld hebben ooit de hoogte (1.88) 
bedwongen die de Spartaan-atlete in Utrecht haalde.
De voorbode van het record liet zich in feite al even in Kopenhagen zien, toen 
de 1.86 maar juist gemist werd. De gunstiger omstandigheden in Utrecht, waar 
Hellas jubileumwedstrijden organiseerde, gaven de laatste stoot naar de verbluf-
fende hoogte. Eerst bedwong Mieke van Doorn 1.86 (in Den Haag en Papendal 
was ze tot 1.85 gekomen) en terwijl zo’n recordverbetering in de regel de concen-
tratie doet verslappen, ging ze door op 1.88, welke hoogte ze in de derde poging 
overmeesterde.

Begroting
 ƒ 51.350 | € 23.302
Contributie senioren
 ƒ 81,00 | € 36,76
Contributie pupillenA
 ƒ 19,50 | € 8,85

 509 leden

 155 senior

 354 jeugd

 30,5% senior

Lissese 
Langloopclub 
opgericht

Hennie Grimbergen 
ploetert door de 
modder tijdens de 
Nederlandse veld-
loop kampioen-
schappen.

Sport- en spelavond 
C/D-jeugd 5 februari 

1975. Uiterste 
 concen tratie bij 

Ansje van Rooijen 
tijdens het onderdeel 

‘ballen presenteren’.
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Om zo’n grote club te 
besturen zoekt het bestuur 
naar speelse manieren voor 
fondsenwerving. Secretaris 
Henk Paardekooper gaat 
samen met Henk Elfering 
naar Ruud ter Weijdens 
Sportquiz. Met hulp van 
Sjoukje Dijkstra winnen ze 
daar de ‘hoofdprijs’!

De Lissese atletiekvereniging groeit en bloeit

Henk Paardekooper met Sjoukje Dijkstra

Anno 2010 gaat het heel anders. Het bestuur doet mee aan de sponsorloop op 3 oktober 2010. Het bedrag dat tijdens de sponsor-
loop bijeen wordt gelopen, wordt besteed aan allerlei festiviteiten in het kader van het 50-jarig jubileum.

3950 jaar hoogtepunten



Mijn naam is…  Stefan den Harder

Geboren:  11-03-1975
Woonplaats:  Aalsmeer, hier woon ik samen met Debby en onze 2 zoontjes  

(Sem en Jesper)
Lid van de Spartaan sinds:  1992
Favoriete onderdeel:  Sprint (100m, 200m en 400m)

Waarom atletiek bij De Spartaan?
Toen ik op voetbal zat, bleek het vaste aanvalspatroon ‘schiet de bal maar naar voren, dan is Stefan er 
vaak wel als eerste bij’ een vrij effectieve tactiek. Doordat ik relatief snel was, kon ik aardig wat goals 
maken. Maar een profcarrière als voetballer zat er helaas niet in. Dus besloot ik in 1991 iets met hardlopen te gaan doen. Ik 
woonde in Hillegom en atletiekvereniging De Spartaan was het meest dichtbij. Op een avond ben ik daar naartoe gefietst om 
een keer mee te trainen. Sindsdien heb ik er eigenlijk nooit meer over nagedacht om afscheid te nemen. 

Wat me direct aantrok bij De Spartaan was het enthousiasme van alle atleten, maar ook van de vrijwilligers. Het is geen ver-
eniging, waar alles geruisloos doorkabbelt. Het is ook geen vereniging, die overdreven streberig en prestatiegericht is. Het is 
een dynamische vereniging, waar topprestaties en plezier hand in hand gaan en waar zelden onenigheid is. 

Manier van trainen en verhoudingen binnen de trainingsgroep
Ik heb vooral getraind onder Heino (Stroet) en John (van der Zwet). Hun methodiek vond ik een echte ‘pullstrategie’. Zij kon-
den een atleet goed motiveren en prikkelen, maar het merendeel moest vanuit de atleet zelf komen. Als atleet kon je zelf 
bepalen hoe vaak je wilde trainen, de trainers bedachten hierbij dan de schema’s voor je en waren er door weer en wind voor 
je op de baan. Als je 5x per week snoeihard wilde trainen dan kon dat. In mijn tijd werd er dus ook behoorlijk hard getraind. 
Maar mocht je 1x per week alleen voor de ontspanning willen trainen, dan was dat ook geen probleem. Binnen de groep wer-
den deze trainingsverschillen ook geaccepteerd. Als iemand dan een tijd niet was geweest, kreeg je niet direct de opmerking 
“waar was je nou?” maar eerder “hé, leuk dat je er weer bent!”. Ik vond dit een hele gezonde manier van sport bedrijven. 
Ik heb vaak gezien dat atleten op jonge leeftijd te veel gepusht werden en overbelast raakten. 

Mijn wedstrijdjaren bij De Spartaan
Hoogtepunten in teamverband waren voor mij de promotie met het herenteam naar de eerste divisie in 1995 en kampioen 
van de eerste divisie in 2003. Verder de mooie prestaties, die we hebben neergezet op de estafettekampioenschappen. Andere 
leuke Spartaantradities, waar ik goede herinneringen aan heb, zijn de barbecues en Chinese maaltijden na de competities, 
het volleyballen na de training, de Jeugdkampen, waar ik als begeleider meeging (op het Spartaanterrein zelf en in Swalmen), 
de Spartaanweekenden, de atletiekpools en de meerkamp in Schoonhoven.

Toen ik voor mijn studie in Amsterdam op kamers ging wonen, was ik genoodzaakt om bij een andere vereniging trainingslid 
te worden (eerst Startbaan, later Phanos). Een andere vereniging, een andere trainer en een andere trainingsgroep. Ook hier 
had ik het erg naar mijn zin. Maar toch heb ik nooit overwogen om ook wedstrijden voor deze vereniging te gaan lopen. De 
Spartaan was en is mijn wedstrijdvereniging. 

Feestvreugde na de promotie met het herenteam naar de 
eerste divisie.

Jeugdkamp ter gelegenheid van het 125-jarig bestaan 
van de Harddraverijvereniging Lisse e.o.
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De laatste paar jaar heb ik vrijwel geen wedstrijden meer gelopen. 
Ik heb veel tijd gestoken in mijn werk, ons nieuwbouwhuis en niet 
te vergeten onze twee lieve zoontjes. Het trainen kwam voor het 
eerst van mijn leven op de 2e plaats. Na een tijdje onregelmatig 
getraind te hebben, probeer ik nu weer standaard 3x per week te 
trainen. Verder fiets ik bijna elke dag zo’n 15km heen en weer naar 
mijn werk en probeer ik 1x per week thuis nog wat krachttraining te 
doen. 

Ik zit inmiddels ook in een nieuwe leeftijdscategorie (master), dus 
de tellers beginnen weer op nul. Als de trainingen lekker blijven 
gaan, wil ik volgend jaar weer wat wedstrijden gaan lopen. Ik loop 
uiteraard niet meer zo makkelijk en snel als 10 jaar geleden, maar 
dat is niet erg. 

Parallellen tussen mijn 36 jaren en 36 jaren van AV De Spartaan 
Ik denk dat, zoals in ieders leven en bij iedere vereniging, leuke en minder leuke momenten elkaar afwisselen. Sportief was 
de degradatie op enkele luttele punten met het herenteam uit de eerste divisie in 1992 een domper. Iedereen baalde toen als 
een stekker. Maar typerend voor de Spartaan vond ik, dat we niet bij de pakken neer gingen zitten en atleten en vrijwilligers 
wegliepen. We bleven positief en hebben geknokt om zo snel mogelijk weer terug te komen. Hetzelfde zie je nu ook bij het 
damesteam. Dat heeft ook enkele mindere jaren gehad, maar heeft nu een erg sterk team, dat weer op het hoogste niveau 
mee kan doen. Dit knokken, het verwerken van teleurstellingen, het positief blijven en je ambities nastreven is iets wat mij 
erg aanspreekt. Dit heb ik ook altijd geprobeerd in mijn eigen leven toe te passen. Het is uiteraard niet altijd even makkelijk. 

Hoe bruisend is de vereniging
De laatste paar jaar sta ik iets verder van De Spartaan af. Niettemin kan ik via het clubblad en internet nog goed volgen wat er 
zich bij De Spartaan afspeelt. Ik vind de vereniging nog ontzettend bruisend. Naast het feit, dat er elk jaar (op een professio-
nele manier) topwedstrijden worden georganiseerd, worden veel oude Spartaantradities in stand gehouden. Iedereen kent de 
‘Spartaaniconen’, bepaalde personen of zelfs hele families. Om niemand tekort te doen of te vergeten noem ik geen namen. 
Maar het is leuk om te zien dat er (naast deze iconen) steeds weer nieuwe atleten opstaan, die goed presteren op de atletiek-
baan en er vrijwilligers zijn die activiteiten organiseren of leden die op een andere manier bijdragen aan de gezelligheid. Ik 
heb echt het gevoel “De Spartaan zal altijd blijven bestaan”…. 

Stefan den Harder

4150 jaar hoogtepunten



Aan de vijfde sportdag doen in Lisse 1.040 leerlingen mee van 
de zes lagere scholen uit de Poelpolder. Onder een stralende 
zon nemen 48 groepen het tegen elkaar op. Vooral bij de 
 kinderen uit de 4e, 5e en 6e klas komt het wedstrijdelement 
naar voren. 

Op het gemeentelijk sportpark leven de leerlingen zich uit in 
diverse spellen en sporten. Kinderen uit klas 1, 2 en 3  
ver maken zich met snelloop, hindernisbaan, balwerpen, zak-

lopen en hoepelwedstrijden en kinderen uit de hoogste klas-
sen met snelloop, verspringen, korfbal en hindernisbaan. 
De organisatie van een dergelijke dag is niet eenvoudig: 
gelukkig ondervinden de samenwerkende ouderverenigin-
gen grote steun van de (bijna 100) ouders, van De Spartaan 
en van de kantineploeg van SC Lisse. Vanwege het lustrum 
van de sportdag krijgen de kinderen, behalve de door hen 
veroverde oorkonde, ook een vaantje als herinnering. Deze 
sportdag is een groot succes en is voor herhaling vatbaar!

Start Bollenstreekmarathon 
Op 31 juli 1976 vindt de eerste Marathon Bollenstreek plaats. De commissie marathon heeft niemand minder dan de welbe-
spraakte radio- en tv-presentator Peter Knegtjens naar Noordwijkerhout gehaald. Niet alleen om zijn kennis van de atletiek, 
maar ook om de wijze waarop hij zijn verslagen ‘versiert’. 

De lopers starten om 12.00 uur, maar het programma begint al om 11.00 uur. Op de Brink valt van alles te beleven. Zo zijn er 
shows van de plaatselijke muziekverenigingen Harpe Davids en Jeanne d’Arc. Rond 14.15 uur wordt de aankomst van de eerste 
lopers verwacht. Burgemeester Bosma van Noordwijkerhout reikt de prijzen uit in de kantine van voetbalvereniging VVSB. Als 
afsluiting is er een gezellig samenzijn voor atleten, medewerkers en belangstellenden in hotel-café-restaurant Van der Geest 
in de Zeestraat.

Internationaal deelnemersveld
Andy Keith, de dertigjarige Schot uit Edinburgh, die zich met een tijd van 2.19.02 op de marathon op het laatste moment een 
reis met de Engelse equipe naar Montreal ziet ontglippen, wordt met groot machtsvertoon winnaar van de eerste Marathon 
Bollenstreek. Tweede wordt Co van der Weijden van AV ’23 uit Amsterdam en derde de Duitser Uwe Schüder (TUS Iserlohn 
1846). Van de atleten uit de Leidse regio levert Ed van Tilborg van De Spartaan uit Lisse de beste prestatie: hij wordt achtste 
met een tijd van 2.42.07,2. 

Op haar afsluitende vergadering van 16 augustus 1976 besluit de Commissie Marathon Bollenstreek dit uitstekend geslaagde 
evenement opnieuw te organiseren in 1978. De marathon zal dan internationaal worden aangevraagd en een plaats krijgen op 
de internationale wedstrijdkalender van de IAAF, onder de naam Tweede Internationale Marathon Bollenstreek.

Piet Waaning Bollenstreek Marathon Clubrecord

Geslaagde lustrumsportdag voor schoolkinderen uit Poelpolder
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Uitreiking Spartaanonderscheidingen tijdens 
nieuwjaarsreceptie in de Witte Raaf

Spartaan Carnaval
Op 27 en 28 februari 1976 viert De Spartaan carnaval! Piet Bervoets en Jacqueline Wijnands doen hiervan verslag in het clubblad 
en ook verschijnt er een artikel in de krant .

Vrijdagavond komen de senioren en de oudere jeugd bijeen in ‘Taveerne’, waar dan de meest vreemde figuren te zien zijn. 
Na een stroef begin gaan na verloop van tijd toch de voetjes van de vloer. Dan arriveert Prins John de Eerste en zijn Raad van 
Elf. Tot stomme verbazing van Piet Bervoets ontvangt deze van de Prins een erepenning in de orde der Gaapstokken. Er gaat 
iets door hem heen, want een penning krijgen van een Prins is toch iets unieks! Ook wordt Francien Koomen-Bakker in het 
zonnetje gezet voor haar bijdrage aan het clubblad ‘Spartaanse Spektakels’: ze krijgt de gouden inktvis opgespeld. Vanwege 
zijn goede resultaten tijdens het internationaal schaafwondenfestival ontvangt Ton Meskers de  gouden meniscus. Daarna 
barst het feest verder los. De diskjockey moet zijn plaats achter de draaitafel blijven innemen. Na veel carnavallen en opstaan 
worden tenslotte de kleine uurtjes bereikt, waarna iedereen zich weer rustig maar vermoeid naar huis begeeft. Het Spartaan 
Carnaval 1976 is iets om met veel plezier op terug te kunnen blikken. 

Zaterdagmiddag is het carnaval voor de jeugd in ‘Welkom’. De Spartaan heeft een eigen Prins Carnaval en Jacqueline 
Wijnands is één van de leden van de Raad van Elf. Haar naam is nu Hoedje-Bal. De kinderen hossen, springen, lachen en zin-
gen. Tot hun grote verrassing komt ook de ‘echte’ Prins Carnaval binnen met de Raad van Elf. Prins John de Eerste houdt een 
toespraak en reikt een medaille 
uit aan de Prins Carnaval van De 
Spartaan. Er wordt veel gedanst 
en de ‘echte’ Raad en Prins hos-
sen met de kleintjes mee. In de 
pauze krijgen de kinderen een 
glaasje limonade. Na de kleintjes 
mogen de grotere Spartanen 
naar binnen, die al vol ongeduld 
voor de deur staan te wachten. 
Ook hier verrast de ‘echte’ Prins 
en zijn Raad de aanwezigen 
weer met zijn komst. Ze worden 
juichend ontvangen. Er worden 
vele alaafs geroepen. Nu krij-
gen de Prins en zijn Raad een 
onderscheiding. Daarna gaat 
iedereen verder aan de zwier. In 
de pauze is er een loterij. Daarna 
gaat het feest weer door, tot het 
tijd wordt om naar huis te gaan. 
Het was een vrolijke boel in 
‘Welkom’!

Fred van Herpen 
als Prins Carnaval

Begroting
 ƒ 50.800 | € 23.052
Contributie senioren
 ƒ 81,00 | € 36,76
Contributie pupillenA
 ƒ 24,00 | € 10,89

 563 leden

 177 senior

 386 jeugd

 31,4% senior

Op zondag 4 januari 1976 werden, na afloop van de duin-
training, de Spartaanonderscheidingen voor het jaar 1975 
uitgereikt. 

Voorzitter ir. A.H.J. Paardekooper verwelkomde een groep van 
100 Spartanen op de in ere herstelde Nieuwjaarsbijeenkomst 
van de atletiekvereniging. Hij memoreerde in zijn speech de 
successen van het jaar 1975: het promoveren van de heren-
ploeg naar de hoofdklasse, de Nederlandse recordverbeterin-
gen van Mieke van Doorn (hoogspringen) en Joke van Gerven 
(3.000m en 1 Engelse mijl), de clubrecordverbeteringen van 
Piet Waaning (5.000 en 10.000m) en de vele recordverbete-
ringen van de overige leden. Naast deze hoogtepunten sprak 

de voorzitter buitengewone woorden van waardering voor 
het bestuurs- en technische kader, dat het afgelopen jaar 
weer vele uren aan de vereniging had besteed.

4350 jaar hoogtepunten



Begintijd van het recreatieve, het ‘vrije’ lopen
Uittreksel uit het examenwerkstuk ‘Het nieuwe lopen’ door Evert P. van ’t Schip, trainer TLG-A, De Spartaan

De jaren 60
Gelijk opgaand met de sterke bevolkingstoename van Lisse in de 60-er jaren groeide ook de AV De Spartaan in 1965 uit tot 
(toen) de grootste atletiekvereniging van Nederland. Omstreeks de jaren 70-80 stagneerde echter die belangstelling voor de 
echte, puur prestatieve atletiek; de groei was er uit. Aan de andere kant nam de belangstelling voor het ongebonden, recrea-
tieve lopen overal hand over hand toe. Maar veel bestuurders – uiteraard meestal ex-atleten – wilden daar niet erg aan, want: 
‘Dat had niets met atletiek te maken…’. Zelfs bij de KNAU, waar Gerard Nijboer (NB in 1987!) nog een stevig pleidooi moest 
houden voor deze maatschappelijke ontwikkelingen.
De oorzaken voor die toenemende belangstelling voor dit recreatieve hardlopen kunnen we onder meer terug vinden in tal 
van sociaal-maatschappelijke en demografische ontwikkelingen. Er kwam bijvoorbeeld een totaal ander ‘leefpatroon’ tot 
stand, want: we kregen veel meer vrije tijd, de gezinnen werden steeds kleiner, veel moeders gingen ook werken, tallozen 
verhuisden van de stad naar het platteland, ook naar ons ‘dorp’ Lisse, enz. Kortom echt tal van factoren waardoor het leven 
anders werd beleefd en geleefd dan de jaren daarvoor. Ook allerlei andere factoren werkten daaraan mee: in Lisse de uitbouw 
van sportaccommodaties als zwembad, softbalveld, wielrenparcours, een kunststof atletiekbaan enz. 
Vooral als beide ouders werken, betekent dat waarschijnlijk ook een toenemende behoefte aan ‘ontspanning’ op enig 
moment dat dit ook kan. In je eigen tijd dus en zonder verdere verplichtingen of andere poespas. Gezond ontspannen. 
Al deze aspecten speelden overigens niet alleen in Lisse; het beeld werd overal in Nederland en elders zichtbaar. In deze zelfde 
periode kwam mede daardoor de toename van de belangstelling voor het vrije ongeorganiseerde lopen op ’s Heren wegen en 
in de vrije natuur makkelijk tot bloei. 

Ooit liep er 25 man
Al ruim voor die tijd trainde op de baan een groepje fitters o.l.v. Henk Elfering, de ‘aartsvader van het recreatieve hardlopen in 
de Bollenstreek’. In de jaren 75-80 van vorige eeuw liepen die mannen twee keer in de week op de baan. Niet op de weg, nee, 
nee: want dan liep je mooi voor gek. Het heeft wel even geduurd voor we dat aandurfden. En ook: als er een man of 25 naar de 
baan kwam dan keken we al zorgelijk. Dat kon eigenlijk niet, zoveel man. ‘Man’ ja, wat dacht je dan? Want vrouwen erbij dat 
kon echt helemaal niet hoor. Ik herinner me nog de verbazing (om ’t maar zachtjes te zeggen) toen Lenie van der Poel voor 
’t eerst met ons meeliep. Verbijstering. Nu jaren later vraag je je af: Hoe heb ik toch zo stom kunnen zijn? (Was toch wel leuk 
hoor, Lenie…)

Doorgroeien naar de WTR
Toch bespeurde toen al een kleine groep mensen waar het heen ging: Kees van Ruiten, Aad van der Lans, Piet Ruigrok (†), 
Klaas Molenaar, Hans Schipaanboord (†), Aad Grimbergen en Nico Warmerdam stonden aan de wieg van een eigen recrea-
tieve poot binnen onze vereniging met een eigen structuur, een eigen programma en beleid, een heel eigen training gericht 
op de recreatieve vorm van het hardlopen met tenslotte ook nog een eigen vertegenwoordiging in het bestuur. Dit stond er 
in De Spektakels 162 van februari 1979: “(…) Organisatorisch zal in 1979 worden gestreefd naar een gelijkschakeling van de 
wedstrijd- en recreatiesport (…).” Circa 25% van de leden werd toen gerekend tot de recreatieve lopers. Dit initiatief kreeg 
– nog steeds niet zonder slag of stoot – uiteindelijk zijn beslag in 1987, het jaar dat Gerard Nijboer zijn mond in de KNAU hier-
over nog moest open doen. Je ziet het: we zijn bij De Spartaan toch wel een beetje ‘voorlijk’ geweest. Deze groep kreeg toen 
ook haar naam: de WTR de Weg-, Trim- en Recreatiegroep binnen AV De Spartaan. Let wel: pas op 18.02.1987 was het zover: 
discussievergadering oprichting WTR-groep. D.w.z. een periode van acht jaar na februari 1979 – zie boven: het is kennelijk een 
pittige klus geweest! Bij de officiële sportbonden duurde het nog wel even wat langer, veel té lang, zeggen we nu. Maar ja, 
achteraf….

Het wintercircuit wordt (verplicht) afgesloten met de Coopertest. Jong en oud verschijnen aan de start (2009).
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De ontwikkelingen gaan door!
Die WTR-groep nam ook de initiatieven om meer nieuwe recreatieve hardlopers binnen onze vereniging te brengen. In 
1994/95 startte een groepje van eerst twee, later vier trainers – met als kopman Nico Warmerdam – met een apart georgani-
seerde driemaandelijkse opleiding voor mensen die onder deskundige leiding wilden gaan hardlopen. Deze loop-opleiding 
was dus – met uitsluiting van alle andere eisen en mogelijkheden – gericht op de recreatieve kant van het lopen. Het plezier, 
de vrijheid-blijheid stonden van meet af aan op de voorgrond. Het bleek dé perfecte inhaak op de actuele situatie, op de 
eisen van de tijd. De naam: Opstapgroep. Er waren natuurlijk ook legio problemen.:
–  we wisten eigenlijk nauwelijks iets over de mensen die zich konden aanmelden: niets over hun verwachtingen en eisen, 

niets over hun belastbaarheid, hun gezondheid of blessurerisico’s, enz. Afijn, niets dus. Alleen dit al vereiste een zorg-
vuldige en behoedzame start. 

–  We hadden ook organisatorisch geen enkele ervaring met de instroom, opvang en begeleiding van grote groepen pure 
beginners (35 en meer, tot eenmaal zelfs méér dan 100 tegelijk)….

–  Natuurlijk wisten we ook niet of de formule echt aan zou slaan. En hoe moesten we omgaan met al die grote, nee enorme 
verschillen in leeftijd, cultuur, belastbaarheid. Om er maar een paar te noemen.

–  Geen idee ook waarom ze wilden lopen. Pas veel later ontdekten we allengs hoe volstrekt anders (dan de prestatiegarde) 
deze mensen op het aanbod afkwamen.

–  De trainingsschema’s zorgden uiteraard voor de nodige problemen. In drie maanden van niets naar een half uur echt hard-
lopen? Hoe doe je dat met zulke grote verschillen.

– Hoe ga je om met mogelijke ‘menselijke’ conflicten; wat doe je met agressief of asociaal optreden bijvoorbeeld.
– Hoe gaan we om met al dan niet tijdig herkende blessurerisico’s.
Het doel:
– Elke loper moet zonder problemen na drie maanden een duurloop van ca. 30 minuten in zijn eigen tempo kunnen voltooien.
– Elke loper moet zonder blessures blijven.
– Elke loper moet plezier krijgen in de sociale gemeenschap van deze hardlopers bij De Spartaan. 

Aspecten en resultaten door de jaren heen
– Het zijn overwegend vrouwen die zich inschrijven voor de opstapgroepen.
– De gemiddelde leeftijd van de – in hoofdzaak – deelneemsters ligt rond de 38 jaar.
– De meeste aanmeldingen komen uit onze directe omgeving. Na ca. 10 km afstand van de baan, van Lisse houdt het wel op.
–  10 tot 15% van de starters komt na één of twee keer niet meer opdagen: van de doorzetters haalt ca 71% de eindstreep met 

een diploma.
– Van die doordouwers wordt gemiddeld 53% na 3 maanden ook lid van De Spartaan.
– In de loop van de jaren lopen deze ledenaantallen natuurlijk ook wat terug. Het stabiliseert uiteindelijk op ca. 35%.
Ook nu (2011) bestaat die opstapgroep binnen de WTR, nu 
CRA (Commissie Recreatie Atletiek), nog steeds. Een hoe: 
elk jaar weer een enthousiaste groep beginnende lopers/
sters, die zich aanmelden. Er zijn groepen voor elke snel-
heid en duurvermogen. Ook die aanpassingen verlopen 
doorgaans zonder problemen.
De WTR: ooit liepen er zo’n 25 recreatieve lopers op de baan. 
In 2001 zijn dat er meer dan 250 geworden. Nu in 2011 het 
grootste onderdeel van de Atletiekvereniging De Spartaan.

Evert van ’t Schip

Zoals te verwachten tijdens het Wintercircuit is het vaak koud en moeten de lopers zich warm kleden. Hier de lopers tijdens de 
Polderloop in 2010 en de Duinstrandloop in 2008. Ook de sportieve wandelaars doen mee (foto onder: Keukenhofbosloop 2009).

De volledige tekst van deze 

‘scriptie’ kunt u opvragen bij: 

epvhschip@zonnet.nl
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Sport- en spelmiddag AV De Spartaan
met 340 deelnemers
Lisse – Op woensdag 12 januari jl. vond in de gemeentelijke sporthal te Lisse de sport- en spelmiddag plaats van De Spartaan.  
Bij de pupillen kwamen 170 deelnemers uit op 15 stations, die achtereenvolgens in chronologische volgorde moesten worden 
afgewerkt. Het enthousiasme was zeer groot. Vele ouders van deze jeugdige leden hadden aan de oproep van de Jeugdraad 
gevolg gegeven en kwamen spontaan assisteren.

Op de stations werden de hiernavolgende spelen beoefend: speel maar raak – ren je rot – puzzelloop – hindernisbaan – recht 
zo die gaat – knotsbal – vliegende Hollander – kastbal – wie weet die wint – modeshow – was ophangen - weet je kaart – 
 basketbal – klembal en rusthoek. Voor de jongste jeugd een onvergetelijke middag. Hierna kwamen de oudere jeugdgroepen, 
namelijk de CD-junioren aan de beurt op dezelfde stations. Ook hier was de deelname groot: 170 meisjes en jongens die allen 
genoten van de grote verscheidenheid aan sportieve spelen. In de pauze van de sport- en spelmiddag voor de oudere jeugd 
vond nog de uitreiking plaats van de prestatie- en waarderingsprijzen. Jeugdraadvoorzitter Nico Warmerdam reikte de vol-
gende prijzen uit:
De Standaard (meisjes C) voor Margriet Veeger – 600m in 1.45.6 min 
De Loper (jongens C) voor Martin van Rijssel – 800m in 2.02.8 min
De Trofee (meisjes D) voor Marleen van der Meer – ver 4.39m
De Cup (jongens D) voor Tom de Koning – discus 29.92m

De waarderingsprijzen waren bestemd voor Els Oosterveer (MD),  
Klarien Winkelmolen (MC), Dick van der Aart (JD) en Frank Scheele (JC) voor hun 
inzet en trouwe opkomst bij de trainingen en op wedstrijden.

46 AV De Spartaan

1977



Gelezen in de Atletiekwereld van 7 juli jl.

Uitslagen na afloop van wedstrijden
Bij dezen wil ik reageren op het artikel (blz. 2) in de atletiekwe-
reld van 9 juni 1977. Ter verduidelijking deel ik mede, dat ik deze 
brief niet stuur als bestuurslid van V&LTC Den Haag of als publi-
citeitsman van de Laan van Poot atletiekverenigingen, maar als 
freelancerjournalist van Dagblad het Binnenhof te Den Haag en 
andere bladen. Inderdaad was het zeer teleurstellend dat er bij de 
wedstrijden om de Coupe Nationale Nederlanden na afloop geen 
uitslagen werden verstrekt.
Een voorbeeld mag er in deze worden genomen aan atletiekver-
eniging De Spartaan te Lisse, die bij de 2e competitiewedstrijd 
dames Hoofdklasse 10 minuten na afloop van het laatste num-
mer reeds met uitslagen voor de dag kwam. De organisatie van 
de Coupe Nationale Nederlanden is dan ook danig in gebreke 
gebleven door geen uitslagenlijst te verstrekken. Het komt mij 
vreemd voor dat er bij deze toch belangrijke atletiekwedstrijd, die 
dankzij het “geld” van Nationale Nederlanden georganiseerd kan 
worden, geen geld aanwezig is om bijvoorbeeld een typiste voor 
die dag aan te trekken. Of was dat geld er wel?
Uw verzoek aan de atletiekclubs om rekening met de pers te hou-
den kan ik volledig onderstrepen. Een goede verslaggeving door 
de pers in de dagbladen kan alleen maar positief werken en zelfs 
een duw in de goede richting geven om de atletiek nog populair-
der te maken.
(JWP Elbers, Leidschendam)

Noot redactie:
Dit verhaal vonden wij de moeite waard om ook in ons clubblad op te 
nemen. Op deze manier komt ook het vele werk dat “onze typistes” doen 
tijdens een wedstrijd eens voor het voetlicht te staan.
We hopen, dat wij nog lang van jullie diensten gebruik mogen maken.

Nieuwe loot bij De Spartaan
Er is de laatste tijd bijzonder veel  belangstelling 
gekomen voor het beoefenen van de ‘Super 
Lange Afstand’ in de atletieksport. Voor het 
Spartaanbestuur was dit een teken om belangstel-
lenden voor dit atletiekonderdeel eens uit te nodi-
gen voor een oriënterend gesprek. Groot bleek het 
enthousiasme toen alle genodigden gehoor hadden 
gegeven aan de oproep van het Spartaanbestuur. 
Na een inleidende bespreking onder leiding van 
Spartaanvoorzitter ir. A.H.J. Paardekooper, was het 
trainer-coach Jan van Heek, die een interessante 
technische uiteenzetting gaf over de  training, 
bege leiding en de wedstrijdsport voor de S.L.A.-
atleten. Nog tijdens de bijeenkomst werd een 
S.L.A.-commissie benoemd, waarin de heren Van 
Tilborg, Assendelft en Schot werden benoemd. 
Binnenkort komt de groep opnieuw bijeen om 
trainings afspraken te regelen en contact verder te 
verstevigen. Mochten er zich personen bijzonder tot 
deze langeafstandsatletiek voelen aangetrokken, 
dan kunnen zij zich middels het secretariaat van 
De Spartaan melden.

Nederlands record 100m 
De Haagse atlete Elly Henzen, later bekend als 
de sprinttrainster Elly de Regt-Henzen, heeft in 
Dublin, bij de halve finalewedstrijd voor dames, 
het eerste elektronisch gemeten Nederlands 
record gevestigd. Zij werd in de race zesde in 
11.75 sec. Sinds 1 januari 1977 erkent de IAAF op de 
sprintonderdelen slechts elektronische tijden. De 
KNAU had voor het eerste record van dien aard 
een limiet gesteld van 11.85 sec. Het oude record 
stond met een handgeklokte tijd van 11.1 sec.  op 
naam van Wilma van Gool. 
Het leuke van het verhaal is volgens Elly dat de 
limiet gesteld was op 11.34 sec. en dat zij bij de 
genoemde loop een rugwing had van 4m per 
seconde.

De Spartaan ook snel met uitslagen

Dat de vele inspanningen van de wedstrijdorganisatiecommis-
sie op een wedstrijddag weleens in het zonnetje mogen worden 
gezet, had men in 1977 ook al door. Aangezien de (home-)compu-
ter nog niet bestond moesten met name de typistes, toen dus nog 
werkend aan typemachines met typelint en correctielak, heel veel 
werk verzetten. Elke naam moest vaak meerdere malen worden 
getypt, niet alleen bij de uitslagen van de verschillende nummers, 
maar ook op de start- en jurylijsten. De typistes in Lisse waren 
zo goed en zo snel, dat ze zelfs genoemd en geroemd werden 
in een ingezonden brief in de Atletiekwereld, het orgaan van de 
toenmalige KNAU. De Coupe Nationale Nederlanden, die in het 
onderstaande stuk genoemd wordt, was een belangrijke, zwaar 
gesponsorde, nationale wedstrijd die eens per jaar in Den Haag 
werd gehouden.

Begroting
 ƒ 59.000 | € 26.773
Contributie senioren
 ƒ 89,00 | € 40,39
Contributie pupillenA
 ƒ 26,50 | € 12,03

 593 leden

 189 senior

 404 jeugd

 31,9% senior
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Aad Paardekooper treedt af als voorzitter
Op 7 juli 1978 trad Ir A.H.J. Paardekooper officieel terug als voorzitter van De Spartaan. Na een onderlinge avondwedstrijd op de 
sintelbaan aan de Spekkelaan werd er in ‘De Taveerne’ een afscheidsfeest gehouden.

In 1963 werd de zoon van Aad Paardekooper lid van De Spartaan en omdat er geen handtekening op het inschrijfformulier 
stond, moest hij bij de secretaris langskomen om te tekenen en zo werd het eerste contact gelegd. Aad Paardekooper was 
geen onbekende in de atletiekwereld: als ex-voorzitter van de Leidse atletiekvereniging De Bataven had hij bestuurservaring 
opgedaan. Hij was dus zeer welkom bij onze nog erg jonge vereniging. In de 15 (!) jaar als voorzitter heeft hij een grote stem-
pel op de vereniging gedrukt en de vereniging op de (atletiek)kaart gezet. 
Onder zijn leiding kwam de vereniging tot grote bloei: zijn eerste grote actie was het streven naar de aanleg van een heuse 
sintelbaan (gerealiseerd in 1965), er werden voor het eerst nationale kampioenschappen in Lisse georganiseerd (bijvoorbeeld 
de Nationale Crosskampioenschappen in het park Keukenhof in 1965), de herenploeg werd uit het niets totaal onverwacht 
kampioen van Nederland (alweer in1965), het kader binnen de vereniging werd aanmerkelijk uitgebreid (o.a. door het inscha-
kelen van ouders) en er werd een vaktechnische trainer (in de persoon van Jan van Heek) als coördinator aangesteld.
In een interview van juli 1978 in `De Spartaanse Spektakels` valt te lezen dat Aad Paardekooper al een goed oog had voor de 
recreatieatletiek:

Er vindt de laatste jaren binnen onze vereniging een verschuiving plaats van prestatiesport 
naar recreatiesport. Hoe kijkt u daar tegenaan?
In onze begintijd moesten we ons waarmaken. Het leveren van prestaties was daarin verwe-
ven. Vandaar het toenmalige accent op de prestatie vanwege de publiciteit. Binnen de kring 
Leiden en ook in de KNAU werden we niet als volwaardig beschouwd. Zo is het voorgekomen, 
dat bij belangrijke wedstrijden in Lisse wedstrijdleiders van buitenaf moesten komen. Een 
opmerking als `De Spartaan is een eendagsvlieg` zegt genoeg over hoe men over ons in 
de begintijd dacht. Toen we eenmaal meedraaiden op een hoog niveau kwam, mede onder 
invloed van bepaalde stromingen in de opvatting van de sport, bezinning over waar we mee 
bezig waren. Het tekent de volwassenheid van de vereniging en het is tevens de verdienste van 
de Jeugdraad, omdat die zich in ’t bijzonder heeft beziggehouden met deze `problematiek`. 
Mijn persoonlijke mening is, dat prestatie sec geen goed uitgangspunt is, doch dat er sprake 

moet zijn van harmonisatie van de prestatie binnen de mogelijkheden van de persoon. Een goede begeleiding is hierbij 
belangrijk. Atletiek moet echter niet louter spelen zijn, want presteren is een wezenlijk deel van de persoonlijkheid.

De interviewers, Peter Jonkheer en Aad Kortekaas, waren erg onder de indruk van de enorme inzet en ‘Begeisterung’ van de 
heer Paardekooper en beëindigden hun stukje (waaruit zelfs in die tijd door het Leidsch Dagblad werd geciteerd) als volgt: 

ZeIf wil hij daar niet zo van weten, de laatste bestuursvergadering sloot hij af met de woorden; “lk heb persoonlijk meer te 
danken aan De Spartaan dan De Spartaan aan mij”. Eén ding is voor ons wel duidelijk: zijn Batavenhart is inderdaad een 
Spartaanhart geworden en daarom: bedankt voor de 15 jaren!

Beste Nico,

Bij deze deel ik U mede, dat ik per 
augustus van De Spartaan afga,
vanwege dat ik naar de MAVO ga 
en dan worden de tijden een beetje 
moeilijk.
Ik ga wel een andere sport beoefenen 
en dat is basketbal. 
Ik wilde U nog bedanken voor de fijne 
training, die u mij gegeven heeft.
Ik heb hele fijne jaren meegemaakt.

Hartelijke groeten van  
Wendy van der Zwet

P.S. Heeft u al bericht gekregen van de 
tijden van de 600m in Barendrecht?

Piet Waaning wint 1e Najaarsfeestloop in Lisse
Op zaterdag 23 september klonk om 18.00 uur het startschot voor de  eerste  
Najaars feestloop in Lisse, die De Spartaan in samenwerking met de Hard-
draverijvereniging Lisse en Omstreken in de Poelpolder heeft georganiseerd. 
Eerst startten de wedstrijdatleten, daarna konden de prestatielopers hun 
kunnen vertonen op het ruim 5 km lange parcours. De route voerde over de 
Händelstraat, Chopinstraat, Verdistraat, Gerard Doustraat, Jozef Israëlsstraat, 
Van Ostadestraat, het Jacob van Ruysdaelplein, Jan Steen straat, Mesdag-
straat, Frans Halsstraat en het wandelpad naar de Vivaldistraat. Deze ronde 
moest men tweemaal afleggen, start en finish waren bij de ingang van 
het Poelhuys. Met ruime voorsprong won Piet Waaning deze 1e Lissese 
najaarsloop, voorloper van het SPOC circuit, als snelste wedstrijdatleet in 
14.51 min, gevolgd door Piet Beelen in 16.14 min. Ook Paul Grimbergen was 
erg goed op dreef: 6e in 16.33 min. De reacties na afloop waren zeer positief! 
Men vond alleen, dat het parcours best wat langer mag zijn en dat de loop 
misschien beter op zondag kan worden gehouden, bijvoorbeeld in de pauze 
van de wielerwedstrijd op een kleiner parcours (het wielerparcours), waar-
door het publiek de lopers wat vaker langs ziet komen.
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De invoering van de ‘Krukkenbokaal’
In augustus van dit jaar kwam Aad Kaandorp op het lumineuze idee om de ‘Krukkenbokaal’ in te stellen voor de atleet, die  
bij een echte 10-kamp nooit in de prijzen zou kunnen vallen, omdat hij op teveel onderdelen te weinig punten zou scoren.  
Met deze prijs hoopte Aad, dat er meer atleten met meer passie aan het meerkampweekend zouden gaan meedoen.
Dat de bokaal een groot succes is, moge blijken uit het feit, dat hij nog steeds bestaat en er elk jaar met veel vuur om wordt 
gestreden.
Hieronder zijn wervende tekst:

Heren onderlinge 10-kampers
Dit schrijven is een uitnodiging, die opgevat moet worden als een uitdaging, aan alle mindere goden onder de enthousiaste 
heren 10-kampers, die straks aan het einde van het seizoen, hun veelzijdige krachten weer op de proef willen gaan stellen 
 tijdens het onderlinge meerkampweekend. Ikzelf mag mij ook rekenen onder deze krukken, die niet zoveel punten verzame-
len, maar wel veel plezier beleven aan deze wedstrijd.

De uitdaging luidt als volgt:  
“een ieder, die nauwelijks kans ziet om tijdens de 10-kamp 4.000 punten bijeen te vergaren, ondanks dat hij zijn uiterste best 
doet, mag proberen de KRUKKENBOKAAL te bemachtigen, die ik hiervoor ter beschikking stel.”

Voorwaarden voor indeling bij deze groep strijders luiden als volgt:
1. men moet Heer zijn.
2.  men mag, ondanks goede persoonlijke prestaties, niet boven de 4.000 punten komen. Mocht er iemand dat bewuste 

weekend b.v. 5 persoonlijke records realiseren en daardoor op een totaal van 4.078 punten komen, dan zal de Krukken-
bokaaljury ongetwijfeld deze ‘topper’ honoreren met de bokaal, doch vooraf moeten we een uitgangspunt nemen.

3.  een ieder die met ons mee wil doen dit weekend, moet een lijstje indienen bij mij met zijn prestaties daarop vermeld, 
die hij verwacht te kunnen halen dus wat betreft een aantal onderdelen moeten jullie de beste 1978-prestaties invullen 
en onderdelen, die jullie dit jaar nog niet uitgeprobeerd hebben, daarvoor moeten jullie invullen wat jullie redelijkerwijs 
verwachten te kunnen halen; vandaar de eerste voorwaarde nl. dat je Heer moet zijn, d.w.z. eerlijke gegevens verstrekken. 
Naar aanleiding van deze lijstjes wordt de groep samengesteld, die om de bokaal mag gaan strijden.

4. er mag geen doping gebruikt worden.
De winnaar van elk onderdeel ontvangt een medaille voor deze prestatie. De krukkenbokaal is een wisselbokaal.
Hoe sneller jullie je opgeven, des te sneller kunnen we de groep matadoren samenstellen.

Aad Kaandorp

Pupkrant: ijsjes!

Op woensdag 4 oktober was er de laatste buitentraining. Het was 
erg gezellig, want we gingen spoorzoekertje doen. We werden in 
2 groepen verdeeld. Ik zat bij de groep van Paula en dan was er 
nog een groep van Anke. Eerst ging de groep van Anke verstop-
pen en wij moesten ze zoeken. Ze waren verstopt bij de bouw bij 
de Esdoornlaan (vlak bij de Achterweg). Daarna gingen we ons 
verstoppen en moesten hun ons zoeken. Maar ze konden ons ner-
gens vinden. En eindelijk vonden ze ons. We zaten verstopt bij een 
sporthal aan de Westerdreef en daar lagen een heleboel dozen en 
daar gingen wij achter zitten. Daarna gingen we ijsjes halen bij de 
Snackbar aan de Heereweg. En toen we onze ijsjes op hadden gin-
gen we naar huis. 
Henriette Maat (B-pupil)

Bij sommige berichtjes uit de Spartaanse Spektakels van toen, kan 
je een kleine glimlach niet onderdrukken:

Zomaar een berichtje en toch…

Begroting
 ƒ 63.300 | € 28.724
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 ƒ 93,00 | € 42,20
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 202 senior
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4950 jaar hoogtepunten



Wist u dat…

Marianne van Maris met ingang van 01-12-1979 
het werk bij De Spartaan zal beëindigen omdat 
zij met ingang van deze datum haar werk-
kring zal krijgen in Tilburg. Zij gaat namelijk 
werken in het hotel waar Paul Grimbergen 
kok is, Marianne en Paul zijn namelijk al vele 
jaren zeer bevriend met elkaar zoals u wellicht 
al weet. Marianne, alvast vanaf deze plaats 
ontzettend bedankt voor alles wat je voor de 
D-jeugd hebt gedaan, we zullen je missen!
Veel succes in je nieuwe werkkring en 
toi-toi-toi.

Werkstuk atletiek door leerlingen 
Fioretti College

Gerarda, een Spartaanmeisje, en haar klasgenoten Roberta, 
Miranda, José en Alijt, hebben enkele maanden geleden een werk-
stuk over De Spartaan gemaakt. Dit project hebben de meisjes 
grondig aangepakt, in het boekwerk staat onder meer:
– een interview met hoogspringer Ruud Wielart,
–  een interview met de voorzitter van De Spartaan Nico 

Warmerdam,
– bibliotheekinformatie over hoogspringen,
– een enquête onder Spartaanleden.

Enkele atletiekonderdelen worden ook nog helemaal technisch 
weergegeven zoals, discuswerpen, hordenlopen en polsstok-
hoogspringen. De leerlingen van het Fioretti College hebben de 
bladzijden verluchtigd met duidelijke illustraties van de diverse 
onderdelen.
Wij van de redactie vinden het een prima uitgevoerd project en we 
verwachten (speciaal van Gerarda) nog veel goede stukjes in de 
Spartaanse Spektakels.

Duintraining
Zondag 04-11-1979 vond de eerste duintraining van 
het winterseizoen 1979-1980 onder barre weersom-
standigheden plaats. Het is te hopen dat het zo 
niet doorgaat met die weersomstandigheden, maar 
weer of geen weer, TRAINEN IN DE DUINEN BIJ DE 
WITTE RAAF IN NOORDWIJKERHOUT, kan onder alle 
weersomstandigheden. 
Voor diegenen die het vorige clubblad niet goed 
hebben gelezen volgt hier nog één keer de juiste trai-
ningstijd (deze training is voor A/B jeugd, Senioren, 
Keepfitters en Keepfitsters).

Vertrek zondagmorgen 9.30 uur vanaf het CNB-plein 
te Lisse. Aanvang training 9.45 uur.

Willen de autobezitters zo vriendelijk zijn om eerst 
langs het CNB-plein te komen, opdat de junioren en 
de niet-autobezitters ook in de gelegenheid worden 
gesteld om de training te volgen. Bij voorbaat dank 
voor uw medewerking.

Parijs-Versailles 1979
Op zondag 14 oktober 1979 stonden rond de klok van 11 uur een aantal Spartanen aangetreden onder de Eiffeltoren voor deelname 
aan de ruim 16,5 km van Parijs naar Versailles. Het was hetzelfde drietal als een jaar eerder, namelijk Jan, Johan en Joop, maar dit 
jaar vergezeld van trainer Henk E.

Een perfecte organisatie leidde de geweldige meute lopers, naar schatting 12.000, in goede banen. Als eerste werden de wed-
strijdlopers weggeschoten die hadden gegarandeerd de afstand in 1 uur en 5 minuten te lopen. Daarna kwamen de fitters die 
de afstand binnen 2 uur konden lopen. Ook waren er nog wandelaars op pad en jongeren over een verkort parcours van 3 km.
In tegenstelling tot het afgelopen jaar werden er geen andere Nederlandse lopers gezien. Vormde vorig jaar de warmte de 
grootste handicap, dit jaar was het gelukkig minder warm. Daardoor lag het tempo hoger en vielen de moeilijkheden van het 
parcours de lopers extra zwaar zoals de grote klim en het lange stuk oplopend als plat. Het Spartaanse viertal was echter aan 
de finish in Versailles in tijden tussen de 1 uur 30 minuten en 1 uur 40 minuten, waarmee ze sneller waren dan vorig jaar. 
De lopers waren vermoeid, maar weldra weer fit genoeg voor een bezoek aan het fraaie kasteel en de tuinen van Versailles.
De atleten en hun echtgenotes bleven vervolgens nog een aantal dagen in Parijs en hebben getracht alles en iedereen te zien 
waardoor het verblijf soms één lange duurloop leek. Ze zijn zelfs nog op een dahliatentoonstelling in het Jardin des Plantes 
terecht gekomen waar zij zagen dat één van de mooiste exemplaren ‘Keukenhoff’ (met spelfout) gedoopt was.

Begroting
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Klaverjassen door de jaren heen

Op 7 november 1969 werd er gestart met de wintercompetitie onder leiding van de heren Jaap Grimbergen, Cors Ruigrok  
en Mart van Steijn. De verdere data waren 12 december 1969 en 9 januari en 13 februari 1970. Het kaarten werd gehouden in 
de zaal van café De Taveerne in de Wagendwarsstraat. Er werd gespeeld met koppels en het inschrijfgeld was ƒ 3,– p.p.
Er werd gespeeld voor prijzen. Het geldbedrag dat overbleef, werd gebruikt voor aanschaf van wedstrijdmateriaal. 

In 1973 werd het inschrijfgeld verhoogd naar ƒ 4,–. In de jaren ’80 was er verandering in de leiding, die bestond toen uit Cors 
Ruigrok en Peet Kerkvliet, het inschrijfgeld werd toen ƒ 5,–. Wat kreeg men ervoor: een kop koffie, een bingokaart en men 
deed ook mee voor de prijzen. Het ging over drie avonden voor de totaaluitslag. We gaan wat verder in de tijd en komen 
in 1983. Er wordt een kaartavond georganiseerd in de Spartaankantine, de organisatie is dan in handen van Piet Ruigrok 
(ja, de zoon van Cors) en Paul Grimbergen (ja, de zoon van Jaap). De kosten zijn ƒ 4,– p.p, introducés zijn toegestaan en de 
eerste kop koffie is gratis en er zijn ook prijzen te winnen. Het aantal deelnemers was 38.

Op 4 november 1983 is begonnen met de wintercompetitie. Deze bestond uit vijf avonden 1983-1984, waarvan de beste 
vier meetelden voor de einduitslag. We slaan twee jaar over en komen in 1986 en gaan verder met een gewijzigde organi-
satie. Piet Ruigrok blijft zitten en Paul Grimbergen geeft het stokje over aan zijn zus Carla van Alkemade-Grimbergen, 
maar verder blijft alles bij het oude. In het jaar 1989-1990 werd het stokje overgenomen door Ria en Joop van Stijn. In 1994 
werd de organisatie uitgebreid met Theo van Stijn, die ging zorgen voor de uitslagen en hij verwerkte dat meteen op de 
computer en dat was ook makkelijk voor het clubblad. We slaan nu wat jaren over, dat wil niet zeggen, dat er niet gekaart 
werd. We gaan nu verder in het jaar 2006-2007. De huidige organisatie stopt er na het seizoen mee en de opvolgers zijn 
Elly en John Zonneveld, aangevuld met Theo van Stijn. Al heel snel kwam er weer een wisseling in het jaar 2010-2011. Het 
stokje werd overgenomen door Jan van den Berg en Frans Dames met wederom ondersteuning van Theo. Weet u, dat hij al 
die jaren uit Maassluis naar Lisse komt rijden voor het kaarten, dan weet u ook meteen hoe de sfeer is tijdens het kaarten: 
oergezellig. Dit was het wel zo’n beetje, maar laat ik vooral niet de barmedewerkers vergeten, die al die jaren voor ons 
klaar stonden: petje af!

Dit was dan de story van het klaverjassen…

Joop van Stijn

Zomerkamp pupillen
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het jaar waarin…
– duidelijk werd dat de realisatie van een kunststofbaan in Lisse verder vooruit werd geschoven naar 1982
– het ledenaantal afnam naar 530 
– bijna 140 deelnemers naar de jeugdsportkampen van de NKS gingen
– De Spartaan voor het eerst het steekwerk verrichtte voor de wagen van de Gemeente Lisse bij het Bloemencorso
– de Dames en Heren in de hoofdklasse bleven
– er liefst vijf ploegen JD en acht ploegen MD deelnamen aan de competitie

Spartaanfamilie van de maand
De Spartaanfamilie van de maand is dit keer de FAMILIE BIERMAN uit de 
Ooievaar straat 46 te Lisse. Zoon Frans meldde zich onlangs aan bij De Spartaan, 
hetgeen wil zeggen, dat er nu zeven mensen uit deze familie lid zijn, te weten:
Marja   geboren 1959 bij de Dames
Jacqueline geboren 1962 bij de A-junioren
Elly   geboren 1964 bij de B-junioren
Frans  geboren 1965 bij de C-junioren
Tonny  geboren 1967 bij de C-junioren
Kees   geboren 1968 bij de D-junioren
Antoon   geboren 1971 bij de B-pupillen 
We moeten wel ver terug in de Spartaangeschiedenis van Spartaanfamilies, 
die zoveel leden hadden bij de vereniging. Er zijn nl. vier families geweest met 
acht leden uit één gezin: de families Warmerdam, Rooijakkers, Ruigrok en 
Grimbergen. Dit gebeurde allemaal in de jaren ’60.
SPEURNEUS

HET ESTAFETTESTOKJE is de clubbladrubriek, die zoveel mogelijk leden laat meewerken aan de copij. Hieronder twee stukjes uit 1980

Het estafettestokje
Ik was aan het trainen en ja hoor, wat dacht je, ik kreeg 
zowat een schijf voor m’n kop, die wat weg had van een esta-
fettestokje. Ik keek op en dacht bij mezelf, dat komt vast van 
het hoofdveld en kan hooguit van m’n broertje zijn, gezien 
de manier waarop het mij ‘aangereikt’ werd.
En alhoewel ik niet bepaald sterk ben in verhalen schrijven, 
ben ik toch wel blij, dat ik iets over mijn eigen nummer kan 
schrijven, nl. het kogelslingeren.
Kogelslingeren is vrijwel het moeilijkste nummer van alle 
technische nummers. Maar ook tevens het meest spectacu-
laire nummer, maar wat training betreft toch wel het meest 
onaangename, aangezien het aantal kogelslingeraars niet al 
te groot is, hoewel het de laatste jaren sterk toeneemt. Het 
saaiste werk is wel het droogdraaien (zonder kogel). Als je 
voor het eerst het slingeren aanleert, is het belangrijk, dat je 
de grondbeginselen goed aanleert: het voorzwaaien plus een 
draai. Als je dat goed beheerst, dan gaan de volgende twee 
of drie draaien vanzelf; uiteraard wel door veel training. Maar 
het eerste gedeelte – voorzwaai plus eerste draai – bepaalt 
wel of je er een beetje aanleg voor hebt. Enkele eigenschap-
pen die je een beetje moet bezitten zijn bewegingsgevoel, 
kracht en snelheid. De laatste twee punten zijn van iets 
minder belang dan het eerste punt, omdat je het bewegings-
gevoel niet kan aanleren, maar dat moet je min of meer in 
je hebben. Als je het goed wilt doen, moet je hierop vrij veel 

trainen, wat echt niet altijd meevalt. Ook al omdat de slin-
geraccommodatie bij ons nou niet bepaald aanmoedigend is. 
Maar goed, dat komt ook wel voor elkaar (hopelijk!!)
Het is moeilijk om op deze manier hier meer over te vertel-
len, omdat je eigenlijk een slingerwedstrijd moet zien, maar 
beter nog om het zelf te beoefenen, al is het maar zo nu en 
dan voor de lol. 
Dan moet ik onderhand eens gaan zorgen, dat ik mijn stokje 
aan iemand kwijtraak. En aan wie kan ik dat nou beter geven 
dan aan iemand, die er vast en zeker beter mee overweg kan 
en wel onze nieuwe 11.2 sec. loper. Ik dacht zo, dat dit aan 
duidelijkheid niets te wensen overlaat. 
Peter van Noort

Het estafettestokje van Paul de Koning 
Ik zal het erg kort houden, omdat ik weinig tijd heb, vind 
ik zelf, en niet zou weten, waar ik het over hebben moet. 
Trouwens ik vond het maar een vreemd stukje de vorige keer. 
Even een dagindeling van mezelf: ’s morgens sta ik op en 
’s avonds ga ik naar bed. Verder wou ik de groeten doen aan 
iedereen, die ik ken, maar vooral aan die ik erg goed ken. Nu 
geef ik het stokje maar gauw door aan Arthur Wiersma, want 
die vind ik erg origineel.

Paul de Koning

Ouder-kindloop in 2010: nog altijd sporten 
veel ouders én hun kinderen bij De Spartaan.
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Krijgt Lisse een kunststofbaan?
In de voorbereidende fase naar de aanleg van de kunststof-
baan in Lisse werd er veel vergaderd (intern en extern) en 
gelobbyd in de Lissese gemeenteraad.
In augustus 1980 liep voorzitter Nico Warmerdam de Marathon 
Bollenstreek en kreeg daar een bijzondere aanmoediging:
“Stel u voor, ik loop op m’n laatste benen ergens op de 
Delfweg. Plots komt er een CDA’er naast me lopen, u weet wel 
zo’n Lisser raadslid en die roept: ‘OP ASFALT GAAT HET OOK, 
ZIE IK’. Ik verzwijg maar, wat ik geantwoord heb met 35 km 
in de benen en een fata morgana van een kunststofbaan 
voor ogen”. Kort na de zomervakantie kwam er verheugend 
nieuws van het kunststoffront via de voorzitter: “Wethouder 
mevrouw Meulemans wenste ons persoonlijk mede te delen 
dat een positieve stap gezet was door het college van B en W 
op de weg naar een kunststofbaan in Lisse. Het college van 
B en W zal in de komende begroting een voorstel doen om te 
komen tot de aanleg. Het bestuur gaat op uitnodiging van het 
CDA een en ander toelichten en zal ook dergelijke verzoeken 
van andere fracties zeker positief beantwoorden”.

Petitie: geen competitie-
wedstrijden op Moederdag

De Spartaan liet zich van zijn actieve kant zien door op 
landelijk niveau van zich te laten horen:
AV De Spartaan heeft aan alle deelnemende verenigin-
gen van de competitieploegen in de beide hoofdklassen 
een verzoek gericht om in te stemmen met het voorstel 
van De Spartaan om voortaan geen competitiewedstrij-
den meer te organiseren op Moederdag. Enkele vereni-
gingen hebben reeds positief gereageerd op dit verzoek. 
Daarna zal AV De Spartaan voorstellen doen aan de com-
petitieleiding van de KNAU.
De seniorencompetitie heeft na deze actie een aantal 
jaren niet plaatsgevonden op Moederdag. Inmiddels is 
dit standpunt alweer verlaten.

Begroting
 ƒ 59.280 | € 26.900
Contributie senioren
 ƒ 93,00 | € 42,20
Contributie pupillenA
 ƒ 30,00 | € 13,61

 530 leden

 201 senior

 329 jeugd

 37,9% senior

Door de jaren heen verscheen de rubriek ‘Het estafettestokje’ 
in de Spartaanse Spektakels. Later werd de rubriek ‘Mogen 
wij u voorstellen’ genoemd. Hierboven enkele voorbeelden uit 
1979, 1981 en 2006.
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Startlicentie voor jeugd
Voor de AB-pupillen moet er een startlicentie ad ƒ 2,50 
betaald worden. Wij (Jeugdraad, red.) zullen ons onge-
noegen hierover laten blijken tegenover de KNAU.  
We worden verplicht dit te betalen daar we anders niet 
meer met onze pupillen kunnen meedoen aan wed-
strijden. De startlicentie wordt door het Spartaanlid 
zelf betaald. Dit houdt dus een contributie verhoging 
in voor de jeugd.

Begroting
 ƒ 58300 | € 26455
Contributie senioren
 ƒ 97,00 | € 44,02
Contributie pupillenA
 ƒ 32,00 | € 14,52

 468 leden

 189 senior

 279 jeugd

 40,4% senior

Uniek… Links Peter Jonkheer.
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In 1981 bestaat De Spartaan 20 jaar. In die 20 jaar is de vereniging uit Lisse een woordje gaan mee-
spreken in de Nederlandse atletiekwereld. Zowel individueel als in ploegverband heeft de vereniging 
een indrukwekkende ‘erelijst’ weten op te bouwen.

Deelname fitters aan Loopathon.

Ter gelegenheid van het 20-jarig jubileum wordt een fietstocht 
georganiseerd. Dertig jaar later wordt er opnieuw ter ere van een 

jubileum gefietst: nu vanwege het 50-jarig bestaan.

In het jaar daarvoor hebben de D-jongens, jongens van 12 en 
13 jaar, met hun beste competitieploeg goed gepresteerd, zij 
sluiten het jaar 1980 af met een fraaie 7e plek in de landelijke 
finale. Ook in 1981 weten die D-jongens mooie resultaten neer 
te zetten en zien de trainers Jaap van Amsterdam, Don Zirkzee 
en Peter Jonkheer hun jonge atleten zich weer plaatsen voor 
de landelijke finale. Een finale waar de beste 10 beste ploegen 
uit het land strijden om de titel clubkampioen van Nederland. 
In de laatste maanden voor die finale wordt er door Eric 
Opgelder, Pieter-Jil Pluimert, Arjen Slooter, Thijs de Vries, 
Jeroen Ragas, Richard Weijers, Jan Dofferhof , Coen Rosdorff 
en Erik Boontjes op de onderdelen 80 meter, ver, hoog, kogel, 
discus, 1.000 meter, 80 meter horden en 4 x 80 meter hard 
getraind om in de finale goed voor de dag te komen…

19 september, de finaledag, wordt voor de jongens, hun trai-
ners en meegereisde ouders een geweldige ervaring ! Zonder 
uitzondering presteren de jongens in Nijmegen, want daar 
wordt de finale gehouden, uitstekend, persoonlijke records 
en clubrecords sneuvelen die middag aan de lopende band 
en alles lijkt er op te wijzen dat we met een eervolle plek zul-
len terugkeren naar Lisse. Met nog 2 nummers te gaan staat 
de ploeg, het lijkt onopgemerkt omdat we die dag echt niet 
tot de favorieten behoren, echter op een 3e plek.
Thijs de Vries schiet met discus daarna uit zijn slof en met 
nog de afsluitende 4 x 80 meter voor de boeg staat De 
Spartaan op een nooit verwachte 2e plaats. In die 4 x 80 
meter loopt de ploeg een prachtige 41.3 sec, een clubrecord! 
We schrijven 1981, resultaten worden nog allemaal hand-

matig verwerkt, de jongens en hun trainers moeten nog lang 
wachten op de eind uitslag, maar als dan eindelijk de speaker 
de uitslag bekend maakt prijkt de naam van De Spartaan op 
de 1e plaats.
Kampioen van Nederland. De jongens zijn eerst verbaasd 
en daarna dolblij, hun ouders en trainers apetrots. Wat dan 
volgt is onvergetelijk: bovenop het ereschavot, een prachtige 
huldiging en zingend terug naar Lisse wat een feest !
Dat feest krijgt bij de aankomst nog een onverwacht staartje 
want het nieuws heeft Lisse al bereikt en op het CNB-plein 
staan veel Spartanen en zelfs de plaatselijke pers ons op te 
wachten om ons nog eens te toe te juichen ! Later worden 
we, op een speciaal voor ons georganiseerde avond, nog eens 
extra in het zonnetje gezet. Een prachtige herinnering.
Een aantal dagen na het kampioenschap kom ik op de baan 
de toenmalige voorzitter ir. Aad Paardekooper tegen. Hij 
feliciteert me met de prestaties van de ploeg en zegt ‘uniek’ 
en hij herhaalt dat nog twee keer. “Weet je Peter, nog nooit 
is een Spartaancompetitieploeg kampioen van Nederland 
geweest, uniek !” 

We schrijven 2011: De Spartaan bestaat 50 jaar, na dat voor 
ons gedenkwaardige jaar 1981 hebben nog veel ploegen vaak 
hele goede resultaten neergezet en zich geweldig weten te 
manifesteren, maar kampioen, nee dat resultaat heeft tot 
heden slechts een ploeg weten te presteren.!
Uniek die ploeg…

Peter Jonkheer
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Kijk- & Doedag
Op zaterdag 26 juni 1982 is er van 10.00 tot 16.00 uur in en om het stenen clubgebouw van De Spartaan op het gemeentelijk sport-
park een Kijk- & Doedag. De opbrengst van deze dag zal gebruikt worden voor de aanschaf van materiaal voor de kantine en het 
opknappen van het clubgebouw. Deze dag wordt georganiseerd door het Jeugdbestuur van De Spartaan en is voor jong & oud.

Maar voor het zover is vragen wij u ons aan het volgende materiaal te helpen: kroonkurken, kralen, eierdozen, yoghurt bekers, 
lapjes, luciferdoosjes, restanten wol, gekleurd papier, vilt, oude overhemden, watten, dozen, piepschuim, wc-rollen, knopen, 
kurken, doppen van melkflessen etc., crêpepapier en alle spullen waarmee een handvaardigheidstand op te zetten is.
Gelieve deze spullen één week van te voren in te leveren tijdens de trainingsavonden van de C/D-jeugd of tijdens de pupillen-
trainingen of aan een van de jeugdtrainers/sters op de andere trainingsavonden. Mogen wij op uw medewerking rekenen!
Tijdens deze Kijk- & Doedag houden wij ook een rommelmarkt, maar alleen voor klein spul. Hierbij denken wij aan speelgoed, 
stripboeken, spelen, dus geen bankstellen of bedden. Als u thuis nog wat in een hoekje heeft liggen dat nog bruikbaar is, wilt 
u dit dan meegeven aan uw kind. Dit kan gebeuren tijdens de trainingen die gehouden worden. Bij voorbaat onze dank.

Deze dag gaat onder alle weersomstandigheden door. Mochten de weergoden ons die dag in de steek laten, dan wordt deze dag 
gehouden in de CNB-hallen.

Mogen wij voor het slagen van deze dag op uw aller medewerking rekenen!
Het Jeugdbestuur

PS: Deze dag wordt niet alleen georganiseerd voor Spartanen, maar voor elke Lisser en alle bewoners uit de omliggende 
gemeenten. Kom met je hele familie deze dag naar het Sportpark en steun De Spartaan.

Wie helpt ons aan? Oude douche of keukenspiegels. Graag inleveren bij de kantine. Ze worden gebruikt voor de nieuwe 
doucheruimten van De Spartaan. Bij voorbaat hartelijk dank.
Wist u dat ……er al meer dan 2.000 manuren zitten in het opknappen van ‘ons’ clubgebouw?

De leden die hun tijd gaven aan het renoveren van de kleed-
ruimten en de kantine werden verzocht om vrijdag 29 okto-
ber naar de kantine te komen om even gezellig met elkaar 
de resultaten te laten zien aan de echtgenoten, zodat die 
tenminste eens zagen, waarom ze zo dikwijls alleen moes-
ten zitten. Voorzitter Nico Warmerdam zocht een geschikt 
moment om een speech te houden. Hij trad naar voren 
geflankeerd door secr. Henk Paardekooper en het echtpaar 
De Nie. Hij vertelde dat het bestuur toen het had besloten 
om in de nieuwe kantine te trekken wel knap omhoog zat 
met het organiseren van het opknappen van de ‘uitge-
woonde’ ruimten. Piet Ruigrok deelde echter mede, dat hij 
wel over een aantal eigenschappen beschikte om als coördi-
nator op te treden. Aldus ging Piet met zijn ploeg aan de slag 
en wist binnen het budget te blijven.

Theo Waasdorp bleek een onmisbare man, want hij was altijd 
aanwezig, hij kon dat daar hij het land niet meer hoefde te 
verdedigen. Anton Sacharias bood zich aan als klusjesman, 
dat was wel handig vond het bestuur. Hij bleek een man met 
gouden handen, z’n gewicht in goud waard. De andere wer-
den niet met naam genoemd maar wel bedankt. Het speet 
hem dat er maar ca. 25 man aan deze opknapbeurt meewerk-
ten. Zo’n grote vereniging moet toch meer mensen kunnen 
opbrengen voor deze klus. Enfin, dat was het enige donkere 
plekje in een verder glanzende avond.

De dames van de werkers kregen een bos bloemen, de 
werkers werden verrast met een loopster op marmer met 
inscriptie die herinnert aan het werk in dit jaar. Bovendien 
was er een fles wijn, zodat het leek alsof het niet op kon.

De nieuwe baan gebruiksklaarDe oude baan

Werkers door bestuur beloond
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Vacaturebank
Binnen De Spartaan zijn vacant de volgende functies:
Coördinator en werkers/sters voor de materiaalcommissie
Taak: Materiaalverzorging tijdens, voor en na de wedstrijden.
Medewerkers/sters voor het wedstrijdsecretariaat. 
Taak: Bij toerbeurt bemanning wedstrijdsecretariaat.
Bestuurfunctie Pers en Propaganda. 
Taak: Het coördineren en activeren van publiciteit in de breedste 
zin van het woord.

Heb je zin om een handje te helpen binnen de Spartaanorganisatie 
neem dan contact op met een van de bestuursleden.

Van de voorzitter
Het vakantieseizoen is voorbij, het naseizoen voor ons atleten is weer begonnen. We leggen de laatste hand aan het door ons 
geplande seizoen. Na afloop kunnen we dan terugkijken op een geslaagd seizoen. Tenminste… als het aan de verwachtingen 
heeft voldaan. Maar wat als dat niet zo is? Je zoekt de oorzaak, eerst bij jezelf, dan bij factoren van buiten af, zoals trainer, baan, 
materiaal enz. Je zult je afvragen, waar leidt dit verhaal ons heen? Het leidt naar een terugblik op de afgelopen tijd.

Als ik dit schrijf zijn we zover dat de baan er ligt en kunnen we terugkijken op een lange en moeilijke periode die achter ons 
ligt. Een periode waarin veel is gebeurd, veel werk is verricht door zowel de gemeentelijke instanties, als door ons Spartanen. 
Het is alleen jammer te moeten constateren dat al deze inspanningen niet hebben geleid tot een happy end. Het lijkt mij dat 
nu de tijd gekomen is dat alle Spartanen kennis nemen van de juiste stand van zaken. Ik hoop dat dat er toe zal leiden dat de 
juiste oplossing wordt gevonden.

Waar gaat het om?
Er ligt een pracht atletiekbaan op ons te wachten, een baan waar door de gemeenschap een bedrag van ca. ƒ 1,48 mln. is 
uitgetrokken. Door een verstandige en gunstige aanbesteding is van het voornoemde bedrag een flink portie over. Tot zover 
niets dan lof!!!
Ook De Spartaan had een taak op zich genomen, zij zou zorgen voor het materiaal. Jullie herinneren zich ongetwijfeld de 
loop athon (opbrengst ƒ 30.000,-) en nog enkele kleinere acties. Tezamen voldoende om bijna al het materiaal aan te schaffen. 
Toen we zover waren gebeurden er onbegrijpelijke dingen:
1 De gemeentelijke overheid biedt ons de kantine te koop aan voor, schrikt u niet, ƒ 37.500,-.
2  De gemeentelijke overheid vergeet haar eigen gesprekken, zij kunnen zich niet meer herinneren hoe ze ertoe gekomen zijn 

om De Spartaan alle materiaal aan te laten schaffen. Niet alleen het te gebruiken wedstrijd materiaal, maar ook materiaal 
als polshoog- en hoogspringaccommodatie. Zij is ineens van mening dat het een redelijke eis is naar De Spartaan om 
dergelijke materialen, die onder beheer en toezicht staan van de beheerder van het sportpark, aan te schaffen en te onder-
houden. Zij kan zich niet meer herinneren dat deze eis is voortgekomen uit vrees dat het genoteerde bedrag te laag was. 
Zij kan zich niet meer herinneren dat de Spartaan heeft toegestemd met de rug tegen de muur.

3  De gemeentelijke overheid laat een brief over deze zaak ruim drie maanden onbeantwoord en stelt vervolgens zonder 
enige motivering een regeling voor waarin het materiaalprobleem ternauwernood wordt aangeroerd.

Tot zover de stand van zaken tot op heden 5 september 1982. Wat nu?

Bij de gemeentelijke overheid ligt nu een schrijven van ons waarin wij aanbieden het gebouw te kopen voor ƒ 20.000,- en 
verder voor alle materialen te zorgen die door ons kunnen worden beheerd. De prijs van ƒ 20.000,- baseren wij op de staat van 
onderhoud van het te kopen gebouw. Tot nu toe staken wij al een bedrag van ca. ƒ 30.000,- (materiaal en eigen werkzaamhe-
den) in dit gebouw en voor de komende jaren moet er nog heel wat gebeuren.
Het antwoord van de gemeentelijke overheid zal voor ons heel belangrijk zijn, het zal voor ons een goed of slecht seizoen 
betekenen. Maar terugkijkend op dat seizoen kom ik tot de conclusie dat wij Spartanen de basis hebben gelegd voor een 
goed seizoen, en als het slecht wordt heeft dat een externe oorzaak.

Nico Warmerdam (voorzitter) 

Begroting
 ƒ 58.228 | € 26.423
Contributie senioren
 ƒ 97,00 | € 44,02
Contributie pupillenA
 ƒ 32,00 | € 14,52

 522 leden

 220 senior

 302 jeugd

 42,1% senior

In dit clubblad treft U een nieuwe manier aan om kenbaar te maken met welke personele problemen het bestuur kampt, Voor 
sommige taken is het moeilijk om mensen te vinden. Op deze manier hopen we meer mensen te bereiken en zodoende de 
vacatures sneller op te vullen. De nieuwe rubriek heet VACATUREBANK.
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De Ter Specke Bokaal
Geboren uit nijd
In 1982 werd op Sportpark Ter Specke een kunststof atletiekbaan aangelegd. Vele jaren aan voorbereiding gingen daaraan 
vooraf en mede dankzij de onverzettelijkheid van onze oud-voorzitter Aad Paardekooper lag daar eind 1982 een prachtige 
baan. Om te onderzoeken welke mogelijkheden een kunststofbaan voor een atletiekvereniging als De Spartaan bood, werd 
een commissie in het leven geroepen met als taak om zo uitgebreid mogelijk te bestuderen, wat er op de nieuwe baan 
georganiseerd kon worden. Die commissie kreeg de toepasselijke naam: Promotiecommissie. Van alles werd op touw gezet: 
jeugdwedstrijden, recreatie-evenementen waaronder de bedrijvenzeskamp, en vele andere ideeën werden getoetst op hun 
haalbaarheid. 
Het belangrijkste voor de promotiecommissie was wel het organiseren van een openingswedstrijd. De aandacht moest op de 
een of andere manier naar Lisse getrokken worden. Maar hoe? Een groot jeugdevenement? Een show? Een kampioenschap? 
Veel ideeën kwamen ter tafel tot de vlam in de pan sloeg door een artikel in een regionaal blad, waarin stond, dat De Spartaan 
niets deed met de nieuwe kunststofbaan. Wat wil je? De baan werd opgeleverd in oktober en al jaren is atletiek een zomer-
sport. Verschillende leden van de promotiecommissie sprongen op tilt en belegden een persconferentie, waarin de plannen 
voor de nieuwe kunststofbaan gepresenteerd werden. Ook werd ’n tipje van de sluier opgelicht over de openingswedstrijd.
Door de prikkel in de pers werd besloten om er alles aan te doen om een openingswedstrijd te krijgen waar minimaal één 
Nederlands Record zou vallen. Als dat zou lukken kregen we landelijke bekendheid en wist heel Nederland en vooral Lisse e.o. 
wat De Spartaan met een kunststofbaan kan doen. Piet Ruigrok, Mart van Steijn, Piet Beelen en Willem van der Krogt kregen 
nog net geen waas voor hun ogen en zagen duidelijk het doel, wat gehaald moest worden.
Maar hoe ga je dat realiseren? In de 80-er jaren hadden we het geluk, dat we een aantal atleten bij de centrale training 
 hadden, waaronder Kees Toussaint, meervoudig Nederlands kampioen op de sprint. Heel vaak gingen wij met Kees naar 
Papendal en troffen daar alle Nederlandse toppers. Het plan werd besproken met de bondscoaches en zij gaven hun volledige 
medewerking aan deze vroege topwedstrijd.
Zo was er op 7 mei 1983 een groot aantal kampioenen in Lisse, waaronder deelne-
mers, die al zo vroeg in het seizoen de mogelijkheid hadden om een Nederlands 
record te vestigen. Bekende namen als Achmed de Kom, Henk Brouwer, Marjon 
Wijnsma, Han Kulker, Chris Leeuwenburg, Erik de Bruin, Deborah Dunant, Emiel 
Mellaart, Roy Sedoc en Jeroen van der Meer hadden tot taak om Lisse en De 
Spartaan op de atletiekkaart te zetten. Toen was al het plan om er een korte en 
krachtige wedstrijd van te maken met een onafgebroken aaneenschakeling van 
hoogtepunten. Het was spannend, omdat het gewenste Nederlands Record uitbleef, 
totdat rond 16.00 uur zowel Erik de Bruin als Deborah Dunant flink uithaalden op de 
werpnummers en daar de recordlijsten gingen aanvoeren. Beide wonnen ook de eer-
ste bokalen voor hun Nederlands record bij het kogelstoten. Niet alleen de atleten 
waren erg blij, maar ook de organisatie, want heel Nederland zou bij Studio Sport en 
in de pers nu weten, dat atletiek ook in Lisse op topniveau bedreven kon worden.

Na de wedstrijd waren veel atleten zo tevreden met de opzet van de wedstrijd, dat men voorstelde om hiermee door te gaan 
en er dan een traditie van proberen te maken om als openingswedstrijd van het atletiekzomerseizoen te gaan opereren.
Al snel kwam het verzoek van de coaches en atleten om incourante nummers in het programma op te nemen, zoals de 150 en 
300m voor sprinters en de 1.000 en 3.000m voor de midden- en lange afstand.
Tijdens de eerste 10 jaar van de Ter Specke Bokaal en ook nog recent zijn er door verschillende officials herhaaldelijk pogingen 
gedaan om onderdelen, zoals de 150m en 300m uit het programma te halen. Belangrijkste reden hiervoor was, dat het ont-
brak aan vergelijkingsmateriaal met andere wedstrijden. Zelfs is er een keer gedreigd om de Ter Specke Bokaal niet meer als 
nationale, maar als regionale wedstrijd op te voeren als deze ‘rare nummers’ op het programma bleven staan. Een sterk punt 
was, dat we steeds in overleg gingen met de atleten en hun coaches en zij waren unaniem in hun uitspraak: ‘Als eerste wed-
strijd zijn een 150 en 300m prachtig’.
De opzet van deze wedstrijd en de uitstraling hiervan kreeg steeds meer aanhangers, ook binnen de KNAU. Steeds meer werd 
gezocht naar mogelijkheden om de baanatletiek aantrekkelijker te maken en men zag een mogelijkheid dit te realiseren door 
het opzetten van een circuit, dat bestond uit een aantal wedstrijden met hetzelfde ‘format’ als de Ter Specke Bokaal: een 
kort en flitsend programma met een aaneenschakeling van hoogtepunten. Met die gedachte werd het Nationaal Baancircuit 
opgericht en met een beetje trots mogen we zeggen, dat De Spartaan hierbij een belangrijke voortrekkersrol heeft gespeeld. 
En zo organiseert De Spartaan in het jubileumjaar alweer voor de 29e keer de Ter Specke Bokaal, de openingsklassieker van 
het baanseizoen. Alleen omdat in 1982 bij een aantal Spartaanfanaten de haren recht overeind gingen staan.

Het is en blijft een prachtige wedstrijd met een enorme inzet aan vrijwilligers, een eigen imago: incourante nummers, veel 
bloemen, kort en krachtig.

Willem van der Krogt

De winnaars uit 1985
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Het mooiste bewijs van het succes van de Ter Specke Bokaal is wel de indrukwekkende lijst met de winnaars en 
winnaressen: 

Jaar Mannen Onderdeel Vrouwen Onderdeel
1983 Erik de Bruin kogelstoten Deborah Dunant kogelstoten
1984 Erik de Bruin kogelstoten Deborah Dunant kogelstoten
1985 Ruud Wielart hoogspringen Marian Olijslager 100 m horden
1986 Peter van Noort kogelslingeren Krista Aukema 800 m
1987 Roy Sedoc hinkstapspringen Deborah Dunant kogelstoten
1988 Peter van Noort kogelslingeren Gerda Vetter speer
1989 Regilio v.d. Vloot 150+300 m Ingrid Lammertsma speer
1990 Jeroen v.d. Meer speer Jacqueline Goormachtigh discus
1991 Jeroen v.d. Meer speer Deborah Dunant kogelstoten
1992 Christiaan Tamminga polshoog Jacqueline Goormachtigh discus
1993 Niels Kruller 100+200 m Jacqueline Goormachtigh discus
1994 Regilio v.d. Vloot 150+300 m Jacqueline Goormachtigh discus
1995 Gert-Jan Liefers 1.000 m Sylvia Kruyer 800 m
1996 Rens Blom polshoog Renate Beunder kogelslingeren
1997 Pieter v.d. Kruk discus Ester Goossens 400 m horden
1998 Robin Korving 110 m horden Jacqueline Goormachtigh discus
1999 Patrick van Balkom 150+300 m Lieja Koeman kogelstoten
2000 Julien Hagen 300 m Renate Beunder Kogelslingeren
2001 Troy Douglas 150+300 m Judith Vis 100 m horden
2002 Arnoud Okken 1.000 m Judith Vis 100 m horden
2003 Timothy Beck 100 m Jacqueline Poelman 100 m
2004 Marcel v.d. Westen 110 m horden Debby v.d. Schilt kogelslingeren
2005 Stijn Stroobants (BE) hoogspringen Yvonne Wisse 100 m horden
   Rosina Hodde 100 m horden
2006 Jerrel Feller 300 m Romana Dubnová (CZE) hoogspringen
2007 Rutger Smith discus Melissa Boekelman kogel+discus
2008 Rutger mith kogel+discus Silvia Salis kogelslingeren
2009 Bram Som 1.000 m Sorina Nwachuskwu 300 m
2010 Bram Som 1.000 m Daphne Schippers 150m
2011 Patrick van Luijk 150+300 m Daphne Schippers 150+300 m

De jeugd doet 
niet alleen mee 
aan de kidsrun, 
maar helpt ook 
als vrijwilliger.

Yvonne Wisse, 
2008.

Ook oud-deel-
nemers komen 
nog regelmatig 
kijken. Samen 
met de lopers 
van de kidsrun 
kijken ze naar de 
wedstrijd (2008). 

De Ter Specke 
Bokaal trekt 
altijd veel 
publiek. 
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Kritiek gemeente op 
beleid AV De Spartaan

Naast de aanleg van de kunststofbaan 
krijgt AV De Spartaan een renteloze 
lening van ruim 32.000 gulden van de 
gemeente voor aanschaf van  materialen 
en dergelijke. Daarnaast is er ook door 
B en W akkoord gegaan met het voorstel 
om het stenen clubgebouw aan de ver-
eniging over te dragen. Ondanks deze 
positieve voorwaartse stappen is er ook 
kritiek op de vereniging.  
Zo menen enkele gemeenteraadsleden 
dat AV De Spartaan weinig inventief is 
bezig geweest om zelf fondsen te wer-
ven en zo mee te kunnen betalen aan de 
kunststofbaan. De wethouder mevrouw 
Meulemans (VDD) gaf aan, dat ze het 
gevoel had, dat de vereniging soms eer-
der tegenwerkte bij de plannen voor de 
kunststofbaan dan mee. Deze houding 
herkende ze niet van de eens zo bloei-
ende en positief gestemde vereniging.  
Ze sprak uit, dat AV De Spartaan veel 
inzet had getoond bij de renovatie en 
hoopte, dat deze inzet weer terug mocht 
komen bij het totale ‘reilen en zeilen’ van 
de vereniging. 

Opening nieuwe kunststofbaan
7 mei 1983 – Een memorabele dag in de Spartaangeschiedenis. Op deze 
dag werd de kunststofbaan officieel geopend, de 33e kunststofbaan in 
Nederland. Om deze dag op gepaste wijze aan te kleden werd de baan 
uiteraard gebruikt en kwamen er allerlei atleten in actie om de baan echt 
‘in te wijden’. Allereerst een voorprogramma waar allerlei Spartaanatleten 
hun kunsten konden vertonen. Om 2 uur werd de kantine tijdelijk even 
gesloten i.v.m. de openingsceremonie en werd het woord gevoerd door 
Mevr. Meulemans, wethouder van Sportzaken, de Heer de Beer, voorzitter 
van de KNAU en Nico Warmerdam, voorzitter van AV De Spartaan. Er werd 
teruggeblikt op de prettige dan wel onprettige momenten van de voor-
bereiding en aanleg van de nieuwe baan, de rol binnen de vaderlandse atle-
tiek met zo’n prachtige baan en de taak en verantwoordelijkheid, die bij 
zo’n mooie accommodatie horen, zeker gezien het gegeven, dat lichame-
lijke opvoeding steeds meer neerkomt op eigen verantwoordelijkheid. Na 
deze grootse woorden was het nu de beurt aan de C/D-jeugd om een rondje 
te lopen over ‘de nieuwe baan’. En op deze wijze was na terugkomst van de 
jeugd de baan dan ‘echt’ geopend. Na de feestelijke opening kon het hoofd-
programma van de dag beginnen, waar grote namen uit de atletiektop aan-
wezig waren en ook de top van de Spartaanatleten aan meedeed. Aan het 
einde van de dag werden aan Erik de Bruin (voor zijn nieuwe Nederlandse 
record kogelstoten van 18.17 m) en Deborah Dunant (die het jeugdrecord 
kogelstoten verbeterde naar 15.02 m) de ‘Ter Specke Bokalen’ uitgereikt 

door Nico Warmerdam. Er kon worden teruggekeken op een zeer geslaagde dag en betrokkenheid van de gehele vereniging! 
Hopelijk zou die mooie nieuwe baan zorgen voor nog meer van dit soort geslaagde dagen op en rond de baan in de toekomst.

Prijzen en waardering voor Spartaanleden

In de nieuwjaarsrede van Nico Warmerdam werd een aantal mensen bedankt 
en in het zonnetje gezet voor hun inzet en prestaties van het afgelopen jaar/
jaren:
Ann van Noort en Ard Vermeulen voor hun inzet als trainers.
De herencompetitieploeg, die een nieuw recordpuntentotaal had behaald.
‘De Bataven’ te Leiden voor het aanbieden van trainingsgelegenheid in het 
‘baanloze tijdperk’ in Lisse door de aanleg van de nieuwe kunststofbaan.
Ans Verhaar voor haar jarenlange typewerk voor het clubblad, waarvan het 
200e nummer binnenkort op de mat zal vallen.

Daarnaast werden er ook dit jaar prijzen uitgereikt.
Allereerst de prestatieprijzen:
Joke Wijnands (meisje-B), voor de beste prestaties op sprint en verspringen.
Gertjan Faas (jongen-B), voor zijn 2.01.6 sec. op de 800m en zijn 2e plaats bij 
de districtkampioenschappen.
Annemiek van der Klauw (meisje-A), voor haar 2.28.0 sec. op de 800m en haar 
goede inbreng in de damesploeg.
Kees Toussaint (jongen-A), voor zijn 11.11 sec. op de 100m en de 22.45 sec. op 
de 200m en twee landelijke 6e plaatsen.
Joke van Gerven (dame), voor haar 8e plaats op de 3.000m in 9.51.5 sec. 
Peter van Noort (heer), die de landelijke lijst aanvoert bij het kogelslingeren 
met 59.20 m. 
De waarderingsprijzen waren dit jaar weggelegd voor John van Loon, Lenie 
van der Poel, Martien Heemskerk, Paul Straathof en Noor Krol. De Luitzen 
Homma-beker was voor Joop Verburgt vanwege zijn actieve jurywerk. Tot slot 
werd de Spartaan Verdienstenzuil uitgereikt aan de renovatieploeg, die op een 
niet mis te verstane wijze het clubgebouw heeft veranderd in een bijzonder 
gezellig home, waar iedere Spartaan zich thuis voelt.
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Het jaar 1983 was het jaar van vernieuwing voor De Spartaan. Na jaren lobbyen was de tijd aangebroken om als 25e vereniging 
een nieuwe kunststofbaan in gebruik te nemen. Hierdoor kon de vereniging een nieuwe groei doormaken en kon de sintelbaan 
naar de historie geschreven worden. Tegelijk was dit de start van de nog steeds succesvolle Ter Specke Bokaal wedstrijden, die 
voor het eerst bij de opening van de baan georganiseerd werd.

Zelf was ik in dat jaar vooral actief als voorzitter van het jeugdbestuur. Wij hadden in die jaren al een goede naam opge-
bouwd met jeugdbeleid in de regio en ook daarbuiten. Zowel bij de KNAU als NKS stond De Spartaan bekend om zijn grote 
jeugdgroepen en grote betrokkenheid bij allerlei jeugdactiviteiten. 
1983 was ook de ommekeer voor mij bij De Spartaan omdat ik steeds minder zelf ging sporten, maar meer op bestuurlijk 
niveau actief werd. Net als ieder ander was ik er als vrijwilliger in gerold en als voorzitter van de Jeugdraad tevens algemeen 
bestuurslid.

In 1983 wist ik nog niet wat mij te wachten stond, maar al gauw bleek dat de vereniging je kan pakken en niet meer loslaat. 
Door de nieuwe baan kwamen er steeds meer initiatieven. Mensen waren enthousiast door de nieuwe mogelijkheden. De Ter 
Specke Bokaal (TSB) had al in het eerste jaar bewezen, dat er enorm veel organisatietalent was binnen De Spartaan. Ja, en ook 
mijn ‘carrière’ zou een opwaartse gang maken. Vicevoorzitter en voorzitter zijn van de vereniging en daarbij voorzitter van de 
TSB waren grote uitdagingen en gaven veel voldoening. Uiteindelijk zou de vereniging in mijn periode bestaan uit meer dan 
800 leden eind jaren ’80.

1983 was ook een tijd waarin we heel veel samen wisten te bewerkstelligen. Contacten werden opgezet in regionaal 
 verband met verenigingen en ik mocht zorgen voor de eerste regiosamenwerkingen. Alphen aan den Rijn en Leiden en 
Noordwijkerhout kreeg ik samen aan tafel. En we konden en moesten ook meer van elkaar gaan leren.

De TSB-organisatie heeft me heel veel geleerd. Geleerd, dat door samenwerken in een team iets heel moois en waardevols 
opgezet kan worden, dat ook nu nog erg veel aanzien heeft binnen de atletiekwereld en daarbuiten. De TSB bleek en is nog 
steeds een van de visitekaartjes van De Spartaan. Hierdoor lieten wij als vereniging zien, waartoe we in staat waren en zijn. 
En dat wordt nog steeds gezien. Naast de organisatie van de TSB hebben meerdere personen ook buiten de vereniging hun 
sporen verdiend op nationaal en regionaal vlak. Als jurylid bij kampioenschappen, als nationaal starter, als nationaal wed-
strijdleider en scheidsrechter bij kampioenschappen, als technisch gedelegeerde, als bestuurslid van de Atletiek Unie, als 
organisator van EKJ etc.

Zelf ben ik na mijn bestuurslidmaatschap en voorzitter van de TSB in 1991 gevraagd in de Sectie Training en Begeleiding van 
de KNAU. Daarna in overige commissies en sinds 1991 ook ploegleider landenploeg en Technisch Gedelegeerde.
 
1983 en dus De Spartaan hebben mij heel veel kansen en ervaringen gegeven, die ik niet had willen missen. Mijn wens is, dat 
iedereen die de mogelijkheid heeft om zich via zo’n traject te ontwikkelen, dit met beide handen aanpakt. De Spartaan was 
en is mijn 2e leven en ik hoop nog vele jaren deel uit te maken van deze unieke ‘familie’.

Jaap van Amsterdam

Spuug in de goot
De Spartaanse Spektakels zijn altijd een mooi platvorm geweest om je dank, bezigheden dan wel ergernissen te kunnen 
uiten. In 1983, net na de aanleg van de ‘schitterende rode loper’ over 400m is er een fenomeen gaande, waar een van de leden 
zich toch behoorlijk zorgen over kan maken. 
Het gaat om het volgende: een heel aantal ronddravende atleten 
heeft de gewoonte om hun spuug, snot, griemels en andere groeze-
lige dingen neer te gooien op de eerder genoemde rode loper. Nu wil 
dit lid de ernst van deze handelingen nadrukkelijk onder de aandacht 
brengen: hierdoor raken de poriën van het hoogpolige tapijt verstopt 
en wordt het een smerige boel. Daarom vraagt het lid… iemand die 
zoiets niet doet, dan wel zou durven doen… of deze glibberige derrie 
in het vervolg in de goot gedeponeerd zou kunnen worden, daar is 
die immers voor. En zo blijft de rode loper een stralende rode loper.

Begroting
 ƒ 62.000 | € 28.134
Contributie senioren
 ƒ 100,00 | € 45,38
Contributie pupillenA
 ƒ 38,00 | € 17,24

 444 leden

 216 senior

 228 jeugd

 48,6% senior

Begin van een nieuwe groeiperiode
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VAN DONGEN
UW POELIER

Blokhuis 14a, Lisse, tel. 02521-13437
Hortuslaan 2, Sassenheim, tel. 02522-16059

Van Dongen Uw Poelier als adverteerder bij AV De Spartaan

Het begin: Nelly van Dongen-Zwetsloot begint als loopster bij de opstapgroep en heeft zulke enthousiaste verhalen, dat 
ik ook besluit om op een opstapgroep te gaan. Dat was al een feestje op zich! Niet in het begin, want dan dacht je na twee 
minuten hardlopen: waarom blaast de trainer niet op zijn fluitje, want ik overleef het niet!

Wel een gezellige groep. Daardoor gingen we ook allerlei loopjes doen, zoals de beroemde kermislopen, Apeldoorn, 
Zevenheuvelenloop, 9x de Dam tot Damloop en als klap op de vuurpijl de Berenloop op Terschelling. Wat een leuke weekein-
den waren dat, een bruiloft was er niks bij!
De bedrijvenestafette was ook een van de hoogtepunten van het jaar. Dit is het begin geweest van een kleine sponsoring 
door ons bedrijf (naast diverse advertenties), namelijk met de gegrilde TV-sticks. In het begin maakten wij 20 kg, maar de 
laatste jaren bereidden we 45 kg van die lekkere vleugeltjes. 
O ja, de bedrijvenestafette is de enige loop geweest, waar ik hijgend over de finish kwam. Alle andere loopjes deed ik echt 
alleen voor mijn plezier, tijd was niet belangrijk.

Het sponsoren van de shirts voor de Marathongroep New 
York 2010 is tot nu toe het laatste wat ons bedrijf heeft 
gedaan. Petje af voor deze topprestatie! 
Alle lopers gefinisht, goed hoor!

Voor allemaal: AV De Spartaan, hiep, hiep, hoera, 1961-2011.

Van Dongen Uw Poelier,
Henk van Dongen

Noot redactie: van de clubbladadverteerders is een  
top 6 gemaakt, waartoe ook dit bedrijf behoort.

Bloemencorso
De secretaris doet in zijn maandelijkse bijdrage aan het 
clubblad een herhaalde oproep om te komen helpen bij het 
bloemsteken van een corsowagen. Aan een raam in de kan-
tine hangt een lijst, waarop men zijn hulpbereidheid kan 
aangeven. Er staan nog te weinig namen op en daarom pro-
beert hij ons een schuldgevoel aan te praten, vanwege ‘het 
mogelijk mislukken van de missie’.

Als eerste punt wijst hij op de financiën, die de vereniging 
niet kan missen. Ten tweede voert hij ‘onze herenfitter Kees 
van Dooren’ op. Kees zorgt al vele jaren voor de technische 
coördinatie en we kunnen hem met z’n allen toch niet teleur-
stellen? Bovendien, het moet een ‘hele mooie’ gaan worden. 
Daaraan wil jij toch ook meegewerkt hebben! De namen, die 
al wel op de lijst staan, zijn van diegenen, “waarop we nooit 
tevergeefs een beroep behoeven te doen”.
Kijk en dat zijn de ‘ware verenigingsleden’….

Jeugd Olympische 
Dag

De eerste advertentie van Van Dongen Uw Poelier in het clubblad.
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André Geljon

Vaste redacteur André Geljon heeft over een lange periode maandelijks 
verslag gedaan van wedstrijden, vergaderingen en alles, waar zijn oog 
op viel. Hij publiceerde ook artikelen in de plaatselijke weekbladen.
Onder het kopje ‘even lachen’ geeft hij commentaar op een wijziging 
in het wedstrijdreglement. Artikel 41 lid 12 beschrijft wanneer men de 
finishlijn passeert. “Enig deel van hun lichaam” wordt gewijzigd in 
“enig deel van hun romp”. Juryleden weten allang, dat je moet klokken 
op het ‘voorbijflitsen van de borst en niet de handen’. Bij het schaat-
sen schijn je wel te kunnen smokkelen, want die jongens doen altijd 
hun hand vooruit (jaren later probeerden ze iets als ‘schoppen’).
André heeft wel goed gelet op ‘het fysiek’ van de vrouwelijke atleten, 
zodat hij zijn artikel besluit met de volgende opmerking: 
“Overigens is het wel prettig, dat nog niemand op de gedachte is 
gekomen om de borstwijdte van vrouwen, die nogal verschillend kan 
zijn, op te vragen om er bij te grote omvang een handicap in de tijd-
waarneming in te bouwen”.

Nico van Steijn
In november 1980 overleed Nico van Steijn. Een jonge atleet nog, midden twintig, die zijn 
sporen had verdiend op horden, verspringen en speer. Een zeer sympathieke atleet, die 
ook nog maar kort verkering had. Ondanks zijn jeugd was hij ook al enkele jaren wed-
strijdsecretaris ‘uit’. De voorzitter schreef in zijn ‘in memoriam’ onder andere: “Nico, een 
der onzen, moest moegestreden het hoofd buigen en zijn nog jonge leven overgeven in 
Gods hand”. Nico had kanker.
Vader Mart was in die tijd jurycoördinator en binnen de WOC kreeg hij het voor elkaar, 
dat er speciale driekampen op de kalender werden gezet ter nagedachtenis aan Nico: de 
strijd om de ‘Nico van Steijnbeker’. De beker zou worden uitgereikt aan de meest opval-
lende atleet of atlete. De jury bestond steeds uit Mart en één van zijn dochters, Wilma of 
Charlotte. Op het programma: 60 tot 200m horden, ver- of hinkstapspringen en speer-
werpen. In het algemeen werden deze driekampen afgewerkt in de plaats van een regu-
liere doordeweekse training.

In de loop der jaren liep de deelname aan de driekamp terug om de simpele reden, dat de ‘nieuwe lichting’ atleten geen bin-
ding meer had met de persoon van Nico. Toen hij overleed moest de jongere jeugd nog geboren worden. Zelfs de senioren 
waren toen nog erg jong. Van 1981 tot 1997 stond het evenement op de kalender. De laatste uitvoering kende geen winnaar: 
er kwam gewoon niemand in aanmerking. De ‘trofee’ (de naam was inmiddels gewijzigd) werd daarom aan Wim Cozijn 
geschonken, omdat hij al jaren bij het evenement jureerde en later wedstrijdleider en scheidsrechter was. Hij heeft al vele 
‘opruimsessies’ overleefd!

Verslagen Zoetermeer

De pupillen hadden een wedstrijd in 
Zoetermeer en trainster Karin van der Helm 
gaf ‘opdracht’ om daarover een stukje te 
schrijven. Een vaderchauffeur en een moe-
derchauffeur kwijten zich goed van hun 
taak en maken een flink stuk. Beide ouders 
hebben duidelijk genoten van de sport en 
de sfeer, mede dankzij het mooie weer.
Twee jongens en zeven meisjes hadden 
een verslagje ingeleverd. Zoals je van 
deze kinderen mag verwachten, waren de 
stukjes kort en gingen ze vooral over het 
eigen presteren. Ook voor hen was het 
goede weer een belangrijk onderwerp. Eén 
schrijfster herinnerde ons eraan, dat het 
Hemelvaartsdag was.

Jeugd Olympische Dag

Begroting
 ƒ 69.650 | € 31.606
Contributie senioren
 ƒ 100,00 | € 45,38
Contributie pupillenA
 ƒ 38,00 | € 17,24

 457 leden

 188 senior

 269 jeugd

 41,1% senior
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Eerste Joop Verburgt bokaal
Op de nieuwjaarsreceptie op 6 januari komt het bestuur bij monde van de voorzit-
ter Dick Weijers met een nieuwe prijs. Het is een bokaal en deze wordt vernoemd 
naar Joop Verburgt. Joop is een gewaardeerd lid geweest dat kort daarvoor na een 
zeer aktief leven en na een ernstig ziekbed overleden is. De prijs wordt uitgereikt aan 
iemand die zich langdurig en zeer bijzonder heeft onderscheiden voor de vereniging. 
Hij zal niet jaarlijks worden uitgereikt. De eerste die deze eervolle prijs krijgt, is secre-
taris Henk Paardekooper. Hij is op dat moment meer dan 23 jaar lang secretaris van het 
bestuur van de vereniging De Spartaan.

Nieuw clubtenue
Ter gelegenheid van het 25 jarig bestaan heeft het bestuur 
besloten het clubtenue te moderniseren. Er is een nieuw 
logo door Tessy Lenting ontworpen. De technische raad 
heeft zich geworpen op de kwaliteit en de pasvorm. Expliciet 
staat vermeld dat er een aanvaardbaar singletmodel moest 
worden gevonden tegen een redelijke prijs en voor alle leef-
tijden en geslachten.
De firma Rucanor blijkt dat tegen een alleszins redelijke 
prijs te kunnen: namelijk voor een prijs van ƒ 30,– tot ƒ 40,– 
voor de shirts. Het tenue kan verkregen worden bij alle 
vestigingen van de firma Van Gerven de Jong. Het tenue is 
verplicht voor alle baanwedstrijden vanaf het seizoen 1986.
Voor de wegatletiek is het niet verplicht in dit tenue te 
verschijnen. Wel is men verplicht bij wegwedstrijden in de 
clubkleuren te verschijnen.

Atletiekwereld (NK 25 km)

“Vaak wordt er iets geschreven als er bepaalde zaken niet 
in orde zijn, maar ik wil nu eens een ander geluid laten 
horen. Zaterdag 27 juli heb ik in Lisse het Nederlands 
Kampioenschap 25 km gelopen. Zelden heb ik iets mee-
gemaakt dat zo goed georganiseerd was. De start was in 
Lisse centrum. De weg erheen, ongeveer 1.5 km, was geen 
puzzeltocht, doch duidelijk bewegwijzerd. Zelfs was er een 
inlooprondje aangegeven. Ook de start was prima geregeld; 
geen chaotische toestanden. Tijdens de wedstrijd pas-
seerde je elke 4.4 km een verzorgingspost. En wat natuur-
lijk het allerbelangrijkste was: de afstand was m.i. zeer 
correct gemeten. Niet zoals enkele voorjaarsklassiekers 
waar de afstand een paar honderd meter te kort is. Ook de 
tussenafstanden waren hier zeer exact.”
Aldus een gedeelte van een ingezonden column van dhr. 
Hans Bos in de Atletiekwereld, het maandblad van de 
KNAU. We zijn benieuwd wie de afstand heeft nagemeten? 
Wim Kortekaas?

Joop Verburgt

Begroting
 ƒ 73.100 | € 33.171
Contributie senioren
 ƒ 100,00 | € 45,38
Contributie pupillenA
 ƒ 38,00 | € 17,24

 484 leden

 209 senior

 275 jeugd

 43,2% senior

Gelezen voor u in de…

Spartaanse Spektakels 1985
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Demonstraties in Kanaalstraat

De jaarlijkse wedstrijd over 25 km (vorig jaar als  
NK met zeer veel publiek bij de finish) start 
wederom in het centrum van Lisse. Vanwege het 
verkeer rond de winkels is de start pas om 17.00 
uur. Hierdoor ontstaat er ruimte, op zo’n lange 
zomerzaterdag, voor een nieuw initiatief.  
Een deel van de Kanaalstraatpromenade wordt 
afgezet en ingericht voor hoogspringen, kogel-
stoten en een korte sprint. Onze leden geven 
demonstraties, maar ook het publiek wordt uit-
genodigd om deze onderdelen uit te proberen. Als 
beloning maakt men kans op één van de waarde-
bonnen. Een stukje verderop in het dorp kan men 
meedoen aan een prestatieloop, waarbij men kan 
kiezen uit 2,7 – 5,1 en 9 km.

Ouders

Een jubileumfeest is gewoonlijk slechts voor leden van een vereniging. 
Daarnaast worden zogenaamde ‘notabelen’ uitgenodigd en is er in het alge-
meen ook aandacht voor donateurs en adverteerders.
Maar ouders… AV De Spartaan doet regelmatig een beroep op ouders van 
leden. Meestal bij pupillen- of juniorenwedstrijden, maar ook wel bij gele-
genheden, waarbij veel menskracht vereist is, zoals een NK. Maar ouders 
uitnodigen voor een feest?!
‘Op 4 oktober wordt in De Nachtegaal te Lisse een feestavond gehou-
den’. Vanwege de betrokkenheid van vele ouders worden ook zij van harte 
uitgenodigd.
Gelukkig zullen zij ‘als leken’ niet eenzaam zijn, want er zullen ook ‘o.a. 
leden en vaste medewerkers’ aanwezig zijn.
Atletiekvereniging ‘De Spartaan’ was op die dag exact 25 jaar jong.

Tevredenheid

Wekelijks is er genoeg verenigingsnieuws voor publica-
tie in ‘De Lisser’ en het ‘Weekblad voor de Bollenstreek’. 
Door de jaren heen is gebleken, dat niet altijd alles ook 
wordt opgenomen in de bladen. De ‘schuld’ ligt niet 
altijd bij de redactie van die bladen. Dikwijls heeft de 
vereniging gewoon niemand, die voldoende is ‘inge-
voerd’ (= op de hoogte van alle lopende zaken) om 
goede stukken op te stellen. De secretaris heeft goede 
hoop op regelmatige publicatie. Hans van Tol weet het 
verenigingsnieuws goed op schrift te stellen en Don 
Zirkzee blijkt daarnaast goede foto’s aan te leveren. 
Geen klagen dus!

Fitstersvijfkamp
De herenfitters kenden het fenomeen al jaren: de vijfkamp.  
De dames waren meestal niet zo gecharmeerd van enkele 
onderdelen, zodat de deelname van hen aan een gelijke 
meerkamp als de mannen tegenviel. Zoals te doen gebrui-
kelijk werd één der dames (meestal de winnares) geacht een 
verslag(je) te schrijven. Joke van der Lans mocht iets op papier 
zetten. Zij vertelde ons, dat de dames niet zómaar iets doen: 
“na donderdag met startblokken geoefend te hebben, ging 
de 80m sprint ons goed af”. Dames hè, dus was er ook een 
geplande koffiepauze.
Het slotnummer was de 1.000m, waarbij de dames door de 
heren ‘goed’ werden aangemoedigd. ‘Het was een geslaagde 
avond’, maar misschien volgend jaar een grotere deelname?

AV De Spartaan 25 jaar

Ter ere van het 25-jarig jubileum wordt een jubileumboek uitgegeven.
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Boven een aantal lopers van de marathon bij Noordwijkerhout.
Links een affiche en onder het parcours van de Bollenstreek-
marathon.

Begroting
 ƒ 85.267 | € 38.692
Contributie senioren
 ƒ 83,00 | € 37,66
Contributie pupillenA
 ƒ 34,50 | € 15,66

 562 leden

 227 senior

 335 jeugd

 40,4% senior
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Oprichting Weg, Trim- en Rekreantengroepen
De WTR-commissie is een feit! 
Deze commissie is in het leven geroepen om de belangen van de weg, 
trim- en recreantengroepen te behartigen, die tot 1987 niet in het 
bestuur vertegenwoordigd waren. In een speciale bijeenkomst op 
18 februari 1987 is door de 35 aanwezige leden van harte ingestemd 
met het de oprichting van de WTR-commissie. 
Door middel van de volgende 5 stellingen is in dezelfde bijeenkomst 
een wensenpakket geïnventariseerd:
–  er wordt voldoende/onvoldoende – zowel sportief als neven-

activiteiten – voor de WTR groepen georganiseerd,
–  het is gewenst/niet gewenst een ‘competitievorm’ voor de WTR in 

te voeren,
–  de informatievoorziening voor de WTR is wel/niet voldoende, 
–  een beleid of visie voor de WTR is wel/niet nodig voor het voort-

bestaan en de ontwikkeling van deze groeperingen,
–  vorming WTR-commissie en bestuursvertegenwoordiging is  

wel/niet gewenst.

De WTR-commissie zal gaan bestaan uit 9 leden: Ada van Kampen, Ans Kortekaas, Coby van der Peet, Greet Schipaanboord, 
Wim Brouwer, Wim Hartman, Aad van der Lans, John Meeuwissen, Kees van Ruiten. Op de jaarvergadering van 20 maart is de 
WTR commissie formeel ingesteld en is Wim Hartman als bestuurslid benoemd. 

Eerste evaluatie van de WTR-commissie
Na de 2e competitieloop, de duinloop, die overigens bij ideale weersomstandigheden is verlopen, valt er al enigszins een 
tussenstand op te maken. Met 18 deelnemers op de korte en 27 op de langere afstand, is de deelname goed te noemen, waar 
de WTR-commissie duidelijk tevreden mee is. Opvallend bij deze deelnemers (sters) is, dat het aantal veteranen, zowel bij de 
dames als heren, aanmerkelijk is.

Eerste Ter Specke loop

Van de Wedstrijd Organisatie Commissie
De eerste Ter Specke loop trok aan de voor-
avond van de Ter Specke Bokaal 150 deel-
nemers naar het Puntenburg parcours. Gezien 
de positieve reacties verwachten ze volgend 
jaar nog meer deelnemers! 
Elders in dit boek lees je meer over de Ter 
Specke loop. 

Foto links en linksonder: de WTR in 
de beginperiode.
 
Rechts: Hans Schipaanboord was 
een van de initiatiefnemers van de 
oprichting van de WTR.
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CWA: Commissie 
Wedstrijd Atleten

Alweer een commissie in de Spartaan-
geledingen, doodziek wordt de een ervan, 
weer een ander gelooft het wel, sommigen 
worden nieuwsgierig en een enkeling 
vindt het bittere noodzaak. Deze commis-
sie, bedoeld voor alle Senior en Junior AB 
baanwedstrijdatleten, is een uitvloeisel 
van de herstructureringscommissie, die 
op haar beurt in 1986 begin 1987 de nood-
zaak ervan inzag het aantal bestuursleden 
uit te breiden met ieder een speciaal taak-
gericht gebied. Voor de wedstrijdatleten is 
dat Ben de Koning. Een aantal Spektakels 
lang staat hij al bij de bestuursleden ver-
meld als commissaris CWA. Hiermee is 
ook de oprichting van de CWA een feit.

AV De Spartaan LISSE

De Spartaan is een jonge dynamische atletiekvereniging in de Bloem bollen-
streek met meer dan 600 leden. De vereniging beschikt over een uitstekende 
accommodatie (kunststofbaan, kantine, kleedruimte) en een sterk kader. 
Doordat atletiek een in populariteit stijgende sport is en omdat wij onze 
ambitieuze plannen zo veel mogelijk verwezenlijkt willen zien zoeken wij

JURYLEDEN
 
Wij bieden u zeer prettige werkomstandigheden.
Een uitstekende opleiding in het voorjaar van 1988 (slechts 3 avonden). 
Professioneel meetmateriaal.
Wedstrijden met nationale topbezetting, waaronder de Nederlandse 
Estafette Kampioenschappen.
1x per jaar een feestavond.
Gevarieerde werkzaamheden.

Wij vragen:
Mensen met liefde voor de atletiek.
Mensen die graag wat in deze tak van sport willen doen.
Mensen die tijd beschikbaar willen stellen om wat in deze sport te helpen. 
Ieder uur is meegenomen.
Mensen die de sfeer onder atleten willen proeven. 

Aan deze functie zijn voor u totaal geen kosten verbonden. 
Heeft u interesse (en dat hopen wij) of wilt u meer informatie neemt u dan 
contact op met de heer Wim Cozijn, Voerman 180, Lisse. Tel. 02521-11414. Of 
kom eens langs op een van onze trainingsavonden.

DE SPARTAAN – LOOPT VOOROP – SPRING ERUIT

Ook al in 1987…

Gevonden Voorwerpen

Hiervoor kunt u terecht bij: 
Mevr. Ank Hartman
Berkenlaan 17
Sassenheim
Tel. 02522-13205

Begroting
 ƒ 92.357 | € 41.910
Contributie senioren
 ƒ 83,00 | € 37,66
Contributie pupillenA
 ƒ 34,50 | € 15,66

 595 leden

 264 senior

 331 jeugd

 44,4% senior

De vele wedstrijden die De 
Spartaan organiseert zijn 
alleen mogelijk dankzij de 
talrijke vrijwilligers van de 
vereniging. Rechts bij een 
weg afzetting en op de foto 
hieronder worden de tijden 
genoteerd van de lopers.

6950 jaar hoogtepunten



Scholierenbosloop in historisch 
perspectief   1987-2010
Aan het begin van het schooljaar 1986-1987 was er een bespreking met de commissie Schoolsport Bollenstreek, die De Spartaan 
vroeg om een bosloop voor het voorgezet onderwijs te organiseren. Zo gezegd, zo gedaan.

Deelnemers
Op 25 januari 1987 vond de eerste scholierenbosloop plaats in het Keukenhofbos van Lisse. Er waren 120 deelnemers en 
aan de docentenloop deden welgeteld 4 mannen mee. De meeste deelnemers kwamen van het Rijnlands uit Sassenheim 
en de Willibrordus mavo uit Noordwijk. De winnaars bij de oudste categorie leerlingen waren Erik Bakker en Annette van 
Veldhuizen, geen onbekenden in Spartaanse kring. 
In de beginjaren werden alleen de scholen voor het voortgezet onderwijs uitgenodigd. Het aantal deelnemers groeide al snel 
naar meer dan 300. Vanaf 1992 kwamen ook de groepen 7 en 8 van het basisonderwijs aan de start. Het enthousiasme van de 
jongere garde leidde vanaf 2000 tot een geleidelijke leeftijdsverlaging en uitbreiding naar jongere leerlingen (groep 3 van het 
basisonderwijs als de jongste categorie). De brugklassen zijn mede door de sportklassen altijd de grootste groep gebleven. 
De deelnemers kwamen meer en meer uit de gehele Bollenstreek: van Bennebroek tot en met Noordwijk.
Naast uitbreiding van het aantal deelnemers en het aantal scholen van 5 naar ongeveer 60, groeide ook het aantal ouders/
docenten dat zich – luid aangemoedigd – naar de finish liet schreeuwen. Extra belangstelling voor deze loop ontstond toen 
de ouders/docenten midden in het programma hun 2 of 3 km met de verraderlijke heuvel mochten nemen onder veel bekijks. 
Zo kwamen in 2006 wel 65 ouders/docenten over de finish, aangevoerd door Willem Boon en Eveline Botter. 
 In 2007 werd een recorddeelname van 560 lopers geboekt. Aan de basis van deze groei staan de stimulansen van gymdocen-
ten, eigen Spartaan jeugdleden en hun ouders, en de 2e lopersgolf, die heel sportend Nederland heeft beïnvloed.

Organisatie
Tot en met 2001 werd er een scholenklassement bijgehouden voor het voortgezet onderwijs en het Rijnlands Sassenheim 
werd vaak winnaar. Ook werd in die tijd een taart uitgereikt aan de school met de meeste ouders en docenten onder de 
deelnemers.
Welgeteld één jaar was het niet mogelijk om het kampioenschap van de Bollenstreek in het Keukenhofbos te organiseren. 
In oktober 2002 had er een week voor de bosloop namelijk een najaarsstorm gewoed over Nederland en werd in verband 
met het gevaar voor vallende takken het bos afgesloten en tot verboden gebied verklaard. De WOC van De Spartaan had 
echter een mooi alternatief parcours rondom de atletiekbaan aan de Spekkelaan uitgezet. Zo kon alsnog op 3 november de 
Scholieren-sportvelden-loop gehouden worden. Opvallend vaak was het mooi herfstweer en voor lopers en toeschouwers 
goed toeven in het mooie Keukenhofbos. Daarnaast zijn er natuurlijk ook een paar verregende versies geweest. De sfeer 
heeft er echter niet onder geleden.
Op kleine schaal werden ook sponsors geïnteresseerd voor dit jeugdevenement, zoals Ans en Hans v.d. Pavert (dansschool), 
Sporthuis Landwer Johan, de Rabobank en MARS. Ook de automatisering deed zijn intrede: vanaf 2003 kon er naast het 
handmatig invullen van strookjes ook per mail worden ingeschreven. Vanaf 2006 werd door Joost en Gied Leuven een eigen 
website gebouwd. En de inschrijving verloopt inmiddels geheel digitaal.
Sinds 2009 wordt samengewerkt met het CIOS door middel van stageplaatsen. De stagiaires lopen mee vanaf de voorberei-
dingsbespreking tot en met de evaluatie en krijgen zo een mooi kijkje achter de schermen. Voor de Spartaanorganisatie is het 
een welkome ondersteuning.
Vanaf 2011 zal de beruchte heuvel uit de wedstrijd verdwijnen. Door hekafzettingen en herinrichting van dit deel van het 
Keukenhofbos moet een ander parcours gezocht worden. Met inmiddels 25 jaar historie scholierenbosloop zal er zeker een 
goed alternatief gevonden worden voor de volgende edities en is dit evenement niet meer weg te denken.

Lenie van der Poel

NK SCHOLIERENVELDLOOP
In 1994 waren er zelfs twee scholierenboslopen. De Spartaan en 
het Rijnlands Sassenheim organiseerden nl . gezamenlijk ook op 
zaterdag 10 december het MARS Nederlandse Scholieren Veldloop -
kam pioenschap onder auspiciën van de KNAU en de KVLO 
(Koninklijke Vereniging van Lichamelijke Opvoeding). Meer dan 
600 deelnemers uit heel Nederland kwamen naar Lisse. In ploegen 
van 4 tot 6 deelnemers werd gestreden om het scholenklasse-
ment. Het Rijnlands pakte in de 6 categorieën 4x het zilver: in alle 
meisjescategorieën en bij de jongens geboren in ’78 en later!
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Door velen, ook buiten de vereniging, wordt nogal eens gezegd: “Jullie hebben zo’n grote sterke 
vrijwilligersgroep”. Ja, denk je dan, dat is ook zo en het lijkt normaal zoals je het zegt. Maar is het 
normaal en zo maar ontstaan of zit er toch een filosofie achter, ofwel een beleid? 

Ja, en dat beleid werd vooral uitgedragen door ir. A.H.J. Paardekooper, de tweede voorzitter, en tevens langstzittend van 01-07-
1963 tot 07-07-1978. Hij besefte ten volle dat een vereniging niets was zonder vrijwilligers. Tot aan het einde van zijn voorzit-
terschap was iedereen beducht als hij op de zijn bekende manier kwam toelopen en naar je kijken. Dan wist je het al, hij heeft 
weer mensen nodig voor het een of ander. Nee zeggen was onmogelijk, “Ik wist wel dat ik op je kon rekenen”, zei hij dan. En 
weg was hij naar de volgende. Al in 1969 schreef hij in het clubblad: “Nu de organisatorische opbouw van de vereniging is 
gestabiliseerd, wordt het mogelijk krachten beschikbaar te stellen voor functies in hogere organen van de KNAU”. Er volgden 
drie namen die in verschillende commissies van de afdeling Leiden zitting gingen nemen. Het beleid? Op alle plaatsen de ver-
eniging voorzien van een sterk fundament van vrijwilligers.

De eerste vrijwilligers waren uiteraard het bestuur op 4 oktober 1961. Daarna volgen al snel de trainers, de wedstrijdorganisa-
tie, de jury, het secretariaat etc. Doordat De Spartaan vanaf het begin een grote jeugdafdeling had, werd stevig geput uit de 
ouders die aanwezig waren bij wedstrijden. Dat was nodig ook, want er was bijna wekelijks een wedstrijd op het sportpark en 
dikwijls zaterdags en zondags. 
Na het vertrek van Paardekooper was de Spartaanorganisatie zo hecht, dat mutatie van vrijwilligers al grotendeels gebeurde 
vanuit de diverse groepen. (Oud)atleten, (oud)bestuursleden, velen bekleden een of meer functies. Vanaf de jaren ’80 was De 
Spartaan organisatorisch een sterke vereniging. Dat ontging ook de KNAU niet, zodat aanvragen voor grote kampioenschap-
pen werden gehonoreerd. Men wist, de voorbereiding voor een groot kampioenschap is bij een projectorganisatie van De 
Spartaan in goede handen.

De sterkte en de breedte van de vrijwilligers komen ook tot uiting in de vele projectorganisaties voor algemene activiteiten, 
zoals de realisatie van de kunststofbaan, en de oprichting van vele nieuwe commissies. Steeds blijkt weer, dat velen, ook 
nieuwe mensen, zich beschikbaar stellen en verantwoordelijkheid willen nemen. 

Vrijwilligersbeleid
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Na de eerste grote bloeiperiode van De Spartaan tot medio de jaren ’80 vertrokken de mensen van het eerste en tweede uur. 
De vereniging ging hard groeien met recreatie-atleten. Het ons-kent-ons gevoel was een beetje weg. Nieuwe leden wisten 
ook de weg nog niet. 
 
Door maatschappelijke ontwikkelingen in de tot dan toe gesloten organisatie van De Spartaan diende het vrijwilligersbeleid 
herzien te worden. Leden gingen zich als consument gedragen. Ik betaal en ik ontvang. Zonder verdere verplichtingen. Ofwel, 
ik wil wel wat doen, maar niet elke week, en niet de hele dag, en niet naar uitcompetities met de jeugd en ga zo maar door.
Hier was een andere insteek nodig. Het destijds ongeschreven vrijwilligersbeleid moest structuur krijgen. Laten we eens 
opschrijven waar het allemaal om gaat. Welke functies betreft het. En, ook heel belangrijk, kennen we alle vrijwilligers 
eigenlijk wel. Voelen ze zich gewaardeerd. Het automatisme van voorheen moest nodig structuur krijgen, pas dan kun je het 
beheersen en er vorm aan geven, afhankelijk van noodzaak en welke ontwikkelingen dan ook. 

Sinds 2010 is een nieuw Vrijwilligersbeleidsplan ontwikkeld dat geïntegreerd wordt in een volgend Algeheel Beleids plan. Het 
plan richt zich met name op een aantal belangrijke punten, die niet alle geheel nieuw zijn, maar wel geconcretiseerd: 
• interne voorlichting over het vrijwilligerswerk
• het vrijwilligersbestand kwantitatief op orde brengen en houden en centraal vastleggen
• het zoeken voor bepaalde taken van deskundige vrijwilligers
• doorstroming van vrijwilligers bevorderen, indien gewenst
• vrijwilligers, vooral in het begin, volgen en begeleiden
• nieuwe leden (en ouders) wijzen op en benaderen voor vrijwilligerswerk
• belangenbehartiging van de groep vrijwilligers
Het is een sterk plan waar goed over is nagedacht. 

Het mooie van vrijwilligerswerk is, dat je elkaar ook op andere momenten tegenkomt.
Dan merk je ook hoeveel onderlinge waardering, respect en vriendschap het geeft.

Aad Grimbergen
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Bollendorpen estafette
Op donderdag 21 april zal er een bollendorpen-estafette 
worden gehouden. De individuele afstanden zijn tussen 
de 4 en de 5.5 km. Elke ploeg bestaat uit vier lopers. Het 
parcours is gelegen tussen Sassenheim, Lisse en Hillegom. 
Elk dorp zal ploegen samenstellen uit inwoners afkomstig 
uit één dorp. Deelname wordt verwacht uit alle dorpen 
van de regio, dus ook Katwijk, Noordwijk, Voorhout en 
Noordwijker hout doen mee. 

Kort nieuws

Uit het hart van een boze voorzitter  
(Jaap van Amsterdam)
Het is gebleken dat teveel mensen gebruik maken 
van spullen waar ze of niet mee om kunnen gaan 
of slordig mee om gaan, bijvoorbeeld gebeurt dit 
met het stencil apparaat. Het nieuwe apparaat mag 
alleen gebruikt worden voor het clubblad en dan nog 
alleen door mensen die er verstand van hebben. Er 
is al teveel aan kapot gegaan en onnodig onderhoud 
gepleegd. Het oude apparaat is net zo goed, kan pre-
cies hetzelfde. En vraag het dan liever aan een ervaren 
iemand, maar ga niet zelf experimenteren!

Eigen home voor jury
Binnenkort zal onze jury verrijkt worden met een 
nieuwe eigen Home. Dankzij Anton Sacharias en Wim 
Kortekaas staat daar iets unieks voor de atletiek-
wereld. Hopelijk houdt iedereen het ook netjes (over-
dekte en waterdichte jurytrap bij de start-finish ).

Opknappen kogelstootbak en discuskooi
De kogelstootbak en de discuskooi zullen worden 
opgeknapt. Laat iedereen daar nu eens voorzichtig 
mee omgaan. We mogen elkaar daarbij best eens op 
de vingers tikken.

Stropdassen
Wat is er mooier om aan het begin van een nieuw seizoen als echte 
Spartaan te laten zien dat je lid bent van die club? Voor ƒ 20,– ziet u 
er als jurylid op en top uit, als atleet om door een ringetje te halen 
en als echtgenoot, vriend of anderszins als echte Spartaan. Er is 
nog een aantal van deze exclusieve stropdassen te koop. U steunt 
er de vereniging mee. Te verkrijgen bij mevr. Baudet en tijdens wed-
strijden aan de bar.

Een deelnemer van de Ter Specke Bokaal tijdens het kogelstoten.

De WTR-kampioenen van 1988 worden gehuldigd.

Wist u dat…

Meer dan 600 m vlag
Wist u dat… Thea Hooger-
vorst, Riet Baudet, Ria 
Meeuwissen, Corrie Broek-
hof, Corrie Kaandorp, Ans 
Verhaar, Cock van Bezu, 
Elly Warmerdam en Ank 
Hartman zeshonderd meter 
vlag hebben genaaid ter 
opfleuring van de Landelijke 
competitiefinale van de 
C/D-jeugd? Dat is weer 
een voorbeeld van zelf-
werkzaamheid binnen de 
vereniging.

Begroting
 ƒ 91.307 | € 41.433
Contributie senioren
 ƒ 83,00 | € 37,66
Contributie pupillenA
 ƒ 34,50 | € 15,66

 579 leden

 269 senior

 310 jeugd

 46,5% senior
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EEMHOF het enige echte  
Spartaan seniorenweekend
Data: 10, 11, 12 + 13 november
Potentiële deelnemers
– Alle A-junioren (mits zij bestand zijn tegen spanning, sensatie en gezelligheid)
– Alle senioren (zie A-junioren)
Wat hebben wij u te bieden?
–  een gezellige woonruimte met open haard, zithoek, eethoek en open keuken
–  badkamer met ligbad (voorbespreking niet mogelijk)
–  aparte wc
–  ruime slaapgelegenheid (als je je op tijd inschrijft)
–  gezellige buren
–  én een beregezellig weekend met veel sportieve, komische en interes-

sante activiteiten in het mooie bungalowpark ‘De Eemhof’.

Ben je geïnteresseerd of wil je meer informatie dan kun je contact opne-
men met Martin Heemskerk, Ton Meskers of Paula van Beek.

Mededelingen vanuit bestuur!
Op 1 januari 1990 stopt Ada van Kampen als trainster bij 
de damesfitsters op de dinsdag- en donderdagmiddag. 
Na jaren met veel plezier en naar volle tevredenheid dit 
gedaan te hebben moet zij door een veranderde werk-
kring helaas met dit werk stoppen.
Naar wij begrepen hebben zal zij als jurylid en actief 
atlete de vereniging gelukkig trouw blijven. Op dit 
moment zijn wij naarstig op zoek naar vervanging voor 
Ada en hopen dit op korte termijn af te ronden.
Ada bedankt voor je inzet namens bestuur en alle leden.

Op zaterdag 10 februari 1990 worden voor de eerste maal 
de prijzen aan de sportman, sportvrouw en sportploeg 
van 1989 van de gemeente Lisse, op initiatief van de 
Lissese Sportraad in ‘Hotel de Nachtegaal’ van Lisse 
uitgereikt.
De officiële uitreiking zal worden gehouden op een fees-
telijke avond met medewerking van een gerenommeerd 
orkest. Eenieder zal in de gelegenheid worden gesteld 
deze avond bij te wonen. Let op nadere perspublicaties!

Wist u dat…

–  Wij berichten ontvingen dat we op 13 oktober 1990 de 25 km 
(heren), 15 km (dames en JA) op de weg mogen organise-
ren. Een eervolle toewijzing en hopelijk doet er dan veel 
groen/wit mee. Dus nu alvast beginnen met trainen!

–  Ingrid v.d. Heuvel (D) niet alleen van krachtnummers houdt 
(kogel en discus) maar ook snelheid heeft. Kortgeleden 
werd zij Militair Wereldkampioen schermen. Een prestatie 
waar het bestuur haar van harte mee feliciteert.

–  Zowel de dames- als herenploeg in de landelijke finale 
staat van de 2e klasse met een 3e plaats. De vraag is nu wie 
promoveert op 3 september of gaan we samen? Ja gezellig!

Jeugdraad zoekt sponsors

Een gezellig avondje uit met de jeugdraad?
Dat lukt altijd.
Dus op naar Noordwijkerhout.
Eten van de steen was deze keer het doel.
En dat is iedereen goed bevallen. Of niet soms.
Al was er een uitlaat, die het begaf (dure avond).
En ja hoor, wie was er te laat…? Juist.
Maar wij willen vaker uitgaan! Gezellig toch.
Daarom zoeken wij SPONSORS.
Melden kan bij de jeugdraad, uw geld wordt goed besteed.
Dus tot gauw maar weer.
Henk (achternaam bij de redactie bekend)

1989

Begroting
 ƒ 92.332 | € 41.898
Contributie senioren
 ƒ 88,00 | € 39,93
Contributie pupillenA
 ƒ 37,00 | € 16,79

 531 leden

 261 senior

 270 jeugd

 49,2% senior

Vincent van Steijn en Heino Stroet tijdens 
het sportweekend op De Eemhof.
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Lieve Spartaan
Bij de Ledenadministratie is in maart onderstaande brief binnengekomen:
 Wageningen 20-3
Lieve Spartaan,
Na 10 jaar met veel plezier lid geweest te zijn, spijt het me te  moeten 
vertellen dat de eerstvolgende lijst van ‘Bedankte Spartanen’ moet  
worden aangevuld met mijn naam. Vanwege mijn studie in Wage-
ningen en een chronische kapotte schoen kan ik niet meer lichamelijk 
aanwezig zijn tijdens trainingen en wedstrijden. Toch zal ik vol trots 
het ‘hemd’ blijven dragen hier in het buitenland en zal De Spartaan 
etc. etc. in m’n hart etc. etc. Ik wens iedereen het beste toe. Ik ver-
trouw op goede prestaties en een groeiend leden aantal, ondanks mijn 
afwezigheid.
Treurige, doch hartelijke groeten van Paul van Ruiten

P.S. Bewaar deze brief maar, misschien wordt ie ooit geld waard.
Naschrift: Paul van Ruiten (geboren in 1971) wordt in 1980 lid van De Spartaan. Hij 
valt in de jaren als pupil, D-junior en C-junior vooral op door zijn enthousiaste 
en bindende rol in de groep. Doordat hij in Wageningen gaat studeren neemt hij 
10 jaar later afscheid van ‘zijn’ vereniging.

Een klein berichtje uit het clubblad van november 1990 over Mart van 
Steijn. Mart was één van de oprichters van het jurycorps bij De Spartaan 
en is jarenlang coördinator van het jurycorps geweest, daarvoor wordt hij 
dan ook onderscheiden:

Onderscheiden
Na afloop van de NK 12/25 km werden twee personen vanwege hun 
vele verdiensten in de atletiek onderscheiden. Voorzitter Wim de Beer 
overhandigde wereldtopper Elly van Hulst vanwege haar bijzondere 
verdiensten de KNAU prestatie beker. Vervolgens werd in besloten 
kring afscheid genomen van de wedstrijdleider van De Spartaan Mart 
van Steijn. Van Steijn richtte 25 jaar terug het jurykorps op van de nu 
28-jarige bollenvereniging. Daarvoor kreeg hij de Joop Verburgtbokaal 
uitgereikt.

Ruim twintig jaar geleden ging het met de 
gevonden voorwerpen als volgt:

Verkoop gevonden 
voorwerpen

Op zaterdag 7 en zondag 8 april tijdens de 
onderlinge wedstrijden worden de gevonden 
voorwerpen verkocht. De opbrengst is voor de 
clubkas. Kom even kijken in de kantine, of er 
nog iets voor je is. Verkoop vanaf 11 uur tot ’s 
middags 2 uur. Tot ziens op 7 april.

Ank Hartman
(uit het clubblad van Maart 1990)

Zoeterwoudse sporters van het jaar 
(Leidsch Dagblad 29 januari 1990)
… en vooral tienkamper Hein van Heek die bij de mannen zegevierde, 
reageerde origineel op zijn uitverkiezing. De zoon van de bekende 
tienkamper Jan van Heek (in het verleden vijfmaal tweede van 
Nederland) zorgde daarbij voor de meeste hilariteit. Hij was de verge-
lijking met pa kennelijk goed zat en verklaarde laconiek: “Ik heb alles 
van mijn moeder”. 
… Hein van Heek (23) dankte zijn eerste plaats aan zijn progressie op 
de tienkamp. Ondanks zijn examenbesognes en blessureperikelen 
steeg hij zes plaatsen op de nationale ranglijst en kenners verwachten 
dat hij snel de top-vijf kan bereiken. Daarom kreeg hij de voorkeur 
boven het allround-schaatstalent Jeroen Straathof (17, tweede) en de 
shorttracker-in-opmars Lard Kocken (derde). 
Hein van Heek (zoon van vader Jan van Heek, jarenlang trainings-
coör dinator van De Spartaan) was lid van 1983 tot en met 1990. In die 
jaren ontwikkelde hij zich als meerkamper met als sterke nummers de 
springnummers, het hordenlopen en het speerwerpen. Vanwege een 
rugblessure stopte hij met atletiek en pakte het voetballen weer op, 
eerst als speler, later schopte hij het tot hoofdtrainer van Noordwijk.

Begroting
 ƒ 90.028 | € 40.853
Contributie senioren
 ƒ 88,00 | € 39,93
Contributie pupillenA
 ƒ 37,00 | € 16,79

 545 leden

 268 senior

 277 jeugd

 49,2% senior

Marga en Lea tijdens het NK Veteranen in 1991.
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Ir. Aad Paardekooper, ere-voorzitter van De Spartaan, is op 
24 november 1991 overleden.

In memoriam

ir. Aad Paardekooper
Als ik denk aan Aad Paardekooper dan denk ik aan 
twee verschillende  persoonlijkheden. Allereerst Ir. 
A.H.J. Paardekooper, voorzitter van De Spartaan. De 
eerste voorzitter die ik meemaakte in een bestuur. Een 
man met een uitgesproken mening die hij met passie 

verdedigde. Een voorzitter die, 
gebruikmakend van zijn vele 
contacten, stond voor zijn zaak 
en weinig tegenspraak dulde. 
Maar ook een voorzitter die de 
basis heeft gelegd voor onze 
Spartaan. Hij was het die in de 
Bollenstreek een atletiekvereni-
ging liet uitgroeien tot een van 

de grootste atletiekverenigingen van Nederland. 
In een later stadium leerde ik Aad Paardekooper ken-
nen. Een markante persoonlijkheid, emotioneel en 
betrokken bij alles wat Spartaan was. Een man die na 
een vergadering graag wat filosofeerde over de dingen 
die hij belangrijk vond in het leven. Dan werd het laat 
op de Achterweg of op ‘De Bult’ in Voorhout. Ik zal hem 
missen tijdens de wedstrijden, ik zal hem missen als 
‘samensteller’ met z’n uitslagen en prestaties, maar 
bovenal zal ik hem missen als Aad Paardekooper. 

Nico Warmerdam, voorzitter 1978-1983

Koffiekaarten
Zoals men misschien wel weet 
heeft De Spartaan koffiekaarten 
in gebruik. Met zo’n kaart kan een 
lid voor 10 gulden negen koppen 
koffie/thee kopen. Deze kof-
fiekaarten gelden alleen op de 
trainingsavonden. Dit initiatief is 
ontstaan doordat diverse spor-
ters na afloop van de training 
wel wat wilden drinken, maar 
het lastig vonden telkens geld 
mee te nemen. Dit probleem 
is nu met deze koffiekaarten 
opgelost. Zo’n kaart is zelfs nog voordeliger 
dan telkens één kop koffie/thee te kopen. Uit de gebruikte 
kaarten van het afgelopen jaar zijn vijf namen getrokken die 
een koffiekaart gratis krijgen als attentie van De Spartaan. 
De vijf gelukkigen zijn: Kees Janssen, Arie Bottinga, Piet 
Ruigrok, Aad Kortekaas en Toon Martin. 

Amsterdamse 
Waterleidingduinen

Elke zaterdagmiddag loopt een grote groep van onze 
recreatieleden in de Amsterdamse Waterleidingduinen. De 
Amsterdamse Waterleidingduinen liggen ten zuiden van 
Zandvoort en ten noorden van Noordwijk.
Met 3.400 hectare vormen de Amsterdamse Water leiding-
duinen (AWD) één van de grootste aaneengesloten natuur-
gebieden aan de Nederlandse kust. Een oase van rust en 
stilte in de Randstad waar je onbelemmerd kunt hardlopen. 
Het verzamelpunt is bij de Oase in Vogelenzang. Zoals 
iedereen weet is het verplicht om een geldig toegangsbe-
wijs bij zich te dragen. In oktober 1991 zijn de boswachters 
begonnen met een strenge controle op een geldig toegangs-
bewijs. De reden is dat er nogal clandestien gelopen wordt 
door hardlopers die denken dat het toegangsbewijs van 
de Amsterdamse Waterleidingduinen bij de contributie is 
inbegrepen. Dat is echt niet het geval. Daarom het verzoek 
aan de leden om het toegangsbewijs zichtbaar te dragen. Zo 
kunnen de lopers van De Spartaan een voorbeeld zijn voor de 
andere hardlopers in dit prachtige natuurgebied. Er zijn heel 
wat mensen die er hard aan werken om dit gebied te verbie-
den voor hardlopers. Hartelijk dank voor jullie medewerking 
om dit te voorkomen. Dank ook namens de boswachters. 

Renovatie, obligatieactie en 
rommelmarkt

De eerste fase van de renovatie is gestart. In het weekend 
van 18 oktober 1991 heeft een ploeg vrijwilligers onder leiding 
van Wim en Anton het dak boven het kantinedeel vervan-
gen. Ook de boeidelen worden vervangen. Daarna komen 
de kleed kamers en de douches aan de beurt. Op de kleedka-
mers wordt een ronde unit gezet. Deze unit heet voortaan 
‘De Hoed’. Piet Waaning is een van de geestelijke vaders van 
dit idee. 
Om de renovatie te financieren is er een obligatieactie 
bedacht voor de leden. Het plan is om zoveel mogelijk obli-
gaties aan de man/vrouw te brengen. Vervolgens worden 
er ieder jaar een aantal obligaties uitgeloot die dan worden 
terugbetaald. Inmiddels heeft men de inschrijvers een reke-
ning gestuurd en deze zijn ook alweer voor een groot deel 
betaald. De obligatiecertificaten zijn op dat moment bijna 
klaar om ze te laten drukken.  
Op 17 november 1990 is er ook een rommelmarkt, fancyfair 
en veiling gehouden. Dit was zo verschrikkelijk goed en pro-
fessioneel georganiseerd dat het 35.000 gulden opbracht 
voor de renovatie van het clubgebouw.

Begroting
 ƒ 89.728 | € 40.717
Contributie senioren
 ƒ 88,00 | € 39,93
Contributie pupillenA
 ƒ 37,00 | € 16,79

 537 leden

 260 senior

 277 jeugd

 48,4% senior
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De snelle tijden van weleer
(komen niet weer )

In januari 1992 wordt traditiegetrouw de Keukenhofloop 
georganiseerd. Een halve marathon die tot het hoogtepunt 
wordt gerekend van de dan reeds enkele jaren draaiende 
competitie. Bij de honderden lopers is een groot aantal 
lopers van De Spartaan. De omstandigheden zijn redelijk, 
de temperatuur is enkele graden boven nul. 
De tijden van de Spartanen zijn indrukwekkend te noemen, 
zeker naar de huidige norm. Bij de dames zijn er drie die 
tussen 1.30 en 1.37 lopen, zij zijn dan allen al ouder dan 
35 jaar. Bij de heren loopt een zeer snelle groep tussen de 
1.11 en 1.20. De snelste is Piet van der Poel, die 1.11.12 loopt. 
Hij is dan al boven de 40. In totaal lopen tien mannen van 
onze club onder de 1.20. Tussen de 1.20 en 1.30 lopen ook 
nog twaalf lopers, daarbij nog drie veteranen. De dan al 
60-jarige Evert van ’t Schip loopt 1.39.23.

Op 11 november draagt Wim Cozijn na zeven jaar de verantwoordelijk-
heid als jurycoördinator over aan Ton Jacobs. In een vlammend betoog 
zet hij in zeven punten zijn overwegingen op een rij.
Allereerst berekent hij dat er per jaar ongeveer 10 nieuwe juryleden bij 
moeten komen om de terugloop tegen te gaan. De werkelijke aanwas 
bleek nog geen 10 in 5 jaar. Hij was gevraagd coördinator te worden 
door zijn voorganger. Hij voelde zich gevleid : “het zou hem ongeveer 
drie kwartier per week kosten.”
De eerste wedstrijd bleek het Nederlands Kampioenschap meerkamp. 
Ondanks voortdurend zoeken naar beschikbare mensen moest Wim 
bij de wedstrijdleider erkennen dat hij onvoldoende mensen had kun-
nen mobiliseren. Deze besloot laconiek dat het dan maar met minder 
moest. En Wim leerde dat in het vervolg te accepteren. Het werk bleek 
inmiddels ongeveer drie kwartier per dag te kosten. Omdat Wim meer 
vrije tijd kreeg door een andere invulling van zijn werkzaamheden, 
besloot hij zich in te gaan zetten voor het maken van draaiboeken 
voor allerlei wedstrijden, want deze bleken er niet te zijn.
Na intensieve gesprekken met zijn gezin besluit Wim na 7 jaar zijn 
taak over te dragen: “want er is meer dan alleen atletiek.”
Terugkijkend vindt hij dat hij toch een mooie tijd heeft gehad met 
prachtige wedstrijden die mede door zijn toedoen tot een goed einde 
zijn gebracht. Hij besluit ermee dat de vereniging de komende jaren 
nog niet van hem af is (en nog steeds draait hij zijn rondjes mee! ).

Mededeling aan WTR-lopers
De dames en heren atleten worden vriendelijk verzocht 
om bij inschrijvingen van wedstrijd- of trimlopen bij hun 
naam ‘De Spartaan Lisse’ te vermelden in verband met 
het opnemen in de uitslagen en om teleurstelling te voor-
komen, indien men niet vermeld wordt in het clubblad.  
U vertegenwoordigt toch uw vereniging uit de 
Bollenstreek. 

Piet Ruigrok in de prijzen
Op de jaarvergadering van district West 2 van de atletiekbond werd Spartaanlid  
Piet Ruigrok twee maal beloond voor zijn verdiensten. 

Tot zijn verrassing kreeg hij de Jan Klein wisselbeker, omdat hij zich zo enorm had ingezet, 
zowel bestuurlijk als organisatorisch, voor de atletiek in de Bolllenstreek. Tevens werd hij 
opnieuw gekozen als lid van de Unieraad namens het district West 2. De Unieraad is het 
parlement van de KNAU en heeft een belangrijke taak. De Unieraad controleert het lande-
lijk bestuur van de KNAU. Piet had er op dat moment al een termijn opzitten. 

Mariët Robertus neemt afscheid
Mariët Robertus neemt in januari afscheid als masseur. Zij 
verbaast zich erover dat zij zo snel geaccepteerd werd bin-
nen de gemeenschap van De Spartaan. Ze was zelfs geen 
lid van deze vereniging. Haar taken worden overgenomen 
door Cintha Walraven.

Afscheid Wim Cozijn als jury coördinator
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Ereprijzen
Zoals bijna iedere vereniging heeft ook De Spartaan leden, die zich op een bijzondere manier weten te onderscheiden en deze 
personen worden geëerd met een ereprijs.

2 Jaar na oprichting had AV De Spartaan reeds een ereprijs in het leven geroepen: de Verdienstenzuil, tegenwoordig Ir. Aad 
Paardekooperbeker. Deze onderscheiding is bedoeld voor een persoon, die zich over een lange periode op verschillende 
gebieden heeft ingezet voor de vereniging. In de beginperiode werd deze beker de Verdienstenzuil genoemd en na het over-
lijden van de heer Paardekooper in 1991 werd zijn naam aan deze prijs verbonden. Deze – voor de vereniging – hoge onder-
scheiding werd, en wordt nog steeds, op voordracht van het Bestuur uitgereikt aan een zeer betrokken lid van de vereniging. 
De eerste persoon, die deze belangrijke prijs in 1963 in ontvangst mocht nemen, was Henk Paardekooper. Men kan deze prijs 
maar één keer krijgen.

Luitzen Hommabokaal
Luitzen Homma was een zeer gewaardeerd sportlid, bestuurslid, 2e penningmeester en jurylid. De heer Homma is plotseling 
overleden op 15 januari 1968. Als hommage aan hem is op voordracht van het jurycorps de Luitzen Hommabokaal ingesteld. 
Deze beker is voor het eerst uitgereikt aan Joke Broeke als dank voor haar belangrijke bijdrage aan de zomerwedstrijden in 
Amsterdam. Na het uitvallen van een 800m-loopster heeft Joke, die als supporter was meegegaan, haar wedstrijd gelopen, 
waardoor de meisjesploeg toch in de strijd kon blijven.

Joop Verburgtbokaal
Joop Verburgt is na een langdurige ziekte overleden in 1983. Hij heeft zich langdurig en op bijzondere wijze onderscheiden in 
de vereniging en het bestuur voelde na zijn overlijden de behoefte om de heer Verburgt postuum te eren door een ereprijs in 
te stellen. Na toestemming van zijn weduwe werd deze bokaal de Joop Verburgtbokaal genoemd en mevrouw Verburgt heeft 
deze voor de 1e maal uitgereikt in 1984 aan de toenmalig secretaris Henk Paardekooper. Die functie heeft Henk ruim 27 jaar 
vervuld.
En anno 2010/2011 worden de personen die deze onderscheidingen krijgen uitgereikt met een smoesje naar de nieuwjaars-
receptie gelokt. Tot op het laatste moment blijft het een verrassing wie de winnaars worden.

Dan is er nog een belangrijke vrijwilligersprijs: ‘de wandelstok’.
Er is een nog niet volledige geschiedenis over ‘de wandelstok’ geschreven, waarvan hier een korte samenvatting. De wandel-
stok is in het leven geroepen door een aantal mannelijke atleten. Deze leden waren niet meer wedstrijd  actief, maar bleven 
nog wel graag sporten. Ze trainden onder de naam ‘De Fitters’. En de wandelstok werd het symbool voor deze ‘oude knarren’, 
zoals ze zichzelf noemden. In 1981 werd deze voor het eerst uitgereikt, maar dan alleen nog binnen deze groep.
Het kiezen van een winnaar en vooral de uitreiking was een geheimzinnige aangelegenheid. Er kwam een serieuze kiesgroep 
aan te pas: de zgn. ‘Wandelstokcommissie’. Veel werk om een kandidaat te kiezen was het waarschijnlijk niet, maar om een 
passend verhaal te maken was een taak, die vooral Klaas Molenaar tot een ware kunst heeft 
 verheven. Met veelal cryptische omschrijvingen wist hij altijd tot op het laatst geheim te 
houden, wie de gelukkige winnaar was geworden.
Vermoedelijk sinds het begin van de jaren negentig is de wandelstok meer en meer verwor-
den tot een vrijwilligerprijs, welke werd uitgereikt na afloop van de eigen wintercompetitie 
door de Commissie Recreatie Atletiek. De in 2005 heropgerichte Vrijwilligerscommissie heeft 
de taak van uitreiking in 2007 op zich genomen en jaarlijks wordt ‘de wandelstok’ tijdens de 
feestdag voor de vrijwilligers aan een zorgvuldig geselecteerde uitverkorene uitgereikt.

Ellie Bennis

Begroting
 ƒ 124.460 | € 56.477
Contributie senioren
 ƒ 92,00 | € 41,75
Contributie pupillenA
 ƒ 92,00 | € 41,75

 519 leden

 259 senior

 260 jeugd

 49,9% senior

Lenie van der 
Poel winnares 
‘Treuzeltrofee’.

Tijdens de vrijwilligersmiddag in 2009 wordt 
‘de wandelstok’ uitgereikt aan Hans van Noort.
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Bronzen Unie-erekruis
De nog jonge Marga Kortekaas krijgt tijdens de nieuwjaarsreceptie van De Spartaan uit han-
den van een lid van het KNAU-bestuur het bronzen Unie-erekruis. Deze onverwachte prijs valt 
haar ten deel, omdat ze zich al meer dan 25 jaar inzet voor de organisatie van jeugdkampen. 
Binnen de vereniging De Spartaan is zij voor de jeugd al meer dan 30 jaar actief. Daarnaast zet 
zij zich ook sportief in tijdens de wedstrijden voor deze club.

WK atletiekpoule
Het is een jarenlange traditie bij De Spartaan dat er in som-
mige jaren poules worden gemaakt. Dit gebeurt bij grote 
atletiek evenementen. In dit jaar was het WK-atletiek de 
aanleiding om een poule te organiseren. Er werd daarbij, 
zoals het hoort, om substantiële bedragen gegokt. De 
schrijver van het stuk (Marco van Stijn) verontschuldigt zich 
dat hij tweede is geworden en dat dat niet komt omdat hij 
de score heeft bijgehouden. Tessy was toen al een kenner. 
Wat ze met het geld gedaan heeft is nooit bekend gewor-
den. In totaal waren er 21 deelnemers.
Tessy Lenting  161 punten  ƒ 105,–
Marco van Stijn 149 punten ƒ 63,–
William Augustinus 148 punten ƒ 42,–
Arnoud Koot 147 punten
John van der Zwet 147 punten
Stefan de Harder 146 punten
Vincent van Stijn 146 punten
Mark Beelen 146 punten

Vier beschermheren
Zoals alle Spartanen weten, heeft De Spartaan een 
bescherm heer, namelijk de Graaf van Lynden. Maar op zater-
dag 4 juni mocht ik ervaren, hoe het is om vier bescherm-
heren te hebben.
Op die dag gebeurde het namelijk dat ik me voor het eerst 
helemaal kapot liep. Na ongeveer 40 minuten, waarvan de 
laatste tien met de tong op mijn schoenen, was alle energie 
uit mijn lijf verdwenen en was ik op dat moment genood-
zaakt te stoppen met lopen.
Tot mijn verbazing stopten op dat moment nog vier per-
sonen uit mijn groep ( waren ze zelf ook moe of wilden ze 
beschermheren zijn?!).
Voor degenen die niet weten wie die heren waren, volgen nu 
de namen: Gerrit, Leo, Gerard en Sako.
Heren, namens één van de dames uit de groep: ‘hartelijk 
dank’. Ik heb het bijzonder gewaardeerd, dat ik op dat 
moment vier beschermheren had.

Paulien Straathof

Nederlands Kampioenschap Ekiden
In april van dit jaar werd met een gelegenheidsploeg aan het Nederlands Kampioenschap Ekiden meegedaan. De Ekiden is een 
uit Japan afkomstige estafette. De totale afstand is de marathon afstand van 42.175 km. Deze wordt verdeeld in zes stukken: 
5-10-5-10-5-7.195 km. In die tijd was er een KNAU-wedstrijd voor verenigingen. In 1993 heeft De Spartaan waarschijnlijk voor de 
laatste keer deze wedstrijd op zijn naam gebracht.
Deelnemers: Theo van der Veek (17.33), Anton Hens (34.09), Wim Elshout (16.48), Piet van der Poel (34.01), Aad Kortekaas (17.33) 
en Jan Laan (24.13). De totaaltijd was 2.24.02.

Begroting
 ƒ 119.190 | € 54.086
Contributie senioren
 ƒ 95,00 | € 43,11
Contributie pupillenA
 ƒ 45,00 | € 20,42

 519 leden

 282 senior

 237 jeugd

 54,3% senior

Gelezen voor u in de…

Spartaanse Spektakels 1993
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Mijn naam is…   Miranda de Regt

Beste atletiekliefhebbers, ik ben Miranda de Regt, geboren in 1993, en mij is gevraagd 
om een stukje te schrijven in dit jubileumboek. Ik zal jullie een beetje vertellen over 
mijn atletiek ‘carrière’ bij De Spartaan en over mijn verhouding met AV De Spartaan. 
Ik zal bij het begin beginnen, toen ik als meisje van 9 besloot om op atletiek te gaan. 
Ik was net gestopt met paardrijden, waardoor ik ‘nog maar’ op één sport zat, ten-
nis. Dat vond ik eigenlijk te weinig, ik wilde nog een sport doen. Mijn moeder begon 
toen voorzichtig atletiek te noemen, dat ik dat wel zou kunnen proberen, ik kon 
namelijk best hard rennen. Zo ging ik samen met mijn moeder naar de atletiekbaan 
in Lisse en, voor zover ik mij kan herinneren, vond ik atletiek sinds de eerste training 
als eerstejaars A-pupil al leuk en dat is nooit meer overgegaan. Het is overigens puur 
toeval, dat ik bij De Spartaan terecht kwam en niet bij Leiden Atletiek. Omdat ik in 
Voorhout woon zijn beide verenigingen ongeveer even ver. Nu ben ik natuurlijk harts-
tikke blij, dat het De Spartaan is geworden! Ik vind het een hele fijne club, waar ieder-
een elkaar kent en ik vind het ook altijd erg leuk hoe clubgenoten meeleven met mijn 
prestaties. De invloed thuis op mijn keuze voor atletiek was er zeker wel, maar het 
was niet zo, dat mijn moeder mij koste wat het kost op atletiek wilde hebben. Voor 
degenen, die mijn moeder niet kennen: mijn moeder, Elly de Regt-Henzen, is vroeger 
een goede atlete geweest. Ze werd Nederlands Kampioene op de 100 en 200 meter in 
1977 en 1978 en werd 2e op de 100 meter in 1979. Haar persoonlijke records zijn op de 
100m 11.76 en op de 200m 23.58, tijden die ik van plan ben ooit te verbreken. Mijn moeder is wel vanaf het moment dat ik op 
atletiek ging, nauw betrokken geweest bij mijn trainingen en wedstrijden en is dat nu nog steeds, maar Anthony Ott bepaalt 
tegenwoordig het grootste deel.

Ik kan niet ontkennen, dat het tot nu toe erg goed met mij gaat. Ik ben in 2010 Nederlands Kampioene bij meisjes B gewor-
den met zowel verspringen als de 200 meter en indoor 2010 en 2011 ben ik ook Nederlands Kampioene verspringen geworden. 
Mij is gevraagd om in een stukje te vertellen over hoe ik zo ver gekomen ben. Als A-pupil en als D-junior was het vooral veel 
lol hebben tijdens de trainingen, ik trainde nauwelijks serieus. Toch werd hier natuurlijk al spelenderwijs de basis gelegd voor 
bijna alle onderdelen. Als D-junior was ik nog niet zo heel goed, binnen de club was ik wel een van de besten, maar landelijk 
stelde ik nauwelijks wat voor. Als C-junior werd er iets meer en iets serieuzer getraind onder het regime van John, maar lol 
hebben met mijn vriendinnetjes was voor mij nog steeds de voornaamste reden om naar de trainingen te komen. Ook als 
C-er stelde ik landelijk gezien nog niet zo veel voor: op de C-spelen werd ik 6e op de 300 horden en de finale 80 horden haalde 
ik niet. Als C 2ejaars had ik wel al behoorlijke progressie geboekt met verspringen. Ik had mijn pr van 4.63 verbeterd naar 
5.18, wat nét geen clubrecord betekende. Toen ik B-junior werd, veranderde er een hoop: ik trainde niet meer met mijn eigen 
vriendinnetjes, maar ging bij de meerkampgroep onder leiding van Anthony trainen met atleten die allemaal veel ouder zijn 
dan ik. Er werd veel harder en serieuzer getraind, maar er werd gelukkig rekening met mij gehouden: ik mocht vaak een ander 
en minder zwaar programma doen. Ook werd ik toen voor het eerst uitgenodigd voor verschillende regiotrainingen: ik koos 
ervoor om de regiotraining ‘korte horden’ te doen. Halverwege het seizoen als eerstejaars B kwam mijn ‘doorbraak’: op het 
NK Junioren werd ik totaal onverwacht tweede met verspringen, vierde op de 200 meter en zevende op de 100 meter. Opeens 
telde ik mee in Nederland, dat was best even gek. Ook werd ik achtste op het NK Meerkamp, waardoor ik de winter daarna 
mee mocht doen met de regiotraining meerkamp. In het indoorseizoen als tweedejaars B haalde ik mijn eerste gouden 
medaille op een NK Junioren, met verspringen. Het outdoor seizoen, dat daarop volgde, was een groot succes: ik werd twee 
keer Nederlands Kampioen op één dag, eerst met verspringen en vervolgens met de 200 meter. Datzelfde outdoor seizoen 
deed ik ook voor het eerst mee aan het NK Senioren, met – hoe verassend – verspringen en 200. Verspringen ging niet zo 
goed, maar toch werd ik achtste. De 200 ging beter en ik werd vierde. Ook deed ik dit jaar weer mee met de NK meerkamp. 
Ook dit ging goed: ik werd verassend 4e en miste op slechts 12 punten na het podium. Door dit succes besloot ik in de win-
ter 2010/2011 weer regiotraining meerkamp te doen, ondanks dat ik ook werd uitgenodigd voor centrale sprinttraining op 
Papendal. In de winter van 2011 ben ik weer Nederlands kampioen verspringen geworden, nu bij de meisjes A.
Ik ben dus eigenlijk jaar na jaar steeds beter geworden, mede dankzij het feit, dat ik van nature nog steeds groei en sterker 
wordt en ook omdat ik steeds meer en steeds beter ben gaan trainen. 
De verhoudingen binnen de meerkampgroep zijn voor zover ik weet goed, iedereen is aardig tegen elkaar en er wordt veel 
gelachen op de trainingen. Toen ik voor het eerst in de meerkampgroep kwam, vond ik het een beetje eng om met al die 
‘grote mensen’ te trainen. Ik was ook veruit de jongste en dat was ik helemaal niet gewend. Nu heb ik daar gelukkig totaal 
geen last meer van en heb ik het goed naar mijn zin in de groep. Maar ondanks alle gezelligheid wordt er ook gewoon hard 
getraind, en dankzij Anthony gelukkig ook goed. 
De dag voor een wedstrijd ben ik meestal wel relaxt, het ligt er natuurlijk ook aan wat voor wedstrijd het is: voor een NK ben 
ik natuurlijk zenuwachtiger dan voor een instuifje. Tijdens een wedstrijd ben ik altijd wel redelijk fanatiek, als het niet goed 
gaat, baal ik daar best van. Maar mijn zenuwen heb ik tot nu toe altijd goed onder controle gehad. Buiten de baan ben ik ook 
nog best fanatiek, ik houd altijd de ranglijsten en concurrentie in de gaten, zodat ik weet waar ik sta en in mijn hoofd ben ik 
ook constant met atletiek bezig.

8150 jaar hoogtepunten



In het vroege voorjaar van 1993 stond ik (Piet van Rijnberk) samen met de toenmalige voorzitter van De Spartaan, Wim van 
der Krogt, en Henk Elfering aan de bar in de kantine. Wim had een idee! Misschien was het leuk en zinvol om bij De Spartaan 
een ‘Club van 100’ te beginnen. Enthousiast hebben we wat regels opgesteld, waar de club zich aan zou houden. In mei ver-
scheen het eerste stukje in het clubblad met zowaar een eigen logo.
De eerste regels, waar de club zich aan zou houden, waren de volgende:
– maximaal 100 leden
– contributie 100 gulden per jaar
De helft van de ontvangen contributiegelden wordt d.m.v. activiteiten aan de leden teruggegeven. Voorbeelden:
– reisje naar Adriaan Paulen Memorial
– feestavond of spelavond
– speciale Spartaan relatiegeschenken
– bij inschrijving ontvangt men een Spartaan stropdas 
– 4x per jaar een mededelingenblad met wat meer inside informatie over de vereniging
– vermelding van naam op een bord in de kantine
– extra aandacht tijdens grote wedstrijden en de nabespreking daarvan
– maandelijks aandacht in het clubblad
Dit waren de startideeën, in de loop der jaren volgden er meer. 

In het begin werd er ‘O wat stom’ niet van uitgegaan, dat er ook dames lid wilden worden van deze club, want er waren alleen 
stropdassen. Gelukkig is dat later hersteld en zijn er voor de dames sjaaltjes gekomen.

De belangrijkste, niet in het eerste stukje in het clubblad genoemde, regel is uiteraard, dat de helft van de contributiegelden 
ten goede komen aan De Spartaan. Voorwaarde is wel, dat het geld niet in de clubkas vloeit, maar dat er een zinnige beste-
ding is, die ten goede komt aan de gehele vereniging. Het is de bedoeling, dat het bestuur jaarlijks een verlanglijstje indient. 
Tijdens de ledenvergadering van de ‘Club van 100’ wordt dan bepaald welke cadeau we schenken.
Nadat het stukje in het clubblad had gestaan, werd ik op de eerstvolgende trainingsavond overvallen door Klaas Molenaar 
en Wim Hartman, die beiden het eerste lid van deze ‘eliteclub’ wilden worden. Beiden kwamen met een ‘meier’ (100 gulden) 
in hun hand op mij af. Klaas was de eerste, die het in mijn hand drukte. Hij blijft dus tot in eeuwigheid het eerste lid van de 
‘Club van 100’ van AV De Spartaan.

De volgende leden volgden snel en er werd besloten om op 22 september 1993 een startvergadering te houden. Op dat 
moment waren er 33 leden. Dus 1/3 van het gewenste aantal. Het eerste bestuur werd aangesteld. Voorzitter Piet van Rijnberk, 
secretaris/penningmeester Henk Elfering en lid Jan Niewold. 
In november 1993 waren er 52 leden. In april 1994, binnen een jaar na start, zijn de 100 leden compleet, het honderdste lid was 
een dame en wel Tessy Lenting. Om dit te vieren werd er 27 mei 1994 een feestje georganiseerd. Tevens werd tijdens de wed-
strijd om de ‘Ter Specke Bokaal’ het eerste cadeau van de ‘eliteclub’ aan De Spartaan aangeboden. Dit bestond uit een geheel 
nieuwe geluidsinstallatie met een versterker/ontvanger, professioneel cassettedeck, vijf cassettes en een draagbare micro-
foon met microfoonstandaard. Zowaar een prachtig eerste geschenk voor de vereniging. Er zijn er nog vele gevolgd. 
28 oktober 1994 is in de ledenvergadering het eerste jaar geëvalueerd en is vastgesteld, dat het een goed jaar was. Gelukkig 
zijn er tot vandaag de dag vele goede jaren gevolgd.

In 1995 is de start gemaakt met jaarlijks 4 bijeenkomsten te houden voor de leden van de ‘Club van 100’. Zeer traditioneel 
onderhand zijn deze: een uitnodiging om de ‘Ter Specke Bokaal’ bij te wonen, waarvoor men gratis consumptiebonnen ont-
vangt. Een SOOS-avond, waarbij de gezelligheid het belangrijkste en altijd gehaalde doel is. Altijd is deze avond opgesierd 
met gezelschapsspelen. Dan hebben we de jaarlijkse feestdag/middag/avond, waarbij de laatste jaren wordt gestreefd naar 
een culturele bezigheid met na afloop bij De Spartaan een drankje en een buffet. De vierde bijeenkomst van het jaar is de 
ledenvergadering met na afloop weer een gezellig samenzijn met de onovertroffen loterij. 
Tijdens de ledenvergadering in oktober 1997 heeft Henk Elfering het stokje van secretaris/penningmeester overgedragen 
aan Jan Beelen, die dit tot de dag van vandaag nog steeds tot volle tevredenheid van de leden van de ‘Club van 100’ doet. In 
november 1998 was de beurt aan Jan Niewold om het bestuur te verlaten. Zijn taak werd overgenomen door Marjan Waaning, 
die zich o.a. ging bezighouden met het wel en wee van de leden van de ‘Club van 100’. Tijdens de jaarvergadering van 1999 
nam Wim van der Krogt het stokje als voorzitter van de ‘Club van 100’ over van Piet van Rijnberk, die zich als vicevoorzitter 
van De Spartaan ging inzetten. 
In 2001 is, i.v.m. het invoeren van de euro in 2002, besloten om de contributie in het vervolg te stellen op € 50,– per jaar. 
In november 2003 nam Marjan Waaning afscheid van het bestuur van de ‘Club van 100’. Zij is opgevolgd door Marty van 
Rijnberk. Het bestuur van toen, Willem, Jan en Marty, zit nu nog steeds op het pluche, wat ze waarschijnlijk goed bevalt, 
evenals de leden van de ‘Club van 100’ overigens. In 2006 was er even een dip in het ledental van de ‘Club van 100’: we waren 
gezakt tot 98. Zeer snel (begin 2007) was de Club weer vol.

Club van 100
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Tijdens de lustrumjaren wordt er iets extra’s gedaan met de feest-
dag/middag/avond, dan wordt het uitje bijzonder gemaakt.
Het eerste lustrumfeest werd gevierd in ‘De Gevulde Mand’ met 
vrij drinken, af en toe een hapje en muzikaal ondersteund door het 
‘Bollenstreek Trio’. 
Tussen de lustrumfeesten door hebben we nog vele andere uitjes 
gemaakt, onder andere: bowlen met steengrillen, boottocht via de 
Kaag naar Katwijk v.v., golfen en eten bij Puck aan de Buitenkaag. Een 
rondleiding om en door ’t Huys Dever met een gids, die van de hoed 
en de rand wist. Het Sikkens Schildermuseum in het oude gemeen-
tehuis van Sassenheim met twee uitstekende gidsen. Uiteraard werd 
het Lisser museum ‘De Zwarte Tulp’ ook een keer aangedaan. Een 
doemiddag bij Stayokay in het Langeveld. I.v.m. het slechte weer kon 
het buitenprogramma niet doorgaan. Dus werd het binnen, waar we 
ons vermaakten met sumo worstelen, blaaspijpschieten, schieten 
met kruisbogen en pistoolschieten. Hierna een heerlijke bbq op het 
balkon. Bezoek aan het Atlantik Wall museum in Noordwijk. Een 
bezoek en rondleiding op het Landgoed Keukenhof. Het volgende 
culturele uitje was een bezoek bij het stoomgemaal de Cruquius in 
de Haarlemmermeer, met na afloop koffie en gebak in het theehuis 
naast het stoomgemaal. Hierna naar De Spartaan, waar een geweldig 
warm buffet werd verzorgd door Van Vliet Catering uit Sassenheim. 
Het tweede lustrum werd een groot feest: buffet in De Gevulde 
Mand, daarna gezamenlijk naar een concert van het Don 
Kozakkenkoor, waarin ons eigen ‘Club van 100’-lid Wim Hartman nog 
een solo partij voor zijn rekening nam. Hierna weer naar De Gevulde 
Mand om de dorst te lessen en te genieten van een Grand Dessert.
Het derde lustrumfeest was een grandioze cruise over de wateren van 
Hollands Midden en door het Groene hart. Deze cruise was all-inclu-
sive, koffie met gebak, drank in overvloed en een grandioos koud en 
warm buffet. Uiteraard was de saamhorigheid van de leden TOP. Ieder 
zei na afloop: “wat zijn wij toch een gezellige ‘Club van 100’”.

Wat is er in de loop der jaren zoal gerealiseerd door de donaties van 
de ‘Club van 100’:
nieuw meubilair voor de kantine, keukeninboedel inclusief inbouw-
apparatuur, waterstofzuiger, massagetafel, een bijdrage van 6500 
gulden aan de warmwatervoorziening inclusief verwarming, de bui-
tenklok die naast de kantine nog steeds de rand van de baan siert, 
tv en videorecorder, koffiezetapparaat + warmhoudkannen voor het 
theewater, het verzorgen van het feest n.a.v. het 40-jarige jubileum 
van De Spartaan, digitale fotocamera, kleding voor de vrijwilligers 
die meewerkten aan de NK voor junioren, terrasstoelen en tafels, 
grote- en kleine partytent, brancard, 2 jaar sponsoring van het geluid 
bij de Ter Specke Bokaal, koelkast voor in de Hoed, twee karren voor 
het transporteren van de horden, bijdrage aan reisje CD-junioren aan 
FBK games, bijdrage aan kaderopleidingen bij De Spartaan, bijdrage 
aan wedstrijdkleding, bijdrage aan de vrijwilligerscommissie i.v.m. 
45-jarig bestaan De Spartaan, een ‘beamer’, multifunctionele laser-
printer met kopieerfaciliteit, laptop voor het wedstrijdsecretariaat, 
bijdrage aan het 50-jarig jubileum van De Spartaan, portofoons voor 
een betere communicatie bij wedstrijden, jacks voor de juryleden. 
Enzovoort.

Zoals u ziet is de ‘Club van 100’ een bloeiende gezelligheid- en spon-
sorclub binnen De Spartaan. Hier zou iedereen lid van moeten willen 
zijn!

Piet van Rijnberk
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Geachte heer Mens, 
Met belangstelling heb ik deze week de artikelen met betrekking tot het – voor lopig – 
beëindigen van uw activiteiten in de gemeentelijke politiek gelezen.
Verbazingwekkend vond ik echter de laatste alinea in de regionale bladen. Hierin wekt u 
de suggestie, dat de prachtige kunststofbaan aan de Spekkelaan door De Spartaan niet 
gebruikt zou worden. 
Gaarne zou ik u hierbij namens het bestuur van De Spartaan willen uitnodigen om eens op 
een avond voor een uurtje onze gast te zijn. U kunt dan zien hoe intensief de baan gebruikt 
wordt. Een aantal bestuurs- en commissieleden zal dan met plezier vertellen, waarom de 
vele uren vrijwilligerswerk realisatie mogelijk maakt van vele activiteiten, zoals:
– meer dan 2000 trainings ‘man’uren per week op de baan
– het meest uitgebreide wedstrijdprogramma van Nederland
– jaarlijks landelijke evenementen, waaronder nationale kampioenschappen.

Op deze avond kunnen wij u dan ook laten zien, wat er met het clubgebouw, dat sinds 1983 
ons eigendom is, gebeurt. Duizenden uren zelfwerkzaamheid en een eigen investering van 
over de 300.000 gulden, bijeengebracht door diverse acties, maken het mogelijk om voor 
sportend Lisse de mooie accommodatie op peil te houden. Door deze privatisering is een 
behoorlijke last van de schouders van de overheid door onze vereniging overgenomen.

Van harte hoop ik, dat u op onze uitnodiging in wiIt gaan om op ontspannende wijze een 
Ievendige vereniging te bezoeken.
Mag ik als eerste datum dinsdag 1 november 1994 om 19.30 uur voorstellen? Misschien 
 kunnen wij u dan daarna begroeten als lid van één van onze gezellige trimgroepen.

Hopende op een positieve reactie uwerzijds, teken ik,

Hoogachtend,
Willem van der Krogt
voorzitter AV De Spartaan

Fietsmiddag fitsters van Ann van Noort
Op dinsdagmiddag 31 mei gingen we nu eens niet trimmen, maar fietsen. Omdat de animo voor de jaarlijkse wedstrijdmid-
dag steeds minder werd, stelde Ann voor om in plaats daarvan een middag toch iets anders te doen. Ze stelde voor om dan 
eens te gaan fietsen. Zo gezegd, zo gedaan. Margo had een route uitgestippeld.
Het was gelukkig lekker weer, zonnig, zo’n graad of 18 en wel ’n behoorlijk sterke wind.
Om ongeveer 10 over 1 die middag gingen we met zijn tienen van start richting Poelpolder-Zuid, via het fietspad langs de 
molen van Duineveld, richting de Kaag.
Daarna over het fietspad langs de snelweg, over de Wasbeeklaan naar Warmond. Door Warmond heen gingen we bij de ver-
keerslichten linksaf, langs Dekker, richting de golfvelden, langs het water tot het veerpontje. Met het pontje gingen we naar 
de overkant en verder naar Oud-Ade en in Rijpwetering stopten we voor ’n thee-/koffiepauze in de ‘De Vergulde Vos’.
Na de inwendige mens weer versterkt te hebben, reden we richting Nieuwe Wetering, over het fietspad, richting brug over de 
Ringvaart en weer terug langs het water naar Lisse, waar we even over vieren weer aankwamen. Het was een zeer geslaagde 
middag en wat mij betreft zeker voor herhaling vatbaar.
Ans Keijzer

In een interview met de bekende Lisser de heer Harry Mens werd gesuggereerd dat onze kunst-
stofbaan niet gebruikt zou worden. Uiteraard waren veel Spartaanleden op hun tenen getrapt en 
op zijn zachts gezegd geprikkeld. Als bestuur reageerden wij met onderstaande brief.

Van de heer Mens ontvingen wij een keurige brief, waarin op sportieve wijze werd medegedeeld 
dat het zeker niet de bedoeling was om De Spartaan in een kwaad daglicht te zetten en dat 
bepaalde uitspraken tijdens het interview anders waren verwoord dan de bedoeling was. Wij 
 blijven even goede vrienden en de heer Mens blijft welkom op de kunststofbaan van Ter Specke.
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Sintel, wat is dat nou weer?
Op zaterdag 14 mei vertrok een 30-tal junioren C en D van De Spartaan met frisse moed naar AV’23 te Amsterdam. Vanwege 
het mooie weer was iedereen van plan alle pr’s te verbeteren.
Na een half uurtje snelweg ontstond er voor het Ajax-stadion een levensgevaarlijke situa tie: de passagiers van ondergete-
kende waagden het raampje open te draaien en keihard ‘Feyenoord’ of ‘PSV’ te roepen, de chauffeur bleef echter koel en wist 
zich achter de linies van de inmiddels opgetrommelde ME te verschuilen. Terwijl de chauffeur/trainer nog maar net van de 
schrik was bijgekomen, werd bij aankomst  op de baan zíjn leven voor de tweede keer bedreigd: zijn pupillen zouden wel even 
met geweld duidelijk maken dat de baan van AV’23 geen goede basis was voor het leveren van topprestaties.

AV’23 bleek namelijk een 300-meter sintelbaan te zijn!

Met hulp van collega-trainers werd de groep tot bedaren gebracht. De verhalen, dat ‘vroeger’ bijna alle atletiekbanen er zo uit 
zagen en De Spartaan zelf zo’n 12 jaar geleden ook nog een sintelbaan had, werden maar moeilijk geloofd.
Hier volgt een aantal reacties:
lk krijg ‘vuile’ handen bij het starten (een meisje-D)
Mijn knieën doen zeer van de steentjes (een meisje-D)
Wat een K…. -baan (de heer A.L. jongen-D)
Het is een K….-zooi (de heer S. de K. jongen-D)

De goed voorbereide trainers haalden 10mm en 18mm spikespunten tevoorschijn om de groep te overtuigen. Deze museum-
stukken gingen als zoete broodjes over de toonbank en de onrust leek voorbij, omdat iedereen ‘puntjes ging wisselen’ (voor 
de meesten een nieuwe ervaring). Na een half uur brak er opnieuw paniek uit… Het was nog maar 10 minuten voor de start 
en D.v.d.K. kon enkele kleine puntjes niet meer los krijgen: zij had duidelijk geen groot onderhoud gepleegd aan haar spikes 
(volgend jaar oktober de spikes eerst schoonmaken en daarna in het vet!). Gelukkig was onze ‘knutselsmurf’, R.B. mee en kon 
deze met zijn mobiele bankschroef onze D.v.d.K . uit de brand helpen.
De wedstrijd kon beginnen. Een vrolijke startster schoot iedereen weg op de sprint. Op een originele manier wilde zij het 
aantal valse starts beperken: iedere ‘valse’ starter moest voor haar een ijsje kopen en hoewel er genoeg valse starts waren, 
kreeg ze geen enkel ijsje. Men vond haar al dik genoeg. Na de sprint, een spring nummer en een werpnummer, bleek dat pr’s 
ook op deze baan verbeterd konden worden. Na een gezellige wedstrijddag kon De Spartaan met zo’n 12 medailles naar huis. 
Iedereen wil volgend jaar weer naar AV’23.
Iedereen heeft genoten en beseft, dat wij bij De Spartaan best verwend zijn met onze mooie kunststofbaan!

Namens de C/D-trainers, Mark Beelen
17 september 1994

De dag van het clubgebouw
Noteer deze datum in uw agenda – Het wordt de dag van ons 
clubgebouw, we vieren met elkaar het hoogste punt van de nieuw-
bouw. Na toezegging van de gemeente en de toestemming van 
de Algemene Ledenvergadering zijn we bezig met de eindfase van 
onze renovatie. Maar we hebben nog wat steun nodig, daarom 
zaterdag 17 september. Al onze leden worden gevraagd mee te 
doen, de jeugd, de senioren, de recreanten, de juryleden, echt 
iedereen. U wordt door ons de komende tijd wel op de hoogte 
gehouden, wat er van u verwacht wordt. Laat het wel duidelijk 
zijn: wat er van u verwacht wordt kost weinig inspanning, maar 
meer uw aanwezigheid op 17 september.
Vanaf 13.00 uur is het één en al gezelligheid op ons sportpark, 
waar u en al uw kennissen van kunnen genieten. Nodig iedereen 
uit zodat ons sportpark te klein is om iedereen te herbergen. 
Als enige verklappen we nu alvast, dat we ’s avonds een veiling 
willen organiseren. Een ieder die ons wat leuks, interessants, 
spectaculairs of iets kostbaars aan wil bieden om dit ten behoeve 
van de nieuwbouw te laten veilen, vragen wij dit te melden aan de 
heren Piet Lenting of Nico Schriek.
U hoort meer van ons. 

Commissie 17 september

Begroting
 ƒ 117.230 | € 53.197
Contributie senioren
 ƒ 98,00 | € 44,47
Contributie pupillenA
 ƒ 50,00 | € 22,69

 529 leden

 297 senior

 232 jeugd

 56,1% senior

Creativiteit in de…

Spartaanse Spektakels 1993
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Hoe een idee kan veranderen in werkelijkheid
In 1994 staken de voorzitters van vijf regionale atletiekverenigingen de koppen bij elkaar met als grote vraag hoe men 
wat extra’s kon doen voor hun leden. Deze clubs: AV Rijnsoever uit Katwijk, Leiden Road Runners Club, AV Voorschoten, 
Noordwijkerhoutse Strand Lopers en Plantaris uit Roelofarendsveen beschikten geen van allen over een baan en begeleidden 
hun leden met trainingen in bos, duin en langs de weg. Ondanks dat AV De Spartaan geen deelnemende vereniging was aan 
dit circuit heeft het zich altijd positief opgesteld en vanaf de eerste dag meegewerkt aan het circuit door jurytaken voor haar 
rekening te nemen. Voor deze opstelling had men twee redenen: 
–  Atletiek werd niet gezien als een sport of een bedrijfstak, waarop zware concurrentie plaatsvond. Door goed georganiseerde 

evenementen kon de markt in zijn totaliteit vergroot worden, waardoor meer mensen aan atletiek zouden gaan doen.
–  De Spartaan reageerde direct bij de start van het circuit met de mededeling, dat uitbreiding van het aantal lopen met één of 

twee verenigingen met een kunststofbaan de variatie zou vergroten. 
Afgesproken werd daarom dat bij de evaluatie van het eerste circuit dit verzoek zou worden overwogen. En zo werd beslo-
ten dat bij de 2e editie van het circuit De Spartaan zou aansluiten en de openingswedstrijd op 8 december 1996 zou mogen 
organiseren. En tot aan de dag van vandaag is dat nog steeds zo.

De doelstellingen van het circuit werden besproken met veel potentiële sponsors en het was vooral Zorg en Zekerheid, met 
preventieve gezondheidszorg erg hoog in het vaandel, die zich kon vinden in de doelstellingen van het circuit en hoofdspon-
sor werd. De nadruk wordt gelegd op de recreatieve loper en om zoveel mogelijk mensen aan het bewegen te krijgen, want 
voorkomen is beter dan genezen.

In de eerste 10 jaar van het Zorg en Zekerheid circuit werd erg gefocust op de kwaliteit. De deelnemers werden gezien als 
klanten en een klant heeft recht op een goed product. De verenigingen kwamen ook een aantal malen per jaar bij elkaar en 
vooral tijdens de evaluaties van de lopen werd elkaar op een leuke, maar duidelijke manier verteld wat er beter kon en er 
kwamen bijna continu nieuwe ideeën op tafel. In de eerste 10 jaar waren er ook diverse wijzigingen in de lopen. Om uiteen-
lopende redenen hebben de volgende veranderingen toen plaatsgevonden:
– de Stadsbankcross werd Roadrunnersloop,
–  de Oliebollenloop – altijd op oudejaarsdag – werd Runnersworld Leiden Bosloop en verschoof naar de 1e of 2e zondag in 

januari,
–  de loop, die georganiseerd werd door de AV Rijnsoever werd vervangen door de Renault Nieuwendijk loop, wat daarna 

veranderde in de Kenwood Run en op dit moment de Vakantie Makelaar Loop heet. Alle georganiseerd door AKU in 
Uithoorn.

De klant is koning, dus moest er non-stop gewerkt worden aan de kwaliteit. Dat gebeurde en gebeurt niet alleen in het 
overleg tussen de verenigingen, ook deelnemers kunnen meedenken en hun mening geven via de website. De – erg veel 
bezochte – site van het Zorg en Zekerheid Circuit geeft alle informatie over de lopen en op de dag van de loop zijn, een paar 
uur na de finish van de laatste loper, alle uitslagen van de dag en de tussenstanden al te zien.

86 AV De Spartaan



ZenZ circuitHet Circuit groeide sterk en ook de pers ging veel meer aandacht besteden aan een van de grootste recreatieve loopcircuits 
van Nederland. In de kranten verschenen koppen als: ‘Loopserie groeit nog steeds als kool’ en ‘Zorg & Zekerheid Circuit barst 
uit z’n voegen’.

Als een evenement groeit, van circa 250 deelnemers bij de eerste lopen tot bijna 1.400 nu, moet een organisatie altijd alert 
zijn. Moeten er aanpassingen komen? Kunnen we de aantallen nog kwijt op het parcours? Zijn er voldoende douches en toi-
letten? Kunnen we de handmatige tijdregistratie nog wel blijven uitvoeren? Met de jaren zag men steeds meer mobiele toi-
letten bij start en finish komen, werd het aantal kleedruimtes uitgebreid, de inschrijfruimtes vergroot en sinds 2009 worden 
de tijden op een elektronische manier geregistreerd. De uitstraling in het start- en finishgebied is veel professioneler gewor-
den. Meer reclame-uitingen en overzicht. Ook de klassementen in de verschillende categorieën worden jaarlijks onder de 
loep genomen. Werd begonnen met extra klassementen voor de masters, naderhand werden de klassementen voor de jeugd 
op de kortste afstand daaraan toegevoegd en in de toekomst zullen zeker nieuwe aanpassingen plaats gaan vinden.
Ook de allerjongste sportievelingen krijgen steeds meer ruimte om hun energie kwijt te raken. Was het in de beginjaren 
vooral Voorschoten, dat – voorafgaande aan het circuit – een grote kinderloop organiseerde, nu is er bij alle lopen de 
GeZZinsloop, waarbij de jonge talentjes samen met hun ouders over een afstand van 1-1,5 km hun prestaties kunnen tonen. 
Ook deze lopen in het ‘voorprogramma’ zijn groeiende.

Hoe is deze groei tot stand gekomen? Het antwoord is duidelijk: de klant is koning en moet waar voor zijn geld krijgen, dat is 
en blijft de basis. In overleg met onze hoofdsponsor Zorg en Zekerheid werd een plan opgesteld om vooral te focussen op de 
circuitdeelnemer, de vaste klant, en die krijgt:

– Deelname aan 7 lopen tegen een hele lage prijs, gemiddeld € 3,64 per loop.
– Een prachtig functioneel loopshirt.
– Alle startnummers, waardoor inschrijven of aanmelden bij de lopen niet meer nodig is.
– Een extra herinnering bij 6 x finishen.
– Bij alle lopen een presentje.
Kortom een hele goede prijs-kwaliteit verhouding.

Vanaf het begin, toen De Spartaan nog niet deelnam aan het circuit, tot nu zijn veel Spartanen betrokken als vrijwilliger. In 
het vaste team van het circuit vervullen onze mensen bij iedere wedstrijd taken bij de uitslagenverwerking en in het start- en 
finishgebied, al jaren. Het mooiste wat de organisatoren meemaken zijn toch de uitspraken van de deelnemers na afloop. Als 
je die hoort zeggen: ik hou er een goed gevoel aan over, het was goed georganiseerd maar ook erg gezellig, dan is een klopje 
op je schouder niet meer nodig.

Wim van der Krogt
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Coopertest in WTR-competitie
Zoals bij de meesten wel bekend is, is de Coopertest op 26 maart een verplicht onderdeel van de competitie. Uit de voor-
gaande vijf lopen worden de punten van de ‘slechtste’ prestatie weggestreept, maar die van de Coopertest (één punt voor 
elke 25 meter) blijven staan. Mocht je op 26 maart (12.00 uur) niet kunnen, dan kun je op 5 maart om 11.00 uur alvast je 
puntjes halen. Even bij de organisatoren melden dat het voor de WTR competitie is. Voor de slimmeriken: als je op beide 
dagen meedoet dan telt de prestatie van 26 maart.

NK voor veteranen op de weg

Op 2 april 1995 vond in Lisse het NK voor veteranen op de weg plaats. Het volgende verslag verscheen in De Duursport van 
april 1995. 

LISSE - NK Veteranen 10 en 15 km
Dit kampioenschap was een van de mooiere van de laatste jaren. Als strijdtoneel diende een ronde van nagenoeg 5 km; met 
finish op de atletiekbaan van De Spartaan. Het tijdschema liet de vrouwen een kwartier voor de mannen starten, zodat het 
publiek even na de eerste doorkomst van de vrouwen alweer op de strijd van de mannen getrakteerd konden worden. Bij de 
mannen verliep het NK alsof er een draaiboek voor was geschreven. Eerst een groepje van drie M 40-ers, daarachter een twee-
tal M 45-ers dat op hun beurt voor de hoogste eer moest strijden. Neem daar nog eens een mooi voorjaarszonnetje bij en een 
perfecte organisatie, dan blijft er weinig meer te wensen over.

NK weg voor veteranen
Meer deelnemers, veel lof voor organisatie.
In Lisse zijn op 2 april de Nederlandse Kampioenschappen op de weg gehouden. De mannen liepen 15 en de vrouwen 10 km 
op een volledig autovrij parcours. Lof alom voor de perfecte organisatie, die bijna 50% meer atleten zag finishen dan in 1994 
en een flink aantal grootse kampioenen kon huldigen. Ook de gemeente Lisse hechtte belang aan het NK, want ondanks 
een geopende Keukenhof, mocht een belangrijke weg voor het verkeer worden afgesloten. Het organiserende De Spartaan 
beschikte hierdoor over een fraaie ronde van vlak asfalt, die de vrouwen twee en de mannen drie keer moesten afleggen, met 
de finish op de baan. Het was een zonnige dag met goede temperatuur, maar de wind was een danige spelbreker.
(Bron: Atletiekwereld. Tijdschrift van de KNAU, nr. 4 - 29 april 1995)

Keuringen bij sporters: zinvol of noodzakelijk?
Paul Stelder is huisarts in Lisse. Hij is tevens een fervent hardloper bij De Spartaan. Op verzoek geeft hij informatieavonden over 
sportkeuringen.

Er is al vele jaren een discussie gaande binnen sportbonden en groepen medici over de zin van keuringen bij sporters. Dit 
heeft er in Nederland toe geleid dat jarenlang alle bonden een verschillend beleid hebben gevoerd rond het verplicht stellen 
van keuringen. De meeste bonden hebben deze verplichting laten vallen.
Een van de argumenten om sportkeuringen te laten vallen is dat de gemiddelde Nederlander in zijn leven vele malen onder-
zocht wordt, zoals op kleuterbureaus, in militaire dienst en bij aanstellingen. Verder is gebleken dat een gericht advies bij 
klachten veel meer rendement oplevert dan het keuren van allemaal gezonde mensen. Tijdens de voordrachten die ik nu 
enkele malen voor met name beginnende sporters heb gehouden is enkele keren de vraag gesteld of hetzelfde geldt voor de 
lopers van startgroepen en/of de andere WTR-atleten. Deze vraag is, denk ik moeilijker te beantwoorden. 
Een keuring kan vanuit verschillende oogpunten worden aangevraagd:
–  wanneer iemand jarenlang weinig aan beweging heeft gedaan, wellicht zelfs een ongezond leven heeft geleid met roken, 

overgewicht en misschien ook medicijngebruik,
– bij diegene die de trainingsintensiteit sterk willen verhogen,
– er zijn ook mensen die erg aan hun mogelijkheden twijfelen of angstig zijn voor eventuele inspanning,
– verder is er natuurlijk die sporter die steeds opnieuw op een blessure stuit.

Bij wie kun je daarvoor terecht? Als huisarts vind ik natuurlijk dat met name bij blessures de huisarts op de eerste plaats 
komt, maar er is ook een tweede organisatie waar je terecht kunt. Dit zijn de SMA’s. SMA staat voor Sport Medisch 
Adviescentrum.

Ik hoop dat deze uiteenzetting meer duidelijkheid heeft gegeven. Een keuring is zelden een noodzaak, soms heel verstandig 
en soms gewoon leuk om eens te kijken hoe je er lichamelijk en conditioneel voor staat. De Spartaan wil diegenen met vra-
gen en wensen graag verder helpen op weg naar een gezonde en sportieve leefwijze.
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Officiële opening van de ‘Hoed’
Toespraak van wethouder D. Stapel
“Op deze feestelijke Koninginnedag is het voor AV De Spartaan extra feest. Naast de wedstrijden om de Ter Specke Bokaal 
staat nu het volgende feestelijke element van deze dag op het programma: de (letterlijk ‘spetterende’) heropening van het 
clubgebouw. We kunnen wel spreken van een mijlpaal in het bestaan van de vereniging. Zoals u ziet staan we hier voor het 
zgn. Stenengebouw. Aanvankelijk was dit het onderkomen van de toenmalige SC Lisse en VV Lisser Boys. Na verhuizing van 
de voetbalverenigingen is aan De Spartaan het ‘alleengebruik’ van de atletiekaccommodatie aangeboden.

Terstond heeft het bestuur zich grote inspanningen getroost in de sfeer van onderhoud en aanpassingen. Mede dankzij de 
inzet van vele vrijwilligers werd de zweetlucht van voetballers vervangen door die van atleten. De bierpomp werd vervangen 
door flesjes Isostar en Spa rood. De Spartaan meldde zich voor een subsidie bij de gemeente. De kosten van het bouwplan 
bedroegen circa ƒ 325.000,– inclusief zelfwerkzaamheid. De Spartaan leverde een bijdrage van f 225.000,–, hetgeen als sub-
stantieel kan worden aangemerkt. Menig vereniging kan daar een voorbeeld aan nemen. Ook kon De Spartaan de gevraagde 
sluitende meerjarenraming inclusief afdoende reservering voor toekomstig grootonderhoud, overleggen. Ik weet, dat de 
samenstelling daarvan een flinke inspanning heeft gevergd. Maar ik heb ook begrepen dat de waarde van deze meerjaren-
raming binnen het bestuur hoog wordt geschat. Zij is voortdurend leidraad voor het verder handelen. Uiteindelijk heeft de 
gemeente een subsidie van ineens ƒ 50.000,– verleend, alsmede een subsidie ad. ƒ 8.500,– in de sfeer van een te verwerven 
geldlening. 

Het uiteindelijke resultaat is thans zichtbaar. Het resultaat is een oprechte felicitatie waard. Een signaal dat het goed gaat 
met De Spartaan. Ik hoop dat u vele ‘spetterende’ jaren zult kunnen genieten van uw vernieuwde mooie clubgebouw en wens 
u veel succes toe bij het vervolg van de wedstrijden.”

Begroting
 ƒ 125.200 | € 56.813
Contributie senioren
 ƒ 98,00 | € 44,47
Contributie pupillenA
 ƒ 50,00 | € 22,69

 560 leden

 351 senior

 209 jeugd

 62,7% senior
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Atletiekvereniging De Spartaan – Sportpark ‘Ter Specke’ – Spekkelaan, Lisse

vrijdag 24 juni 2011 - 19:00 uur

Inschrijfformulieren zie www.spartaan.net/estafette

Ingrid en Peter van der Klauw
Het Vierkant, Heereweg 234 
Lisse, tel. 0252 411665

2e Loosterweg 3, 2182 CG Hillegom Tel. 0252 537 537
info@schoonderbeek.nl  •  www.schoonderbeek.nl

Grant Thornton estafette
AV De Spartaan 16e editie 4 x 5,1 km 

Evenement voor verenigings- en bedrijventeams

(wegparcours met start en finish op atletiekbaan)

Gusti de Schipper
grafische vormgeving

SPA A3 estafette 2011.indd   1 26-04-11   13:04

Estafette halve marathon voor teams 

Het estafettelopen over langere afstanden, officieel genaamd ‘EKIDEN’, is momenteel erg populair. Naast inschrijving door 
atletiekverenigingen biedt De Spartaan ook bedrijven de mogelijkheid deel te nemen aan deze estafette. Naast een totaal-
klassement zullen ook een vereniging- en een businessklassement opgemaakt worden.

De eerste estafette halve marathon, die op 21 juni gehouden werd, heeft niet gebracht 
wat er van verwacht werd. De deelname was enigszins teleurstellend (slechts zes 
teams), maar het enthousiasme was er daarom niet minder om. Afgesproken is, dat dit 
evenement drie jaar achtereen georganiseerd wordt en dan te beoordelen of de groei 
voldoende garantie biedt voor de toekomst.

Vandaag de dag is dit evenement uitgegroeid tot een waar spektakel. In 2010 schreven 
138 teams in. Een recordaantal. De organisatie had daar in 1996 alleen maar van kunnen 
dromen.

De Polderloop 18 februari 1996

De Weg-, Trim- en Recreatiecommissie kortweg de WTR 
genaamd, organiseert in de winterperiode een onderlinge 
competitie. Naast baan-, bos-, strand/duin-, duurloop en een 
Coopertest is er ook een polderloop. Dankzij ons lid Nico 
Schriek, werkzaam bij Digros, hebben wij de mogelijkheid 
gekregen om de start en de finish bij het DIGROS distribu-
tiecentrum op de 2e Poellaan te houden.

Net als afgelopen jaren kunnen we voor de vijfde loop in 
onze WTR competitie weer gebruik maken van de ver-
warmde DIGROS hal. Verkleden kan men in de ‘kleedhokjes’ 
die gevormd worden door opgeslagen kruidenierswaren. Als 
WTR commissie nodigen wij u uit om na afloop nog even 

te blijven voor het gebruikelijke ‘randgebeuren’ (koffie, 
snert, etc.). Wij raden ieder dan ook aan er rekening mee te 
houden, dat je wellicht later naar huis gaat dan je gedacht 
had. Neem dus droge kleding en eventueel familie als sup-
porter mee. De deelnemers aan de korte afstand lopen 5,3 
km, één ronde (2e Poellaan, Rooversbroekdijk, 3e Poellaan, 
Heereweg), de lange afstand is drie ronden (16 km).

Kijk elders nog eens na, hoe het met de concurrentie staat, 
de laatste kans om je puntentotaal vóór de Coopertest op te 
vijzelen. Alvast een goede en sportieve strijd toegewenst.

Voor de jeugd is er in en om de hal een parcours met hinder-
nissen tussen de rekken kruidenierswaren uitgezet. De start 
en de finish zijn in de hal.

4 x 5,25 km
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Zeskamp zaterdag 8 juni

Sinds enkele jaren ontvangt onze vereniging van speeltuinvereni-
gingen Marijke en Kindervreugd een uitnodiging om mee te doen 
aan hun jaarlijkse Zeskampgebeuren. Natuurlijk is zoiets niet 
aan dovemansoren gezegd. Naast het prestatieve vlak is er bij De 
Spartaan ook ruimte voor het recreatieve vlak. Dus wordt de uit-
nodiging met beide handen aangepakt. Winnen is niet het allerbe-
langrijkste, maar toch wel leuk als je weer eens een keertje eerste 
wordt. Twee pupillenmeisjes doen verslag:

Zaterdag 8 juni was er bij speeltuin ‘Kindervreugd’ een zeskamp. 
We moesten om 09.30 uur verzamelen en we begonnen om 10.00 
uur met de spelletjes. Het eerste spelletje was bloklopen. Toen 
liepen er tussen de spelletjes door een paar kinderen die deden het 
rode draadspel. Er waren veel leuke spelletjes. Op het laatst kregen 
we nog een waterspel. Die ging zo: op een lang stuk plastic hadden 
ze water en zeep gegooid, je moest je vastmaken aan een elastiek, 
en met een bekertje water over het plastic naar een emmer lopen 
waar je net niet bij kon en daar het water in gooien. 

Toen alle punten bij elkaar waren opgeteld was De Spartaan na 
5 jaar weer eens eerste met 124 punten, speeltuin Marijke 2e met 
102 punten en Kindervreugd 3e met 101 punten. Het was die dag erg 
mooi weer en heel gezellig. De beker en de wisselbeker staan in de 
prijzenkast van de kantine van De Spartaan. Allemaal kijken dus.
Pauline en Nanda

‘Paalzitten is een soort zelfhypnose’
Beroepspaalzitter en achtvoudig wereldkampioen Winfried Dijker (35) gaat dit jaar met ondermeer een 
optreden in Dronten de 1000 uur paalzitten volmaken.

Een stukje historie
“Zestien jaar geleden begon het allemaal in Noordwijkerhout”, zegt Winfried Dijker. Sindsdien ben ik 
eraan verslaafd geraakt. Tijdens de vele uren paalzitten heeft hij zichzelf aardig leren kennen. Je moet 
mentaal en fysiek fit zijn, wil je eraan beginnen. Na een bepaalde tijd bereik je een rusttoestand, het 
is een soort zelfhypnose. Door al die jaren heb ik steeds meer ervaring gekregen en ik kom ook steeds 
fitter van de paal af.”

Winfried vertelt verder:
“Paalzitten in het Deense kunstplaatsje Kaarebaeksminde is daadwerkelijk zitten op een heipaal met 
een plat van 30x50cm en een voetenplankje 2,5 meter boven het water. Het zitten gebeurt onafge-
broken, dus ook geen sanitaire stop, de paalzitters worden regelmatig voorzien van eten en drinken. 
Opletten geblazen! Want laat je iets vallen, dan ben je het kwijt en mag je niet opnieuw voorzien wor-
den van bijvoorbeeld een koffiekan, slaapzak, etc. door je supporters. Dit zijn nu eenmaal de regels.”
Vorig jaar vestigde Winfried zijn persoonlijk record paalzitten op 130 uur. Dit jaar stapte hij opnieuw 
met 25 anderen op de paal in de hoop de 133 uur vol te maken (dit is gelukt). 

Op vrijdag 9 augustus jl. heeft Winfried in Dronten met 24 uur zitten afscheid genomen van het paal-
zitten, dit laat hij nu aan de CDA- ministers over die ook aanwezig waren deze dagen.

Paalzituren        
1985 71,3 1989 107 1993 120 1996 133,0  Denemarken
1987 104,3 1990 112 1994 36 1996 66,4  Dronten
1988 105,0 1992 115 1995 130

Begroting
 ƒ 149.950 | € 68.044
Contributie senioren
 ƒ 98,00 | € 44,47
Contributie pupillenA
 ƒ 50,00 | € 22,69

 550 leden

 362 senior

 188 jeugd

 65,8% senior
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WK Atletiek Pool 1997
Dit jaar wordt alweer voor de zesde keer 
de Spartaan Atletiek Pool georganiseerd, 
nu in het kader van de WK Atletiek 
in Athene van vrijdag 1 t/m zondag 
10 augustus 1997.
De bedoeling hiervan is te voorspel-
len welke atleten op de WK de gouden 
medailles in de wacht gaan slepen. De 
voorspelling vult u vervolgens in op het 
deelnameformulier.

De kosten voor deelname bedragen 
wederom slechts ƒ 10,– per formulier.

Judith Meeuwissen vanuit Zuid-Afrika
Hallo allemaal,
Alles goed in het warme, koude, regenachtige, zonnige, middelmatige Holland ?
Hier is het koud en regenachtig. De 3e week alweer met dit weer, maar de weersvoorspelling ziet er al wat beter uit. Alleen in 
een klaslokaaltje van 8x8m. Zie je het al voor je met 70 gillende koters? Ze hebben een T-shirt met gaten en een korte broek 
aan. Soms hebben ze schoenen maar meestal blote voeten of iets dat je geen schoenen meer kunt noemen. Zo omschreef 
Judith ‘haar’ leerlingen, als voluntair organiseerde zij diverse sportwedstrijden, gymlessen en workshops op een klein school-
tje in Bochum, Zuid-Afrika, in het najaar van 1997.
Zij verbleef in een gastgezin bestaande uit Daddi en Conny Manabalala. Hij taxidriver met weinig werk en zij zit in het onder-
wijs en heeft een klein winkeltje. Verder nog 2 ‘zusjes’ van 9 en 13 jaar en 2 ‘broers’ van 16 en 22 jaar. De meeste mensen zijn er 
wel heel arm maar redden zich aardig, alcohol is een groot pro-
bleem en van sparen of het geld verdelen over de maand hebben 
ze nog nooit gehoord. In de omgeving is weinig of niks te doen, 
meestal werkt iedereen en wordt er ontieglijk veel schoonge-
maakt. Raar idee dat mensen hier hun hele leven wonen zonder 
ook maar 1x verder dan 50 km van hun huis te komen. Gewoon 
omdat zij daar geen geld voor hebben!
Enkele citaten uit de mooie verhalen vanuit Zuid-Afrika:
–  De omgeving verandert de laatste tijd omdat het zomer wordt, 

af en toe 30 graden.
–  Ik wilde pannekoeken bakken maar helaas was er geen stroom, 

dus werd het een fruitsalade.
–  Ben nu op vakantie in Zimbabwe en heb een bungijump 

gemaakt van 111m, het was te gek!
–  We hebben gelopen in een natuurreservaat met een gids met 

pistool, erg spannend.
–  Ik geef vanmiddag een volleybalworkshop, als het dit slechte 

weer blijft sta ik alleen op het veld.
–  Ik heb een bekeuring gehad van ƒ 100,- omdat ik geen rijbewijs 

bij me had.
–  De kinderen hadden de dag van hun leven, een speelveld met 

echt gras en een tribune.
–  De hele bus was aan het zingen voor mij! Het was wel heel 

ontroerend.
–  Aan het eind van de maand is iedereen hier dronken omdat zij 

dan hun salaris krijgen.
–  Ik heb spaghetti gekookt, vonden ze erg lekker maar wisten niet hoe ze die vreemde slierten moesten eten.
Toch wel een apart clubje ‘De Spartaan’. Ben hier zoiets nog niet tegen gekomen. Ik kijk er naar uit om weer te komen trainen 
en training te geven. Groeten aan iedereen en ik mis jullie, Judith

Sinterklaasfeest pupillen 1985.
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CDA-nieuws
Dick Stapel, toenmalig CDA-wethouder complimenteerde de organisatie van de jeugd activiteiten op het sportpark. 
Gigantisch was de belangstelling deze zomer, het was een feest !

Vanuit de C/D hoek
Op zaterdag 6 september 1997 vertrok om 9 uur vanaf De Spartaan de bus naar Uden ( Brabant). 
In de bus draaide een leuke tekenfilm en Romara en Iris lazen een verhaaltje voor. Na 2 uur rijden 
kwam de bus aan in Uden voor de NKS-ontmoeting De Keien. Onze jeugdige sporters namen deel 
aan de onderdelen: hoogspringen, 60m sprint, discuswerpen en de 600m. Bij de D-jun. 1e jaars meisjes, eigen meerkamp 
werd Remona Fransen 1e, Eliza Fallon 2e en Eva van der Poel 3e. Bij de jongens 1e jaars, eigen meerkamp werd Rick van Ruiten 
1e, Maarten ter Hoeve 2e, Jelle Kool 3e.
Het najaar van 1997 stond bol van de activiteiten en wedstrijden. Op 11 september, een rustige windstille dag, de ‘Nico van 
Steijn’ beker met als winnaars o.a. Arne van der Meer, Marit Suttorp, Vincent Schniedewind en Sonja van Noort.

Op 13 september 1997 de Pupillen Triomeet in Leiden bij Leiden Atletiek. Een meer-
kamp voor mini’s en pupillen met o.a Coopertest 6 min., kogelstoten, 40m, 1.000m 
enz. Kleine ‘Grote’ winnaars waren o.a. Job en Kelly van der Meer, Tom Niewold, 
Nienke Kragtwijk. En vele andere … A-, C- en D-tjes deden erg hun best in 1997!

Op zaterdag 4 en zondag 5 oktober de onderlinge meerkampen bij De Spartaan, 
16 D-jongens en zeven D-meisjes streden om de titels. Ook nu was het windstil 
en een mooi nazomer weekend. Er werden vele pr’s verbroken. Dit was mede te 
danken aan het feit dat de de jeugdige springers mochten beginnen op 1.02m in 
plaats van 1.00m (slim!). Winnaars van toen: Marit Suttorp en Rick van Ruiten met 
een heel gering verschil met de nummers 2 van maar 9 en 7 punten.

In de maand december 1996 is er onder de WTR-atleten een 
enquête gehouden waarin de mening werd gepeild over een 
aantal onderwerpen. Een overzicht van de resultaten ver-
scheen in februari 1997 in ons clubblad.
Het aantal deelnemers van deze enquête was 50, waarvan 
27 mannen en dus 23 vrouwen. Naar de vraag wat de voor-
keursdagen zijn om te trainen, zijn dat de dinsdag, don-
derdag en de zaterdag, met een belangstelling voor latere 
begintijden van zowel 19.30 als 20.00 uur.
Hieronder volgt een greep uit de vele reacties:
–  27 vinden het clubblad goed, 11 vind het weinig nieuws 

hebben, vijf lezen het nooit
– de contributiebijdrage is juist, drie vinden het te laag
–  op de dinsdagavond zijn de groepen rommelig, het is 

prettiger een vaste trainer met vaste groep
– meer aandacht voor looptechniek en aankomende lopers
–  over de WTR: men mist de strandloop, maar variatie in 

afstanden, data beter afstemmen
–  de Keukenhofbosloop wordt als positief ervaren, maar 

liever in januari

– WTR-estafette vinden 31 goed en zo doorgaan!
–  zomercompetitie: twee competities per jaar te veel, opzet 

niet aantrekkelijk, te weinig een wedstrijd
– het totale wedstrijdaanbod vindt 39 voldoende
– gezamenlijk naar een leuke loop zoals Parijs
– WTR-feestavond is leuk maar hoeft niet persé
–  over de kantine: meer aandacht voor Sint en Kerst, 

inrichting kil, bij grote drukte extra mankracht.
–  over de kleedkamers: 14 vonden de warmwater 

voorziening te wensen over laten, putten vaak verstopt, bij 
grote wedstrijden te klein. Toch vonden 26 de kleedruimte 
voldoen aan de wensen.

–  22 vonden de WTR-commissie goede organisatoren en 
zeven wisten niet wat ze werkelijk doen.

Alle resultaten zullen worden besproken in de WTR-
commissie en daarna worden alle andere commissies van de 
informatie voorzien. Met ingang van 10 februari moeten de 
eerste resultaten zichtbaar worden!

(Namens de WTR, Nico Warmerdam)

Begroting
 ƒ 150.750 | € 68.407
Contributie senioren
 ƒ 102,50 | € 46,51
Contributie pupillenA
 ƒ 56,00 | € 25,41

 616 leden

 434 senior

 182 jeugd

 70,5% senior

Resultaten van een enquête door de WTR 
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NK Veldlopen voor ambtenaren
Op woensdag 25 maart 1998 wordt in het kader van het 800-jarig bestaan van de gemeente Lisse het Nederlands 
Kampioenschap Veldlopen voor gemeenteambtenaren in Lisse gehouden. Er worden zo’n 4000 deelnemers verwacht uit het 
gehele land. In het clubblad van april schrijft onze voorzitter Piet Waaning hier het volgende over.

Een betere start van het voorjaar hebben wij ons niet kunnen wensen. Met 4200 ambtenaren uit het gehele land – binnen 
de grenzen van de gemeente Lisse - was het echt het bruisend hart van de Bollenstreek. Een groot feest is het geweest voor 
de vele leden die zich hebben ingezet voor dit festijn. Het weer kon dan ook niet achterblijven en heeft zich dan ook van z’n 
beste kant laten zien. Een felicitatie aan de vele medewerkers (± 150) die zich geheel belangeloos hebben ingezet, is dan ook 
best op z’n plaats. Want als je zomaar een vrije dag neemt om mee te helpen, dan ben je geen lid van een club, maar ben je lid 
van een grote familie die De Spartaan heet. Ik heb het genoegen gehad de gehele dag met de huidige en nieuwe burgemees-
ter van Lisse en vele andere genodigden de wedstrijden te aanschouwen en ik kan jullie verzekeren dat zij erg onder de indruk 
zijn geraakt van hetgeen door jullie is neergezet.

Enkele reacties van binnengekomen dankbetuigingen op het gemeentehuis van Lisse:
Gemeente Leidschendam: namens de deelnemers van Leidschendam onze dank voor de uitstekende organisatie. Het sport-
complex was perfect ingericht en het parcours was fraai en zeer afwisselend. Gevoegd bij het geluk t.a.v. het weer, waren alle 
ingrediënten aanwezig voor een fantastisch evenement. Nogmaals dank voor alle inspanningen.
Gemeente Lingewaal: wij willen u complimenteren met de organisatie van zo’n groot evenement, wat in onze ogen vrijwel 
vlekkeloos verliep. Wat wij wel misten was, dat er langs het parcours geen km-paaltjes stonden. Dit moet u niet opvatten als 
kritiek maar meenemen in uw evaluatie.

10e alternatieve Elfstedentocht Weissensee
24 t/m 30 januari 1998

De Spartaan was erbij: Theo Edens – de krachten aangetast 
door het Weissensee virus; Lisette Kaptijn – alles zat deze 
keer mee; Truus Kaptijn – gebrek aan techniek; Aad van der 
Lans – persoonlijk record; Piet Lenting – ondanks knieval 
sterke tijd; Tessy Lenting – goed voorbereid; John van der 
Zwet – totaal onvoorbereid, toch beste tijd; Lisanne van der 
Zwet – trouwste supporter.

Zaterdag: voor Theo ziet er niet zo geweldig uit. Geveld 
door het Weissensee virus. Lisette moet nog even accli-
matiseren. Schijnt erbij te horen. De trainingsrondjes op 
zondag verlopen prima. Het ijs is keihard. De wind guur. 
Dat belooft wat. ’s Avonds macaroni stapelen. De volgende 
dag zet vuurwerk de groep van ± 1.700 schaatsers in bewe-
ging. Nog geen 10 minuten later komt Piet lelijk op zijn knie 
terecht, maar het is natuurlijk te zot om nu al te stoppen. 
Die knie bekijkt het maar!

Op dinsdag houdt John algehele rust en Piet gaat met zijn 
been op een stoel, Lisanne houdt hen gezelschap. De rest 
gaat langlaufen in de prachtige omgeving. Vrijdags moet er 
weer geschaatst worden. Piet gelooft het verder wel. Hij is 
trouwens aan de beurt om op Lisanne te passen, want Tessy 
moet natuurlijk nog even aan de bak voor de 100 km. Het 
is een schitterende dag, bijna windstil en een zonnetje aan 
een strak blauwe hemel. John loopt een lichte zweepslag 
op, Lisette is doodmoe en Aad zit na vier ronden ook volle-
dig stuk. Tessy komt binnen op 5 uur en 46 minuten. 

Al met al: het is een fantastische leuke week geweest. 
Sportief, gezellig en voor herhaling vatbaar. John van der Zwet: onvoorbereid, maar toch de beste tijd.
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Vrijwilligersprijs 1998
Passages uit de Nieuwjaarstoespraak van wethouder Dick Stapel van de gemeente Lisse.

“Deze prijs is, mede op aanwijzingen van de gemeenteraad, ingesteld. Daarmee wil de 
gemeente haar waardering uiten voor het vele vrijwilligerswerk, dat in onze gemeente 
wordt verricht. Lisse mag trots zijn op haar vele vrijwilligers.
De keuze voor de vrijwilligersprijs is dit jaar gevallen op AV De Spartaan. Niet voor de 
sportprestaties… Tijdens atletiekwedstrijden op de TV zie je zelden het tenue van De 
Spartaan. Wel voor het brede vrijwilligerscorps dat deze vereniging kent. 

En met zekerheid van onvolledigheid noem ik enkele namen:
Henk Paardekooper, decennia lang secretaris. Thans nog beperkt oproepbaar als jurylid.
Nico Warmerdam, enkele jaren voorzitter, een dure voor de gemeente, die wist hij te prikkelen tot de aanleg van een kostbare 
kunststofbaan. Nog onlangs stond hij aan de wieg van de hardloopcursussen voor beginners. Hij is nog actief als atleet en 
trainer.
Broer en zus Van der Krogt, voormalig voorzitter respectievelijk nog functionerend als secretaresse.

Ik kom aan de uitreiking van de vrijwilligersprijs, bestaande uit een prachtig beeldje en een oorkonde. Voor die uitreiking 
vraag ik een aantal rasvrijwilligers van De Spartaan naar voren te komen. Bewust vraag ik niet de voorzitter of het bestuur, 
maar ik vraag enkele individuele personen naar voren te komen. En daarvoor is een keuze gemaakt, met alle risico’s van dien.

Ik vraag Marga Kortekaas naar voren te komen.
De loftuiting op Marga kan avondvullend zijn… in dit verband wil ik opmerken dat de familie Kortekaas een breed scala aan 
verdiensten voor Lisse had en heeft. De jongste prestatie van Marga was de organisatie van een sport- en spelkamp. Niet 
als Mama Lou, vrouw van kindervriend Pipo de Clown, maar omdat het kampthema bestond uit ‘cowboys en indianen’… als 
Mama Tou.

Ik vraag verder Wim Kortekaas en Anton Sacharias naar voren te komen.
Beiden hebben vele jaren de baancommissie gevormd. Zij zorgden voor de inrichting van de accommodatie bij wedstrijden. 
Ook voor het onderhoud van deze materialen en van de kleed- en clubaccommodaties. Altijd op de achtergrond, hoewel… zij 
wisten zich verbaal goed te manifesteren, zeker als er iets verkeerd werd behandeld. 

Voor alle drie is er een persoonlijke oorkonde die ik graag wil uitreiken. Maar eerst zal ik de vrijwilligersprijs 1998 overhandi-
gen aan deze drie Spartaanvrijwilligers, die in het algemeen wordt toegekend aan alle vrijwilligers van AV De Spartaan.

De atletiekfamilie top-10 
AV De Spartaan per 1 januari 1998
Familie Verdel:   Derk Jan sr. | Louise|  

Derk Jan jr. | Suzanne | Joost = 5
Familie Berk:  Peter | Cora | Mark | Tom = 4
Familie Boll:  Joop | Joke | Afke | Elmer = 4
Familie Hartman:  Ank | Wim | Loes | Paul = 4
Familie van der Meer:  Jan | Joost | Iris | Stephanie = 4
Familie Nederpelt:  Jos | Joke | Ruud | Paula = 4
Familie Niewold:  Jan | Bas | Frank | Tom = 4
Familie van Noort:  Ellen | Sonja | Frank | Ruud = 4
Familie van Noort:  Nico | Roxanne | Rory | Romara = 4
Familie Schniedewind:  Fred | Louise | Vincent | Bertine = 4

Begroting
 ƒ 162.045 | € 73.533
Contributie senioren
 ƒ 105,50 | € 47,87
Contributie pupillenA
 ƒ 57,50 | € 26,09

 696 leden

 510 senior

 186 jeugd

 73,3% senior

Als dank voor de inzet van de vrijwilligers wordt jaar-
lijks een uitstapje voor de vrijwilligers georganiseerd. 
Op de foto’s 2008 en 2009. De dag wordt afgesloten 
met een buffet.
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Super Prestige Oranje Circuit (SPOC)
Tot 1995 hielden de Oranje- en Harddraverijverenigingen van de Bollenstreekgemeenten Noordwijk, Noordwijkerhout, 
Hillegom, Voorhout, Sassenheim en Lisse tijdens de Najaarsfeesten elk hun eigen stratenlopen. Daarbij geassisteerd door de 
NSL en AV De Spartaan in respectievelijk Noordwijkerhout en Lisse.
In 1994 kwam Aad Anthonissen van de NSL met het idee om de stratenlopen te verbinden met elkaar door middel van het 
SPOC-Circuit. Samen met Frans Dames van onze vereniging is het idee toen verder uitgewerkt. De doelstelling was o.a. om 
zoveel mogelijk atleten/atletes uit de regio de mogelijkheid te bieden om aan alle lopen mee te doen. Elk in zijn of haar eigen 
leeftijdsklasse. Na elke wedstrijd wordt een tussenklassement opgemaakt en na de laatste loop, in Lisse, volgt het eindklas-
sement en uiteraard de prijsuitreiking. Vier lopen tellen mee voor de einduitslag.

In de beginjaren bleek al heel snel dat dit een goede formule was. De deelnemersaantallen groeiden gestaag met het 
voortschrijden der jaren. Vonden wij vroeger 150 deelnemers per wedstrijd geweldig, thans is 300 deelnemers per wedstrijd 
gewoon geworden. De organisatie is in de loop van de jaren steeds professioneler geworden. Nu is dankzij de computer alles 
geautomatiseerd. Sinds een aantal jaren heeft het SPOC-Circuit een eigen website: www.oranjecircuit.nl. Via deze site kun-
nen de lopers zich inschrijven en worden de uitslagen gepubliceerd. Tevens vindt je er foto’s van de wedstrijden. Ook de par-
coursen staan hier op aangegeven.

Ook de jeugd neemt een steeds belangrijker plaats in bij het SPOC-Circuit. Voorafgaand aan de seniorenloop is er in elke 
gemeente een jeugdloop met een eigen prijsuitreiking. De afgelopen twee jaar is gewerkt met een stempelkaart, waarbij er, 
als je aan alle lopen hebt meegedaan, een medaille met het aantal gelopen lopen wordt uitgereikt.

Dit jaar het Super Prestige Oranje Circuit voor de 17e maal, er zullen er hopelijk nog vele volgen.

Piet Waaning
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Club van 7® newsflash
‘Iedereen heeft het bord van de Club van 7® natuurlijk al boven de in- en uitgang van de kantine zien hangen, maar hoe komt 
het daar? De Club van 7® is een groep van zeven jongeren die zich inzetten voor hun idealen. Zij deden dit allen al lang voor 
zich, maar nu hebben ze besloten zich te verenigen.’

Zo kondigde de Club van 7® zich aan in het voorjaar van 1998 en 
was er binnen De Spartaan ineens een jongere tegenhanger van 
de Club van 100 ontstaan. Oorspronkelijk bestond dit 7®-tal uit: 
Roel ‘Adriaantjuh’ Boon
Ruud ‘Kom op Ruud!’ Nederpelt 
Casper ‘G-Es-M’ van Sijl
Pieter ‘Dieter’ van Langen
Joost ‘Joopy’ van der Meer
Wouter ‘Sinas’ Hoogkamer
Vincent ‘C-er’ Schniedewind

Ieder van hen had een officiële functie variërend van ‘designer’ 
tot ‘woordvoerder van de jeugd’. In no-time bouwden deze 7 
(ja,ja) jonge atleten een reputatie en een fanatieke fanschare 
op. Gehuld in hun blauwe ASICS truien (for those who know) 
met daar op hun held, de pinguin Jøp, en zwaaiend met de Club 
van 7®-vlag, waren zij opvallend aanwezig op vele (junioren)
wedstrijden. Zij claimden een eigen afdeling in het clubblad, net 
voor de pup-krant: de Jøp-krant. Over een periode van enkele 
jaren besloeg dit een groot deel van het clubblad. In de Club van 
7® Newsflash zette Wouter ‘Sinas’ de gebeurtenissen van de afgelopen maand op een rijtje, verder kwamen vaste rubrieken 
als De Club -van-7®-Spreuk-van-de-maand en later De Arne-Actie-van-de-maand aan bod. Gecompleteerd met interviews en 
heel veel wedstrijdverslagen, die steevast werden afgesloten met ‘Dit verslag werd u aangeboden door de Club van 7®.’ Een 
belangrijk element in de Jøpkrant waren de avonturen van de pinguin Jøp. Deze cartoonheld van de hand van designer Ruud 
‘Kom op Ruud’, was zoals gezegd ook terug te vinden op de Zeven-Wear® truien en T-shirts en op de website van de club: 
http://run.to/clubvan7

Naast de Jøpkrant, de website, de truien en de vlag zorgden Club van 7®-leden vooral voor een goede sfeer tijdens trainingen 
en wedstrijden, waardoor er regelmatig goede prestaties neergezet konden worden. Dan waren er nog ludieke acties als het 
opruimen en herinrichten van het materiaalhok, De Club van 7® Schoenzetactie en De Club van 7® Integratieparty. 
In 2000 waren enkele van de oorspronkelijke leden de juniorenleeftijd ontgroeid en ontstond het idee om De Club van 7® 
jong te houden: ieder lid dat senior werd zou de club verlaten en een junior zou zijn plek overnemen. Daarnaast werd de club 
uitgebreid met een een vrouwelijke tak: de Ladies 7®. In het begin liep dat nog goed, maar uiteindelijk verdween de oor-
spronkelijke  spirit en is de Club van 7® toch zachtjes ingeslapen. Maar blijft u alert, want de Jøp is still alive!

Deze Newsflash werd u aangeboden door de Club van 7®
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De marathons
De Spartaan is een prachtige atletiekclub met heel veel atleten die hun prestaties op de baan laten zien. Maar er zijn ook veel 
lopers die hun loopplezier op de weg en in de duinen vinden. Ieder op zijn/haar eigen niveau en ieder ook met eigen ambities. 
Zo is er ook een groot aantal lopers, die een marathon niet schuwt. Voor hen is dat een missie. Want laten we duidelijk zijn, 
een marathon is bijna een ‘way of life’. Dat is niet iets wat je er even bij doet. Je moet er 4 tot 6 maanden naar toe werken en 
dan moet je al op halve marathonniveau zitten. Naast alle trainingsinspanningen is rust belangrijk en een passend gewicht 
is ook aan te bevelen. De laatste jaren werd er steeds naar de marathon van Rotterdam toegewerkt. En met succes. Meestal 
haalden alle lopers de finish en waren er altijd positieve verhalen te horen. Naast Rotterdam werden ook marathons elders in 
Nederland gelopen, zoals op Terschelling, in Enschede, Utrecht, Eindhoven, Etten-Leur enz.
Maar – naast deze marathons – waren er veel lopers, die hun marathongeluk steeds verder weg gingen zoeken. In 1999 is voor 
het eerst een groep naar New York gegaan. En later ook naar Berlijn en Praag. Er volgden nog vele andere buitenlandse trips, 
zowel onder de vlag van De Spartaan als op eigen initiatief. Enkele marathons van onze lopers zijn; Rome, Athene, Madrid, 
Istanbul, Parijs, Berlijn, Londen, de Jungfrau. De laatste paar marathons naar buitenlandse oorden liggen velen nog vers in 
het geheugen. Met name de marathon van New York in 2005 geeft nog steeds een warm gevoel. Een groep van 57 mannen/
vrouwen maakte toen New York ‘onveilig’. De herinneringen daaraan zijn nog steeds op internet te vinden. Dezelfde orga-
nisatoren deden het in 2007 nog eens dunnetjes over met de marathon van Wenen. In 2009 heeft zelfs een 9-tal lopers de 
Spartaankleuren verdedigd tijdens het wereldkampioenschap Bergmarathon, dat in Oostenrijk werd gehouden. Een super-
zware, maar prachtige marathon. 
Als voorlopig laatste Spartaan-buitenland-marathon moet natuurlijk wederom New York in 2010 genoemd worden. Er ging 
weer een enorm enthousiaste groep richting the Big Apple en ook nu heeft weer iedereen de finish glorieus gehaald. We kun-
nen duidelijk stellen, dat het marathonenthousiasme binnen De Spartaan nog steeds erg groot is en door de inzet van ieder-
een steeds weer een groot succes is. Naast het traditionele ‘Rotterdam’ zullen ongetwijfeld nog vele buitenlandse avonturen 
volgen, die garant staan voor levenslange mooie herinneringen. Het is niet voor niets een ‘way of life’!

New York – 7 november 1999
32 lopers en 23 supporters zijn met veel enthousiasme begonnen aan 
een lange voorbereiding, de training nam in totaal 1½ jaar in beslag, 
er werd meer dan een jaar gespaard en tijdens de voorbereiding 
kwam Gerard Nijboer (oud Europees kampioen en zilveren medail-
lewinnaar op de Olympische spelen) ons vertellen hoe moeilijk een 
marathon lopen is. Door de sponsoring van diverse bedrijven was 
het mogelijk om alle deelnemers prachtig aan te kleden met kle-
ding, die heden ten dage nog door diverse leden wordt gedragen. 
Op 7 november werd er door alle deelnemers, op een prachtige dag, 
volop genoten van New York, meer dan 1.000.000 mensen langs de 
route en op 27 km onze supporters. 

Berlijn – 30 september 2001
Na het succes van 1999 werd het Berlijn: met meer dan 85 zeer enthousiaste Spartanen met twee bussen naar Berlijn. We 
hadden een prachtig hotel aan de rand van de stad, die wij een hele week op stelten hebben gezet. Veel gewandeld, de Muur 
bezocht en met veel succes de marathon door iedereen weer uitgelopen. Voor iedereen was de verzorging aan de finish een 
ervaring om nooit te vergeten: bier, worst, fruit en we weten niet wat nog meer voor lekkers.

Praag – 18 mei 2003
Waren de twee vorige reizen een hechte groepsreis, dit was de marathon van de transportmiddelen, trein, vliegtuig, perso-
nenauto en zelf de camper werd gebruikt om in Praag te komen. Een prachtige historische stad met echte Praagse kinderkop-
jes, leuk om te zien, zwaar om over te lopen. Meer dan 50 Spartanen waren in de stad verdeeld over diverse logeeradressen, 
maar in de stad – hoe groot ook – we kwamen elkaar toch elke keer weer tegen. Op de marathondag was het meer dan 25 
graden en toen de lopers de stad uit waren voor hun meer dan 15 km lange tocht langs de rivier heen en terug was de warmte 
de grote scherprechter. Niet iedereen kwam even fit over de eindstreep.

Keulen – 5 oktober 2003
Het enthousiasme kreeg wel een hele vreemde uitwerking op de lopers, een groep van 15 Spartanen gaat ook nog naar de 
marathon van Keulen. In de jaren hierna zijn er diverse keren deelnemers aan deze marathon geweest. Een prachtige stad 
met een mooie, maar niet te makkelijke marathon.

Chicago – 10 oktober 2004
Door Jack de Vroomen werd een groep Spartanen weer aan het trainen gebracht voor de volgende uitdaging. Met 18 mannen/
vrouwen ging deze reis naar ook wel een erg Amerikaanse Big City. Veel trainen en geld ophalen voor ons goede doel van deze 

Wachten op de start in de kou…
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New York – 6 november 2005
New York City Blues door Gerard Beernink

We gingen vliegen op een maandag, via Schiphol en weet je wat ik daar zag,
Allemaal mensen met de V van Veiligheid, ik dacht dat heeft Osama voor ons bereid.
En ik kreeg: De Security Blues.

Op dinsdag gingen we varen in een boot en ik zag de Queen Mary die is erg groot.
Langs het Vrijheidsbeeld op naar de VN, ik voel dat ik nogal onder de indruk ben.
En ik kreeg: de Manhattan Blues.

Spullen halen in het Expogebouw, het liep op rolletjes, hoe kan dat nou?
Op de expo kochten we een Asics Pet en een paar schoenen, dat kon nog net.
En ik kreeg de hebberitus Blues.

’s Avonds nog naar een Broadway Show met een band en 15 dansers of zo. 
Het nationale trauma van de United States is duidelijk Vietnam nog steeds. 
En ik kreeg de Ho Tsi Min Blues.

Vrijdags is Macy’s aan de beurt, waar het kapitalisme met zijn waren leurt. 
Niet te begrijpen voor een boerenlul, waar laten we in het vliegtuig al dat spul? 
En ik kreeg de MasterCard Blues.

Zaterdag in de tuin van de VN met petten en een vlag, een brok in mijn keel toen ik Grete Waitz daar zag.
Hoewel ze de ernstigste ziekte vreest is de Friendship Run voor haar een feest. 
En ik kreeg de Sentimental Blues.

Zondag de gebeurtenis waar het om gaat. Met enthousiasme en een dominee die preekt op straat. 
Jesus loves me maar het is wel Godvergeten zwaar. Maar in Central Park alleen genieten maar. 
En ik kreeg de Marathon Blues.

Al twee weken zijn wij weer thuis. Overdag werken en ’s avonds voor de buis.
Je checkt je mail zouden er nog nieuwtjes zijn. Ha een paar centen voor Ronald MacDonald dat is fijn.
En ik krijg de heimwee terug Blues.

reis: een tillift voor manege Puntenburg voor de gehandicapte paardrijdertjes. Onder zeer warme omstandigheden hebben 
we weer allemaal onze marathon uitgelopen.

Tour de Tirol – 14 oktober 2007 en 11 oktober 2009
Eén van de Spartaantrainers, Arie Vergunst, had al eens de Jungfrau marathon gelopen. Toen er in het gebied, waar hij een 
vakantiehuisje had, ook een bergmarathon georganiseerd werd, was hij erg enthousiast en wilde graag met een groep van 
De Spartaan daaraan deelnemen. Het heeft niet zo mogen zijn, want bij Arie was de spierziekte ALS vastgesteld, waaraan hij 
later ook overleden is. De Tour de Tirol is niet alleen een bergmarathon, maar bestaat uit drie onderdelen; op vrijdagavond 
een redelijk vlakke 10 km, op zaterdag een bergmarathon en op zondag een halve marathon. In 2007 heeft een grote dele-
gatie van De Spartaan het idee van Arie opgepakt en deelgenomen aan een onderdeel van de Tour de Tirol. Eén loper, Erwin 
Borias heeft zelfs alle drie de onderdelen gelopen. Het was de bedoeling dat Arie ons onderweg zou toejuichen. Zijn gezond-
heid liet dat helaas niet meer toe. Arie heeft nog wel het filmverslag kunnen zien.
In 2009 was de bergmarathon van de Tour de Tirol (de Kaisermarathon) uitverkoren voor het wereldkampioenschap berg-
marathon. Uiteraard een goede reden voor De Spartaan om weer met een grote delegatie naar Tirol af te reizen. 

Jungfrau Marathon – 6 september 2008 en 8 september 2009
Enthousiast geworden van de Tour de Tirol moest uiteraard de bekendste bergmarathon ook bedwongen worden. In 2008 
zou een groep van 4 marathonlopers meedoen aan de Jungfrau. Een van de lopers (Gert Jan Booij) was in de aanloop helaas 
geblesseerd geraakt en kon dus niet mee lopen. Hij heeft uiteraard wel de rest aangemoedigd en was zo onder de indruk van 
deze marathon, dat hij deze in 2009 wél wilde lopen. De hele groep is weer mee gaan lopen om Gert Jan daarbij te onder-
steunen. Net als de Kaisermarathon is de Jungfrau een hele mooie marathon door de natuur, waarbij het venijn in de staart 
zit. Na 38 km hardlopen en soms wandelen kom je op de morenen en loop je op een richel tussen de gletsjers! In 2008 was het 
op die plek helaas mistig, maar in 2009 was het stralend weer. 

Nico Schriek
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Corsowagen steken
Wij gaan ook dit jaar weer 

een corsowagen steken
WIE HELPT ONS?

Al sinds 1980 is De Spartaan betrokken bij het ste-
ken van de corsowagen van de gemeente Lisse. Elk 
jaar opnieuw een gebeuren waar een grote groep 
Spartanen zich vele uren inzet om een zo mooi moge-
lijk resultaat te laten zien. Binnen anderhalve dag 
moet het karwei geklaard zijn. Dat houdt in, dat er 
soms tot in de kleine uurtjes gestoken moest worden. 
Maar de goede verzorging voor de inwendige mens 
zorgde ervoor dat de tijdslimiet gehaald werd.
In 1998 is er voor het laatst een wagen opgetuigd. 
Vooral de laatste jaren kostte het enorm veel tijd en 
energie om mensen te motiveren om mee te helpen, 
vandaar dat er besloten is om te stoppen. Jammer!

Landelijke werkgroep 
atletiekpromotie opgericht

In september 1998 heeft de KNAU een nieuwe werkgroep in het 
leven geroepen. De beoogde werkzaamheden van de werkgroep 
zijn vooral initiërend van aard en gericht op:
– potentiële leden met de atletiek kennis laten maken (promotie)
– ledenwerving onder potentiële leden
– werken aan ledenbehoud
–  kweken van goodwill voor de atletiek, de KNAU en de 

verenigingen

In feite is dit bedoeld voor alle afdelingen binnen de atletiek. 
Gezien de negatieve ontwikkeling van de baanatletiek concen-
treren de activiteiten zich echter voorlopig nagenoeg geheel op 
de ontwikkeling van de baanatletiek. Daarbij is de werkgroep op 
voortvarende wijze van start gegaan, hetgeen heeft geleid tot 
het in gang zetten van o.a. de volgende activiteiten:
– landelijk onderzoek naar ledenverloop en wensen
– marketingplan baanatletiek
– aantrekkelijke organisatie estafettekampioenschappen
– KNAU-all stars door (ex-) topatleten
– landelijke indooratletiekdag voor de jeugd
– bewustwordingsproces verantwoordelijkheid atleet
– nationale dag voor de baanatletiek
– artikelen atletiek aantrekkelijker

De doelstellingen en de strekking van dit plan hebben zonder 
meer effect op onze vereniging. Wat is daar na zoveel jaar van 
terecht gekomen?

Ledenstop bij pupillen
Paula van Beek, voorzitter van de jeugdraad, heeft in mei 1999 een 
zeer vervelende stap moeten nemen:
Zoals U misschien in de wandelgangen al heeft vernomen, heb-
ben we in overleg met het bestuur van de vereniging besloten een 
ledenstop in te voeren voor de pupillen. Al een jaar lang proberen 
wij voor de pupillengroepen nieuwe trainers(sters) te werven, 
om het huidige trainerscorps te ondersteunen. Helaas hebben al 
onze pogingen tot nu toe niets opgeleverd. Het aantal pupillen 
is daarentegen het afgelopen jaar weer toegenomen. Natuurlijk 
willen we eigenlijk allemaal, dat de vereniging groeit en zien we 
het liefst zoveel mogelijk atleetjes op de baan lopen, springen en 
werpen. Maar als vereniging moet je er ook voor zorgen, dat de 
kwaliteit van de trainingen en de opvang van de atleetjes gewaar-
borgd blijven. 

We hebben het een tijdje aangekeken, maar de problemen met de 
trainersbezetting hebben een dusdanige vorm aangenomen, dat 
het in onze ogen niet meer verantwoord is om nieuwe leden aan 
te nemen. De komende maanden zullen alle kinderen, die zich 
aan willen melden, op een wachtlijst worden geplaatst. Wij zijn 
ons er heel goed van bewust, dat dit geen populaire maatregel 
is. Wij hopen echter, dat u begrip heeft voor deze ook voor ons 
‘zeer onaangename noodgreep’, die wij in het belang van uw kind 
hanteren.
(Per november 2000 is deze stop gelukkig weer opgeheven).

Begroting
 ƒ 169.000 | € 76.689
Contributie senioren
 ƒ 105,50 | € 47,87
Contributie pupillenA
 ƒ 57,50 | € 26,09

 705 leden

 522 senior

 183 jeugd

 74,0% senior
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Werkgroep herinrichting kantine
Opdracht van het bestuur: “Maak een eindvoorstel ten aan-
zien van de herinrichting van de kantine met een daarbij 
behorende begroting.” De werkgroep is als volgt te werk 
gegaan:
1)  Er is gekeken naar het doel van de kantine, waarbij functie 

en activiteiten zijn beschreven.
2)  De huidige situatie van de kantine is beschreven en er 

is een waardering aan gegeven. Daarbij is de volgende 
onderverdeling gemaakt: muren, verlichting/elektriciteit, 
ramen, vloerbedekking, meubilair, geluid en verwarming.

3) De gewenste situatie is beschreven.
4)   Hoe kom je van de huidige situatie naar de gewenste 

situatie?
5)  Wat gaat de gewenste situatie kosten en wie kan wat gaan 

doen?
Een en ander gaat ongeveer ƒ 11.000,– kosten, waarvoor de 
vereniging garant staat, maar waarbij ook gekeken wordt 
naar een mogelijke donatie van de ‘Club van 100’,  hetgeen  
in de ALV ook geopperd is, en naar een fonds als het 
Schiphol fonds.

Terugblik 50 jaar De Spartaan
Op 4 oktober 2011 is het 50 jaar geleden dat De Spartaan werd opgericht in het gymnastieklokaal van de St. Jozefschool. De 
oprichters van toen hadden niet kunnen bedenken dat het ledenbestand van 40 leden die avond tot nu bijna 900 leden zou 
uitgroeien. 
Ik ga nu dwars door de geschiedenis van De Spartaan en hou geen chronologische volgorde aan. Op 11 maart 1962 werd ons 
juniorenteam Crosskampioen van Nederland in Helmond met Piet, Ton en Gerrit. In 1965 en 1967 werden de Nederlandse 
Veldloopkampioenschappen aan De Spartaan toegewezen in het Keukenhofbos te Lisse en werd De Spartaan beide keren 
Veldloopkampioen. Door de goede resultaten kreeg de herenploeg van De Spartaan de eervolle uitnodiging om op 23 januari 
1966 deel te nemen aan de 5e Europabekerwedstrijd in Arlon (België) en georganiseerd door de Union Lorraine Athletique. Vijf 
Spartanen werden uitverkoren aan dit spektakel deel te nemen. 
Van onze toenmalige voorzitter, de heer C. Strik, ontvingen wij bericht dat hij per 1 juli 1963 als voorzitter wilde bedanken. 
Gelukkig konden wij op 17 juli 1963 een nieuwe voorzitter kiezen namelijk ir. Aad Paardekooper die mij vertelde dat hij de resul-
taten van De Spartaan al enige tijd goed had gevolgd. Op 10 januari 1975 kregen wij na inschrijving de uitnodiging om in het 
Singer-Museum te Laren het AVRO’s Sportpanorama bij te wonen en waar de Sportman en Sportvrouw alsmede de Sportploeg 
van het jaar 1974 gekozen zouden worden. Samen met Henk Elfering zijn we dus naar Laren gereden. Er werden nog sport vragen 
gesteld waar ik aan deel mocht nemen en waar ik gekoppeld werd aan Sjoukje Dijkstra (zie pagina 39). De vragen werden over 
het  algemeen goed beantwoord en dit leverde ons 500 gulden op, waarvoor chronometers voor De Spartaan werden gekocht. 
Ook clubontmoetingen werden er georganiseerd en wel met Vater Jahn uit Peine met de ons bekende Beppo Brunke. Wij heb-
ben eerst Peine bezocht met onze atleten en daar een wedstrijd gehouden. Ook werd een bezoek gebracht aan de Harz met 
zijn Olympische Schans. Een jaar later volgde het tegenbezoek door Vater Jahn en organiseerden wij de wedstrijd. Wij bezoch-
ten met hen de boulevard in Noordwijk en een bezoek aan Amsterdam werd niet overgeslagen. Later zijn we 6 maal uitgeko-
men met de Leichlinger Turn Verein, waarmede we na de wedstrijd Noordwijk aan Zee bezochten en ook de Keukenhof werd 
aangedaan. ’s Avonds vierden we een gezellige avond met onze gasten.
Regelmatig werden er besprekingen gevoerd met de Gemeente Lisse over de mogelijke aanleg van een kunststofbaan. Daar 
kwam uit dat we enige kunststofbanen in Duitsland o.a. in Oldenburg bezochten. Nadat we eerst als een ‘koekoeksjong’ 
waren neergestreken op de voetbalaccommodatie moest ieder jaar het wedstrijdprogramma voor voetbal en atletiek worden 
vastgesteld. Dat ging niet altijd voor de wind maar we werden uiteindelijk serieus genomen en zo konden we toch een aantal 
wedstrijden organiseren. Als we nu ons fraaie wedstrijdsecretariaat ‘De Hoed’ zien, dan denk ik nog wel eens aan de eerste 
jaren in de oude houten kantine waar Corrie Kaandorp de scepter zwaaide en zorgde voor een hapje en een drankje. Daar werd 
ook de jury ingedeeld en werden wedstrijdresultaten bijgehouden en de omroep voor de uitslagen voor de microfonist. De uit-
slagen werden toen getypt op een stencil en afgedraaid op een stencilmachine. ’s Avonds typte ik thuis het wedstrijdverslag 
en bezorgde het de volgende ochtend bij de heer Steenwinkel die contact had met de Leidse Couranten. En ‘s avonds maar kij-
ken in de krant of het verslag was opgenomen. Soms wel maar ook wel veel niet. Dan was al je werk voor niets geweest. 
Verder werd er bij De Spartaan ook Carnaval gevierd en dat was reuze gezellig. Fred van Herpen die inmiddels De Spartaan was 
komen versterken werd tot Prins Carnaval benoemd en hij deed het uitstekend. Op 5 oktober 1985 kwam ons Zilveren Boek 
uit vanwege het 25-jarig bestaan van De Spartaan. Dan hebben we nog een Club van Honderd die niet stil zit en soosavonden 
organiseert en culturele evenementen. 
In 1970 behaalde Mieke van Doorn het Europese Kampioenschap Hoogspringen in Parijs met een sprong van 1.74m. Later ver-
beterde zij haar prestatie bij de dames tot 1.88m, opnieuw een Nederlands record hoogspringen wat zij nu nog op haar naam 
heeft met nog twee dames. Zaterdag 14 mei j.l. deed ons lid Remona Fransen een aanval op dit record maar ze haalde het 
niet. Toch zal het niet lang duren of ook dit record zal zij proberen te verbeteren. Onze damesploeg is vorig jaar gepromoveerd 
naar de hoofdklasse. Een fraai resultaat. Ik eindig dit relaas zat een indruk geeft van de vele activiteiten die De Spartaan orga-
niseert. Nu op naar 4 oktober 2011. We kijken er naar uit.

Henk Paardekooper
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Bevrijdingsloop?
Of we dit jaar weer, net als in 1990 en 1995, het bevrijdingsvuur uit Wageningen naar de gemeente Lisse halen, is in de eerste 
plaats afhankelijk van een substantiële (financiële) bijdrage van de gemeente. Hierover zal op 16 februari a.s. worden beslist. 
Helaas is ons subsidieverzoek door de gemeente afgewezen en het budget van het Oranjecomité biedt ook geen ruimte.
Maar… toch bevrijdingsvuur halen op 4/5 mei! De meesten zullen in de krant al wel hebben gelezen dat de gemeente, op 
aandringen van de gemeenteraad, aan het Oranjecomité eens in de vijf jaar een extra bijdrage geeft voor het ophalen van het 
bevrijdingsvuur in Wageningen. Wij zijn blij dat de gemeenteraad, net als wij, vond dat dit niet in de eerste plaats een puur 
sportief, maar een maatschappelijk gebeuren is. Daarnaast is er het pr-karakter voor De Spartaan. Vandaar dat hiervoor een 
bijdrage op de begroting is opgenomen.
Het Oranjecomité heeft aangegeven, dat de intocht zodanig zal worden, dat deze duidelijk de aandacht trekt. Ook dit was en 
is voor ons een belangrijk criterium om het te organiseren, evenals de overhandiging voor het gemeentehuis van het bevrij-
dingsvuur aan het gemeentebestuur.

Renovatie kantine
Nieuwe bar geplaatst. Kosten ƒ 17.625,-.

Rookverbod
Wat was de afspraak van begin vorig jaar?
In de Algemene Leden Vergadering is toen besloten een jaar te proberen 
of de gewenste situatie kan worden bereikt met een dringend verzoek 
aan iedereen in de kantine niet te roken. Het bestuursvoorstel om een 
rookverbod in te stellen leek de vergadering minder goed, o.a. omdat je 
heel vervelende situaties kunt krijgen (wie gaat een bezoeker de deur 
wijzen als deze toch rookt of wat doe je als iemand met een sigaret in de 
handen even een consumptie komt halen en daarna weer naar buiten 
gaat, enz.). (Anno 2011 is het niet roken in de kantine van De Spartaan de 
gewoonste zaak van de wereld!)

Nieuwe vloer
Op 20, 21 en 22 december a.s. zal er een nieuwe vloer in de kantine wor-
den aangebracht. Het is die dagen niet mogelijk om de kantine te gebrui-
ken. Ook de verlichting van de baan kan op deze dagen niet gebruikt 
worden. Om de nieuwe vloer te kunnen aanbrengen moet de oude vloer-
bedekking worden verwijderd. Graag roepen wij u op om met velen deze 
oude vloerbedekking te verwijderen.

In memoriam

Bert van der Meer
Vele van de huidige leden kennen hem niet, 
echter de oudere atleten in onze vereniging 
kenden hem al te goed. Het is dan toch, 
ondanks dat je weet dat hij al geruime tijd 
ziek is, schrikken dat Bert op 20 januari 
jongstleden is overleden. Bert was bijna 
25 jaar jurylid. Altijd gezamenlijk met zijn 
vrouw Ploon. De laatste jaren iets minder, 
omdat zijn gezondheid het niet toeliet, maar 
toch als hij dacht dat het weer ging, dan 
waren zij weer aanwezig.

Blij verrast was hij ook, dat vorig jaar 
hij op Koninginne dag, koninklijk werd 
onder scheiden. 
Wij zullen Bert herinneren als iemand, die 
zich vele jaren belangeloos heeft ingezet als 
jurylid, alleen maar omdat zijn kinderen lid 
waren van De Spartaan.

Ondanks de hierboven geschetste problemen werd het bevrijdingsvuur in 2005 opnieuw van Wageningen (linker foto) naar Lisse 
gehaald. Rechter foto: burgemeester Langelaar ontsteekt het vuur in Lisse.
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Tijdens de millenniumborrel van de Commissie Wedstrijd Atletiek op zondag 2 januari 2000 
is door wedstrijdatleten en oud-wedstrijdatleten de ‘Spartaan wedstrijdatleet van de 20e 
eeuw’ gekozen. Een ieder kon zijn of haar atleet kiezen uit een viertal voorgeselecteerde 
dames- en herenatleten. De uitslag van de verkiezing is als volgt komen vast te staan:
Heren Prestatie
1. Fred van Herpen 2x Nederlands Kampioen 400m
 Voormalig NR houder 400m
 100m 10,5s
 200m 21,4s
 400m 46,8s
2. Peter van Noort
3. Piet Beelen
4. Piet Waaning 

Dames Prestatie
1. Joke van Gerven-van der Stelt 2x Nederlands kampioen 800m
 2x Nederlands kampioen 1.500m
 2x Nederlands kampioen 3.000m
 2x Nederlands kampioen Veldloop
 Voormalig NR houdster 1.500m Indoor 4.30,4
 Voormalig NR houdster 3.000m  9.05,6
 Voormalig NR houdster 1 EM 4.36,5
2. Mieke van Doorn
3. Ilja Keizer-Laman
4. Carla Grimbergen

Ruim tevoren had Aad van der Lans aangegeven, dat hij tijdens 
de sponsorloop een hele marathon wilde gaan afleggen (jazeker, 
105 ronden op de baan). Alle tussentijden werden genoteerd per ronde 
en op ‘kritische’ punten, zodat hier vele clubrecords opgetekend 
konden worden. Aad werd tijdens zijn marathon gesteund door vier 
dames, die elk zo’n 25 ronden voor hun rekening namen (zie opschrift 
shirts). Tijdens zijn laatste ronden werd Aad door al deze dames 
begeleid en ook enkele andere lopers sloten zich graag aan.

Begroting
 ƒ 177.855 | € 80.707
Contributie senioren
 ƒ 105,50 | € 47,87
Contributie pupillenA
 ƒ 57,50 | € 26,09

 762 leden

 568 senior

 194 jeugd

 74,5% senior

Wedstrijdatleet van de 20e eeuw

Fred van Herpen in 1966

Joke van der Stelt in 2011
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Vrijwilligersbeleid
Het jaar 2001 is door de VN uitgeroepen tot ‘het jaar van de vrijwil-
liger’. En terwijl je je dan als werkgroep bezighoudt met het samen-
stellen van een vrijwilligersbeleid, is het van belang te weten wat 
mogelijke motieven kunnen zijn om vrijwilligerswerk te doen. 

Een aantal motieven
– vrijwilligerswerk als vorm van vrijetijdsbesteding
– vergroten van de kans op betaald werk
– zinvol bezig zijn ter vervanging van betaald werk
– de aantrekkelijkheid van vrijwilligerswerk
– iets willen verbeteren of veranderen
– andere mensen willen helpen
– er niet onderuit kunnen

Het groene licht is gegeven
Op donderdag 22 maart jl. is het beleidsplan Vrijwilligers werk 
door de Algemene Leden Vergadering geaccepteerd. Nu kan er 
daadwerkelijk aan de slag worden gegaan. 

Actiepunten vrijwilligersbeleid
1. Beeldvorming en ontwikkeling
2. Werving, plaatsing, doorstroming en ontwikkeling
3. Deskundigheidsbevordering
4. Ondersteuning, begeleiding en waardering

Elk jaar organiseert de Vrijwilligerscommissie een activiteit voor de 
vrijwilligers. Op de foto: een vrijwilliger van Kasteel Keukenhof geeft 
een rondleiding aan ‘onze’ vrijwilligers.

Al jaren wordt het onderhoud op en rondom het terrein van De Spartaan verzorgd door de klussenploeg. Moet er iets gerepareerd 
worden in de kleedruimte of moet het gras gemaaid? Elke dinsdag is de klussenploeg aan het werk. Op de foto de huidige ploeg 
met v.l.n.r. Kees van Ruiten, Joop van Stijn, Klaas Molenaar en Gerrit Verhaar. Wim Hartman was afwezig en staat niet op de foto.
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Activiteiten 40-jarig jubileum
2000 

1 oktober Startevenement jubileumjaar sponsorloop
26 november Bike/run

2001 
14 januari 32e Keukenhofbosloop
23 april Clinic Club van 7®
5 mei 19e Ter Specke Bokaal
27 mei Teamevenement senioren – junioren – pupillen
23 juni Polsstokhoog Centrum Lisse
30 juni Ouder / pupillenwedstrijd
25/26 augustus Meerkampwedstrijden senioren / junioren AB
6 oktober Eindfeest jubileumjaar

Op 18 augustus zal er topatletiek bedreven worden in Lisse en dit keer niet 
op de atletiekbaan. De gehele polsstokhooginstallatie zal naar het centrum 
verhuizen. 

Een polsstokhoogevenement met atleetjes van De Spartaan, maar 
ook met Nederlandse topspringers. Het evenement vindt plaats in de 
Kanaalstraat. De aanloop begint op de hoek Heereweg/Kanaalstraat 
en de springers lopen dan richting het centrum. De mat ligt op de hoek 
Kanaalstraat/Wagenstraat.
Om 10.00 uur beginnen de jongste junioren van De Spartaan (12-15 jaar). 
Daarna is het de beurt aan springers van De Spartaan met een PR tussen 
de 3 en 4m, maar ook springers van omliggende verenigingen mogen 
deelnemen. Het klapstuk begint om 13.30 uur met nationale toppers. 
Voorlopig hebben de volgende springers toegezegd: Ludo v.d. Plaat, René 
Niessen, Ed v.d. Kaay, Johan Nieuwhof, Dennis Verhaar en Rick Wassenaar. 
Deze springers hebben allemaal een PR dat ligt tussen de 4 en 5m en zij 
doen regelmatig mee aan de wedstrijden van het Nationaal Baancircuit. 
Ook Christiaan Tamminga en Laurens Looye komen springen, mits ze zich 
niet kwalificeren voor het WK en de Universiade (dat geldt trouwens ook 
voor Rick Wassenaar). Kortom, een topveld dus.

Rick Wassenaar wint NK Meerkamp
In zijn eerste Nederlands Kampioenschap 10-kamp sinds vijf jaar heeft 
Rick Wassenaar meteen de titel veroverd. De atleet van De Spartaan 
scoorde in Vught op 25/26 augustus een totaal van 7537 punten. “Ik heb 
altijd geroepen, dat ik pas zou stoppen met atletiek als ik Nederlands 
Kampioen zou zijn en 8.000 punten zou scoren”, grapte een opgeluchte 
Wassenaar (PR 7.872 punten). “Eén ervan is binnen, op naar de tweede”. 

Resultaten: 100m – 11.47 | ver – 7.01 | kogel – 14.80 | hoog – 1.89 |  
400m – 50.70 | 110mH – 15.04 | discus – 40.61 | pols – 4.70 | speer – 57.33 | 
1.500m – 4.43.79

Begroting
 ƒ 190.330 | € 86.368
Contributie senioren
 ƒ 105,50 | € 47,87
Contributie pupillenA
 ƒ 57,50 | € 26,09

 771 leden

 565 senior

 206 jeugd

 73,3% senior

Polsstokhoogevenement
in het kader van het 40-jarig jubileum

In het Witte Weekblad van 22 augustus lazen we: “Het polsstokhoogspringen in de Kanaalstraat was een 

spectaculair evenement en is beslist voor herhaling vatbaar.” Het organisatieteam kan dus tevreden zijn.

10550 jaar hoogtepunten



De Spartaan en Goede Doelen
In loop van de geschiedenis heeft De Spartaan altijd oog gehad voor onze medemens. De sociale 
instelling van de vereniging manifesteert zich nog steeds tijdens het vieren van jubilea en het 
ondersteunen van individuele acties van leden.

Denk eens terug aan hoe we als vereniging tijdens het 25-jarig bestaan in 1986 met 
onze jeugdafdeling bloemstukjes maakten voor de bejaarden van de Lissese bejaar-
denhuizen Rustoord en Berkhout. Honderden kinderen maakten kort voor de jubi-
leumdag een bloemstukje dat op 3 oktober 1986 bij de bejaarden afgeleverd werd 
als teken van het meevieren en meedenken van de Spartaanjeugd. In 1986 stond het 
jubileum in het teken van het laten meevieren van kinderen die het minder hadden. 
Zo kreeg ook de Stichting ‘Doe een Wens’ uit Voorhout een substantieel bedrag voor 
hun vrijwilligerswerk. 

In de loop van de jaren kregen meerdere organisaties onze warme belangstelling.  
Wie herinnert zich niet de inzet van ons lid Jan Eichhorn voor het Ronald McDonald huis? Vele duizenden guldens en euro’s 
heeft hij bijeengebracht en dat deed hij samen met veel leden van De Spartaan.
Maar ook andere leden wilden zich graag inzetten voor een goed doel dat hun na aan het hart lag.
In 2007 werd ons lid Arie Vergunst getroffen door ALS. Hij wilde graag dat na zijn overlijden het onderzoek door zou gaan en 
nam het initiatief om geld in te zamelen onder de Spartaanleden om zo bekendheid aan de ziekte te geven. Veel leden lieten 
ook toen weer hun betrokkenheid bij de medemens zien en dat sport een grote ondersteuning kan zijn. 23 leden deden voor 
de Stichting ALS Nederland in Tirol mee aan de marathon met de naam: de Tour de Tirol. Op 13 november konden zij een che-
que van € 3.340,– overhandigen. Het sociale gezicht van De Spartaan kwam ook nu weer duidelijk naar voren.

En nu – tijdens het 50-jarig jubileum – heeft De Spartaan gemeend dat niet alleen wij 
gaan feestvieren, maar dat ook mensen buiten onze vereniging moeten delen in die 
feestvreugde. Gedurende het gehele jubileumjaar zal steeds aandacht worden besteed 
aan twee doelen die onze steun goed kunnen gebruiken. Ten eerste het Hospice Duin- en 
Bollenstreek in Sassenheim: het hospice verzorgt mensen in de laatste fase van hun leven 

en biedt hen een plek waar ze zich welkom en veilig voelen. Mensen die niet lang meer te leven hebben, willen het liefst de 
laatste dagen van hun leven in een vertrouwde omgeving doorbrengen. Soms is dat niet mogelijk in hun thuissituatie. Dan kan 
het hospice een alternatief zijn, waardoor mensen toch een zo vredig en waardig mogelijke laatste levensfase wordt geboden.

Ten tweede het fonds Kinderen Kankervrij (KiKa) dat met gelden het vele onderzoekswerk dat in zeven 
kinderkankercentra wordt gedaan ondersteunt. Minder pijn en strijd. Meer genezing en kwaliteit. 
Door gedegen onderzoek kunnen deze centra versneld therapieën beschikbaar maken voor een betere 
behandeling en genezing van kinderkanker. 
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Deze beide organisaties zullen tijdens de grote feestavond op 1 oktober 2011 een cheque ontvangen voor het waardevolle vrij-
willigerswerk dat zij voor de gemeenschap doen. Daarmee wil De Spartaan andermaal laten blijken hoe gelukkig wij als leden 
zijn om gezond en gezamenlijk te kunnen sporten en feestvieren. Het sociale gezicht dat De Spartaan altijd heeft geken-
merkt willen wij graag inzetten voor diegenen die het nodig hebben. Sport kan vele bruggen bouwen: tussen jong en oud, 
arm en rijk, gezond en ziek.

Zonder iemand te kort te willen doen, kunnen we stellen dat De Spartaan trots mag zijn op de instelling van zijn leden die 
vaak hun hart laten spreken.

Jaap van Amsterdam

In 2007 vertrok een aantal Spartanen naar Oostenrijk voor deelname aan de Tour de Tirol. De lopers hebben zich laten sponsoren voor 
de ‘Stichting ALS’. De ziekte waar de initiatiefnemer Arie Vergunst op 7 december 2007 aan is overleden. De uiteindelijke opbrengst 
van deze actie was € 3.340,–. Arie heeft het overhandigen van het geld aan de Stichting nog mee kunnen maken (zie ook 2007).

Links Het hospice in Sassenheim. Rechts Enkele Spartaanleden die deelnemen aan de KiKarun.
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Halve Marathonlopers sponsoren 
het Ronald McDonald Huis

Net zoals in 2001 steunen de halve marathonlopers 
van De Spartaan op 9 juli in Leiden een goed doel. Er is 
wederom gekozen voor het Ronald McDonald Huis. Een 
behoorlijk groot aantal leden heeft alles op alles gezet om 
een zo hoog mogelijk sponsorbedrag bij elkaar te krijgen 
(zie ook pagina 106).

De Spartaan start met Sportief 
Wandelen
Wat is sportief wandelen?
Sportief wandelen is voor iedereen die aan fitheid wil werken de 
ideale activiteit. Door de begeleiding en verantwoorde trainings-
opbouw biedt het nét iets meer dan het ‘gewone’ wandelen. 
Sportief wandelen betekent stevig doorwandelen met een tempo 
rond de zes, zeven kilometer per uur. Er moet nog altijd adem over-
blijven om een gesprekje te voeren. Een training Sportief Wandelen 
duurt ongeveer één uur en is in het algemeen zeer gevarieerd. Een 
warming-up om de spieren los te maken, een stuk stevig doorwan-
delen, oefeningen met tempowisselingen en tenslotte even uitlopen 
en goed rekken.

Voor wie is sportief wandelen bedoeld?
Sportief wandelen is bedoeld voor mensen die om tijdelijke of blij-
vende reden niet  willen, mogen of kunnen hardlopen, maar toch aan 
hun conditie willen werken. Voor mensen voor wie het hardlopen 
een te zware inspanning wordt, maar die toch hun conditie op peil 
willen houden. Voor diegenen die willen gaan hardlopen, maar dit 
via een opstapje willen opbouwen.

Uit het clubblad juli/augustus 2002:  
Vele uitstekende prestaties deze maand voor de 
sprintende Spartanen! Hoogtepunt was natuurlijk 
het dubbele goud voor Romara op de 100m 
(12.36 sec.) en 200m (25.14 sec.) bij het NK Junioren. 
Met name op de 200m werden de tegenstanders 
‘vernederd’ met een seconde achterstand. Inmiddels 
heeft zij ook alle clubrecords tussen 100 en 400m 
veroverd, waarbij met name de 55.62 op de 400m 
buitengewoon rap is. Ze staat daarmee 5e op de 
Nederlandse allertijdenlijst voor meisjes B! 

Begroting
 ƒ 191.789 | € 87.030
Contributie senioren
 € 47,85
Contributie pupillenA
 € 26,10

 787 leden

 566 senior

 221 jeugd

 71,9% senior

NK-juniorentitels voor Romara van Noort

Tijdens de Polderloop 2009.

Romara in 2010
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Koos Kootsj
Onder het pseudoniem Koos Kootsj schreef Gerard Lenting (trainercoördinator) over onderwerpen die hem bezig hielden.

Tussen hoop en wanhoop
“Meneer, hier mag u niet in”. “Maar ik ben Koos Kootsj”. “Sorry, toeschouwers en begeleiders andere ingang”. “Maar deze 
meneer ken ik”, helpt Patrick Stevens me uit de nood. “Oh, loopt u maar door”. “Bedankt meneer en succes Patrick”. 
Veel onderweg en dan weet je ook dat er vaak (nood)oplossingen ‘gekozen’ moeten worden. Maar nog vaker van de nood 
een deugd maken. Van echte keuzes is geen sprake. Kiezen of delen. Wel of geen brood mee en daardoor weer Pizzahut of 
McDonalds of erger nog Texaco of Shell. 
Met de trein op weg naar het dagelijkse trainingscomplex van FC Twente, wat soms als decor mag dienen voor atletiekge-
beurtenissen: schoolatletiek, Twente marathon, APM en dit jaar ook het NK voor junioren. Dit jaar ook weer enkele jeugdat-
leten van De Spartaan aan de bak. Hoewel dat op zich al heel wat moeite kostte. Want hoe komt een atleet die welgeteld één 
keer een nummer had kunnen doen in aanmerking voor dat nummer als hij formeel de limiet niet heeft, maar wel de capa-
citeiten gezien zijn progressie op andere nummers? Op de dag zelf nog maar eens gesproken met officiëlen, semibobo’s en 
belangrijke randfiguren. Ze kwamen er ook niet uit. Dan maar inlopen, want melding is zeer ruim van tevoren noodzakelijk. 
Snel tel ik de concurrentie en zie dat er wat atleten ontbreken. Koos Kootsj hoopt stiekem al op een medaille, maar ziet de 
wanhoop op het gezicht van Vinnie S. Hoewel de meldingstijd verstreken is en er nog een drietal atleten niet gemeld is, is er 
clementie i.v.m. mogelijke vertraging. Dat de Spartaanatleet zelf ondanks een treinvertraging van bijna 60 minuten toch nog 
een uur voor de meldtijd aanwezig was telt niet. Koos Kootsj krijgt na herhaalde vragen toch een tijd waarbinnen de atleten 
er (ruim na de gestelde meldtijd) uiterlijk moeten zijn. Dat ligt dan al heel dicht tegen de callroom tijd aan. Ja, je kan niet 
vroeg genoeg beginnen met het laten wennen aan internationale regels! Gelukkig haalt Vinnie een medaille en kan de bonds-
gedelegeerde opgelucht zijn en de teleurgestelde en te laat gearriveerde atleten zijn wijs besluit rechtvaardigen.

Koos Kootsj: “Zou u de bak even willen doorspitten! 
 Deze situatie is zeer gevaarlijk”
Jury HAU1 (heb atletiek uitgevonden)! [verbaasde blik!]
Koos Kootsj: “Even doorspitten en egaliseren…”
Jury HAU1 “Meneerrrr… ik sta hier ook maar te jureren”
Koos Kootsj: “Ja daarom vraag ik het ook!”

Jury HAU2  “Nog 1 x en uw atleet krijgt de gele kaart!” 
Koos Kootsj: “Ik mag toch coachen.”
Jury HAU2 “Nee, niet toegestaan.” 
Koos Kootsj: “IAAF art 144 sub 2!”

Koos Kootsj is terug
Buiten is het rond het vriespunt, binnen is het negentien graden (‘Met het 
oog op morgen’ jubileert). Buiten heerst er schaatskoorts en binnen kijk 
ik afwisselend naar biatlon en tennis. Het skilopen met geweerschieten is 
lekker in de sneeuw, ‘t tennis speelt zich binnen af. In de sneeuw ploeteren 
twee Nederlandse meisjes en ‘down under’ staan de Nederlanders al onder 
de douche (“Just a bad day at the office”). Even tussendoor teleteksten 
zappen. De schaatsers hebben dit jaar alles meer: meer geld, meer conflicten, meer skate-offs en nu mogen ze ook nog meer 
hematocriet. Terug uit Zuid-Afrika, nog een gelukkig Nieuwjaar, valt je dat allemaal toch rauw op het dak. Na twee weken 
atletiek trainen, eten en slapen zit je er helemaal in. Tot je in het vliegtuig stapt met 35 graden en de piloot zegt dat het vriest 
in Amsterdam. Koorts!

Nerveus loopt de man heen en weer door het gangpad. Naar het toilet en terug. Pas voorbij Hoogeveen spreekt hij me wer-
kelijk aan. Schichtig om zich heen kijkend alsof het een geheime afspraak betreft. “Ook naar Zuidbroek? ” Ik kijk op uit mijn 
zaterdagkrant en zie een slordig geschoren smal gezicht. “Ja”, antwoord ik fatsoenshalve, terwijl ik mijn geheugen aftast 
naar een connectie. “Ik ook”. Geen connectie gevonden en ik kijk maar neutraal verveeld terug. “Ik ook met mijn stomme 
kop”, gaat-ie verder. Buiten sneeuwt het steeds harder. Ik knik. “Ja, is sneller gezegd dan nee”, hervat de man zijn monoloog. 
“Ja heeft twee letters en nee drie”. Zijn hand fladdert nu op heuphoogte als zijn zoontje ter sprake komt aan wie zijn komst 
beloofd blijkt. “Er schijnt een trein naar toe te gaan…”  Verder niks. “Klopt”, zeg ik “het is een stoptrein die we makkelijk 
halen”. Hij staart naar buiten en grinnikt: “Of een arrenslee, naar de middle of nowhere. “Valt mee”. ’t Is vlak bij Sappemeer 
weet ik, maar ik duik terug in mijn krant. Voorbij Assen komt de schichtige man nog even buurten, hij heeft ondertussen met 
de conducteur gesproken en weet te melden dat het een flink stuk lopen is vanaf het station. 
Indoor lijkt alleen maar goed te kunnen functioneren in hallen die eigenlijk een andere bestemming hebben, maar door een 
heel leger aan vrijwilligers omgetoverd worden tot atletiekijspaleis…
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Het grote jubileumfeest
25 oktober 2003, een dag waar men naar uitkeek. Een optre-
den van het Don Kozakkenkoor, voorafgegaan door een 
buffet en gevolgd door een grand dessert. Op zo ’n vier uur 
vliegen in zuidelijke richting zaten twee leden van het eerste 
uur van de Club van Honderd ieder kwartier te volgen: “Nu 
gaan ze naar de Gevulde Mand.” “Nu begint het concert.” 
“Nu is het afgelopen. Hoe zou het geweest zijn?’’ Bijna had 

ik Jan Beelen, die voor dit concert en deze avond ontzettend 
veel werk heeft verzet, samen met Marjan Waaning, Marty 
van Rijnberk en Wim Hartman, zondagochtend om 7.00 uur 
uit zijn bed gebeld. Uiteindelijk deed ik dat om 10.00 uur en 
iedereen, die dit jubileumfeest heeft meegemaakt kan wel 
raden hoe enthousiast zijn verhaal was. Het zal ons nooit 
meer gebeuren bij zoiets niet aanwezig te zijn.

Dick de Vroomen Trofee
Dick de Vroomen is opgegroeid in Lisse tussen de bollen-
velden. Samen met zijn vrouw Puck groeide er een gezin op 
met vijf kinderen en vier kleinkinderen. In de beginjaren was 
hij onder andere vicevoorzitter. 

Dick’s menselijke aanpak en organisatiekunde zorgden voor 
een juiste sfeer om ieder medemens, of het nou een familie-
lid, werker of sporter was, optimaal te laten presteren. Deze 
prijs, die de familie De Vroomen wil instellen, heeft als 
doelstelling om de laatstejaars pupillen te stimuleren om de 
grote overstap naar de junioren te maken.
De speciaal geselecteerde (op inzet, betrokkenheid en pres-
taties) pupil mag een wedstrijdonderdeel uitzoeken, waar-
voor De Spartaan een speciale training verzorgt met behulp 
van een topatleet. Als afsluiting krijgt men een hapje en een 
drankje. Het volledige team laatstejaars pupillen (A2), hun 
trainers en toekomstige trainers worden hiervoor binnen-
kort uitgenodigd.

Dick kon van alles en iedereen iets bijzonders maken en 
dat zullen we de komende 10 jaar minstens op deze manier 
blijven doen!

Puck de Vroomen
Kinderen en kleinkinderen

Vijfitg procent van de contributie van 
de Club van Honderd wordt besteed 
aan mate riaal t.b.v. De Spartaan. De 
 overige 50% vloeit terug naar de leden 
zelf. Hiervoor wordt 3x per jaar een 
activiteit georganiseerd (soos avond, 
jaar vergadering en een feest dag). In 
het laatst genoemde evenement zit 
altijd iets cultureels. T.g.v. het 10-jarig 
bestaan was er een concert van het Don 
Kozakkenkoor. Onze voorzitter, Wim 
v.d. Krogt, ergens hoog in het heelal 
zwevende, overpeinst…

10 jaar

Puck de Vroomen en 
Marga Kortekaas 
tijdens de uitreiking 
van de Dick de 
Vroomen Trofee in 
2007.
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Atletiekvereniging De Spartaan
Sportpark Ter Specke – Lisse

Toegang:

Vrijdag 18.00 uur EUR 2,50
Zaterdag 11.00 uur EUR 3,50

Zondag 11.00 uur EUR 3,50
Passe-partout EUR 6,00

info: www.spartaan.net

Mede mogelijk gemaakt door Stichting Het Schipholfonds

Jaap Schuijt, de steeds enthousiaster wordende wethouder 
sportzaken die alle drie dagen aanwezig is geweest. Het 
voltallige KNAU-bestuur is te gast geweest, met een opval-
lende voorzitter Martin van Rooijen die drie dagen aanwezig 
was. De internationaal bekende atleten Bram Som en Simon 
Vroemen die kwamen vragen of ook zij een prijs mochten  
uitreiken. De bekende trainers Bram Wassenaar, Ton 
Eikenboom en Theo Joosten die speciaal kwamen bedanken 
voor dit evenement. De delegatie van atletiekvereniging 
Phanos die volgend jaar aan de beurt is voor de organisatie en 
nog niet weet hoe zij in de buurt kan komen van het niveau 
van onze wedstrijd. De complimenten die velen in ontvangst 
hebben genomen inzake onder andere het schoonhouden, de 
bediening in de kantine en kraampjes. Het streven van wed-
strijdleider Bas Zwijnenburg om te trachten voor ‘Piet en zijn 
team’ een tien te behalen. De medewerking van onze jeugd 
tijdens de vele prijsuitreikingen. Veel Spartanen te zien met 
een brok in de keel na de lovende woorden van onze Kees van 
Ruiten. De uitspraak van Hugo Tijsmans, wellicht het bekend-
ste topjurylid van Nederland: “er zijn wel vier of vijf organisa-

ties die een Nederlands kampioenschap kunnen organiseren 
op niveau, doch er is maar één vereniging die ook passie kan 
toevoegen en dat is De Spartaan”. De geweldige sfeer in het 
vrijwilligers honk en ten slotte de inzet van allen.

Het was me een genoegen vele uren te besteden voor mijn 
‘club’ en nogmaals: de basis van een kwaliteitsimpuls is 
hiermee gelegd en we kunnen met een gerust hart de toe-
komst tegemoet zien.

Spartanen, bedankt.

Piet Ruigrok

Landgoed Keukenhof

Van de heer Herman Hollander kregen we het volgende verzoek. 

De Spartaan maakt regelmatig gebruik van het landgoed Keukenhof 
voor sportevenementen, hetgeen door beide partijen min of meer als 
vanzelfsprekend wordt ervaren. Als beheerder van het landgoed werk 
ik dan ook graag mee aan het welslagen van uw sportevenementen.

Het landgoed heeft echter ook dringend onderhoud nodig. In ons 
bos hebben wij veel last van bospest, te weten de Amerikaanse 
vogelkers, een woekerplant, die geen ruimte laat voor inheemse 
zaailingen zoals beuk, eik, berk enz. 

Ruim 30 Spartanen hebben op de Landelijke Natuurwerkdag op 
1 november gehoor gegeven aan deze oproep. Op deze dag snoeiden 
en hakten zij er lustig op los. De koffie, de broodjes, de erwten soep 
en het drankje na afloop gingen erin ‘als koek’. 

NK junioren beste wedstrijd van 2003

Recent mocht ik het beleidsplan 2003–2008 onder de naam ‘De 
Spartaan in de startblokken voor 2008’ verkrijgen, waarin onder 
andere wordt omschreven dat voor de komende vijf jaar het algemene 
uitgangspunt van het beleid is ‘een kwaliteitsimpuls voor De 
Spartaan’. Kort samengevat is mijn stelling dat we met dit prachtige 
kampioenschap alvast een duidelijke stap op weg hebben gezet om dit 
te realiseren. Onder werkelijk ideale weersomstandigheden hebben we 
sportief gezien alsmede organisatorisch een niveau bereikt, waar ik in 
mijn stoutste dromen alleen maar op kon hopen. Naast de inmiddels 
bekende sportieve prestaties wil ik u een willekeurige opsomming van 
voor mij waardevolle momenten niet onthouden:

Begroting
 € 78.619
Contributie senioren
 € 50,25
Contributie pupillenA
 € 27,50

 815 leden

 568 senior

 247 jeugd

 69,7% senior
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KNAU onderscheidingen
Belangrijke evenementen werpen hun schaduw vooruit, maar houden de gemoede-
ren ook nog lang bezig. Een prettig gevolg van de in 2003 georganiseerde Nederlandse 
Junioren A/B kampioenschappen, waren de door de Atletiek Unie uitgedeelde complimen-
ten tijdens de nieuwjaarsreceptie op 3 januari. 
Aad Grimbergen, lid van het bestuur van de Atletiek Unie en trots lid van De Spartaan, 
speldde het hele organisatiecomité de KNAU waarderingsspeld op, met uitzondering van 
Piet Ruigrok en Lenie van der Poel, die extra in het zonnetje werden gezet.
Piet werd voor zijn inzet van vele jaren voor de KNAU, voor De Spartaan en voor de atletiek 
in het algemeen benoemd tot ‘Lid van verdienste van de KNAU’. Lenie werd onderscheiden 
op grond van haar activiteiten in het comité en voor al haar activiteiten voor de KNAU en 
De Spartaan. Ze ontving het ‘Unie Erekruis’.

Nederlandse 
Kampioenschappen 
Ook in 2004 leverden diverse atleten 
van De Spartaan weer uitstekende 
prestaties.

Zo liep Willem Boon bij de 10 km naar 
een 3e plaats bij het NK op de baan, 
en werd Yvonne Wisse (foto) bij de 
meerkamp 2e bij de dames, ondanks 
het blessureleed in de aanloop. Bij de 
meisjes A scoorde Remona Fransen 
4.943 punten, daar zouden we later 
nog meer van vernemen. 

Alle deelnemende Spartaanatleten 
kwamen tot goede prestaties, ieder-
een kwam thuis met pr’s. 

112 AV De Spartaan

2004



Werken in het Keukenhofbos
De Spartaan heeft toestemming om in het Keukenhofbos te trainen en wedstrijden te organiseren. Als tegenprestatie helpt 
een groep Spartanen 2x per jaar als vrijwilliger in het Keukenhofbos.

Op 27 november was het weer zover en toog een grote groep Spartanen gewapend met spades en schoppen het 
Keukenhofbos in ter bestrijding van de Prunus Serotina, ook wel Amerikaanse Vogelkers of Bospest genoemd. Deze struik, die 
wel 20 meter hoog kan worden overwoekert als ze niet bestreden wordt het hele bos en verdringt andere soorten. Onder lei-
ding van de boswachters werd een groot perceel aangepakt en helemaal van de Amerikaanse indringer ontdaan.
Na afloop werd iedereen onthaald op een hapje en een drankje in het Koetshuis, waarmee een eind kwam aan een nuttige 
en aangename dag werken in de buitenlucht. Nu maar hopen dat de vogels en de vossen geen vogelkerspitten poepen in het 
‘geschoonde’ perceel, want dan kunnen we weer opnieuw beginnen.

50 Jaar De Spartaan, wat een goed gevoel!
In de 50 jaar, dat De Spartaan bestaat, heb ik een paar jaar mee mogen maken op een wat intensievere manier dan als 
‘gewoon’ atleet, deelnemend aan een van de vele wedstrijden. Ik heb me ruim 12 jaar lang bezig mogen houden met het 
schrijven voor de Leidse Courant en heb daarvoor menig uur gebruikt voor – en menig stuk gewijd aan — De Spartaan. De 
contacten, die daar uit voortvloeiden, zijn nu, zo’n 17 jaar na het stoppen van de Leidse Courant, voor mij nog steeds van 
grote waarde. 
Er zijn legio herinneringen aan De Spartaan, die door mijn hoofd schieten bij het overdenken van dit stukje: van het eerste 
stukje in de krant tot de interviews met in ieder geval vier nieuwe voorzitters (Dick, Nico, Jaap, Wim). Van avondwedstrijdjes 
tot een omgelopen steeplebalk in het bijprogramma van het NK meerkamp (de intimi herinneren zich deze wedstrijd nog 
wel door Els Stolk). Maar ook van regionale voorzittersoverleggen (door mij ooit ingesteld, omdat ik vond, dat ik dat als 
Unieraadslid moest doen) met vooral Lenie, tot Unieraadsvooroverleggen met opnieuw Lenie, Piet of Wim. Maar ook NKS 
kampen (met natuurlijk Marga). Van een beoordeling als scheidsrechter, die op niks uitdraait, omdat de club een perfecte 
juryindeling heeft gemaakt en er dus niets te doen is geweest…(Dank u wel, mijnheer Cozijn!!). Tot een extra 1498 meter tij-
dens een onderlinge tienkamp om John van Loon te hazen (en dat nadat ik al zeker anderhalf biertje genuttigd had om mijn 
eigen meerkamprecord te vieren). Het genoegen, Paul Grimbergen, was geheel aan mijn kant.
Bovenal blijven echter de leuke, spannende, fijne contacten met al die mensen, die ik al die jaren heb mogen ontmoeten 
en dan ga ik geen lijstje maken van wie allemaal, maar til daar toch graag ingenieur Aad Paardekooper uit. Hij zat me op de 
redactie van de krant nogal eens achter de broek, omdat hij vond, dat ik te weinig aandacht besteedde aan De Spartaan en 
teveel aan mijn toenmalige club De Bataven. Ik heb het genoegen gehad om eens bij hem thuis aan de avondmaaltijd uit te 
mogen leggen, dat ik soms gewoon niet meer ruimte had, geen contact kon maken met iemand, die me wat kon vertellen, of 
omdat het deze keer nu net geen prestaties waren die in de krant konden.
Bijna steevast kwam er dan een verhaal over hoe goed deze atleet was en welke plaats hij/zij in de ranglijsten van de club 
innam en meer. Helemaal perfect werd het echter nooit tussen ons, misschien was ik toen wel net iets te jong en te assertief 
om hem het respect te geven wat hij van mij verwachtte..… Wim van der Krogt heeft hierin goed werk gedaan…
Ik kan nog wel een boek volschrijven over alle leuke mensen, die ik ben tegengekomen (de Kaakjes, Wil, Tessy en John, 
Evelien, Manon Geerlings, Aad Kortekaas, Stefan Molenaar en vele, vele anderen). Dank jullie wel en houdt vol, laat het ‘De 
Spartaan-gevoel’ nog lang voortbestaan!

Gert Velthuizen

Begroting
 € 80.250
Contributie senioren
 € 50,25
Contributie pupillenA
 € 27,50

 779 leden

 543 senior

 236 jeugd

 69,7% senior
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Bevrijdingsestafetteloop
In 2005 wordt de traditie, dat een groep lopers van De Spartaan deelneemt aan de bevrijdingsloop om het bevrijdingsvuur 
van Wageningen naar Lisse te brengen, voortgezet. Natuurlijk staat de loop weer in het teken van de herdenking van de 
bevrijding van de Tweede Wereldoorlog. Het thema voor 4 en 5 mei in 2005 was ‘culturele aspecten van vrijheid en verant-
woordelijk’ ook wel vertaald als ’vrijheid delen is de kunst’. De grote animators die de organisatie perfect op orde hadden, 
Theo Edens en Herman van Abeelen, hadden acht teams op de been gebracht en een begeleidingsteam van vier mensen.
De totale afstand van 110 km wordt in ongeveer 20 stukken gelopen, een aantal teams loopt 25 km bij elkaar en een aantal 
teams 10 km totaal. De start was om 01.00 ’s nachts en zodra Jan Beelen namens de groep de eerste fakkel in ontvangst had 
genomen werd aan de lange weg naar Lisse begonnen. Naarmate het verder naar de ochtend loopt, neemt de saamhorigheid 
binnen de de groep enorm toe. Bij het opkomen van de zon krijgen vele mensen rillingen met een prachtig warm gevoel van 
binnendat niet te beschrijven is. Lopen doe je individueel, maar als groep is het een grote sociale beleving!
Na een korte stop in de Meerkoet in Lisserbroek werd er in optocht gegaan naar het Vierkant in Lisse. Het bevrijdingsvuur 
wordt door Evert van ’t Schip overgedragen aan de burgemeester.
Na toespraken van de burgemeester en Piet van Rijnberk, onze vicevoorzitter, werd het Wilhelmus gespeeld en werden de 
vredes duiven losgelaten. Na een afsluitend drankje in het gemeentehuis wordt een hele lange, maar schitterende dag, afge-
sloten met, voor de deelnemers, vele mooie herinneringen! (zie ook pagina 102).

Bedrijvenestafette
De Bedrijvenestafette brengt naast bedrijven 
ook overheidsinstellingen, vereningen en 
vriendenteams samen voor de traditionele 
4 x 5 km op het Puntenburgparcours. Vele 
atleten (sommige zijn eendagsatleten) uit de 
Randstad komen samen om met elkaar dit 
voortreffelijk georganiseerde evenement zowel 
sportief als gezellig met elkaar te beleven.
Dat aan dit snel groeiende evenement nu 
(2005) bijna 100 teams deelnemen geeft aan 
dat het een succesformule is en iets waar De 
Spartaan trots op mag zijn! Een prima concept 
dat reeds ruim voor de wedstrijddatum bij de 
deelnemers het een en ander teweegbrengt, 
zoals het formeren van een team.
Na de loop doen onze kantinemedewerkers 
van De Spartaan er alles aan om een lekkere 
pastamaaltijd klaar te hebben en natuurlijk 
later op de avond de lekkerste kippeboutjes 
van de streek uit te delen. Met een goed glas 
wijn of bier is het nu tot in de kleine uurtjes 
gezellig!

Steeds meer Spartaanleden 
doen mee aan activiteiten 
die (mede) door de vereniging 
worden georganiseerd zoals 
de bedrijven estafette, SPOC 
Circuit, scholierenbosloop, 
Ter Specke Bokaal.
Op de foto de deelnemers aan 
de bevrijdingsestafette 2005.

Martien van der Hoorn
Martien van der Hoorn is in 2005 aangesteld als midden- en lange afstand 
(MiLa) trainer. Op dinsdag is duidelijk te zien dat zowel de loopgroep als 
de trainer er erg veel plezier aan beleven, wat leidt tot trainingen met 
veel inzet en goede resultaten op wedstrijden. De MiLa groep bestaat uit 
atleten die net uit de jeugd komen, maar ook uit senioren. Dat Martien 

zelf heel hard kan lopen bljkt uit 
de toppositie op de ranglijst van 
2005 van De Spartaan op de 3.000 
meter steeplechase met een tijd van 
10,15,22 sec. (Nederlands record).
Martien’s doelstellingen voor de 
MiLa groep voor 2011 (gevonden op 
zijn atletenprofiel) zijn: een brede 
MiLa groep vormen die via prettige 
en stevige trainingsvormen atleten 
naar grensverleggende prestaties 
brengen. Martien communiceert 
met zijn vrienden via Hyves en 
Facebook.

Martien in actie op de steeplechase
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Najaarsfeestlopen
In het kader van de najaarsfeesten organiseert De Spartaan de laat-
ste loop van het SPOC Circuit. Daarnaast wordt op woensdagmiddag 
de basisschooldriekamp georganiseerd. Op dinsdagavond komen 
diverse lopers uit de gehele Bollenstreek bij elkaar om 1 of 2 rondjes 
Poelmarkt (later 1 of 2 rondjes Randweg) te lopen als onderdeel van 
dit zogenaamde kermiscircuit van de Bollenstreek.
Alle lopers worden enthousiast gemaakt om mee te doen, ook al ben 
je nog maar net als opstapper begonnen bij De Spartaan. Doordat de 
trainingen één keer worden overgeslagen is dit juist een stimulans 
om mee te doen! Na afloop is het vaak gezellig. Niet alleen vanwege 
de prijsuitreiking van deze loop, ook de prijzen van het totale circuit 
worden uitgereikt. Zoals vaak bij (avond)loopjes blijven veel mensen 
even hangen om met elkaar nog wat te drinken.

Kerstcross
Ooit was het traditie om op Tweede Kerst dag met 
jong en oud van De Spartaan een gezamen lijk 
loopje te doen. In 2005 is de traditie in ere hersteld! 
Een uitstekend initiatief dat ons in het mooie 
Keukenhofbos samenbrengt tussen de kerk en kerst-
diners. Naast het bezoeken van de eigen familie is 
het bijzonder om met de Spartaanfamilie iets spor-
tiefs te doen! Vroeger gebeurde dat in het Reigersbos 
maar aangezien dat voor een groot gedeelte 
is afgegraven is deze loop verplaatst naar het 
Keukenhofbos. Na de jeugd zijn de recreanten aan 
de beurt. Velen schuiven ’s middags met wat minder 
schuldgevoel weer aan voor een lekker kerstdiner.

De Ter Specke Loop
De Ter Specke loop is het traditionale begin van het Zorg en Zeker-
heid Cicuit. Het herkenbare ‘Puntenburg’ parcours waar de lopers 
1, 2 of 3 rondjes van 5 km kunnen lopen . Er zijn verschillende start-
tijden noodzakelijk om deze loop logistiek goed te laten verlopen, 
gezien de enorme belangstelling voor deze loop. Een voortreffelijk 
georganiseerde loop die vele plaatselijke lopers maar ook veel lop-
ers buiten de Bollenstreek aantrekt. 
Veel Spartanen lopen het volledige Z&Z Circuit mee. Aangezien er 
ook prijzengeld te verdienen valt, doen er soms snelle lopers uit 
Afrika mee die zo hun centjes mee pakken.

Begroting
 € 77.866
Contributie senioren
 € 53,50
Contributie pupillenA
 € 29,25

 801 leden

 545 senior

 256 jeugd

 68,0% senior

Spartaanestafette
De Spartaan organiseert steeds meer loopjes, regelmatig ook in 
samenwerking met andere verenigingen. De steeds maar groter 
wordende groep recreanten laat duidelijk blijken dit te waarderen 
door steeds vaker aan activiteiten mee te doen. De onderlinge 
estafette, waarbij de teams uit verschillende loopgroepen worden 
samengesteld – is dè gelegenheid om met mensen van andere train-
ingsgroepen kennis te maken. Alle teams hebben op papier ongeveer 
dezelfde eindtijd. Door het sportieve met het sociale te combineren 
is dit voor de recreanten één van de leukste Spartaanevenementen en 
dit heeft een grote meerwaarde voor de club.

In 2004 heeft een groep Spartaners de marathon van 
Chicago gelopen. Zij lieten zich sponsoren en haalden 
circa 7.500 euro op. Voor dat bedrag werd in 2005 een 
 tillift geschonken aan manege Puntenburg voor de 
gehandicapte paardrijders. 2011: de start, onderweg, de wissel en daarna zorgen voor de uitslag.
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Mijn naam is Jan Sjoerd de Vries en ik ben geboren op 4 oktober 1951, dus ben ik exact 10 jaar ouder 
dan onze club. Vandaar dat ik ook de eer heb gekregen bij te dragen aan deze uitgave.

Pas op latere leeftijd ben ik lid geworden van de atletiekvereniging De Spartaan. Hoewel ik daarvoor meestal wel  sportief 
actief ben geweest (o.a. schaatsen, fietsen, fitness) heb ik dat nooit in verenigingsverband gedaan. Dan laat ik de Elfsteden-
vereniging en de Elfstedentocht van ’97 even buiten beschouwing. Toen Ed van Tilborg in Lisse ophield met het geven van 
conditietrainingen, ben ik net als anderen ook lid geworden van De Spartaan. 

In de eerste vier jaar van mijn lidmaatschap van AV De Spartaan heb ik vrij snel besloten als recreant mee te doen aan de 
trainingen voor en de deelname aan de marathon van Berlijn in 2001. De belangrijkste reden voor mij hieraan deel te nemen, 
was De Spartaan en mijn mede-recreanten beter te leren kennen en omgekeerd. Dit is goed gelukt! Al snel daarna werd ik 
gevraagd in het werkgroepje te zitten dat het Beleidsplan 2003 – 2008 voor De Spartaan heeft voorbereid. Zowel mijn collega 
werkgroeplid (Linda Warmerdam) als ik zijn Aad Grimbergen veel dank verschuldigd voor zijn efficiënte begeleidende werk bij 
de totstandkoming van dat document.

Helaas voor mij privé werden mijn trainingen en andere activiteiten voorDe Spartaan onderbroken doordat mijn werk zich in 
oktober 2003 verplaatste naar Brussel. Daar werk ik tot op heden nog steeds en ik heb ook daar een atletiekclub gevonden 
waar ik door de week mijn trainingen voortzet. Mijn lidmaatschap bij De Spartaan heb ik echter altijd aangehouden, want 
elke zaterdagmiddag train ik nog mee in de Amsterdamse Waterleiding Duinen vanuit de Oase in Vogelenzang. En, als het 
even meezit - tijdens de Brusselse ‘vakanties’ - train ik nog heel graag mee op de dinsdag- en/of de donderdagavond. Ook 
heb ik ook nog in 2004 met een Spartaan clubje meegedaan aan de marathon van Chicago.

In Brussel train ik bij de recreanten van de Racing Club de Bruxelles (RCB). Deze club had ik destijds uitgezocht vanwege twee 
voor mij belangrijke argumenten, (1) de club lag dicht bij m’n werk en appartement en (2) de trainingen zijn evenals bij De 
Spartaan op dinsdag op de baan (‘piste’, coordinaten: 50°48’22”N  4°24’42”E) en op donderdag in de zomer in het bos (Zonien 
Woud of Foret de Soignes, in het Frans) en in de winter in een park (het Woluwepark). Een klein nadeel was wel dat de voertaal 
voornamelijk Frans is, hoewel er veel buitenlanders en enkele Vlaams sprekenden trainen. In het begin viel er dus desondanks 
genoeg te kletsen. De trainer is nog steeds Jacques Wiame, een echte Brusselaar, dus perfect tweetalig (zelfs zodanig dat hij 
met andere Brusselaars om de andere zin switcht tussen Frans en Vlaams en dus eigenlijk geen van beide talen echt goed 
spreekt).

In de loop der tijd zijn de trainingen van de RCB aangepast: er wordt nu veel meer in groepjes gewerkt dan toen ik er begon. 
Maar nog steeds zijn de trainingen veel individualistischer dan bij De Spartaan.
Ondanks de vele jaren die ik nu in Brussel ben, heb ik nog steeds vele vrienden en kennissen bij De Spartaan. Die waren en 
zijn voor mij erg belangrijk. Dat betekent dat wanneer ik in 2012 weer voor mijn werk in Nederland terugkeer, ook zeker weer 
volop zal gaan deel nemen aan alle faciliteiten (zowel de training, sociale aspecten en vrijwilligerswerk) die de club te bieden 
heeft. Ik voel me er thuis en dat is eigenlijk toch wel heel erg belangrijk.

Met dit team hebben we de afgelopen jaren aan de Bedrijvenestafette meegedaan.  
Op de foto (v.l.n.r.) Ruud Bakker, Peter Jonkheer, Gerard Beernink en ikzelf (2009).De marathon van Berlijn in 2001.
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… het afscheid van Jan Laan
Jan Laan heeft gedurende zijn loopbaan als sportmasseur vele 
benen opgeknapt die nodig aan een onderhoudsbeurt toe waren 
na een zware training. Als je benen eenmaal de handen van Jan 
gevoeld hadden wilden ze niets anders meer. Maar aan alles komt 
een eind. Jan heeft De Spartaan lang en trouw gediend. Eerst als 
uitmuntend loper, later als uitstekend sportmasseur en zijn repu-
tatie op dit gebied reikte ver. Op de ‘pijnbank’ kwamen niet alleen 
je benen tot ontspanning, maar ook je geest door zijn vriendelijke 
en opbeurende woorden die soms tot nadenken leidden. 

Het jaar van…Romara van Noort
In juni 2006 ontketende Romara van Noort en liep in Leiden een tijd van 53.01 op de 400m. 
Precies een week later herhaalde de atlete uit eigen Spartaangelederen dit kunststukje en 
scherpte haar tijd aan tot een tijd van 52.91 in Thessaloniki. Hiermee was deelname aan 
het EK een feit. Tussen de grote namen in Goteborg liep Romara een tijd van 52.64, een dik 
persoonlijk record. Slechts op 9-honderdste van een een seconde miste ze de halve finale. 
Op deze prestatie kan ze met trots terugkijken.

… de Nationale Loopdag

Op 15 april vond de Nationale Loopdag plaats; 
georganiseerd door de KNAU in samenwerking 
met Perry Sport, zorgverzekeraar VGZ, het AD en 
Asics. Op deze dag konden beginnende lopers 
kennismaken met de diverse vormen van de 
loopsport: van Nordic Walking, sportief wande-
len tot hardlopen. Ook De Spartaan hield open 
huis. Er was beperkt ruchtbaarheid gegeven 
aan dit evenement, maar vele vrijwilligers ston-
den klaar om deze dag toch tot een succes te 
maken. Het leverde vele nieuwe leden op.

… Marga Kortekaas
Voor Marga geheel onverwacht, voor andere stervelingen niet, werd Marga op 28 april, de dag 
dat het lintjes regende, onder valse voorwendsels richting gemeente huis Lisse gelokt.  
En daar kreeg deze duizendpoot door de Burgemeester van Lisse een lintje opgespeld, dat 
hoort bij de onderscheiding ‘Lid in de orde van Oranje Nassau’. 
Een kleine greep uit de verdiensten van de ‘moeder van De Spartaan’ en mede-oprichtster:

• trainster van pupillen en D-jeugd • medewerkster in de kantine • medewerkster redactie 

• organisator schoolatletiekwedstrijden • organisator jeugdsport- en weekendkampen  

• gerespecteerd jurylid
Bovendien is Marga ook nog altijd zelf actief in de wedstrijdsport en werpt ze niet 
onverdienstelijk.

Begroting
 € 84.470
Contributie senioren
 € 55,25
Contributie pupillenA
 € 30,00

 810 leden

 567 senior

 243 jeugd

 70,0% senior

11750 jaar hoogtepunten
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NJAD-wat?  De Nationale Jeugdatletiekdag is een evenement waar 600 kinderen uit het hele land aan 
meedoen. Naast traditionele atletiek onderdelen staan er ook ‘fun’-onderdelen op het programma. 
Daarnaast zijn er gedurende de hele dag (van 10.00 tot 17.30 uur) boeiende rand activiteiten en zullen 
er demonstraties en optredens plaatsvinden. Deze dag gaat dus niet alleen om ‘presteren’ maar voor 
een groot deel ook om het plezier in atletiek.

Verslag door een moeder van een deelneemster… 
Een natte start op zondag 17 juni jl. De regen kwam nog niet 
met bakken naar beneden, dus kwamen we redelijk droog 

aan. Gelukkig was het tijdens de opening droog, zodat de 
linten en ballonnen de tijdelijke blauwe hemel tegemoet 
gingen en iedereen vervolgens kon starten met de verschil-

Tour de Tirol
In 2007 vertrokken een aantal 
Spartanen naar Oostenrijk voor 
deelname aan de Tour de Tirol, Alfred 
Lagendijk schreef daarover het vol-
gende… we zijn naar Oostenrijk geweest om mee te doen aan 
de Tour de Tirol, dit op initiatief van Arie Vergunst. Ik denk 
dat ik namens alle Tirolgangers schrijf, ‘Arie bedankt voor dit 
geweldige initiatief’. We hebben er van genoten. 

Wat heel erg jammer was dat Arie door zijn ziekte niet meer in 
de gelegenheid was om ons tijdens de drie lopen aan te moe-
digen. Hij had voor de lopers op de bergmarathon nl. een zoge-
naamd ‘Hollandpunt’ in willen richten. Dit ‘Hollandpunt’ is er 
toch gekomen, met name doordat de organisatie een tent had 
neergezet in Hogh Söll. Hier hebben de niet-lopers een mooi 
‘Hollandpunt’ vlak naast het parcours verwezenlijkt, van waar-
uit alle deelnemers hartstochtelijk werden aangemoedigd. Dit 
alles als hommage aan Arie. 

De lopers hebben zich laten sponseren voor de ‘Stichting ALS’. 
De ziekte waar de initiatiefnemer Arie op 7 december 2007 aan 
is overleden. Opbrengst van deze actie € 3.340,–.

Nationale Jeugd Atletiek Dag
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Naamloos-1   1 19-03-2007   16:02:57

Op zondag 1 juli moest ik in het Olympisch Stadion lopen. 
We gingen er al vroeg heen. Mijn vader, moeder, zusje, 
broertje en vriendinnetje gingen ook mee. Ik was best wel 
zenuwachtig.
Toen we er waren moest ik eerst mijn startnummer ophalen. 
Op je startnummer stond je naam. Ik ging ook nog inlopen 
met Tünde, die was er ook met haar zusje. Tünde en haar 
zusje Jasmin moesten ook lopen. Toen we klaar waren met 
inlopen, moesten we ons 
melden bij de callroom. 
Toen we er allemaal waren 
gingen we naar de start. 
We startten gelijk met de 
jongens. Toen ik klaar was 
met lopen, hoorde ik dat ik 
3.26.00 had gelopen. Daar 
was ik heel blij mee. Want 
ik wist dat het oude club-
record 3.29.05 was. Dus toen 
wist ik meteen dat ik het 
clubrecord had gelopen. Ik 
kreeg een keycard om met 

Bedankbrief van directeur Rien van Haperen van de 
Atletiekunie:

Namens het bestuur van de Atletiekunie wil ik u via deze 
weg nogmaals hartelijk bedanken voor de organisatie van 
de Nationale Jeugd Atletiek Dag die op 17 juni jl. op uw 
accommodatie heeft plaatsgevonden.

Door het neerzetten van een uitstekende organisatie met een 
enorme inzet van alle betrokken vrijwilligers, heeft De Spartaan 
laten zien een dergelijke organisatie aan te kunnen. Iets wat 
wellicht voor u geen nieuws is, maar het moet toch maar 
gedaan worden! Het past dan ook om, naast de dank die er 
naar uw bestuur uitgaat t.a.v. het geven van groen licht voor de 
organisatie van deze dag, een woord van dank te richten aan het 
organisatiecomité o.l.v. Maarten ter Hoeve.

Alle ruim 600 deelnemers en bijbehorende aanhang hebben een 
onvergetelijke dag mogen beleven. Zelfs de heftige regen in de 
ochtend heeft daar nauwelijks invloed op kunnen hebben. Het 
enthousiasme en de aanpak van de ‘Spartaanvrijwilligers’ deden 
de druppels verdwijnen en de zon weer tevoorschijn komen. 

Nogmaals bedankt voor uw medewerking.

Begroting
 € 92.850
Contributie senioren
 € 56,90
Contributie pupillenA
 € 30,90

 820 leden

 602 senior

 218 jeugd

 73,4% senior

1K Runaway in het Olympisch Stadion
nummer drie erop. Toen wist ik dat ik derde was geworden! 
Ik mocht toen op het podium staan en ik kreeg een mooie 
beker.
We gingen met zijn allen ook allemaal handtekeningen ver-
zamelen. Want toen je je startnummer moest halen kreeg 
je ook een handtekeningboekje. We hadden er wel veel. We 
bleven tot ongeveer 18.00 uur. 

Het was een suuuuuuper leuke dag!!!!!!

Kaylee van Beelen

lende onderdelen. De regen die daarna volgde kon de pret 
niet drukken. Helemaal doorweekt werden de atletiek- en 
funonderdelen door iedereen uitgevoerd. 

Rond het middaguur leek de zomer zijn intrede te doen. 
De zon brak geheel door, de wolken verdwenen, de kle-
ding werd gedroogd en de lachende gezichten begonnen 
nu nog meer te stralen. Tijdens de pauzes werd er veel 
gebruikgemaakt van het fundorp waar verschillende lek-
kernijen gratis te verkrijgen waren en waar vele leuke spel-
letjes, etc. gedaan konden worden. Alles verliep werkelijk 
op tijd. Elke deelnemer kreeg een diploma en een leuk 
aandenken mee naar huis. Kortom, gewoon een fantasti-
sche, gezellige en sportieve dag om op terug te kijken. 

Onze complimenten voor de geweldige organisatie.  
Petje af hoor!!
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Kerstcross in ere hersteld
In de beginjaren organiseerde De Spartaan in het Reigersbos haar 
jaarlijkse Kerstcross. Na verloop van tijd ging dit evenement ter ziele. 
Sinds 2005 is deze cross weer op de wedstrijdkalender gezet.
Kerstcross 2007… Lekker loopweer, waarbij ook behoorlijk veel publiek. 
Dat is in het kort het verhaal van de Kerstcross. Dankzij wederom een 
goede deelname, van topper tot ‘tobber’, wordt dit evenement een 
blijvertje. Op de verschillende afstanden werd er behoorlijk strijd gele-
verd. Bij de pupillen AB was er een afgetekende winnaar.

De (Nordic) wandelaars liepen hetzelfde parcours als ‘lang’. 
De jongste deelnemer (geboren in 2002) deed al weer voor de derde 
keer mee…

Groep ‘lang’ ‘kort’ CD Pup AB Pup C+mini Totaal
2005 44 32 21 14 12 123

2006 54 38 19 21 21 153

2007 41 36 26 28 16 147

Kerstcross 2007

Het sportief wandelen heeft 
een enorme vlucht genomen.
 
Links: ‘Nordic walkers’ 
tijdens het winter circuit. 

Linksonder: een wandeling 
op een zonnige zondag-
morgen in de Water leiding-
duinen.

Onder: tijdens een verras-
singstocht laten de wande-
laars zich niet weer houden 
door het slechte weer.
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Cursus Sportief Wandelen
14 juni 2008 hebben zes mensen het examen trainer Sportief 
Wandelen, bij ons op de baan, met goed gevolg afgesloten. Voor 
het theorie-examen waren zij al in april geslaagd. Samen met het 
praktijkexamen was de score voldoende om zich ‘Trainer Sportief 
Wandelen’ te mogen noemen. 

De nieuwe Trainers Sportief Wandelen voor De Spartaan zijn: 
Liesbeth Samwel, Marianne Grimbergen, Piet van Rijnberk, Anneke 
van der Veek, Hennie Möllers en Carla van Noort. Een aantal wil nu 
ook de applicatiecursus Nordic Walking gaan volgen.

Voor het praktijkexamen waren er vele vrijwillige wandelaars 
nodig, die een aantal Sportief Wandel trainingen van 30 minu-
ten kregen voorgeschoteld. Enorm was de deelname van de 
Spartaanleden om de trainers te helpen hun examen te kunnen 
doen. Maar liefst 36 vrijwilligers hebben geholpen. 

Iedereen, die op welke wijze dan ook geholpen heeft, om deze 
 cursus tot een goed eind te brengen, hartstikke bedankt!!!!!

Lisanne wint vip-kaarten FBK-Games
Na de Ter Specke Bokaal was er een verloting van een aantal prijzen. De hoofdprijs waren twee vip-kaarten voor de FBK 
Games. En die won ik! Op zaterdag 24 mei 2008 was het zover. Samen met mijn moeder ging ik met de trein naar Hengelo. 
Voor het stadion waren allemaal kraampjes. Ook een kraampje van de defensie van topsport. Later die middag gaven Gregory 
Sedoc, Marjolein de Jong en Caimen Douglas daar hun handtekeningen.
Binnen aangekomen werden onze stoelen aangewezen maar die waren er helemaal niet! Ze waren weggehaald want op die 
plek stond een stellage van een cameraploeg. Toen mochten we ergens anders zitten. De wedstrijd was heel mooi om te 
zien. Het hordelopen vond ik het mooist om te zien. Wat gaan zij snel zeg, die Gregory Sedoc en Marcel van der Westen! Op 
de tribune was het heerlijk. Je zat in de schaduw en dus niet in die 
hete zon en ze kwamen met hapjes en drankjes langs. Rond zes uur 
ook met broodjes en zo hadden we dus ook meteen ons avondeten 
gehad. Het was een erg geslaagde dag en ik heb er van genoten!

KogelDiscusCircuit

Afgelopen vrijdag (2 mei) is in Leiden de eerste wedstrijd geweest 
van dit nieuwe en unieke concept: een circuit van 6 wedstrijden met 
alleen kogelstoten en discuswerpen. Een samenwerking van Leiden 
Atletiek en AV De Spartaan, die elk drie sessies voor hun rekening 
nemen. Per evenement worden de punten van de beste prestaties 
bij elkaar opgeteld. Wie uit vier van de zes wedstrijden de meeste 
punten heeft behaald, wint het klassement in zijn of haar klasse. 
In totaal wordt er gestreden in 8 klassen. De initiatiefnemer van dit 
concept is Arnoud Koot. In goed overleg hebben we een reglement 
opgesteld, uitgaande van maximaal 40 deelnemers per avond.

De eerste keer was er een iets tegenvallende deelname van 20 atle-
ten van 7 verenigingen. Uiteraard kwamen de meeste deelnemers 
van ‘Leiden’ en ‘Lisse’. Roxanne van Noort scoorde op beide onder-
delen de meeste punten: 718 elk! 
Een stimulans om niet ‘ongeldig’ te maken werd gevonden in het 
toekennen van de ‘meterprijs’ aan de man en de vrouw, die de 
meeste meters werpen en stoten. Hierbij is deelname aan veel wed-
strijden niet verplicht, maar het helpt natuurlijk wel: meer geldige 
pogingen = meer kans. De prijs bestaat uit een wisselbeker en een 
geldbedrag ter grootte van € 0,02 per meter.

Begroting
 € 117.050
Contributie senioren
 € 65,95
Contributie pupillenA
 € 35,80

 870 leden

 613 senior

 257 jeugd

 70,5% senior

Lisanne van der Zwet

De kersverse trainers Sportief Wandelen
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Jubileumcommissie ‘50 jaar 
De Spartaan’ van start

Crosscountry
De eerste wedstrijd (van de WK Masters [55] in Lahti Finland) 
op 28 juli was de 8 km Cross country. Voor mij persoonlijk 
bedoeld als opwarmer en om de deelnemers lijst te inspecte-
ren. Toch werd ik 3e achter een Brit en een Rus.

5.000 meter
De eerste 1.000 m ging in 3.18 en de tweede in 3.22 en de 
groep bleef halverwege de race wat bij elkaar toen de Brit 
Nigel Gates ineens demarreerde. Ik ging mee maar moest 
een gaatje laten en dat gaatje bleef hij houden. Ik lag wel 
op een tweede plaats maar werd bedreigd door de sterk op 
stoom komende Duitser Schuttler. De zilveren plek kon ik 
houden achter Nigel Gates.

3.000 meter Steeplechase 
Onverwachte deelname en verrassingen op dit onderdeel 
leken te overzien en dat bleek direct na de start van de 
12 lopers ook zo te zijn. Alleen een Nieuw Zeelander, een 
Japanner en een Spanjaard waren even in de buurt maar 
eigenlijk kon ik al heel snel een solo race opzetten. Het werd 
10 meter, 20 meter en de voorsprong groeide steeds meer. 
Het werd een veilige en behouden vaart. Onderweg nog wel 
gedacht aan een snellere tijd neer te zetten maar het kwam 
er niet van, het ongebruikelijke zonnige warme weer was de 
oorzaak. Het volkslied klonk iets later vrolijk in de oren en 
het rijtje eremetaal was binnen. 

De commissie bestaat uit vertegenwoordigers uit alle 
groeperingen van de vereniging. Het bestuur heeft 
aan de commissie de volgende opdracht gegeven:
–  voorbereiding en uitvoering van het 50-jarige jubi-

leum van De Spartaan in 2011
–  de jubileumcommissie ontwerpt een voorstel voor 

een activiteitenprogramma. Dit wordt voorgelegd 
aan het bestuur.

–  afstemming tussen jubileumcommissie en bestuur 
gedurende de voorbereidingsperiode

–  het jubileumprogramma spreidt zich uit over het 
jaar 2011 met het accent rondom 4 oktober

–  de jubileumcommissie bestaat uit personen uit 
diverse commissies van De Spartaan en een voorzit-
ter, secretaris, penningmeester 

–  het programma is gericht op alle doelgroepen bin-
nen De Spartaan 

–  het programma omvat voor elk wat wils, incl. de vrij-
willigers alsmede oud-leden

–  daarnaast is het wenselijk dat er aandacht is voor 
de gemeenschap van Lisse, en de sponsoren van De 
Spartaan

–  indien mogelijk wordt ook geschiedschrijving van de 
 periode van 50 jaar De Spartaan gedaan

Aanstelling coördinator trainings-
technische zaken

Anthony Ott wil Spartaan  
nog beter maken
Al vijf jaar traint Anthony Ott de 
meerkampgroep van onze ver-
eniging. Vanaf april 2010 neemt 
hij als coördinator echter nog 
meer taken op zich en wordt hij 
fondsenwerver, trainer van de 
sprinters, trainer van de meer-
kampers en lobbyer voor een 
indoorhal. Waarom eigenlijk? 

“De Spartaan is een echte dorpsvereniging van nationaal topni-
veau en beschikt over veel talent. Ik wil de vereniging naar een 
hoger niveau brengen.”
“Deze vereniging zit echt goed in elkaar. Ik ben blij dat ik hier 
mag werken.” Want dat gaat hij doen. Vanaf april werken bij 
De Spartaan, voor 10 uur. Als trainer van de meerkampers, als 
trainer van de sprinters, als cliniciorganisator en als fondsen-
werver. En zo probeert hij zijn ideaal van topvereniging te gaan 
realiseren.
Het beste uit deze vereniging halen, het beste uit atleten; daar 
wil ik me voor inzetten. Hopelijk kan ik De Spartaan binnen een 
aantal jaar nog meer verbeteren. In structuur, in talentenaanpak 
en in atleten niveau. En als dat lukt, ben ik echt tevreden.

Martien van der Hoorn naar WK Masters
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Dick de Vroomenbokaal
De Dick de Vroomenbokaal wordt sinds 2003 uitgereikt aan een 
pupil die overgaat naar de D-junioren en die in haar/zijn pupil-
lentijd door gedrag en inzet een voorbeeld is geweest voor andere 
pupillen. De bokaal is beschikbaar gesteld door de familie de 
Vroomen na het overlijden van de heer Dick de Vroomen, een 
Spartaanlid in hart en nieren die erg met de jeugd begaan was. 

In 2009 kreeg Irene Faas deze bokaal uitgereikt.
“Hallo ik ben Irene: dat wisten jullie al. Maar er is nu één… ding 
anders: ik ben nu junior.  
Voordat ik junior was, pupil dus, heb ik de Dick de Vroomenbokaal 
gewonnen: Echt COOL!! Ik kreeg de beker van mevrouw De 
Vroomen. Zij komt ieder jaar voor het uitreiken van de bokaal en 
dat vindt iedereen op De Spartaan heel leuk! Ik heb een hele grote 
wisselbeker gekregen waar mijn naam instaat. Die geef ik volgend 
jaar door aan de volgende pupil. Dus pupillen: doe je best dan kom 
ik hem volgend jaar misschien wel aan JOU uitreiken!! Ik kreeg ook 
nog een andere, kleinere bokaal: die mag ik houden. 

Wij hadden echt een superleuke avond. We hebben training gekre-
gen van een echte kampioen: Remona Fransen. Zij gaf ons een ‘cli-
nic’ en ze deed het echt supergoed! We hebben geleerd echt goed te 
verspringen en ze vond dat ik echt heel erg ver sprong. Na de clinic 
gingen we pannenkoeken eten maar ook brood met worstjes en 
lekkere soep (lekkere kippensoep). Ik heb maar 1 pannenkoek op; 
dat vind ik wel jammer, want de pannenkoeken waren erg lekker. 
De broodjes waren ook lekker met mayonaise en ketjup.

Vrouwen masters 2e klasse… volledige ploeg!
Net zoals bij de heren masters dragen ook de vrouwen masters hun steentje bij in het competitiegebeuren.
Omdat de vrouwenploeg bij de eerste competitiewedstrijd niet volledig bezet was i.v.m. blessures, was het een grote gok 
hoeveel punten dit keer gescoord zouden worden. Extra moeilijkheidsfactor was het feit dat bij het poulen ’s morgens in 
Zwolle nog steeds niet bekend was of alle nummers wel bezet zouden worden. Was hier opzet in het spel van de lage poulers?
Net hersteld van haar blessure startte Tessy Lenting op de 100m, die zij in 15. 46 sec aflegde. Eveline Botter legde de 800m 
af in een snelle 2.36.24 min. Pas toen duidelijk was dat Tessy ook ging verspringen, besloot Eveline dan ook nog maar een 
3.000m te gaan lopen. Waarschijnlijk geïnspireerd door de gouden medaille en/of aanmoedigingen van haar dochter Giselle, 
liep zij wederom een snelle tijd nl. 11.52.69 min. Marga Kortekaas leverde haar aandeel door weer boven de 9.00m te stoten 
met de kogel (9.22m) en de discus op 22.34m in het veld te laten neerkomen.
Met 2.762 punten haalde ik de poule en de morele verplichting tot dit stukje binnen. Volgens mij had ik het stukken gemak-
kelijker dan onze masseuse Caroline, die gedurende de hele dag in touw was voor deze blessuregevoelige masters (vooral de 
heren waren populair op de massagebank!). Als de dames in de voorbereiding naar dit seizoen de blessures hadden kunnen 
voorkomen, dan zouden deze Spartaandames zeker doorgegaan zijn naar de finale. Helaas waren ze nu de eerste afvallers! 
Op naar een blessurebeperkt Master-competitiejaar in 2010!!

Lenie van der Poel (jurylid, die genoten heeft van veel zon en een halve dagtaak)

Begroting
 € 117.800
Contributie senioren
 € 67,93
Contributie pupillenA
 € 36,84

 870 leden

 619 senior

 251 jeugd

 71,1% senior

In 2010 zou de dames competitie ploeg 
van De Spartaan zo goed presteren 
dat ze de sportprijs 2010 van de 
Gemeente Lisse wonnen. In Sociaal-
Cultureel Centrum ’t Poelhuys werd 
op vrijdagavond 18 maart 2011 de prijs 
uitgereikt.
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Jubileumjaar van start met sponsorloop
Uitgerekend op de mooiste 3 oktober sinds vele jaren was de aftrap voor de viering van ons 50-jarig jubileum. 
Op een zonovergoten sportpark Ter Specke was het terras al snel vol en zorgden professionele dj’s voor een lek-
ker sfeertje. Op de baan zaten de juryleden klaar om de rondjes te turven en liepen leden uit alle groeperingen 
binnen de club hun gesponsorde rondjes. 
De grote vraag voor de organisatie was natuurlijk hoe de start van ons feestjaar zou verlopen. Wordt het een 
flitsende start, wordt het een valse start of starten we op zekerheid? Na telling was het dagresultaat circa 
€ 9.000,–. Daar gaan natuurlijk nog behoorlijk wat kosten van af omdat iedereen, die meer dan € 25,– aan spon-
sorgeld binnen wist te halen beloond wordt met het prachtige functionele jubileumshirt. Er waren maar liefst 
bijna 250 personen die dat realiseerden. De netto opbrengst van deze activiteit was € 6.600,–.

Veiling ter gelegenheid van jubileum zeer succesvol verlopen
De veiling op 15 oktober is een groot succes geworden. Natuurlijk was er vooraf veel werk verricht. De artikelen dienden alle-
maal verzameld te worden. Daarna moest alles op volgorde gestickerd worden en in een catalogus gezet worden. 
De zaal gaat open om 19.00 uur. In tegenstelling tot het gebruikelijke ‘Spartaan halfuurtje’ was iedereen om 19.55 uur aan-
wezig. Na een welkomstwoord van Jaap van Amsterdam namens de veilingcommissie kon veilingmeester Piet van Dijk in rap 
tempo de 333 kavels afslaan. Om 00.15 uur kon Jaap van Amsterdam na een dankwoord aan de veilingmeester en aan allen die 
aan de avond meegewerkt hadden, het resultaat van € 17.256,– bekendmaken. 

Op zaterdag 8 januari 2011 is Aad Grimbergen benoemd tot erelid van de 
Koninklijke Nederlandse Atletiek Unie. De versierselen hiervoor werden hem 
opgespeld door voorzitter Theo Hoex van de Atletiekunie tijdens een geani-
meerde nieuwjaarsbijeenkomst in het clubhuis van AV De Spartaan in Lisse. 
Aad is al ruim 45 jaar actief lid van De Spartaan en vervulde tal van activiteiten 
binnen de vereniging. Op dit moment maakt hij nog deel uit van de jubileum-
commissie voor de viering van het vijftigjarig jubileum eind 2011.
Van 2002 tot en met 2009 maakte hij tevens deel uit van het bestuur van de 
Atletiekunie en was belast met de portefeuille Verenigingszaken, waaronder 
kaderopleidingen, juryzaken, accommodatiezaken, Jeugd platform en Masters 
Platform. Ook fungeerde hij vaak als delegatieleider tijdens internationale 
toernooien zoals de WK IPC Atletiek in Assen en de Paralympics in Beijing.  
Hij voelde zich ook zeer betrokken bij de gehandicaptenatletiek.

Aad Grimbergen staat bekend als een aimabele bestuurder, toegewijd en met een brede belangstelling voor de ontwikkelin-
gen in de atletiek en loopsport. Ook heeft hij meerdere edities van de Vierdaagse in Nijmegen op zijn naam staan. 
In zijn dankwoord gaf Aad aan dat hij De Spartaan en de Atletiekunie ontzettend dankbaar is voor het feit dat men – nu zijn 
gezondheid hem wat in de steek laat — toch blijk heeft willen geven van waardering voor zijn inzet in de atletiek.

Aad Grimbergen temidden van Atletiekunie-directeur Rien 
van Haperen en Atletiekunie-voorzitter Theo Hoex

Aad Grimbergen erelid KNAU
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2010



Willem van der Krogt koninklijk 
onderscheiden

Op donderdag 29 april is Spartaanlid Willem van der Krogt in zijn 
woonplaats Leiderdorp bij de jaarlijkse lintjesregen onderscheiden als 
‘Lid in de orde van Oranje Nassau’.
Willem werd (tot zijn verrassing) geëerd voor zijn jarenlange inzet en 
verdiensten voor de sport in de regio en op nationaal niveau. Voor De 
Spartaan is zijn lijst van verdiensten te groot om allemaal te memore-
ren in dit stukje. Willem is vanaf 1969 lid. Hij was actief wedstrijdatleet 
met een tomeloze inzet en meer dan 20 jaar trainer. Hij organiseerde 
tal van evenementen (o.a. Nederlandse Kampioenschappen, 18 x Ter 
Specke Bokaal). Willem is altijd bereid om taken op zich te nemen, van 
jurylid tot microfonist. Daarnaast was Willem aanstichter van diverse 
sociale activiteiten zoals seniorenweekends en de Bedrijvenzeskamp.
Van 1988 t/m 1997 zat hij in het bestuur, waarvan 6 jaar als voorzit-
ter. Daarna werd hij voorzitter van de Club van 100 (100 leden die De 
Spartaan jaarlijks ondersteunen).
Zijn inspiratiekracht naar anderen, initiatief, aandacht voor het geza-
menlijke resultaat werden met name naar voren gehaald.

Willem was naar de plechtigheid gelokt met de smoes dat een oud-
collega een onderscheiding zou krijgen. Zijn vrouw Wil moest echter 
behoorlijke druk uitoefenen om te gaan, want Willem was net zo lief 
naar de camping vertrokken. Bij het zien van familie en bekenden, 
onder andere van De Spartaan, had hij toch wel door dat er iets ‘hele-
maal mis was’. Sprak hij eerst nog over ‘oplichters’, naderhand was hij 
toch wel in zijn nopjes.

Bij het overlijden van Piet Ruigrok

In 2010 moesten we afscheid nemen van Piet Ruigrok, een zeer gewaardeerd lid van De Spartaan. Onze voorzitter Gert Jan 
Booij schetst in zijn in memoriam een beeld van Piet.

Piet was een verdienstelijk atleet. Dankzij zijn lengte en kracht kon hij goed kogelstoten en discuswerpen, maar in de 
ranglijsten kom je hem desondanks op die nummers niet tegen. Wel vinden we hem nog steeds terug op de clubranglijs-
ten op de 400mH en de steeple: hij wilde gewoon alles proberen. Verder had hij plezier bij elk onderdeel, ook als het niet 
soepel liep. Voor clubrecords was hij niet in de wieg gelegd. Bij competities kon Piet voor elk onderdeel ingezet worden, 
behalve polshoog. Het plezier dat hij toen had in het zelf beoefenen, dat had hij nu nog steeds bij het kijken naar topatle-
tiek. Altijd bij de TSB, altijd bij de NK in Amsterdam en altijd weer die enorme hoeveelheid mensen die hij kende, compleet 
met hun prestaties, recent of in zijn eigen tijd.

Ook buiten wedstrijden om bleef Piet een Spartaanman in hart en nieren, een ambassadeur van De Spartaan voor wie het 
maar wilde horen. Een kritisch lid, want als hij het er niet mee eens was kreeg je dat wel te horen. Nooit te beroerd om zijn 
mening te geven, nooit te groot om kleine zaken te regelen. Lid van de Club van Honderd, voor iedereen een praatje op 
de jaarlijkse soosavond, want ook daar voelde hij zich thuis. Gewoon een aardige vent. Betrokken bij het wel en wee, ook 
toen het bij hem al niet goed meer ging. Zelfs vorig jaar, toen hij al ziek was, kon hij het toch niet nalaten om betrokken te 
zijn bij weer een topevenement in Lisse. Het NK Meerkamp werd bij De Spartaan georganiseerd en wie kwam er de gehele 
vrijdagmiddag helpen om ‘de baan aan de kleden’. Precies, Piet. Hij was toch thuis, dus hij kon zich best op deze manier 
nuttig maken. Als zijn toestand het nog toeliet kwam hij ook op dinsdagochtend naar De Spartaan. Even een bakkie doen, 
even praten met de mannen van de klusploeg want als geen ander wist hij dat de vrijwilligers een club draaiende houden. 
Dat zijn de mensen die echt belangrijk zijn, zei hij dan. 

Op Algemene Leden Vergadering op 25 maart jl. was Piet nog aanwezig. Hij zei: “hier ben ik, mij krijgen ze voorlopig nog 
niet weg.” Drie weken later moesten we afscheid nemen van Piet. Deze wedstrijd heeft hij niet kunnen winnen. De atletiek 
in Nederland, de Koninklijke Nederlandse Atletiek Unie en De Spartaan nemen afscheid van een markant figuur. We zijn er 
trots op met hem te hebben mogen werken en dankbaar voor de jaren dat we hem in ons midden mochten hebben. 

Begroting
 € 136.490
Contributie senioren
 € 87,47
Contributie pupillenA
 € 45,45

 830 leden

 610 senior

 220 jeugd

 73,5% senior

Aad Grimbergen temidden van Atletiekunie-directeur Rien 
van Haperen en Atletiekunie-voorzitter Theo Hoex
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4 juni 2011 in de geschiedenisboeken
April 2009
In april 2009 (!) werd tijdens een van de eerste vergaderingen van de pas opgerichte jubileumcommissie door Jan Beijk het 
idee geopperd om in 2011 in het kader van het 50-jarig jubileum een lange estafette te organiseren of een recordactie om in 
het Guinness Book of Records te komen. Er werd gezocht naar een record om te verbreken en er bleek zowaar een geschikt 
wereldrecord te bestaan: met zoveel mogelijk mensen binnen 12 uur een 100m lopen. Het record bleek in handen te zijn van 
de Ierse Cavan Gaelic Athletic Association met 1986 deelnemers. Dat moesten we maar gaan proberen aan te vallen.
Het zal niemand verbazen, dat er nogal vreemd gekeken werd naar dit voorstel. Wat houdt het allemaal in? Wat moet er voor 
gedaan worden en is 2000 mensen wel haalbaar? Veel vraagtekens, maar er werd besloten om er voor te gaan.
Deze recordpoging moest de rode draad worden tijdens een groot jubileumfeest op de baan. Het eerste doel van dit jubi-
leum feest was vooral om een reünie te organiseren, maar door het groeiende aantal activiteiten werd het al snel omgedoopt 
tot ontmoetingsdag, waarna het uiteindelijk de JubileumDag werd.
12 Uur lang moest er onafgebroken gelopen worden, maar wat doe je daar dan omheen. Er werd steeds meer aan het pro-
gramma toegevoegd en de werkzaamheden, die daarmee verband hielden namen alleen maar toe. Er werden clinics gepland, 
er moest catering komen en muziek. Het Nederlands Kampioenschap mobieltjewerpen werd aan het programma toege-
voegd, er werd een sportquiz in elkaar gezet en een presentatie over 50 jaar De Spartaan, schoenen werden ingezameld om 
mensen te laten raden naar het aantal, de baan moest op een speciale manier versierd worden en er moest veel publiciteit 
komen. Ontzettend veel werk waar heel veel vrijwilligers hun schouders onder wilden zetten, hoewel ook wel eens de vraag 
gesteld werd, waar we aan begonnen waren.

Het plan lag er, en er was geen weg meer terug. Op zo ’n moment komt de enorme kracht van De Spartaan naar boven. Door 
de groeiende omvang van de JubileumDag waren ook steeds meer handjes nodig en die werden gevonden. Steeds meer men-
sen werden gevonden om mee te werken en 4 juni 2011 kwam steeds dichterbij.
Natuurlijk lag de focus op de wereldrecordpoging. Op de website kon men de ontwikkelingen van dag tot dag volgen en 
daarop zag men het aantal deelnemers maar langzaam oplopen. Die teller moest sneller omhoog, hetgeen in de laatste 2 
weken ook gebeurde, maar die 2000 was nog niet in zicht, hoewel er nog een groot aantal acties liep. Maar het geloof dat we 
het best wel eens zouden kunnen halen bleef fier overeind.

4 juni 2011
Men zegt wel eens, dat het geluk afgedwongen kan worden als je je ergens maximaal voor inzet. Dit spreekwoord gaat op, 
want het weer zat aan alle kanten mee. Toen om 09.00 uur het startschot klonk en daarmee 12 uur spanning aankondigde 
vertrok ons oudste lid Henk Elfering als eerste loper en hij zette al direct een verrassende snelle tijd neer. De eerste klap is een 
daalder waard en al snel bleek, dat de gemiddelde tijd die gelopen moest worden (21,7 sec.) geen struikelblok hoefde te zijn. 
We moesten wél die 2000 lopers halen! 
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De eerste uren gingen uitstekend, ieder uur werden doelstellingen vergeleken met de resultaten en na 7 uur lopen bleken we 
ver boven het schema te zitten. Het liep lekker met veel eigen leden, maar ook het Rijnlands Lyceum en leden van de voetbal-
vereniging Teylingen werden gesignaleerd naast heel veel voetballers, die bij de FC Lisse hun feestje hadden. Maar er waren 
nog wel 5 uur te gaan! Intussen werden op het middenveld diverse druk bezochte clinics georganiseerd, in de horecatent 
werden de vragen beantwoord van de sportquiz en een onverwacht groot aantal deelnemers probeerde zich middels 3(!) voor-
rondes te plaatsen voor de finale NK mobieltjewerpen. Honderden mensen hebben geprobeerd te raden, hoeveel schoenen er 
op die enorme berg lagen en waar men ook mee bezig was, het begon of eindigde altijd met een 100m.
Op het moment, dat bij de vrouwen het Nederlands Record mobieltjewerpen ruim werd verbeterd, werd het op de sprintbaan 
wat rustiger en liep de opgebouwde voorsprong iets terug. En toen kwam er een nieuwe vonk bij iedereen, die bij De Spartaan 
betrokken is: opgeven? Nooit! Het gas ging op de plank en heel Lisse werd nog een keer wakker geschud door met een 
geluidswagen door het dorp te gaan. Er werd gebeld, getwitterd, ge-sms’t om maar naar de baan te komen. Bij alle sportver-
enigingen op Ter Specke en bij de Scouting werden mensen gevraagd om na hun wedstrijdje naar de baan te komen voor die o 
zo belangrijke 100 meter. Zo zagen we leden van Hisalis, The Flags, de Tennisvereniging, de Scouting en nog steeds heel, heel 
veel mensen van de FC Lisse. En vooral wat die laatste vereniging betreft, is er maar één opmerking voor: Topklasse!

4 juni 2011 20.00 uur
Na een mooie demonstratie van Eelco Sintnicolaas op het onderdeel polsstokhoogspringen ging het laatste uur in van de 
grote uitdaging: gingen we over die 1986 heen? Mensen werden door Spartaanleden overal vandaan gehaald. De hele ver-
eniging was aan een eindsprint begonnen. Op de baan bereikten de spanning en de sfeer een absoluut hoogtepunt, toen de 
laatste prognoses aangaven, dat het alsnog kon lukken. Honderden langs de baan zweepten de lopers op met ondersteuning 
van onze DJ’s op het middenterrein om vooral de gemiddelde tijd laag te houden. Met nog 6 minuten te gaan ging nr. 1987 

onder groot gejuich van start en toen de klok de laatste seconde had weggetikt bleek de teller op 2011 te staan. Een spontaan 
feest barstte los en terecht! Deze JubileumDag was een grote demonstratie van de mogelijkheden, die AV De Spartaan in zich 
heeft, waarbij we erg zijn geholpen door de andere verenigingen op Ter Specke en daarbuiten.
We kunnen heel veel namen noemen van personen, die bijgedragen hebben aan het enorme succes van deze JubileumDag.  
Ik doe dat bewust niet, omdat op deze 4e juni De Spartaan als één 
blok bezig was om hier geschiedenis te schrijven. Ook mensen, die 
nog helemaal niet bij het jubileum betrokken waren. Het succes 
komt de hele club toe! En… als je het durft je nek  op een gigantische 
manier uit te steken, loop je de kans, dat het wel eens mis gaat, maar 
je maakt dan ook nooit van die prachtige momenten mee als op deze 
4e juni.

Namens de jubileumcommissie,
Wim van der Krogt

Begroting
 € 134.200
Contributie senioren
 € 87,47
Contributie pupillenA
 € 45,45

 830 leden

 579 senior

 251 jeugd

 69,8% senior

Hoera!!
we hebben het gehaald
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Toppers van De Spartaan
Als we het over de ‘Toppers’ van De Spartaan hebben, hebben we het niet over onze zangtalenten, maar over de topatleten. 
En over de afgelopen vijftig jaar waren dat er nogal wat. Wat opvalt als je terugkijkt naar de afgelopen jaren, is dat nu eens de 
 mannen, dan weer de vrouwen meer succesvol waren. Ook voor wat de nummers betreft is er geen trend te onderscheiden, 
het ene moment waren we meer succesvol bij de loopnummers, het andere waren de technische nummers of de meerkamp 
de nummers waarop onze mensen in de top konden meedraaien. In min of meer chronologische volgorde wordt stilgestaan 
bij de atleten die óf in de Nederlandse top óf op internationaal niveau namens De Spartaan actief waren.

Zestiger Jaren
De eerste jaren tot en met 1967 laten zich vooral kenmerken door successen bij het veldlopen en de langere afstanden. Piet 
Beelen, Wim van Gerven, Bert Smit en Arie Meeuwissen worden een aantal keer Nederlands kampioen veldlopen voor club-
teams en daarnaast worden zowel Piet Beelen (1962, 1963 en 1967) als Bert Smit (1964) ook individueel Nederlands kampioen 
veldlopen. Piet Beelen grossiert die jaren sowieso in Nederlandse titels: hij wordt in 1966 Nederlands kampioen 10 km op de 
baan en in datzelfde jaar wordt hij samen met Bert Smit, Wim van Gerven en Arie Meeuwissen ook nog nederlands kampi-
oen op de 4 x 1.500m in een nieuw nederlands record. Het jaar 1966 is een heel succesvol jaar voor Piet want hij verbetert dan 
ook het Nederlands Record uurloop (19.169 meter) en het Nederlandse Record 20 km (1.02.37). In 1967 trekt hij deze goede lijn 
door want naast wederom titels bij het veldlopen wordt hij opnieuw Nederlands kampioen op de 10 km en samen met Bert 
Smit, Wim van Gerven en Arie Meeuwissen ook weer op de 4 x 1500. Een ander team bestaand uit Leo Meeuwissen, Wim van 
Gerven, Arie Meeuwissen en Fred van Herpen wordt Nederlands kampioen op de 4 x 800m.

Vanaf 1968 laten ook de dames van de Spartaan zich in de top van Nederland en internationaal zien. Ilja Keizer-Laman loopt 
een Nederlands record op de 800m in 2.02.2. Deze tijd is ook nu nog goed voor een nationale toppositie. In 1968 wordt Ilja 
ook Nederlands kampioen en vertegenwoordigt ze Nederland op de Olympische Spelen in Mexico. Op de 3 x 800m lopen Mia 
Gommers, Tilly van der Made en Ilja Keizer-Laman eerst een Nederlands record en later dat jaar een Europees en wereldre-
cord van 6.15.6. Fred van Herpen wordt voor het eerst Nederlands kampioen op de 400m. De toptijden van Fred uit dit jaar op 
zowel de 100, 200 als 400m vormen nog steeds de clubrecords bij De Spartaan, waarbij zijn 46.8 op de 400 meter nog altijd 
een tijd is die niet door veel Nederlandse atleten wordt gelopen.
 

Het goede jaar 1968 wordt doorgetrokken naar 1969, Ilja Keizer-Laman wordt 8e op de 800m (2.05.2) tijdens de Europese 
Kampioenschappen in Athene en 5e op de 1.500m (4.13.3). Wim van Gerven wordt voor het eerst individueel Nederlands 
Kampioen op de korte cross tijdens het veldlopen, Carla Grimbergen (MB) volgt dit goede voorbeeld, daarnaast wordt zij op 
de baan ook Nederlands kampioen op de 600m en wordt Fred van Herpen weer kampioen op de 400m. Tenslotte promoveert 
de damesploeg met de competitie voor het eerst naar de hoofdklasse.

Zeventiger Jaren
Het jaar 1970 is het eerste jaar waarin Spartaanatleten zich ook op andere nummers dan loopnummers laten zien. De grote 
verrassing van dat jaar is de Europese jeugdtitel in Parijs die Mieke van Doorn haalt bij het hoogspringen met 1.74m, wat 
direct ook een Nederlands record betekent. Naast deze titel behaalt Mieke ook indoor de titel bij de meisjes en de titel op 
de 4-kamp bij de MB (12.4, 9.20, 1.70 en 12.7). Ilja Keizer wordt opnieuw Nederlands kampioen op de 800 en 1.500mr en Carla 
Grimbergen behaalde in Parijs overigens nog een 5e plaats op de 1.500m met 4.32.1.
Mieke trekt de goede lijn door in 1971 als ze Nederlands kampioen wordt bij de senioren met 1.70m. Dit jaar is sowieso een 

Piet Beelen en Bert Smit C-jongensDamesploeg 1986
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topjaar met Nederlandse records bij de MA op de 800 en 1.500 voor Carla Grimbergen in 2.07.8 en 4.21.5. Carla behaalt ook de 
titels bij het veldlopen voor de MA en de 1.500m. Joke van der Stelt wint zowel de indoor als outdoor titel op de 800m en de 
damesploeg behaalt een eervolle 3e plaats in de hoofdklasse (het huidige NK club teams). Maar ook jongens doen van zich 
spreken met een titel voor Aad van der Poel bij het speerwerpen JA met 54.08m en Leo Duivenvoorden die de titel op de 800m 
bij de JB wint (2.06.0). Het jaar 1972 is een wat mager jaar, maar wel met titels voor Mieke van Doorn op de 100m horden bij de 
MA, en titels voor Hennie Grimbergen (de zus van Carla) op de 800 en de 1.500m. 
De definitieve doorbraak van Mieke van Doorn komt in 1973 met Nederlandse records indoor (1.83 wat tevens de titel bete-
kent) en outdoor (1.82). In hetzelfde jaar wint Lenie van der Poel de veldlooptitel bij de MA en worden Nanneke Lommerse, 
Jeanette Meskers en Lenie van der Poel Nederlands kampioen op de 3 x 800m (9.18.8). In 1974 dient zich bij de jeugd een nieuw 
hoogspring talent aan, namelijk Hanneke Glas die de titel bij de MB pakt met 1.75m. Joke van Gerven-van der Stelt (inmiddels 
getrouwd) haalt in dit jaar de titels op de 1.500m en de 3.000m op de baan (4.31.54 en 9.38.08) en de herenploeg promoveert 
naar de 1e klasse in de competitie.

Een absoluut topjaar voor de Spartaan is 1975 met titels voor Hanneke Glas op hoog bij de MA, zowel indoor als outdoor met 
1.75m, Mieke van Doorn die de titel buiten behaalt met 1.85m en het Nederlands record dat jaar in 3 stappen op 1.88m brengt. 
Dit is nog steeds het huidige Nederlandse outdoor hoogspringrecord bij de dames. Ook Joke van Gerven scoort weer haar 
gebruikelijke titels (1.500m en 3.000m) en records op zowel de 3.000m (9.12.40) als de mijl (4.36,56). De heren weten na 1 jaar 
direct te promoveren naar de hoofdklasse. Na dit topjaar breken er minder succesvolle jaren aan. In 1976 behaalt Joke van 
Gerven nog wel de veldlooptitel bij de dames, in 1977 wordt Joke kampioen op de 1.500m en de 3.000m en verbetert ze op de 
laatste afstand haar Nederlandse record naar 9.05.6. Bij de jongens winnen Paul Grimbergen, Leo Walraven en Dirk-Jan Veeger 
de clubtitel bij het veldlopen. In de volgende jaren (1978, 1979, 1980) vormen de internationale optredens van John van Loon, 
Hans van Tol, Paul de Koning, Piet Waaning en Kees Toussain de enige hoogtepunten. Bijzonder is dat de dames in die jaren 
geen records of titels scoren, maar ook dat de heren gaan doorbreken op andere nummers dan voorheen zoals hinkstapsprin-
gen, hordelopen, sprint en meerkamp.

Tachtiger Jaren
In 1981 zijn er jeugdige mannen die kampioenstitels halen. Peter Blokker wint de 400m bij de JB in 52.22 en Kees Toussaint 
wint zowel de 100m als de 200m bij de JB (11.09 en 22.51). De Jongens D worden Nederlands kampioen bij de clubcompetities 
en doen dit onder meer met een officieus Nederlands record op de 4 x 80m in 41.3 sec. Het jaar 1982 vormt het startpunt van 
een bijzondere reeks, namelijk 8 Nederlandse kampioenschappen in 10 jaar voor Peter van Noort. In dit jaar behaalt hij voor 

de eerste keer de titel bij het kogelslingeren met 57.18m. In het jaar 1990 behaalt hij voor de achtste keer die titel. Inmiddels 
gooit Peter ruim 10 meter verder, in 1988 vestigt hij zijn zoveelste Nederlands record met 67.98 meter. In de tussenliggende 
jaren is hij heerser op dit specifieke en zeer technische nummer en komt hij vele malen uit voor de Nederlandse ploeg. 
Helaas lukt het hem niet om ook internationaal aansluiting te vinden, daarvoor zijn de afstanden niet ver genoeg. De jaren 
tachtig zijn verder qua topprestaties duidelijk minder dan de eerste twintig jaar van De Spartaan. Bij de jongens A doet Kees 
Toussaint het goed op de 100 en 200m, hij loopt met de Nederlandse ploeg een nieuwe Nederlands Junioren Record op de 4 x 
100m estafette met 41.09 seconden. En in 1983 worden Thijs de Vries, Eric Opgelder, Arjen Slooter en Jeroen Ragas Nederlands 
kampioen bij de JC op de 4 x 100m met 47.2 sec. Eric wint ook de titel op de 300m horden bij de JC in 41.8 sec. Het teruglo-
pende niveau wordt ook aangetoond door de degradatie uit de 1e klasse van de dames in 1982 en van de heren in 1983. In 1987 
is er een nieuw lichtpuntje met een titel voor William Augustinus bij de JA op de 3.000m in 8.48.29. Helaas vormt dit in deze 
jaren een eenmalig hoogtepunt.   
In 1988 lijkt het er op dat er een nieuwe generatie jeugdige goede atleten aankomt, de JC worden Nederlands kampioen op de 
competitie met atleten als Stefan Molenaar, Tung Cheung, Erik Hoogervorst, Marijn van der Ploeg, Michael Kaptein, enz. 

Nico van Noort Peter van Noort Remona Fransen
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Negentiger Jaren
Stefan trekt de lijn naar de JB in de jaren negentig door. Hij wordt Nederlands Indoor Kampioen verspringen in 1990 met 
6.83m en hij wint zowel indoor als outdoor Nederlands Kampioen bij de JB met uiteindelijk 7.23m in de buitenlucht. In 1991 
wint Stefan nog een bronzen medaille bij de JA op de 110 horden. Helaas kan Stefan door blessures zijn atletiekcarrière niet 
voortzetten.

Hoewel er een aantal jeugdige atleten meedoet aan nationale kam pioen schappen worden er in deze periode geen medailles 
behaald op de NK’s voor junioren en senioren. De broers Peter en Nico van Noort zetten hun zegereeksen vanuit de senioren 
door naar de masters. Beide winnen in hun disciplines (kogelslingeren en discuswerpen) diverse nationale titels bij de mas-
ters en eind jaren negentig wint Ron Landré op de 60m en de 200m ook de titels bij de masters in zijn categorie (mannen 60).

Jaren 2000
Vanaf midden jaren negentig treedt een nieuwe trainingscoördinator aan die nieuw elan in de vereniging brengt. Hij legt de 
nadruk op de meerkamp en weet ook weer medailles naar Lisse te brengen. De eerste atleet die sinds lange jaren weer op 
nationaal niveau actief is, is Rick Wassenaar. Hij scoort in 2001 met 7.537 punten een gouden medaille op het NK Meerkamp, 
ook in 2002 wordt hij Nederlands kampioen meerkamp en in 2003 Nederlands Indoor kampioen meerkamp. In de slipstream 
van Rick ontwikkelen Eva van der Poel (2002: NK Meerkamp indoor 1e plaats MB), Remona Fransen en iets later Yvonne Wisse 
tot échte meerkamptoppers. Yvonne is lid van 2003 tot en met 2010 en weet in die periode op de meerkamp (indoor en out-
door) 5 gouden medailles en één zilveren medaille te winnen. Op individuele nummers wint ze in die zelfde periode 4x goud, 
6x zilver en 1x brons, een indrukwekkende erelijst. In diezelfde periode weet ze ook door te breken op het internationale 
meerkampniveau met deelname aan de Universiade, EK onder 23 jaar (zilver), WK’s en natuurlijk de meerkamp in Götzis. 
Uiteindelijk verlaat ze De Spartaan met een meerkamprecord van precies 6.100 punten én als zevenkampster die internatio-
naal aansluiting heeft gevonden bij de wereldtop.
In 2003 wordt het NK junioren in Lisse gehouden, deze kampioenschappen verlopen zeer succesvol voor de Spartaan, Rick 
van Ruiten wint een gouden medaille op hoog bij de Jongens A met 2.11 meter (later dat jaar springt hij 2.13 meter), Remona 
wint goud op het hoogspringen bij de Meisjes A en zilver bij het verspringen, daarnaast wint Romara van Noort goud op de 
100 en 200 meter bij de MB en wint Lonneke Derriks de zilveren medaile met verspringen bij de MB. Romara wint in de jaren 
erna diverse medailles op 60, 100, 200 en 400 meter. Haar topjaar is 2006 met het Nederlands Kampioenschap op de 400 
meter in 53.63 en later dat jaar een PR score op de Europese Kampioenschappen in Göthenborg met 52.64 seconden. Maar in 
eerdere jaren is zij ook al actief geweest op EYOF, EJK en WJK. In de jaren 2000 worden er ieder jaar medailles gewonnen op 
zowel NK junioren als NK senioren door onder meer Pieter van Langen, Lonneke Derriks, Rory van Noort, Janneke Hulshof en 
Jeroen Habers. In 2010 zijn Miranda de Regt (indoor 1e op verspringen met 5.66, outdoor 1e 200 meter 24.66, 1e verspringen 
5.99) en Giselle Slotboom (1e 3000 steeplechase in 11.55.91) degenen die gouden medailles bij de jeugd naar Lisse brengen  
Dezelfde dames winnen ook in 2011 weer hun nummers: Miranda wint eerst indoor het verspringen met 5.67 en later ook out-
door met 5.76 bij de MA, Giselle wederom de 3.000 steeplechase in een PR-tijd van 11.02.14.

Remona Fransen neemt in de jaren vanaf 2001 ook regelmatig deel aan diverse Nederlandse kampioenschappen op zowel 
individuele nummers als op de meerkamp. In de eerste jaren wint ze wél eremetaal maar (nog) geen goud. Tijdens de voor de 
Spartaan zeer succesvolle Nederlandse junioren kampioenschappen in Lisse wint Remona haar eerste gouden medaille op 
hoogspringen. Langzamerhand ontwikkelt Remona zich in de schaduw van Yvonne tot een Nederlandse topper op de meer-
kamp en op hoog- en verspringen. In 2008 wint ze haar eerste meerkamptitel met een score van 5.138 punten. Een jaar later 
op haar thuisbaan in Lisse wint ze dezelfde titel, maar groeit ze door naar 5.798 punten. Inmiddels heeft Remona in 2011 op 
het EK Indoor in Parijs een bronzen medaille gehaald op de 5-kamp met 4.665 punten (inclusief een Nederlands indoor record 
hoogspringen met 1.92 meter). Recent haalde ze de limiet voor het WK in Daegu (Zuid-Korea) met een score van 6.198 punten. 
Deze score betekent een verbetering van het clubrecord van Yvonne Wisse uit 2009. 

In de competities worden de heren kampioen van de 1e divisie 2003, de dames promoveren naar het NK Teams in 2008 en 2010. 
Helaas weten ze hun verblijf in deze categorie beide keren niet te continueren. De heren degraderen uit de 1e divisie in 2009. 

In de masterscategorieën zijn er diverse successen te melden. Ron Landré, Tessy Lenting, Peter van Noort, Willem Boon en 
Eveline Botter winnen allemaal meerdere medailles op hun nummers (respectievelijk sprint, horden, kogelslingeren, 5 kilo-
meter en 800/1.500/3.000m). Vanaf midden jaren negentig wint ook Martien van der Hoorn diverse medailles in de masters-
categorie. Vooral 3000 steeplechase is zijn nummer, maar ook op de 800m, de 1.500m en de 5. 000m staat hij zijn mannetje. 
Martien weet ook bij het EK en het WK voor masters diverse medailles te winnen. 

Vijftig jaar geleden begon de Spartaan vooral als een vereniging met succes op de loopnummers bij de mannen. Nu zien 
we dat de meerkampnummers sterk bezet zijn, maar ook op individuele technische-  en loopnummers worden successen 
geboekt. Een trend is niet direct te herkennen, het blijft wel bijzonder dat een regionale vereniging uit een dorp, nationaal en 
internationaal zo sterk voor de dag kan komen.

Vincent van Stijn
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20kamp, meer dan een wedstrijd alleen…
Maart 2010 Toen de Jubileumcommissie van De Spartaan druk bezig was met de  voorbereidingen voor haar 50-jarige 
Jubileum, was er ruimte voor een eenmalig zeer in het oog springend atletiektoernooi speciaal ter gelegenheid van het 
50-jarige bestaan. De Avery Dennison World Championships Ultra-Multievents, ook wel veertien- of twintigkamp genoemd, 
was zo’n evenement. In juni 2010 kregen we deze wedstrijd toegewezen door de IAUM en de organisatie ervan kon beginnen. 
Met het organiseren van een wedstrijd als deze had De Spartaan nog geen ervaring. Laat staan dat iedereen op de hoogte was 
van wat een 14/20-kamp nou werkelijk was. Ruim een jaar later, op 20 en 21 augustus 2011, werd dat wel anders…….
19 augustus 2011 Het evenement werd officieel geopend bij Kasteel Keukenhof. Alle 300 gasten hadden de mogelijkheid om, 
al dan niet rondgeleid, het kasteel te bezichtigen. Op deze avond konden de vrijwilligers van de club en de atleten – onder het 
genot van een hapje en een drankje en sfeervolle live-muziek – met elkaar kennismaken.
20 augustus 2011 Om 08.00 uur werd gestart met de 100m. Atleten en vrijwilligers hadden een zwaar weekend voor de boeg 
met zoveel nummers op het programma. Het was een prachtige dag met een lekker zonnetje met als apotheose de 3.000m 
steeplechase. Michiel de Ruiter, medaillewinnaar op de NK Atletiek, deed een poging om het wereldrecord steeplechase 
in een 20-kamp te lopen.  Onder luid gejuich finishte hij in een mooie tijd van 9.39,64, helaas 10 sec. te langzaam voor dit 
record. Hans van Hateren van De Spartaan deed het ook voortreffelijk door te finishen in een tijd van 10.33,71 en wist de eerste 
dag op een tweede plaats in de Juniorencategorie af te sluiten. 
21 augustus 2011 De tweede dag begon spectaculair: de Spaanse atleet Joan Estruch deed een aanval op het wereldrecord 
110m horden in de 20-kamp. Onder andere door de tegenwind lukte het hem niet, hij finishte in een tijd van 15,32. Er was nu 
nog één kans op een wereldrecord en wel op het koningsnummer van de twintigkamp, de afsluitende 10.000m. De Spartaan 
was de eerste vereniging die dit nummer met alle atleten in één keer opgesplitst in twee banen liet lopen en het was een 
grandioos spektakel. Met opzwepend commentaar van NOS-sportverslaggever Andy Houtkamp liep Michiel de Ruiter het 
record aan flarden en finishte hij in een indrukwekkende tijd van 32 minuten en 21 seconden, 39 sec. sneller dan het wereldre-
cord. Wat een tijd,  De Spartaan stond op zijn kop! Hans van Hateren liep een uitstekende 10.000m in 38.56,1. 
De wedstrijd bij de mannen werd gewonnen door de Spanjaard Joan Estruch met een puntentotaal van 10.824. Spartaner Rick 
Wassenaar was in 2002 beter met 11.809 punten, maar het was de eerste keer in de geschiedenis van de 20-kamp (1981) dat er 
8 atleten in een wedstrijd boven de 10.000 punten zijn geëindigd. Bij de vrouwen won de Duitse atlete Sonja Beba met een 
score van 7.740 punten. Hans van Hateren won het goud bij de Junioren met een puntenaantal van 9.796 punten, slechts 74 
punten te weinig voor het Nationaal Juniorenrecord. Ook Spartaner Joost Verdel wist dit Ultra-Multievent te volbrengen met 
een score van 7.136 punten.
Na dit lange weekend was wel duidelijk wat een WK twintigkamp is. Een groot mondiaal toernooi (15 verschillende natio-
naliteiten en bijna 100 deelnemers) waar global friendship voorop staat. Hier heerst de Olympische gedachte: ‘meedoen 
is belangrijker dan winnen’. Junioren, masters en alle niveau’s: de twintigkamp is er voor iedereen en het gaat erom dat je 
gezond met elkaar aan het sporten bent. Een twintigkamp is meer dan atletiek alleen. 
En onze vereniging heeft in deze tak van de atletiek het wereldkampioenschap mogen organiseren! Tijdens de wedstrijd 
bleek maar weer hoe actief de vereniging De Spartaan is met maar liefst 150 vrijwilligers op de baan! Zonder De Spartaan was 
dit alles niet mogelijk geweest en namens alle atleten wil ik jullie hier hartelijk voor bedanken! Ik zou graag met een citaat 
uit het ‘Witte Weekblad’ af willen sluiten: Ook de bekende sportverslaggever Andy Houtkamp, die meerdere talen spreekt, 
was onder de indruk. “Ik werk al jaren voor de radio en kom bij heel veel sportevenementen. Maar zoiets als hier bij De 
Spartaan heb ik nog nooit meegemaakt. Fantastisch!”

Bedankt! Jeroen Habers

13150 jaar hoogtepunten
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Fotografie
Met dank aan Marco van Stijn en allen die foto’s ter beschikking stelden.
Speciale dank aan Ton Jakobs die het scannen van beeldmateriaal op zich nam.

Ontwerp en opmaak
Gusti de Schipper

Druk
Druno en Dekker, Noordwijkerhout

Met bijdragen van 
Erik Bakker, Gert Jan Booij, Willem Boon, Thom de Graaf, Stefan den Harder, Theo Hoex, Corrie Langelaar, Ben Ragas, 
Miranda de Regt, Gert Veldhuizen en Jan de Vries.

Met dank aan
allen die een bijdrage leverden door jaargangen samen te stellen of speciale onderwerpen te beschrijven.

Jaap van Amsterdam,  Kees en Mieke van Beelen, Gerard Beernink, Ellly Bennis, Wim Cozijn, Aad Grimbergen, 
Peter Jonkheer, Hedwig van de Konijnenberg, Marga Kortekaas, Wil en Willem van der Krogt, Gerarda en Sako 
Kroon, Anke van der Kwaak, Rob van der Linden, Iris van der Meer, Joost van der Meer, Trudy Olij, Ina Oosterhof, 
Henk Paardekooper, Lenie van der Poel, Piet van Rijnberk, Conny van Schie, Evert van ’t Schip, Gusti de Schipper,  
Nico Schriek, Paul Stelder, Joop van Stijn, Vincent van Stijn, Jettie Vreugdenhil, Jack de Vroomen, Piet Waaning, 
Nico Warmerdam en Gerda Wassenaar.

In dit boek zijn krantenartikelen opgenomen uit onder meer De Volkskrant, de Leidse Courant en uitgaven van Buijze Pers.

Dankwoord
Om iets te produceren zijn er ten minste drie dingen nodig: geld, mensen en middelen. Als je iets 
moois wilt  maken moeten deze bronnen niet alleen voldoende zijn, maar ook van uitstekende 
kwaliteit.

Het geld is bijeengebracht door diverse activiteiten te organiseren, zoals de sponsorloop en de 
veiling maar in de eerste plaats door de bijdrage van Coöperatieve Vereniging ‘Onderling Belang’. 
Veel, heel veel mensen hebben meegewerkt en vrije uurtjes opgeofferd. Bronnen (middelen) waren 
archieven, foto’s en persoonlijke herinneringen. 
Wij bedanken al die personen die het mogelijk gemaakt hebben om ‘50 jaar De Spartaan’ vast te 
leggen in een uniek boek.

De jubileumcommissie
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